
Novoletne aktivnosti
Epilog nesreče v Fenolitu
Odziv šahistov nad pričakovanji
Mama šele v tretje mrtva
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Občini uspelo na razpisu
Vstop v novo leto
Bibliobus bo!
Varčna javna razsvetljava

Nov vodovod Praproče-Zalog
Vrnitev kipov iz vodnjaka
Urbanistični razvoj krajev
Župan s med starejšimi 

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer
Leto L, 401. številka 28. januar 2013

Naslednja, 402., številka bo izšla v 
ponedeljek, 25. februarja 2013.

Prispevke sprejemamo 
do torka, 12. februarja.

Uredništvo: 01/750 66 38
Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika

Podražitev naj ne bi bilo
Elo Mihevc med najboljšimi 
fotografi
Poljski labodi na Vrhniki
Mazači v Bevkah

stran od 2 do 12 stran od 17 do 21 stran od 22 do 32 stran od 33 do 36stran od 13 do 16

Na Logu še brez optike
Zelena luč proračunu
Objavljamo vpis v vrtec
Živahno v KUD Kosec

Večer dalmatinskih pesmi z
Marjanom Zgoncem
v soboto, 2. februarja, ob 19. uri 
v osnovni šoli dr. Ivana Korošca v Borovnici. 

Z njim bosta nastopila Tomaž Vrhovnik in Viktorija.

Predprodaja vstopnic v Kocki, Trgovini Jurček,  
uro pred koncertom v osnovni šoli, pa tudi po 
prek mobitela: 041 723 228.

Večer dalmatinskih pesmi zVečer dalmatinskih pesmi z

v soboto, 2. februarja, ob 19. uri
v osnovni šoli dr. Ivana Korošca v Borovnici. 

Z njim bosta nastopila Tomaž Vrhovnik in Viktorija.

Naš časopis tudi na facebooku.
Aktualno številko Našega časopisa lahko v elektronski obliki prebirate 
na www.zavod-cankar.si

 Kot so pojasnili na Telekomu Slovenĳe, na območju Občine Log 
- Dragomer nimajo v načrtu nadaljevanja gradnje optičnega 
omrežja. Več o tem piše naša dopisnica iz log-dragomerške ob-
čine Vesna Erjavec.

Čas po Našem časopisu je ponavadi kot hudournik: telefoni 
brnĳo, po elektronski pošti pa dežujejo sporočila. Je že tako, 
da se ponavadi oglasĳo tisti občani, ko so opazili kakšno na-
pako, ki je lahko majhna ali velika – odvisno od bralčevega 
pogleda. Najbolj nerodno je, če se pripeti napaka pri zahvali 
pokojnikov in pokojnic. To je verjetno nočna mora vsakega 
novinarja, bralca novic v elektronskih medĳih ali urednika, 
saj že drobna napaka vzburi čustva, ki si tedaj tega vsekakor 
ne zaslužĳo. Pa verjemite mi, da si tega nihče ne želi – ne 
novinar, ne občan – ampak se »preprosto« zgodi. Zato nas 
ima večina lasten sistem kontrol, da slučajno ne bi prišlo do 
napake. Napake ki nam močno belĳo lase, so tudi uradne 
objave, zato dele časopisnih strani z njimi vedno pošilja-
mo pred objavo še v potrditev na občine. Včasih izpade tudi 
kakšno obvestilo, napovednik ali članek. Razlogi so v člove-
ški ali tehnični naravi. Dogaja se, da enostavno spregledaš 
elektronsko sporočilo, kajti v dneh ob zaključku redakcĳe 
dobesedno curljajo v nabiralnik elektronske pošte. Včasih 
ga zagode tiskarski škrat, kakor že pač imenujemo drobne 

napake. Spominjam se, da je pred časom pisalo, kako se je 
»ministrica zavalila na Vrhniki«. Zavalila? No, izkazalo se 
je, da se je »zahvalila«, tisti »h«, ki je nekako izpadel ob 
tipkanju, (tekst ni bil poslal v pregled lektoricam) pa je celo-
ten pomen prav nerodno obrnil na glavo. Zgodi pa se tudi, 
da je nek članek v elektronski obliki enako poimenovan kot 
eden od predhodnih člankov, in ga ta novi članek enostavno 
povozi. Posledično tisti starejši izpade v časopisu. Včasih 
me kdo vpraša: pa nisi videl, da mojega članka ni v časo-
pisu? Težke je vedeti kateri vsi članki naj bi bili v časopisu, 
če jih je okoli dvesto. Ponavadi veš za nekaj člankov, ki so 
pritegnili tvojo pozornost že med obdelavo tekstov, drugi 
pa predstavljajo v tej množici samo številko. Posledično ne 
veš, da kakšen manjka, ko dobiš v roke »printe« pred tiskom. 
Nanizal sem nekaj dejstev, ki jih verjetno ne bi smel, saj 
vsak rad meni, da dela brez napak. Oziroma ponavadi to-
vrstni problemi ostajajo skriti med štirimi stenami. Meni 
jih ni težko priznati, kajti so del delovnega procesa in malo-
številne ekipe, ki pripravlja časopis. Vsekakor je želja nas 
vseh, da jih je čim manj. Pa prĳetno branje!

Gašper Tominc, urednik  

 Občina Dobrova - Polhov Gradec predvideva za oskrbo s pitno 
vodo naselja Zalog pri Prapročah in krakov po dolini Jernejčko-
vega potoka do domačĳe Na žagi in po doliniVelike Božne do 
Podkoglarja zgraditi cevovodni vodovod. 

PUSTOVANJE
NA VRHNIKI

Sobota,
       9. 2. 2013

Sodnijski trg in ulice Vrhnike

14.30   pustna povorka
          start na Sodnijskem trgu
15.00   predstavitev
          skupinskih mask

        

15.30   pustno rajanje 
          za vse s skupino 
          Nevihta
        

Sodnijski trg in ulice VrhnikeSodnijski trg in ulice VrhnikeSodnijski trg in ulice VrhnikeSodnijski trg in ulice VrhnikeSodnijski trg in ulice VrhnikeSodnijski trg in ulice VrhnikeSodnijski trg in ulice Vrhnike

Zavod Ivana Cankarja
za kulturo, šport in turizem
Vrhnika

13.30   Carovnik Grega 
          

BJ FIT, Pod Hruševco 
48c,Vrhnika 
(stavba Blogomix)

F I T N E S S S A V N E �� �� � �

Pod Hruševco Pod Hruševco 

AKTUALNA PONUDBA 
V MESECU FEBRUARJU:
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S STROKOVNIM KADROM IN DNEVNO 
PRISOTNOSTJO FITNES TRENERJEV 
TER FIZIOTERAPEVTA VAM LAHKO 
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WWW.BJF IT. S I

M: 031 373 500

KUPON ZA –10 % POPUST 
ZA VSTOP V SVET SAVN

POPUSTI  SE NE SEŠTEVAJO.

vabljeni tudi 
na naš profil:

Ministrica se je zavalila
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2 28. januar 2013
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Občina Vrhnika 

Cene ravnanja z odpadki na položnicah ostajajo 
nespremenjene že deset let (od 30. 5. 2003). Dol-
ga doba, dražje gorivo, … bi bili vsekakor zado-
sten razlog za povišanje, dodaten pa je nastopil 
pred kratkim. To je strošek odlaganja biološko 
razgradljivih odpadkov, ki znaša glede na javni 
razpis 69,5 €/tono. Na javni razpis se je javilo le 
podjetje Saubermacher Slovenĳa, ki je postavilo 
omenjeno ceno. Biološko razgradljivih odpad-
kov je bilo v letu 2012 zbranih nekaj več kot 3100 
ton. Biološko razgradljivi odpadki predstavljajo 
40 % delež vseh zbranih odpadkov. 
Drugo podražitev predstavlja tudi odlaganje in 
obdelava mešanih komunalnih odpadkov pred 
odlaganjem (odpadki iz črnih zabojnikov), ki jih 
komunala zaenkrat še vozi na deponĳo Ostri 
vrh v Logatec. V sosednji občini so ceno iz 90 ev-
rov dvignili na 133 €/tono, ker naj bi po novem 
nastajali dodatni stroški pri obdelavi odpadkov. 
Mogoče bo vsaj za kakšen evro ceneje, če jih bo 
vrhniška komunala vozila v Ljubljano, a ni še 
nič dorečenega. Prestolnica bi za tono odpadkov 
zahtevala »le« 129 evrov (po informativnih po-
datkih), dogovori z njo oziroma iskanje drugih 
morebitnih lokacĳ pa še vedno poteka. 
Nastale stroške je mogoče omiliti s še temeljitej-
šim ločevanjem. Če bi mešane komunalne od-

padke odvažali le še 1-krat na mesec, potem bi 
jih odložili na deponĳo vsaj 15 % manj kot do 
sedaj. To je bil zadosten razlog, da so se župa-
ni občin Borovnica, Log - Dragomer in Vrhnika 
odločili, da bo spomladi (predvidoma v mesecu 
aprilu) stekel odvoz mešanih komunalnih od-
padkov iz gospodinjstev le še na 4 tedne (stano-
vanjske bloki na 14 dni). 
Kot so nam sporočili s komunale, bodo zato 
občane še bolj osveščali v smeri ločevanja od-
padkov. Več ko bo odpadkov ločenih, manj jih 

bo potrebno odpeljati na odlagališče v Logatec 
(oziroma kasneje v Ljubljano ali na kako drugo 
lokacĳo). Na tem področju so že sedaj uspešni, 
kajti lansko leto so odložili za dobrih 385 ton 
manj odpadkov v Logatcu in na ta način pri-
varčevali skoraj 44 tisoč evrov. Še naprej bodo 
vzpodbujali kompostiranje biološko razgradlji-
vih odpadkov, da bi jih čim manj pristalo v ze-
lenem zabojniku in da bi jih bilo posledično po-
trebno čim manj odpeljati na Center za ravnanje 
z odpadki Vrhnika. 
Na JP KPV so v lanskem letu že pričeli z raz-
stavljanjem kosovnih odpadkov. Tudi zaradi 
tega so odložili najmanj 50 ton manj kosovnih 
odpadkov. Še več, ideja, da bi postavili Center 
ponovne uporabe »re-use«,  kjer bi stare, že od-
pisane predmete, ki so pristali med kosovnimi 
odpadki podarili ali za minimalen znesek pro-
dali že dobiva svoje okvire. Delavci komunale 
bi jih očistili, obnovili, prebarvali, …
Župan Jakin celo razmišlja, da bi imeli v središ-
ču Vrhnike trgovino z rabljenimi oblačili »se-

cond hand«, kamor bi občani lahko oddali ali pa 
kupili obleke po simbolični ceni. Na komunali 
in občini zato apelirajo na občane vseh treh ob-
čin, da čim bolj skrbno ločujejo odpadke ter če 
se le da, kompostirajo doma. Na ta način, bodo 
položnice ostale na trenutnih zneskih, v naspro-
tnem primeru bodo postali neizogibni pogovori 
za povišanje položnic. (gt)

Gašper Tominc

»Ministrstvo za pravosodje in javno upravo 
(MPJU) načrtuje preselitev celotne UE Vrhnika 
in sicer kot združitev na eni lokacĳi. Objekt ne-
kdanje vojašnice je trenutno še v upravljanju 
MORS, po izvedeni parcelacĳi bo za novega 
upravljavca določeno MPJU,« so nam sporočili 
iz ministrstva za pravosodje in javno upravo. 
V letošnjem letu so v proračunu planirana 
sredstva za izdelavo projektne dokumentacĳe, 
v nadaljevanju pa tudi za izvedbo. Z izvedbo 
gradbenih, obrtniških in instalacĳskih del bi se 
lahko, v kolikor bo šlo vse po načrtih in ne bo 
problemov s proračunskimi  sredstvi,  začelo v 
začetku druge polovice leta in dokončalo ko-
nec leta 2013. »Predvideni rok za selitev upra-
vne enote na novo lokacĳo je začetek leta 2014. 
Zaenkrat se ocena načrtovane investicĳe giblje 
nekje okrog  450.000 EUR.«
Zakaj je pravzaprav potrebna selitev smo pov-
prašali načelnico UE Vrhnika Gabrĳelo Mlinar: 
»Upravna enota Vrhnika posluje na dveh loka-
cĳah in sicer na Tržaški cesti 1 in na Cankar-

jevem trgu 4 (t.i. stavba Črni orel). Stavba na 
Tržaški cesti 1 je na prvi pogled obnovljena in 
dobro vzdrževana, kljub temu pa za dejavnost, 
ki se v njej opravlja, ni primerna. Prostori so za 
obe institucĳi (občino in UE) premajhni in ne-
funkcionalni, tako, da niso zagotovljeni ustrez-
ni pogoji ne za stranke in ne za uslužbence. 
Dostop funkcionalno oviranim osebam ni omo-

gočen. Glede na naloge, ki smo jih pridobili 12. 
12. 2011 na podlagi Zakona o izenačevanju 
možnosti invalidov, nam to predstavlja velik 
problem in nezadovoljstvo strank.« Kot pravi 
načelnica Mlinarjeva, se vstopa v stavbo ne da 
organizirati tako, da bi bil prĳazen za stranke 
in da bi omogočal tudi nadzor vstopa. »Upra-
vne postopke sklenitve zakonske zveze (v času 
uradnih ur) opravljamo v delovni pisarni na-
čelnice, ki meri 17 m2 in ne ustreza pogojem, ki 
jih določa Pravilnik o sklenitvi zakonske zveze, 
to je minimalno 40 m2.« Toda bolj kot Tržaška 1 
je problematična stavba Črnega orla, ki je v zelo 
slabem stanju – vlaganja pa so zaradi negoto-
ve prihodnosti (denacionalizacĳski postopek) 
minimalna in ne zadoščajo niti minimalnim 
potrebam. »Slaba je predvsem streha in po-
stavlja se vprašanje, koliko zim bo še vzdržala. 
Stavba stoji v križišču najbolj prometnih cest, 
kar povzroča neprestan hrup in tresenje. Vidne 
so razpoke in deformacĳe na nosilnih elemen-
tih objekta. Stabilnost objekta se z vsako novo 
razpoko zelo zmanjšuje. Tako se zmanjšuje tudi 
varnost bivanja in zadrževanja v takem objek-
tu (mnenje odgovornega projektanta – statika, 
z dne 23. 1. 2008), da funkcionalnosti niti ne 
omenjamo.«
S preselitvĳo Upravne enote Vrhnika v objekt 
nekdanje poslovne stavbe vojašnice bo prišlo 

do združitve na eni lokacĳi upravne enote in 
hkrati tudi do združitve na eno lokacĳo Občine 
Vrhnika, ki sedaj posluje na treh lokacĳah.  

Gašper Tominc

Upravna enota ni občina in obratno 
Vrhniški občani zelo radi zamenjujejo »občino« in 
»upravno enoto«, pa čeprav gre za povsem dva 
ločena pravna subjekta. Verjetno je izvirni greh 
v lokacĳi, kajti obe se nahajata v isti stavbi, ki jo 
občani že desetletja poenostavljeno imenujejo kar 
»občina«. Posledično vse dokumente, odločbe in 
mnenja, ki jih prejmejo iz Tržaške 1, pripišejo Ob-
čini Vrhnika, pa četudi slednja nima ničesar opra-
viti z njimi. Zelo enostavno povedano: upravne 
enote opravljajo upravne naloge posameznih mi-
nistrstev - so njihova podaljšana roka (izdajanje: 
osebnih izkaznic, potnih listin, vozniških dovo-
ljenj, prometnih dovoljenj, gradbenih dovoljenj, 
uporabnih dovoljenj, dovoljenj za posedovanje 
orožja, potrdil in izpiskov iz uradnih evidenc; 
vodenje postopkov s področja kmetĳstva, vojne 
zakonodaje, društev, državljanstev, tujcev, javnih 
zbiranj, dopolnilnih dejavnosti, kratkotrajne-
ga dela, vodenja GERK-ov; sklepanj zakonskih 
zvez; opravljanja upravnih overitev...)  občine pa 
urejajo zadeve lokalnega značaja. Mogoče zato v 
prihodnje velja malce pomisliti, preden občani 
nejevoljno trkajo bodisi na upravna bodisi na ob-
činska vrata. (gt) 

Čez leto dni selitev upravne enote? 
V državnem proračunu za letošnje so med drugim zagotovljena sredstva tudi za 
obnovo vojaškega objekta na Stari Vrhniki, kamor naj bi se preselila vrhniška 
upravna enota.

Objekt vojašnice na Stari Vrhniki kamor naj bi 
se preselila upravna enota. 

Komu podeliti 
občinsko priznanje? 
Občina Vrhnika je na koncu svojih strani 
(med uradnimi objavami) objavila razpis za 
podelitev občinskih priznanj za leto 2012. 
Predloge za priznanja, ki jih bodo podelili ob 
občinskem prazniku, podate na Tržaško 1 do 
prvega marca letos. Občina bo podelila naj-
več en naziv častnega občana, dve zlati, tri 
srebrne in šest bronastih plaket Ivana Can-
karja. (gt)

Vpis v vrtec
Starše obveščamo, da vpisujemo otroke v vr-
tec za šol. l. 2013/14.
Vlogo za vpis otroka v vrtec lahko dobite na 
upravi vrtca ali na  spletni strani h�p://vrtec-
vrhnika.si/
Komisĳa za sprejem novincev v vrtec bo ob-
ravnavala vse vloge, 
ki bodo prispele do 31. 3. 2013.

Vrtec Vrhnika, Tržaška cesta 2a, Vrhnika

Rusova kapelica
V Smrečju v bližini cerkve sv. Marĳe Vnebovzete stoji kapelica, 
ki datira v 19. stoletje, kar je razvidno iz odkrite freske z letnico 
1868. Posebnost kapelice je, da je postavljena nad kalom – izvirom 
ob nekdanji romarski poti do cerkve.  Kapelica je enota kultur-

ne dediščine, ki je od leta 2009 
vpisana v Registru nepremič-
ne kulturne dediščine na Mi-
nistrstvu za kulturo, za katero 
velja varstveni režim za stavb-
no-sakralno dediščino. 
Ker je bila kapelica v izredno 
slabem stanju, je bilo nujno 
opraviti obnovitvena dela, ki 
so zajemala ojačitev temeljev, 
obnovo ostrešja in kritine, 
restavratorska dela z odkriva-
njem poslikav in sanacĳo raz-
pok z mikroinjiciranjem. 
Za gradbena dela, ostrešje in 
kritino je  poskrbel obrtnik 
zidarstva Ivan Sečnik, kon-
servatorsko restavratorska 
dela pa Ursula Osojnik. Dela 

so potekala pod nadzorom zgodovinarke in etnologinje ter kon-
servatorske svetovalke gospe Mojce Arh Kos.
Finančna sredstva za obnovo so prispevali Občina Vrhnika, KS 
Podlipa - Smrečje in fara Šentjošt – podružnica Smrečje. K zuna-
nji ureditvi okolice kapelice so prostovoljno pristopili domačini, 
Komunalno podjetje Vrhnika pa je vgradilo dodatno zaščito na 
cestni ograji proti onesnaženju objekta ob pluženju in posipanju. 
Iskreno se zahvaljujemo vsem izvajalcem in pokroviteljem, ki so 
prispevali k obnovi in zunanji ureditvi kapelice.

Turistična informacĳska tabla
Zavod Ivana Cankarja (ZIC) je v letu 2012 začel s projektom ure-
ditve turistične in splošne obvestilne signalizacĳe v Občini Vrh-
nika. V Podlipi smo z veliko zavzetostjo  lotili projekta, da se  tu-
ristična informacĳska tabla postavi tudi v naši krajevni skupnosti. 
Osnovali smo pripravljalni odbor in se ob pomoči strokovnega 
sodelavca Zavoda Ivana Cankarja g. Matjaža Martinška   lotili 
osnovanja podobe in vsebine table.
Rezultat sodelovanja med stroko in nami je sodobna turistična 
informacĳska tabla, ki smo jo postavili v samem jedru Podlipe 
v neposredni bližini Gostilne Jurca. Na tabli je v manjšem izse-
ku zemljevid Občine Vrhnika,  v večjem  načrtupa je podroben 
zemljevid KS Podlipa - Smrečje. S številkami so označena   mesta 
znamenitosti kulturne in naravne dediščine. Poleg zemljevida so 

fotografije in kratek opis znamenitosti. Na tabli je QR koda, ki jo 
lahko poskeniramo s pametnim telefonom. Ta aplikacĳa omogoča 

ogled internet-
ne strani Turi-
stičnoinforma-
tivnega centra 
Vrhnika (TIC) 
in Krajevne 
skupnosti Pod-
lipa - Smrečje. 
Tako lahko do-
bimo še dodat-
ne turistične 
informacĳe.
Projekt je fi-
nanciral Zavod 

Ivana Cankarja. Zaradi prostovoljnega dela domačinov in pomoči 
sponzorjev je bil strošek izdelave in postavitve table veliko manj-
ši, kot je bilo predvideno.
Za pomoč pri izvedbi projekta turističnoinformacĳske table se 
zahvaljujemo: Gostilni Jurca (odstop zemljišča in za gradbeni 
material), podjetju Salkon, d. o. o., Smrečje   (popust pri izdelavi 
kovinskega stojala in brezplačni montaži na terenu), Kartografiji, 
d. o. o. Ljubljana, Miru Malneršiču   ( fotografije), XLAB, d. o. o., 
Ljubljana    (aplikacĳa QR kode). Vabimo vse, ki radi raziskujete 
kraje vrhniške občine, da obiščete našo KS in se sprehodite po 
poteh kulturne in naravne dediščine.     

Sonja Malovrh za KS Podlipa - Smrečje

KS Podlipa Smrečje

Ob koncu leta bogatejši za dve pridobitvi

Rusova kapelica – obnovljena no-
tranjost

Za Vrhniko dražje kot za Domžale
Župan Stojan Jakin je za Naš časopis in TV Slovenĳo dejal, da je razočaran, ker naj bi vrhniški 
Saubermacher zaračunaval domači komunali več za predelavo bio odpadkov (69,50 evrov/tona) 
kot Domžalam, ki plačujejo 67 evrov na tono s prevozom vred. 
Za pojasnilo smo se obrnili k direktorju družbe CRO Vrhnika d.o.o. Marku Kocjančiču, ki je 
dejal, da njihova družba nima z Domžalami sklenjene nobene pogodbe za prevzem in obdela-
vo organskih odpadkov, niti ni s svojo ponudbo kandidirala na javnem razpisu za pridobitev 
tega posla. Pogodbo za prevzem in predelavo biorazgradljivih odpadkov od  JKP Prodnik iz 
Domžal ima družba Saubermacher Slovenĳa iz Murske Sobote »Ceno prevzema odpadka na 
trgu določa vrsta in količina odpadka – več ga je, nižja je cena za prevzem, ne glede na lokacĳo 
predelave…,« pravi Kocĳančič in še dodaja: »… glede cene za izvajanje te storitve za KPV lahko 
zato z gotovostjo trdimo, da je najugodnejša, saj smo pogodbo za izvajanje obdelave pridobili v 
fazi javnega razpisa, ki ga je izvedlo KPV«. (gt)

Podražitev naj ne bi bilo
Vrhnika – V medĳih lahko sledimo, da se bodo v nekaterih občinah podražile ko-
munalne storitve, zato smo se z istim vprašanjem obrnili tudi na kabinet vrhni-
škega župana. Stojan Jakin je zatrdil, da podražitev za enkrat ne bo. Župani vseh 
treh občin in JP KPV so na skupnem sestanku sprejeli ukrepe, ki bodo pripomogli 
k temu, da bo mešanih komunalnih odpadkov, ki jih je potrebno odložiti na de-
ponĳo, še manj. Javno podjetje Komunalno podjetje Vrhnika, d.o.o. pa bo  še bolj 
natančno pri opozarjanju in ozaveščanju občanov vseh treh občin.
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Ob 0.46 je v naselju Bevke zagorel nadstrešek 
za vozila. Gasilci PGD Vrhnika, PGD Stara 
Vrhnika, PGD Bevke, PGD Verd, PGD Blatna 
Brezovica in PGD Drenov Grič-Lesno Brdo so 
s hitro intervencĳo preprečili, da bi se požar 
razširil na delavnico in stanovanjski objekt. 
Kot pišejo na Upravi RS za zaščito in reševanje 
je bil v požaru poškodovan nadstrešek v iz-
meri 8x12m. Ljubljanski reševalci so v Klinični 
center prepeljali eno opečeno in eno obolelo 
osebo. V akcĳi je sodelovalo kar 74 gasilcev, 
vzrok požara pa bodo ugotavljale pristojne 
službe.
Kmalu za tem so gasilci PGD Stara Vrhnika 
posredovali še v avtomobilski nesreči. Ob 
02.20 sta na Stari Vrhniki, trčili osebni vozili, 
gasilci PGD Stara Vrhnika so s tehničnim po-
segom rešili ukleščeno osebo, jo imobilizirali, 
ter predali ekipi NMP v nadaljno oskrbo.
Ob 4.42 je na Stari cesti na Vrhniki zagorel za-
bojnik za komunalne odpadke, ki so ga poga-
sili gasilci PGD Vrhnika.

Gaslici pa so morali posredovati še zgodaj 
zjutraj. Ob 5.59 so na Robovi cesti na Vrhniki 
zagorele deske v novogradnem objektu. Ogenj 
seje razširil na ostrešje. Požar so pogasili gasil-
ci PGD Verd, Vrhnika in Stara Vrhnika. Zgore-
lo je okoli 4 kubične metre desk in 4 kvadratne 
metre ostrešja, (ve)

Zahvala
Iskreno se zahvaljujemo številčni ekipi pros-
tovoljnih gasilskih društev Bevke, Blatna Bre-
zovica, Drenov Grič, Vrhnika, Stara Vrhnika, 
Verd za njihov hiter odziv in požrtvovalnost 
pri gašenju požara. Zahvala tudi reševalcem 
KC Ljubljana in reševalne službe Vrhnika za 
takojšnjo oskrbo poškodovanih. Iskrena hva-
la tudi vsem prostovoljnim gasilcem, prĳate-
ljem, sosedom, sorodnikom, sovaščanom in 
znancem za materialno, finančno, fizično in 
psihično podporo. 
Vsem, ki ste nam pomagali, se vsakemu po-
sebej še enkrat iskreno zahvaljujemo!

Družina Keršmanc, Golomboš

Najprej (17.) so se pri njem mudili duhovni-
ki vrhniške dekanĳe. Povabilu so se odzvali 
dekan Blaž Gregorc in novi vrhniški kaplan 
Luka Demšar, šentjoški župnik Andrej Sever 
in Janez Šilar iz Borovnice. Dobra ura pogo-
vora je minila v sproščenem ozračju, nekaj pa 
je bilo tudi »resnejših« tem. Izkazalo se je, da 
bo vrhniška župnĳa leta 2018 praznovala 700 
let obstoja, občina pa 100 let Cankarjeve smrti, 
zato so se prisotni strinjali, da bi bilo smotrno 
razmisliti o morebitnem nekakšnem skupnem 
programu, s katerim bi lahko kandidirali za 
evropska sredstva za obnovo Cankarjevega 
doma  in obnovo cerkve sv. Trojice.
Dan pozneje sta se na obisku mudila načelnik 

štaba poveljstva sil SV brigadir Vojteh Mihevc 
in poveljnik 11. bataljona za zveze podpolkov-
nik Stanislav Šantelj, ki sta se županu zahvalila 
za dobro sodelovanje lokalnih oblasti z vojsko 
in izrazila željo po še nadaljnjem sodelovanju. 
Na kratko sta predstavila tudi reorganizacĳo, 
ki v prihodnjem letu čaka Slovensko vojsko.
Najštevilčnejša udeležba je bila 19. decem-
bra ob obisku direktorjev vrhniških javnih 
zavodov, ki so na kratko predstavili letošnje 
delovanje, reševanje problematike, težav, s 
katerimi se srečujejo. Med pogovorom se ni 
bilo mogoče izogniti težnjam in nujnostim po 
uvedbi dodatnih varčevalnih ukrepov. Župan 
je pojasnil, da se znatno zmanjšujejo sredstva, 
ki jih država nameni delovanju lokalne samo-
uprave in  tako m posledično tudi družbenim 
dejavnostim. Predlagal je,  naj zavodi sami po-
iščejo možnosti in rešitve za varčevanja,  seve-
da tako, da ne bosta trpeli njihova kakovost in 
strokovnost ter da bodo uporabniki to občutili 
v najmanjši mogoči meri.
9. januarja pa je župan skupaj z občinsko 
upravo gostil še predsednico in predsedni-
ke Krajevne skupnosti Občine Vrhnika. Naj 

spomnimo, da je na območju Občine Vrhnika 
ustanovljenih trinajst krajevnih skupnosti. 
Predsedniki so na kratko predstavili dosežke 
prejšnjega leta ter z veliko vnemo in optimiz-
mom načrte za aktivnosti v letu 2013. »Ugotov-
ljeno je bilo, da se vsi srečujemo s podobnimi 
težavami, da krajevne skupnosti predstavljajo 
neko sito med občani in občinsko upravo. Od 
predsednika KS je velikokrat odvisno, ali zna 
občanu ustrezno pojasniti problematiko, mu 
predstaviti situacĳo na razumljiv način ter 
najti ustrezno rešitev. Med pogovorom se ni 
bilo mogoče izogniti nujnosti po varčevanju. 
Župan  je pojasnil, da se znatno zmanjšuje-
jo sredstva, ki jih država nameni delovanju 

lokalne samouprave. To bodo posledično v 
naslednjih letih občutile tudi krajevne skup-
nosti, ki jim občina nameni višino sredstev v 
odstotku od povprečnine na prebivalca, ki jo 
država nakaže občini iz državnega proračuna. 
Tako vsaka KS dobi 1 % povprečnine prejšnje-
ga leta, ki se deli na fiksni del 70 % in variabil-
ni del (število prebivalcev in oddaljenost od 
mesta Vrhnika). V Sklad krajevnih skupnosti 
pa se nameni še dodatno 2 %, ki se ga razdeli 
po ključu glede na število prebivalcev, odda-
ljenosti od centra mesta Vrhnika in površine 
v kvadratnih kilometrih. Določeni odstotki fi-
nanciranja in višina sredstev so za leto 2013 v 
primerjavi s prejšnjim letom ostala nespreme-
njena. Županova usmeritev namreč je, da sveti 
KS prostovoljno v okviru predpisov odločajo 
o delu denarja, ki jim je namenjen in za kate-
rega se ocenjuje, da ga uporabĳo za najbolj pe-
rečo tekočo problematiko,« je sporočila Vesna 
Kranjc, direktorica občinske uprave. Kot je še 
dodala, je bila skupna ugotovitev, da občina in 
KS medsebojno zelo dobro sodelujejo in da je 
vsem skupni cilj zadovoljstvo in zgledno živ-
ljenje občank in občanov Občine Vrhnika.

Predstavniki javnih zavodov na novoletnem sprejemu pri žu-
panu

Načelnik štaba poveljstva sil SV bri-
gadir Vojteh Mihevc in poveljnik 11. 
bataljona za zveze podpolkovnik Sta-
nislav Šantelj

Kot so za Naš časopis povedali predsedniki 
krajevnih skupnosti Peter Sečnik, Karol Jurjev-
čič in Jure Jakopič, da bi letos izdelali pogodbo 
z C-Investom iz Trebnjega in se takoj lotili ob-
nove ostrešja. Zamenjali so strešno opeko, del 
lesenega ostrešja in strelovod.  Naključje je na-
neslo, da je hudo deževje namočilo veteransko 

in sejno sobo, kar je povzročilo kar nekaj škode. 
Po dobrem mesecu so bila dela na strehi konča-
na, znašala pa so 62 tisoč evrov. 
V blagajnah krajevnih skupnosti je ostalo še 
nekaj denarja, zato so se lotili še adaptacĳe fa-
sade. Toda kot so povedali sogovorniki, je na-
tančnejši pregled ometa pokazal, da je le-ta na 
mnogih mestih votel,  zaradi česar so morali – v 
nasprotju s prvotnimi pričakovanji – odstraniti 
celoten zgornji ustroj fasade. To je za seboj po-
tegnilo dodatne stroške,  pa tudi nekaj novih 
oken (šestindvajset oken), ki so jih zamenjali. 
»Želeli smo, da bi se objekt čim bolje vklapljal 
v okolico, zato smo se obrnili na Zavod za var-

stvo kulturne dediščine, kjer so nam svetovali z 
barvnim odtenkom objekta,« je pojasnil Sečnik 
in dodal, da so bila dela končana konec sep-
tembra. »Na objekt smo dali nove napise in ga 
poimenovali Dom krajanov,« ga je še dopolnil 
Jurjevčič. Vrednost fasade je  znašala 30 tisoč 
evrov, celotna investicĳa pa 109 tisoč evrov. 

»Naša želja je, da bi v prihajajočem letu izdelali 
podstrešno armirano ploščo, da bi na ta način 
dobili dodatne prostore za društva. Zanimanje 
za prostore je, sedaj pa so na vrsti pogajanja,« 
je povedal Jakopič. V domu krajanov trenutno 
poleg treh krajevnih skupnosti »domujejo«: 
gasilska zveza, planinsko društvo, ZŠAM, ve-
teransko združenje, združenje častnikov, čebe-
larji, lovci, študenti in pihalna godba. 

Gašper Tominc

Nekoč sokolski dom,  zdaj dom krajanov

Predsedniška trojka: Peter Sečnik, Jure Jakopič 
in Karol Jakopič 

V Bevkah zagorelo, opečena ena oseba
Vrhnika, 1. januar - Že v prvih urah novega leta so imeli gasilci v občini Vrhnika 
veliko dela.

Duhovniki, vojska, direktorji in predsedniki KS

Županovi novoletni sprejemi
Vrhnika – Župan Stojan Jakin je na pragu novega leta s predstavniki občinske 
uprave opravil številne novoletne sprejeme, med drugim vsako leto povabi v svoj 
kabinet tudi vrhniške duhovnike, predstavnike vojske, direktorje občinskih zavo-
dov in predsednike krajevnih skupnosti. 

Po novem 
sredi Vrhnike »dom krajanov«
Nekdanja sokolska dvorana na Tržaški cesti 11 je pred  nedavnim po večletnem 
mletju sodnih mlinov prešla v roke treh vrhniških krajevnih skupnosti: Breg, 
Center in Vas. Takoj po pridobitvi nepremičnine so se krajevne skupnosti od-
ločile za prenovo strehe, čemur pa je na koncu sledila še celotna prenova zuna-
njosti objekta. 
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Nadaljevanje erotične sage najbolj bran članek na 
Mojaobcina.si/Vrhnika
V štirinajstih dneh je nanj kliknilo 688 obiskovalcev spletne 
strani www.mojaobcina.si/vrhnika, kar ga uvršča med najbolj 
brane članke spletne strani od njenega nastanka v začetku no-
vembra. Sprašujemo pa se, ali je bilo več branja ali gledanja, 
saj je na spletu objavljenih več fotografij. (gt)

Do sedaj so namreč občani 
odvažali odpadke na sosednji 
Center za ravnanje z odpadki, 
s 1. januarjem pa po novem na 
komunalo. Ob prodaji Centra 
za ravnanje z odpadki Sauber-
macheĳu seje slednji namreč 
zavezal trem občinam lastni-
cam, da bo več let sprejemal 
njihove odpadke. Pogodba se 

izteče konec letošnjega leta, 
zato je komunala morala najti 
novo rešitev. Sicer je že pred 
časom predvidela zbirni cen-
ter med Prigotom in Kemi-
som, pa se je zapletlo pri pros-
torski dokumentacĳi, zato seje 
morala zateči k začasni rešitvi 
zbirnega centra kar na svojem 
dvorišču.

Kot je povedala direktorica 
Šen Krežetova, lokacĳa ni 
najbolj ugodna, saj prometne 
poti sedaj potekajo neposred-
no čez dvorišče podjetja, a do-
kler ne bo dokončne rešitve, 
bodo pač morali stisniti zobe. 
Vrhnika je za zbirni center pri-
spevala 74 tisoč evrov, Borov-
nica 20 tisoč, Log Dragomer 
15 tisoč, komunalno podjetje 
pa 24 tisoč.
Podobno kot prej na CRO 
boste tudi tukaj posamezne 
frakcĳe oddajali v zabojnike 
ali ograjene prostore. Občani 
občin Vrhnika, Borovnica in 
Log-Dragomer bodo sedeva 
lahko oddajali odpadke iz go-
spodinjstva brezplačno. Zani-
mivo: kar 26 različnih frakcĳ 
bodo zbirali - od nevarnih 
odpadkov do »navadnega« 
papirja. Za odvoz omenjenih 
odpadkov zaenkrat še nimajo 
pogodbenika, bo pa posel do-
bil tisti, ki bo najcenejši.

Gašper Tominc

Rez slavnostnega traku - župani in direktorica komunale 

Zbirni center po novem na komunali
Vrhnika, 20. december - Na dvorišču vrhniške komunale so župani občin Vrh-
nika, Borovnica in Log-Dragomer ter direktorica komunale Brigita Sen Kreže 
prerezali slavnostni trak novega začasnega zbirnega centra.

Nadaljevanje erotične sage
Vsem tistim, ki ste pridno obračale in obračali 
mesece na letošnjem koledarju prostovoljnih 
gasilcev iz Verda, naj povemo, da je v prodaji 
nov koledar za leto 2013. Ta je še lepši, drznej-
ši, skratka nadgradnja lanskega. Ne pozabite, 
da so fantje člani Prostovoljnega gasilskega 
društva Verd vedno pripravljeni pomagati in 
tudi vedno pridejo, kar je tudi naslov novega 
koledarja. Fantje pa niso samo to. Vsi so leto 
starejši, bolj izkušeni, medtem so izklesali svo-
ja telesa in k sodelovanju povabili dve dekleti, 
ki sta prava paša za oči, predvsem za moški 
del občinstva. Da so fotografije mamljive, je 
prĳazno poskrbel fotograf Bojan Senjur, za kar 
se mu ob tej priložnosti najlepše zahvaljujejo 
vsi pogumni gasilci. In še to, vsa zbrana sred-
stva bodo, tako kot lani, uporabili za razno-
vrstno  gasilsko opremo, ki je nikoli ni preveč. 
Koledar lahko kupite v gasilskem domu Verd 
ali zanj povprašate na mehanikb@gmail.com. 
Srečno 2013!

Župan kot glavni govornik je dejal, da se enotnost, po kateri 
je med drugim tudi poimenovan praznik, krha, kar se kaže 
v množičnih uporih ljudi. Po njegovem mnenju  so se ljudje 
naveličali leve in desne politične elite, ker naj bi izigravali vo-
ljo ljudi. Posledica takšnega nezaupanja naj bi bilo tudi vedno 
več izvoljenih nestrankarskih županov na lokalnih volitvah. 
Na srečo je po njegovem mnenju podoba na Vrhniki drugač-
na, saj občine ne pretresajo afere, poleg tega pa je letos  obči-
na dosegla tudi nekaj otipljivih rezultatov. Omenil je obnovo 
vrtca na Poštni, odkup šivalnice, prihod Silika, nove metre 
asfalta, bevško učno pot, pripravo dokumentacĳe za tržnico 
in pridobitev naziva za »najbolj zeleno občino« v Slovenĳi. Po 
njegovem vsega tega ne bi bilo mogoče uresničiti, če ne bi bilo 
sodelovanja občinskega sveta, za kar se je njegovim članom 
tudi javno zahvalil.
Prireditev so že  štirinajsto leto zapored popestrili tudi pohod-
niki, ki so se podali po poti Cankarjeve matere od Vrzdenca 
do Vrhnike. Letos jih je bilo okoli sto. Posebno noto je prire-
ditvi in Vrhniki dalo  tudi okritje nove skulpture – obeliska, 
ki stoji nasproti Male mestne galerĳe.  To je delo bolgarskega 
umetnika Todorja Vasseva, ki je obelisk izdelal v okviru letoš-
nje Forme V. Kot je dejal mag. Bojan Mavsar, umetniški vodja 
Forme V, je obelisk  v svojem bistvu poln nasprotĳ, dopolnjen 
z likovnimi elementi.
Proslavo v deževnem popoldnevu  so zaključili z blagoslovom 
soli in konj, kar je opravil župnik Blaž Gregorc. Za kulturno  
stran proslave  sta poskrbela vrhniška godba na pihala in li-
gojnska vokalna skupina Trl'ce. Poseben domoljuben pečat je 
proslavi dal že tradicionalni postroj praporov vrhniških dru-
štev in organizacĳ. (gt)

Blagoslov konj

Slavnostni govornik župan Sto-
jan Jakin

Obelisk pred »najboljšim so-
sedom«

Vrzdenec – Vrhnika, 26. december – Okoli sto 
pohodnikov se je od vrzdenške cerkve podalo 
peš proti Vrhniki. Pot jih je vodila čez Žažar, 
Ligojno (v Ligojni so se pri znamenju poklonili 
še pokojnemu Tonetu Jesenkotu, znanemu vrh-
niškemu vojnemu veteranu osamosvojitvene 
vojne za Slovenĳo) in Staro Vrhniko, na koncu 
pa so se udeležili občinske proslave ob dnevu 
samostojnosti in enotnosti. Trojica pohodnikov 
je od tam odnesla cvetlični aranžma proslave še 
na grob Cankarjeve matere. Novost letošnjega 
pohoda, ki povezuje dve občini, je tudi zloženka 
z opisom poti in fotografijami, ki jo najdete v Tu-
ristično informacĳskem centru na Vrhniki. (gt)

Poklon nad Ligojno pokojnemu Tonetu Jesen-
kotu.

Skupinska slika na pri cerkvi sv. Trojice

Vodnogospodarsko podjetje Hidrotehnik je ob 
ugodnih vremenskih okoliščinah in odobrit-
vi potrebnih finančnih sredstev iz državnega 
proračuna že kar v prvih tednih januarja za-

čelo s čiščenjem bevško-loškega kanala (jarka), 
po katerem vzhodno od Bevk teče meja občine 
Vrhnika z občinama Log-Dragomer in Brezo-
vica. Bevško loški kanal je eden najpomemb-
nejših barjanskih odvodnikov, ki poteka v 
smeri sever-jug in se kot levi pritok pri Zornici 
izliva v reko Ljubljanico, ob zadnjih poplavah 
pa se je izkazalo, da skorajda ne opravlja več 
svoje funkcĳe. Hidrotehnik bo zato izvedel sa-
nitarni posek zarasti in dreves od Cornovca 3 
do Ljubljanice v dolžini približno 3790 metrov 
ter strojno čiščenje kanala od Cornovca 3 do 
Stare Ljubljanice v dolžini približno 3290 me-
trov, izkopani material pa se bo deponiral in 
razplaniral po levem bregu kanala. 

  Damjan Debevec

Božiček obiskal otroke
Vrhnika, 22. december – Na Sodnĳskem trgu 
je najmlajše obiskal še eden od dobrih decem-
brskih mož, Božiček. Mednje je stopil v soboto 
popoldne po prebranih pravljicah in otroški 
predstavi ter jih presenetil s polno košaro. 
Sicer pa je dan potekal še v znamenju božič-
no-novoletnega sejma, ustvarjalnih in plesnih 
delavnic za otroke, zabava s spletnim radiem 
Rabbit pa je odpadla. (gt, foto: ps)

Začeli s čiščenjem bevško – loškega kanala

Tudi letos po poti Cankarjeve materePraznovali dan samostojnosti in 
enotnosti
Vrhnika, 26. december – Župan Stojan Jakin je na občinski proslavi med drugim 
dejal, da so se ljudje naveličali leve in desne elite, ker naj bi izigravali voljo lju-
di. Proslavo pred največjo vrhniško trgovino je obeležilo še okoli sto pohodni-
kov, ki so se podali z Vrzdenca na Vrhniko. Ob tem so odkrili tudi nov spomenik 
in blagoslovili konje.
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Prvi je privozil na Vrhniko drugi popoldanski 
vlak ob 14:30, ki mu je bil priklopljen tudi sa-
lonski voz železniške direkcĳe. Lokomotiva je 
bila vsa v zelenju, smrečicah in zastavicah. V 
sredi je imela velik, zelo pomemben napis: Brez 
volje ni napredka! Ko je pretrgala vrv, je zače-
la velikanska množica, zbrana na novem kolo-
dvoru, navdušeno pozdravljati goste in prvi 
vlak. Iz salonskega voza so izstopili zastopnik 
kr. Banske uprave sreski načelnik g. Znidarčič 
s soprogo, pomočnik žel. Direktorja g. dr. Fa-
tur, bivši direktor g. inž. Klodič, načelnik pro-
metnega oddelka g. Ivan Deržič, šef sekcĳe 
svetnik inž. Leben, namestnik načelnika grad-
benega oddelka g. inž. Petržela, geometra gg. 
Kumer in Fatur, vrhniški župan g. mr. Hočevar 
v spremstvu podžupana g. Verbiča in predsed-
nika vrhniške Občinske hranilnice g. Birtiča. 
Na peronu je poleg velikanske množice Vrh-
ničanov pričakoval prvi vlak ves občinski 
odbor, zastopniki vseh vrhniških uradov in 
cerkveni predstojniki kons. Svetnik dekan g. 
Kete. Na govorniški oder je stopil župan g. 
mr. Hočevar in radostno pozdrvail slovesni 
trenutek, ko je privozil vrhniški vlak po 35 
letih vožnje na oddaljeni dosedanji kolodvor, 
tokrat prvič v središče trga. S tem v zvezi je 
pozdravil po imenih vse došle goste in točno 
opisal zgodovino tega dela. Že 6. Septembra 
1932 je pokrenil misel, da bi se zgradil 670 
metrov dolg podaljšek proge od oddaljene-
ga kolodvora v središče trga poleg gasilnega 
doma. Pri tem sta ga vodili dve smernici: pri-
bližati kolodvor za 1,5 km in s tem ustreči pre-

bivalstvu, posebno pa delavcem in dĳakom, 
ki se vozĳo dnevno v Ljubljano, drugič pa dati 
možnost zaslužka brezposelnim delavcem. 
Pri tem delu ga je na vso moč podpiral takrat-
ni žel. Direktor g. inž. Klodič, ki je z osebno 
intervencĳo v Beogradu izposloval, da je ge-
neralna direkcĳa dovolila v korist vrhniške 
občine pobiranje 1 Din kot doplačilo vsakega 
voznega listka do ali od novega postajališča. 

S tem doplačilom se bo namreč v teku let od-
plačeval investirani kapital, kajti po posebni 
odredbi kr. Banske uprave se občinske dokla-
de za ta račun ne bodo smele nikdar dvigniti. 
S tem velevažnim dovoljenjem je bila finančna 
stran formalno rešena. Potrebno posojilo je 
najela občinska uprava pri Vrhniški občinski 
hranilnici, ta pa zaradi pomanjkanja likvidne-
ga denarja pri PZ v Ljubljani. Še sto zaprek je 
bilo treba odstraniti in tako se je gradnja proge 
in postajališča začela šele 10. oktobra lani. Ob 
nenavadno ugodnem vremenu pa je bila vsa 
gradnja točno v 11 tednih gotova. Občina je 
gradila vse v lastni režĳi in je zaposlila skupno 
ves čas 137 delavcev, ki so prejeli za različne 
mezde in dela 54 000 Din. Mnogo podpore je 
bilo županstvo deležno od gradbenega oddel-
ka železniške direkcĳe. Prav posebna pohvala 
pa gre direktorju g. Cugmusu, ki je težavno 
delo ves čas neumorno podpiral, in dal zaradi 
formalnih zaprek naposled na lastno odgo-
vornost dovoljenje za otvoritev. Z željo da bo 
ta velika pridobitev prinesla Vrhniki mnogo 
koristi in prošnjo, da g. dekan blagoslovi novo 

postajališče je g. župan zaključil voj govor. 
Po blagoslovitvi je govoril zastopnik žel. Di-
rekcĳe g. dr. Fatur in izjavil, da je proga za 
redni promet otvorjena. Nazdravil je Nj. Vel. 
kralju. Pevci so zapeli himno in nato so se 
podali vsi gostje, zastopniki uradov in ves 
občinski odbor v gostilno »Mantovo«, kjer je 
bila prirejena zakuska. Župan g. mr. Hoče-
var je ponovno pozdravil zbrane in pouda-
ril, da so Vrhničani po ravno dveh letih  spet 
enkrat zbrani v tej dvorani. Takrat so slavili 
ustanovitev davčne uprave na Vrhniki, danes 
pa drugo važno in zgodovinsko pridobitev. 
Zahvalil se je vsem, ki so na katerikoli način 
doprinesli k uresničenju njegovega hotenja, 
da koristi ljubljeni Vrhniki. Važnost nove pri-
dobitve so v daljših govorih poudarjali za-
stopnik bana sreski načelnik g. Žnidarčič, g. 
Lenarčič, načelnik g. Deržič, direktor g. inž. 
Klodič, predstojnik sreskega sodišča g. dr. 
Leitgeb, šolski upravitelj g. Pavletič, pred-
sednik Občinske hranilnice g. Birtič, oskrbnik 
trga g. Opeka, učitelj g. Vuk in še drugi. Vsi 
so se zahvaljevali vrhniškemu županu, brez 
katerega brez katerega bi se to delo nikdar 
ne izvršilo. Župan g. Hočevar je poudarjal 
posebno zaslugo bivšega žele. Direktorja g. 
inž. Klodiča, kateremu v čast je imenoval ob-
činski odbor cesto (sedanja Jelovškova – op. 
Gašper Tominc), ki pelje mimo nove postaje 
»Klodičevo cesto«. V posebnem nagovoru je 
nazdravil tudi uradništvu občinskega urada, 
posebno tajnici gdč. Škvarčevi in g. Široku, 
ki sta bila ves čas napornega dela županova 
desna roka. Ob slovesu se je zahvalil za vse 
prelepe besede, ki so bile naslovljene Vrhniki 
in njemu in izrazil vso svojo srečo, ker so pri-
znanje, ki se tičejo županove osebe, dokaz, da 
vrši svojo dolžnost kot Vrhničan, posebno pa 
kot predsednik občine v polni meri Njegova 
ljubezen in sposobnost bosta tudi dalje posve-
čeni napredku Vrhnike in njene lepe okolice. 
Župan je drage goste spremil na postajališče, 
kjer se je zbralo k odhodu vlaka spet polno 
ljudi. V Mantovi so sledili še govori in veselo 
razpoloženje. Vsa Vrhnika se je zavedala veli-
kega dne in županovega gesla: »Brez volje ni 
napredka!«.
Jutro, 9. Januar 1935, str. 4.

Praznik Vrhnike

Otvoritev novega postajališča
V nedeljo je bilo na slovesen način otvorjeno novo postajališče v sredini trga. 
Vsa Vrhnika je bila okrašena z državnimi zastavami, posebno lepo pa nova po-
stajališče. Na pročelju sta viseli sliki Nj. Vel. Kralja Petra II. in blagopokojnega 
Viteškega kralja. Slednja ovita v črnino in s trnjevim vencem. Zanimiva je bila 
tudi slika, ki združuje več fotografij, predstavljajočih različne faze gradnje. Pri 
obeh vhodih sta stala visoka slavoloka. Tak slavolok je stal tudi pri uvozu proge 
na novi peron. Vhod je bil zaprt z vrvico, okrašeno z zastavicami. Vrv je pretrgal 
vlak, ko je privozil na novo postajališče.

Odprtje železniške postaje v središču Vrhnike. Skrajno levo je železniška postaja, desno lokomoti-
va, zgoraj na sredini pa se lepo vidi tudi gasilski dom. 

130 let stara Baliževa hiša je bila takorekoč 
predvidena za rušenje, danes pa je v njej – po 
najsodobnejših nizkoenergetskih standardih 
urejen vrtec Komarček. Ob Tržaški cesti poleg 
stoji prav tako vzorno obnovljen Dom Kraja-
nov v nekdanjem Sokolskem domu (zgrajen 
kot Baliževo gospodarsko poslopje okrog leta 
1883), sledi obnovljena Kunstljeva vila pa Le-
narčičeva domačĳa. Z vsako od teh stavb je 
ohranjen del vrhniške stoletne zgodovine.
Mlajši, a pomemben, je majhen pritličen po-
stajni objekt pravokotnega tlorisa, z dvema 
prostoroma in simetrično dvokapno streho ob 
Jelovškovi cesti na Vrhniki, ki  je voden v regi-
stru Zavoda za varstvo kulturne dediščine kot 
stavbna dediščina z imenom »Vrhnika-Želez-

niška postaja mesto«. 
Postajališče je bilo zgrajeno leta 1934, ko so s 
stare postaje Vrhnika podaljšali progo za 665 
m bližje centru kraja (danes je ta opuščeni krak 
železniške proge priljubljena kolesarska in 
sprehajalna pot). V neposredni bližini postaja-
lišča je stalo tudi poslopje z javnimi stranišči 
(odstranjeno v zadnjih letih).Objekt je opuš-
čen, nevarovan in razpada. V silvestrski noči 
2012-2013 je odvržena petarda vžgala ostrešje 
stavbe, ki je deloma pogorelo. Glede na dej-
stvo, da se v neposredni bližini nekdanjega 
postajališča Vrhnika – trg načrtuje nova tržni-
ca, smo prepričani, da se bo stavbo vklopilo v 
celotno ureditev z novo vsebino, ki bo dodaten 
»magnet« za obiskovalce tržnice in turiste. Po 

informacĳah je Železniški muzej iz Ljubljane 
pripravljen na Vrhniki razstaviti parno loko-
motivo podobno tisti, ki je dejansko vozila na 
progi Vrhnika – Ljubljana. Postavitev parne 
lokomotive v bližino železniške postaje bi li-
kovno in vsebinsko zaokrožilo celotno podobo 
območja. Nastala bi točka, vredna ogleda, pri-
vlačna za družine z otroki, ki bi nakup na trž-
nici združili z ogledom železniškega kotička 
in okrepčilom v nekdanji postaji.  Tu bo tudi 
parkirišče. 
Ob železniški postaji bi lahko predstavili vrh-
niško novejšo zgodovino, saj je povezana tudi 
z železnico, zgrajeno konec 19. stoletja. Po do-
graditvi južne železnice 1857, ki je Vrhniko ob-
šla, ta ni bila več udeležena v tranzitu blaga 

in je s tem izgubila osnovno gospodarsko de-
javnost, ki je bila odločilna za njen nastanek in 
razvoj. Iz krize si je Vrhnika počasi pomagala 
z novimi gospodarskimi panogami. Nastale so 
žganjarne, pivovarna, tovarna konzerv. Naraš-
čala je vloga gozda in predelava lesa. Zgradili 
so opekarne, parketarno, usnjarne.  Razvoj in-
dustrĳe je terjal boljše zveze z Ljubljano. Ta je 
leta 1895 doživela hud potres in je potrebovala 
vrhniško opeko, les in kamen. Leta 1899 je bila 
zgrajena lokalna železnica Ljubljana – Vrhni-
ka. Razprave in načrtovanje te proge do Idrĳe 
in prek Mosta na Soči do Čedada je leta 1914 
prekinila prva svetovna vojna.  Podaljšek pro-
ge do mesta, ki je omogočil lažji prevoz zapo-
slenih v Ljubljano in predvsem številnim dĳa-
kom in študentom obisk srednjih in visokih šol 
v glavnem mestu, pa so gradili leta 1934, že v 
letih splošne gospodarske krize. Mnogo Vrh-
ničanov je pri gradnji dobilo delo. Med drugo 
svetovno vojno, ko je bil porušen borovniški 
viadukt, je promet proti Italĳi potekal po vrh-
niški progi in od Vrhnike s kamioni in vozovi 
do Logatca ali Postojne. Zgodilo pa se je, da 
je tudi vrhniški vlak zavozil na mino… Po 
vojni je bila železnica edina redna prometna 
povezava z Ljubljano. Vagoni, nekaj časa tudi 
živinski, ker ni bilo potniških, so bili vsak dan 
prenatrpani...
 Take in še druge zgodbe iz našega kraja nam 
pripoveduje železniška postaja.
V Muzejskem društvu hranimo plaketo, delo 
vrhniškega podobarja Ivana Buha, ki so jo ja-
nuarja 1936 Vrhničani izročili tedanjemu župa-
nu Stanku Hočevarju v zahvalo, da jim je omo-
gočil delo. Zanimiva je upodobitev Vrhnike na 
njej. Gre za pogled z nove postaje proti Robovi 
cesti in Sv. Trojici, v ospredju pa sta oba nova 
postajna objekta.  Najbrž gre za zahvalo za 
delo na podaljšku železniške proge. 

Muzejsko društvo Vrhnika

Vrhniška železniška postaja ob Jelovškovi
Kot obiskovalci, popotniki, turisti vemo, da nas še posebej privlačĳo kraji in dežele katerih prebivalci  skrbno ohranjajo 
naravne in ustvarjene lepote, dediščino dežele in naroda. V Muzejskem društvu Vrhnika, ki v temeljih odkriva, raziskuje, 
vrednoti in za nas in zanamce ohranja zapuščino prednikov, z veseljem spremljamo skrbno izvedene obnove vrhniških hiš 
v zadnjem času.

Železniška postaja stoji desno od gasilskega doma. Na desni strani postaje so naslikane tudi nekdanje javne sanitarĳe. 
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Pravi naslov je vsekakor Pavle Štirn, upoko-
jenec, ki se že dolga leta ukvarja s posebnim 
»lovom« na ptice, poznavalec vsega, kar živega 
leta, gnezdi in bogati naše naravno okolje. Obis-
kal sem ga na domu in beseda je stekla.
Labodi, pravilno: grbasti labodi ali labodi grbci 
– labodi s črno izboklino na korenu oranžnoru-
menega kljuna, že dalj časa obiskujejo bajerje, ki 
so nastali v bivših glinokopih in da se osredoto-
čimo samo na zadnji dve leti, je konec decem-
bra 2011 priletela jata 14 labodov, in 14. januarja 

lani je bil prepoznan labod z obročkom s Polj-
ske, ravno tak obroček je nosil tudi drugi labod, 
odkrit 4. februarja. Od ostalih neobročkanih 
labodov je Pavle obročkal 3 labode, dodatna 2 
pa še njegov »stanovski« kolega Brane Lapanja 
iz Šebrelj. Oba sta zunanja sodelavca Prirodos-
lovnega muzeja Slovenĳe, kustodiata za vreten-
čarje, Slovenskega centra za obročkanje ptičev, 
Ornitološke postaje Vrhnika. Dolg naslov, a tako 
dolgo je tudi njuno delo na tem področju in v 
Slovenĳi sta znana kot »specialista« za labode. 
Obročkala sta jih po vsej Slovenĳi, tako sta v letu 
2011 opravila 141 obročkanj, »ulovila« sta tudi 5 
že obročkanih labodov iz tujine, v letu 2012 pa 
78 labodov in našla 8 labodov s tujimi obročki. 
Največ labodov se nahaja na Dravi, ob Lentu v 
Mariboru, ki tja priletĳo na prezimovanje, večje 
število stalnih in prezimujočih pa je na bajerjih 
in jezerih okoli Pragerskega.

Vrhniške bajerje je nato v letu obiskali še jata 7 
labodov in malo kasneje še 9 labodov, od katerih 
so trĳe ostali, 6 pa jih bajerje le preletava.  Tre-
nutno je na bajerju 24 labodov, ki so prileteli 10. 
decembra lani, med njimi dva »poljska« laboda, 
dva »Pavlova« in eden »Branetov«, oziroma la-
bodi na katerih so bili prebrani navedeni obroč-
ki. Teh 24 labodov je sedaj stalnica bajerjev. Vsi 
tu prezimujejo, le dva sta stalna, samica in mlad 
samec, ki pa zaradi svoje mladosti, še ni uspel 
oploditi kakšnega jajca. Moja sogovornika srčno 
upata, da se bo na bajerju ustalil še kakšen par, 
saj je hrane v izobilju.
In kaj če bajerji zamrznejo? Labodi krožĳo, me-
šajo vodo, toliko časa, dokler jim uspe ohraniti 
»otoček« vode v ledu, če pa še ta zamrzne, se ob-
časno preselĳo ob morje, a se nato vrnejo. Včasih 
jim Pavle pomaga tako, da led razbĳe in labodi z 
mešanjem preprečujejo ponovno zaledenitev.
In s čim lahko hranimo labode? S kruhom, ki 
nikakor ne sme biti plesniv in z žitaricami (ko-
ruza, pšenica, oves, ječmen, …). Žitarice name-
čemo v vodo ob obali, da jih s potapljanjem lah-
ko poberejo. Sam sem jim prinesel zajeten kup 
zelenjave, a se je niso niti dotaknili, kajti Pavle 

mi je pojasnil, da imajo dovolj svoje poslastice, 
alg, ki jih kljuvajo izpod vode, a tudi zelenjave 
naslednji dan ni bilo več. Pavle petkrat na teden 
obišče bajerje in samo letos jih je razveselil s 75 
kg en dan starega kruha, ki ga kupuje v Pekarni 
Vrhnika in z več kot 50 litri žitaric.
Toliko o labodih, kaj pa ostale ptice? V začetku 
aprila začneta s spomladanskim »lovom« ptic za 
obročkanje, ki traja vse do srede maja in nato še 
od 15. julĳa do konca oktobra, vse odvisno od 
znakov prihajajoče zime.

Pavle je na območju bajerjev namestil tudi 72 
gnezdilnic  in z veseljem ugotovil, da se je kar v 
32 izleglo več ptičjih življenj.
Pavle in Brane naprošata vse obiskovalce bajer-
jev, da v času obročkanja ob lovilnih mrežah ne 
motĳo ulova ptic, zato se takrat naj ne zadržuje-
jo na območju, ki je označeno s tablami«Obroč-
kanje ptic«, kaj vse ujameta v mreže pa mi bosta 
zaupala julĳa meseca, saj sta me povabila na za-
nimiv »lov«.

Besedilo in fotografije: Milan Jerman

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in 
turizem Vrhnika se zahvaljuje vsem za 

pomoč pri organizaciji in izvedbi prireditev 
VESELEGA DECEMBRA in 

DNEVA SAMOSTOJNOSTI IN ENOTNOSTI

Veseli december na Vrhniki

Smučarsko društvo Vrhnika
Vrtec Vrhnika
OŠ Ivana Cankarja Vrhnika
Cankarjev hram Vrhnika
OZVVS Vrhnika-Borovnica
Društvo DLNON
Konjeniško društvo Vrhnika
Župnijski urad Vrhnika
PGD Vrhnika
PGD Stara Vrhnika

PVD Sever Vrhnika-Logatec
Društvo Pihalni orkester Vrhnika

TD Horjul
kava bar Medeja

Klub vrhniških študentov
ljudske pevke Trl'ce 

Mala mestna galerija
KS Ligojna

KS Stara Vrhnika
Cankarjeva knjižnica Vrhnika

spletni radio Rabbit

HVALA VAM:

Veseli nas, da je bilo naše sodelovanje uspešno! Zahvaljujemo se vam za vaš 
prispevek k prireditvam in si tudi v prihodnje želimo uspešnega sodelovanja.
V imenu ekipe Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika
Boštjan Koprivec, direktor REPUBLIKA SLOVENIJA

UPRAVNA ENOTA VRHNIKA��������������

Ostanki limesa se danes raztezajo čez tri celi-
ne, do koder se je nekoč raztezalo to mogočno 
cesarstvo. Nemški odsek je bil leta 2005 vpi-
san na seznam svetovne Unescove dediščine. 
Na območju današnje Nemčĳe se je v dolžini 
550 km ob zidu nekoč vilo 900 razglednih stol-
pov, 60 večjih in 60 manjših vojaških trdnjav. 
Danes je to ena najbolj obiskanih  turističnih 
destinacĳ, ki povezuje 58 različno urejenih lo-
kacĳ za obiskovalce: od preprostih predstavi-
tev, kjer oko očara kontrast med ruševino in 
neokrnjeno naravo, do velikih kompleksov, 
ki spominjajo na zabaviščne parke, pa do in-
terpretacĳskih centrov, katerih značilnost je 
izrazita didaktična predstavitev preteklosti. 
Način, kako so Nemci oblikovali turistično de-

stinacĳo »Nemška cesta po limesu«, je poučen 
tudi za slovenske razmere, zlasti na območju 
poznoantičnega obrambnega sistema Claustra 
Alpium Iuliarum, katerega mogočne ostanke 
imamo tudi na Vrhniki.
Predavala bo dr. Andreja Breznik
Predavanje organizira Inštitut Ivan Michler v 
sodelovanju s TD Blagajana 
v Mali dvorani Cankarjevega doma na Vrh-
niki v četrtek, 21. januarja 2013, ob 18. uri.
Vstopnine ni. 
Za več informacĳ lahko pokličete na Turistično 
društvo Blagajana Vrhnika, tel. 01 755 13 41
ali pišete na e-pošto drustvo.blagajana@kabel-
net.net

V Nemčĳi vlada rimomanĳa 

Potopisno predavanje o nemškem odseku 
rimskega limesa
Rimljani so v 2. stoletju našega štetja zunanje meje imperĳa zavarovali z iz-
gradnjo mogočnega zidu s stolpi, ki jih je varoval pred vdorom barbarskih ple-
men. To zidano in močno branjeno mejo imenujemo limes.

Ornitologa Vrhničan Pavle Štirn (desno) in Škabi-
jelčan Brane Lapajna

Labodi na Vrhniških bajerjih

Med labodi tudi dva iz Poljske
Zakaj »tudi«? Zato, ker sem v dveh zadnjih številkah Nedela zasledil članka in 
fotografije z naslednjima naslovoma: »Labodji ples na Koseškem bajerju« in »Pet 
`šefov` obvladuje breg Zbiljskega jezera«. To, in govorice, da so na naših bajerjih 
ponovno labodi, me je vzpodbudilo, da sem jih šel fotografirati – toda kaj napisati 
o njih, razen, da so tam?

24 lepotcev na bajerju

Obročkovalna dejavnost poteka v Slovenĳi od leta 
1926, ko je bil ustanovljen Ornitološki observatorĳ. 
Po 2. svetovni vojni se je le-ta pridružil Prirodos-
lovnemu muzeju Slovenĳe, kjer danes deluje kot 
Slovenski center za obročkanje ptičev. Njegova glav-
na naloga je proučevanje selitev in načina življenja 
različnih vrst ptičev. Slovenĳa leži na zanimivem 
križišču selitvenih poti, ki s severa vodĳo proti pre-
zimovališčem v Afriki. V okviru Ornitološke postaje 
Vrhnika vse od leta 1987 poteka intenzivno obročka-
nje, od sredine julĳa do konca oktobra, ko je jesenska 
selitev v glavnem končana. V Slovenĳi uporabljamo 
aluminĳaste obročke 13-ih različnih velikosti (pre-
mer od 2,3 do 26 mm). Najmanjši obročki se upo-
rabljajo za kraljičke, listnice in lastovke, največji pa 
za labode in orle. Na vsakem obročku je napis LJUB-
LJANA – SLOVENĲA (mednarodna oznaka orni-
tološke centrale) in značilna koda, ki jo sestavljajo 
črke in številke. (Vir: Spletna stran Prirodoslovnega 
muzeja Slovenĳe).

V PGD Zaplana bomo v letu 
2013 praznovali svojo 40. ob-
letnico obstoja, zato je bilo ob 
tej priložnosti v društvu kar 
nekaj dogodkov. Tako bo 5. 5. 
2013 Florjanova maša, v junĳu 
slavnostna seja, osrednji do-
godek pa bo v nedeljo, 16. 6. 
2013. Proslava se bo začela s 
slavnostno parado, ki bo poleg 
jubileja tudi v čast prevzema 
novega gasilskega vozila AC 
16/50 1+2. Po svečanem delu 
bo zabavni del, velika vrtna  
veselica s priznanim sloven-
skim narodno-zabavnim An-
samblom Spev. Zato ste ob tej 
priložnosti vsi lepo vabljeni, 
da se nam pridružite in z nami 
proslavite naš jubilej.
Poleg prireditev bomo v društvu kar nekaj časa 
namenili tudi izobraževanju naših članov, da 
bodo vse akcĳe še učinkoviteje in bolj varno 
opravljene. Ne smemo pozabiti tudi na mla-
dino v društvu, ki je v zadnjih petih letih zelo 
aktivna na področju tekmovanj, kjer dosega 
odlične rezultate tudi na državni ravni in bo 
tudi letos zelo aktivna. Zato ob tej priložnosti 
vabimo vse mlade, ki jih zanima gasilstvo,  naj 
se nam pridružĳo. Za več informacĳ lahko od-
date vprašanja s svojimi podatki v nabiralnik 
gasilskega doma ali pišete na e-naslov: bizjan-
meta@gmail.com. (BM) Zaplaninski gasilski dom

Ekipa mladink, ki se je udeležila državnega tekmovanja.

PGD Zaplana praznuje štirideset let



NAS CASOPIS 401/28.1. 2013 C M Y K 7

728. januar 2013
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si  Občina Vrhnika 

NAŠ ČASOPIS
»Bere nas 35 tisoč občanov 

občin 
Vrhnika, Borovnica, Horjul, 
Dobrova – Polhov Gradec  

in 
Log – Dragomer.«

vas vabi na 
predavanje

Zdrava hrana z naših vrtov in njiv tudi na 
Vrhniko
Sodobni načini pridelovanja hrane so zaradi vse slabšega 
zdravja ljudi na udaru kritike.
Pobude, da pridelovanja hrane ne prepuščamo neznanim pri-
delovalcem in se v skrbi za svoje zdravje spet sami lotimo pri-
delovanja na svojih vrtovih in njivah, so vse pogostejše v svetu  
in tudi v Slovenĳi.
V prizadevanjih, da stopnjo samooskrbe z zares zdravo hra-
no izboljšamo tudi v naši občini, vabimo v nizu načrtovanih 
dejavnosti na predavanje priznane strokovnjakinje s področja 
biodinamičnega kmetovanja g. Mete Vrhunc iz društva Ajda 
Vrzdenec, ki bo 14. 3. 2013 ob 18. uri v mali dvorani Can-
karjevega doma na Vrhniki. Na predavanju bomo spoznali 
temeljne značilnosti biodinamike, prve in do danes v svetu 
najodličnejše ekološke metode pridelovanja zdrave hrane.
Kotizacĳa za predavanje znaša 5 evrov in jo je mogoče  plačati 
v gotovini pred predavanjem.
Vse, ki vas predavanje zanima, prosimo za predhodne prĳave 
na: drustvo.blagajana@kabelnet.net ali 041/843 000.
Vljudno vabljeni!

Vandalizem 
v Bevkah
Dan po božiču si je skupi-
na huliganov za mazaški 
pohod izbrala Bevke.
Začeli so že pri tabli Bevke 
in jo popackali. Po nekaj 
sto metrih so se spravili na 
komaj dobro obnovljeno 
znamenje ob cesti, ki v več 
kot sto letih, odkar stoji na 
tem mestu, ni bilo oskru-
njeno. Nadaljevali so na 

drugem koncu vasi, popackali avtodom in se nato spravili 
še na obzidje pokopališča. Zanimivo je pa nekaj: za mazače 
je značilno, da delajo v zavetju teme, ti, ki so mazali po 
Bevkah, pa so se na veliko podpisali na pokopališki zid. 
Dokazali so, da še kako drži pregovor, ki pravi: samo ve-
solje in človeška neumnost sta brezmejna.

LM

V prvi polovici decembra sta Studio Zla-
ta ptica in Pražarnica Vrhnika organizi-
rala prvo družabno delavnico okušanja 
kave in  tako udeležencem ponudili pe-
ster izbor kav, ki polepšajo jutra mnogih 
zaspanih duš, ki z njimi lažje začnejo 
nov delovni dan. Obiskovalci so se  v 
času delavnice seznanili s protokolom 
okušanja kave in tudi sami preizkušali 
različne arome in okuse. Tako je bilo na 
delavnici kavo mogoče vonjati,«srkati« 
in se  prepuščati njenim čarom. »Coffee 
cupping« je v svetu že ustaljena praksa, 
ki jo uporabljajo predvsem v industrĳi 

kave, lahko pa jo izvaja kdorkoli, ki želi 
prek lastnih senzornih zaznav razširi-
ti svoja obzorja in se prepričati, katera 
kava je res dobra. V Studiu Zlata ptica 
so tokrat predstavili kar štiri kave, ki so 
bile vse »single origin«, kar pomeni, da 
so opremljene z geografskim poreklom 
in prihajajo iz istega kavnega nasada. 
Tako je bilo mogoče okusiti Nikaragvo 
Finca El Pinabet, Brazilĳo Pico Mirante, 
Kostariko Kafetalera Zamora in Etiopĳa 
Sidamo. Med udeleženci  je bilo ves čas 
delavnice slišati besede zadovoljstva:  
»Mmmmmm, tale pa je res dobra. Tejle 

bom pripisal zelo dobro oceno.« Nemalo 
pa je bilo tudi takih, ki so kavni požirek 
kar nekaj časa prepuščali okušalnim br-
bončicam, na koncu pa dodali, da ima 
kava poleg dobrega okusa dober tudi 
pookus. Na obrazcu za vrednotenje kav 
je bilo med drugim mogoče oceniti tudi 
teksturo, prisotnost kislin, ravnotežje in 
splošni vtis kav. Tako je mrzel sobotni 
dan minil v znamenju okusov, katerim bi 
se verjetno prepustil še Ivan Cankar, če 
bi mu jih med pisanjem  ponudila njego-
va mati.

Besedilo in fotografija: Blaž Uršič

Jaslice pri družini Fortuna na 
Vrhniki
Izidor z Vrhnike že vrsto let ob vsakem božiču postavlja jasli-
ce, ki pa so vsako leto malo drugačne. Vse leto nabira korenine 
in »porobke« ter zbira ideje, ki mu konec leta pridejo še kako 
prav. Jaslice začne postavljati že v začetku decembra na povr-
šini 10 do 15 m2. Zadnje dve leti mu pri postavljanju pomaga 
tudi 8-letna hčerka Katja, kar ji je v veliko veselje in očitno bo 
tradicĳo peljala naprej. Jaslice dobĳo največji čar zvečer, ko se 
prižgejo lučke v hlevčku, hiškah in smrekicah. 
Dobrodošel vsak, ki si jaslice želi ogledati v živo! (nč)

V Studiu Zlata ptica okušali in ocenjevali kavo
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MŠKD Verd je v letu 2012 nakupil večino opreme za 
samostojno obratovanje stojnice. Vendar vseeno ne gre brez 
pomoči drugih, brez katerih ne bi bilo tako lepo kot je bilo.

ZAHVALA:
da je stojnica lahko obratovala v takšnem obsegu se 
zahavljujemo:

* Janezu Drašlerju (skladiše, elektrika),
* MOPD Vrhnika (toplo ognjišče),
* Antalyi Kebab (mize),
* Gostinstvu Marinčič (mize),
* Vigradu (WC),
* Hotelu Mantova (dežniki v snežnem metežu),
* Mizarstvo Jamnik (izdelava šanka)
* Blažu Velkavrhu (glasbena popestritev večera -        

harmonika),
* Vitu Skvarča (glasbena popestritev večera - kitara),
* Aljažu Zalarju in Bojanu Senjurju (fotografije), 
* in seveda našim zvestim gasilcem PGD Verd.

Kot vodja prireditve pa se osebno zahvaljujem tudi posameznim 
članicam in članom MŠKD Verd, kateri so bili pripravljeni 
prostovoljno žrtvovati svoj praznični čas, da je Decembrska 
stojnica zaživela v vsej svoji luči vsak konec tedna:

Radaku, Turku, Luki, Šimnu, Jaklu, Jarcu, Emi, Niki, Špeli, 
Cundru, Vidu, Maticu, Aljažu, Gašperju, Buškatu in Bari.

Na koncu bi se rad zahvalil tudi vsem obiskovalcem, kateri 
ste prišli na našo Decembrsko stojnico in z nami spili 
kakšno kuhano vino, čaj ali medico in nam namenili kakšno 
spodbudno besedo. Hvala vsem tudi za vse »tringlete«.

Zahvalo si zasluži tudi policijska enota, katera je dežurala 
in nas pazila na Silvesterski večer. Zahvaljujem se jim za 
korekten pristop in potrpežljivost v poznih urah. Prav tako 
si zaslužijo zahvalo vsi bližnji sosedi, kateri so praznovali z 
nami, čeprav mogoče kdo ravno ni imel namena.

Hvala vsem, skupaj smo močnejši, in le tako lahko kaj 
dosežemo!

Se vidmo ... Matic Senjur

DECEMBERSKA STOJNICA
MŠKD VERD 2012
Decembrska stojnica je bila v letu 2011 sprejeta z veliko spodbudnimi besedami s strani obiskovalcev, zato 
smo se v MŠKD Verd odločili, da jo postavimo tudi letos. Kot ste verjetno opazili, se je nenavadno velika 
»žoga« nahajala pri Cankarjevem spomeniku, in bila odprta vsak konec tedna v decembru. To lokacijo smo 
izbrali zaradi lažjega dostopa do elektrike, skladišča, trdne podlage in predvsem zaradi lege, saj je lepo, da 
se kulturne projekte ohranja v okolici kulturnih spomenikov. No, kljub temu, da smo namenili veliko truda 
promociji naše Decembrske stojnice, smo pogrešali obiskovalce iz občine Vrhnika. Veliko sprehajalcev se je 
sprehodilo mimo in zmedeno pogledovalo k nam. Očitno bo treba drugo leto še malo več truda nameniti 
obveščanju, da v žogi ni promocije za razne firme ali izdelke, ampak se pri nas kuha dobro kuhano vino in 
dober čaj, kateri pogreje še tako premraženo sprehajalko in njenega spremljevalca. 

Tudi za Silvestrovo smo bili odprti za vse obiskovalce. Sicer je mraz zadrževal ljudi doma skoraj do odštevanja, 
vendar se je vseeno v zadnjih minutah starega leta nabralo kar lepo število obiskovalcev, s katerimi smo 
staro leto pospremili v zgodovino in nazdravili novemu, za katerega upamo, da bo bolj uspešen za vse, kot 
pa je bilo leto 2012. 

Poleg zbranih denarnih sredstev so znatno pripomogli k napredova-
nju del v hiši obrtniki s svojim brezplačnim delom: Mirko in Samo 
Verbič sta donatorsko napeljala električno inštalacĳo, Pavel Bizjan s.p. 
vodovod, kanalizacĳo in del centralnega ogrevanja. Hiša ima že no-
tranje omete, katerih strošek je tudi bil zgolj material, delo pa je opra-
vil g. Štangelj Andrej, prav tako je Matjaž Jereb s.p. poskrbel za vsa 
potrebna zidarska dela.  Pri izdelavi utorov za inštalacĳe so s prosto-

voljnim delom po-
magali: Ambrož 
Koderman, Janez 
Trček, Tone Trček,  
Robert Malovrh, 
Stane Pišek in 
Roman Celarc. 
Poleg sredstev, ki 
se zbirajo na raču-
nu, posamezniki 
pomagajo pri zbi-
ranju sredstev tudi 
na različne druge 
načine. Tako je g. 
Čičmirko ob praz-
novanju svojega  
osebnega prazni-
ka zbral  dobršen 
del sredstev za 
nakup oken. Tudi 
nekateri drugi, 
neimenovani, so 
sredstva podarili 
neposredno dru-
žini Samotorčan.

Tako dela v hiši napredujejo in vlivajo upanje, da se bo družina lahko 
kmalu preselila vanjo. Čeprav mame ni mogoče nadomestiti, pa  bo 
življenje v novih prostorih kljub temu  prĳaznejše in nekoliko lažje. 
Verjamem, da se bodo tudi za nadaljnja, zaključna dela v hiši  našli 
obrtniki in dobri ljudje, ki bodo družini pomagali uresničiti zastav-
ljeni cilj.
V času od 8.7.2011 do 15.1.2013 so sredstva  v skupnem znesku 7.85-
0,98 EUR na računu št.02140-008984256, sklic 2855-64, odprtem pri 
Škofijski Karitas Ljubljana prispevali: Gorjup Darja, Tomšič Darinka,  
Korošec Marĳa; Ekonomska šola, Zajec Ana, Smrtnik Mojca, Javornik 
Rafalel, Buček Janez, Jeromel Peter, Ileršič Jožica, Karin Hlanik, Trček 
Janez, Krasna Andrej, Kavčič Stanka, Malavašič Mira, Jereb Marĳa, 
Švelc Vanda, Sečnik Marĳa, Kolar Robert, FORTRADE d.o.o., Trček 
Marjeta, ŽU Preserje,  Pišek Stane, Rakovec, DAMOS d.o.o, Zagorc 
Barbara, METREL d.o.o,   Kustec Vera, Keršmanc Slavko, ALBUM 
d.o.o., Gomboc Jožica, Ferbežar Ana, KOVINOS d.o.o,  veroukarji od 
4 do 7 razreda , ADRIMAR SERVICES INC.
Pregled porabljenih sredstev z računa  št.02140-008984256¸sklic 
2855-64

Nabavljeni material znesek
Elektroinstalacĳski material 1.302,90
Vodovodno inštalacĳski material 2.083,10
Kotel na uplinjanje 2.365,00
Sistemske plošče za razvod talnega ogrevanja 2.189,40
Skupaj 7.940,40

Vsem donatorjem in obrtnikom, ki so pripomogli k nadaljevanju del 
se v imenu družine Samotorčan in v svojem imenu  najlepše zahva-
ljujem. 

Marta Samotorčan, skrbnica računa

V a b l j e n i  n a

dobrodelni koncert

»Prižgimo luč«
v Gasilski dom Ligojna

17. 2. 2013 ob 15. uri.

Nastopajoči: Adi Smolar, Sestre Trobec 
Žagar,

Mladinski pevski zbor Ligojna,
Luka Demšar in Jana Ravnikar.

Zbrana sredstva bomo  namenili družini,
ki je pred tremi leti izgubila mamo in

potrebuje pomoč pri gradnji hiše.

Skavti sporočajo
V soboto, 5. 1. 2013, smo skavti organizirali trikra-
ljevsko akcĳo, ki jo uspešno vodimo že kar nekaj let. 
Skupaj smo se zbrali v Cukaletovi dvorani, se malo 
poigrali ter razdelili v devet skupin. Po skupinah smo 
obiskovali domove iz Vrhnike in okolice. Letos smo 
obiskali več kot 130 domov. Tudi letos smo bili zelo 
pridni in uspešni, saj smo zbrali kar 2092,18 evra. Le-
tošnja nabirka je namenjena za izgradnjo vrtca (Ma-
dagaskar), internata (Brazilĳa), sirotišnice (Benin), 
osnovne šole (Ruanda), srednje šole (Etiopĳa), šole za 
dekleta (Kambodža) in hiše za otroke  s ceste (Ukraji-
na). Vsem se iskreno zahvaljujemo za dane darove in 
se vidimo zopet prihodnje leto.

Skavti spreminjamo svet na bolje!
December in januar sta meseca, ko skavti svoj čas 
namenimo ljudem v stiski. Luč miru iz Betlehema, 
prodaja novoletnih voščilnic in koledovanje po Vrh-
niki in okolici so akcĳe, prek katerih skavti z Vrhni-
ke zbiramo sredstva za dobrodelne namene – letos 
jih je bilo 3007 evrov!
V decembru ste nas, skavte, videli deliti luč miru iz 
Betlehema po Vrhniki in na voljo je bila tudi po vseh 
bližnjih cerkvah. Dve nedelji smo tudi prodajali no-
voletne voščilnice. Z lučjo iz Betlehema in prodajo 
voščilnic smo zbrali 2574,82 evra . Od tega smo 115 
evrov namenili prizadetim v jesenskih poplavah, 800  
evrov družini v stiski, 459  evrov za zagotavljanje  ka-
kovostnega in varnega skavtskega programa na naših 
zimskih in poletnih taborih, 1200,82 evra pa so znašali 
stroški nakupa sveč, nalepk, prevozov in materiala za 
izdelavo voščilnic.
V soboto, 5. januarja, smo skavti organizirali tudi tri-
kraljevsko akcĳo, ki jo uspešno vodimo že kar nekaj 
let. Zbrali smo se že zgodaj, se malo poigrali ter raz-
delili v devet skupin. Po skupinah smo obiskovali do-
move z Vrhnike in okolice. Letos smo obiskali več kot 
130 domov. Tudi letos smo bili zelo pridni in uspešni, 
saj smo zbrali kar 2092,18  evra. Celoten znesek  je ne-
manjen za izgradnjo vrtca (Madagaskar), internata 
(Brazilĳa), sirotišnice (Benin), osnovne šole (Ruanda), 
srednje šole (Etiopĳa), šole za dekleta (Kambodža) in 
hiše za otroke s ceste (Ukrajina). Vsem se za dane da-
rove iskreno zahvaljujemo!

SKUPAJ PRISPEVKOV (s stroški)               4667  evrov 
Stroški (sveče, prevoz, material za voščilnice) 
                                                                       1200,82 evra
Za skavtske tabore 459  evrov
Različni misĳoni (Madagaskar, Brazilĳa ...) 
 2092,18 evra (dobrodelni namen)
Družini v stiski  800 evrov (dobrodelni namen)
Prizadetim v jesenskih poplavah 
 115 evrov (dobrodelni namen)
SKUPAJ V DOBRODELNE NAMENE  3007,18  evra

Vrhniški skavti (Podružnica – steg Vrhnika 1)

Prejeli smo …

Zdravljenje brez diagnoze
Ko prebereš v sobotni prilogi (29/12-2012) Dela pri-
spevek znanega onkologa prof. dr.  Matjaža Zwi�ra 
z  naslovom Zdravljenje brez diagnoze, ti je jasno, da 
je domovina  hudo zbolela oziroma, da je že nekaj 
časa bolna. Zaenkrat profesor še ni dal končne dia-
gnoze, skozi članek pa opisuje, kot sam pravi, opis 
stanja naše domovine. Namenoma imenujem državo 
domovino, da se še globlje zavemo njenega uboge-
ga stanja. Skozi prispevek nas profesor popelje skozi 
različna bolezenska stanja domovine: od zamašenega 
ožilja, sladkorne, ohromelosti in tromboze, možgan-
skih krvavitev in tumorja. Vsakdo, ki kolikor toliko 
pozna naš zdravstveni sistem, ve, da se vse hude bo-
lezni v glavnem končajo pri onkologu. Da si je vzel 
čas in sedel k pisanju priznan onkolog, prof. dr. Mat-
jaž Zwi�er, in napisal Slovenĳa je hudo zbolela, se 
lahko globoko zamislimo. Ali profesor sumi, da ima 
domovina raka.
No, nekaj je prekleto res. Ko je človek enkrat na on-

kologĳi, ima možnosti, da ozdravi oziroma preživi. 
Stroka kaj hitro ugotovi, kaj ti je in kje ga imaš, raka 
namreč. Nič ne slepomišĳo, povedo ti naravnost. 
Naslednje običajno vprašanje pa je: Kot si hodil do 
sedaj? To je srž profesorjevega prispevka, kje je bila 
domovina do sedaj. Po njenem stanju sodeč so jo že 
hudo bolno ropali, posiljevali in se iz nje kot pravne 
države norčevali; kaj nam pa moreš, so dejali. Kar ne-
kaj lumpov je naštel v prispevku, ki so karcinomirali 
domovino. No, nečesa pa le ni  omenil: mater vseh 
afer, nedovoljene trgovine z orožjem. Ali je ta  vzrok 
ali že zasevek, to je bistveno vprašanje. 
V prispevku profesor očita tudi   nekdanjemu pred-
sedniku, da se je začel za stanje v domovini  zanimati 
šele v zadnjih dveh tednih njegove kampanje. Ja, res 
je, če bi predsednik odšel malo med delavce, na dno 
te naše ljube demokracĳe, bi kaj hitro ugotovil, da je 
njeno bolezensko  stanje  kar zaskrbljujoče. Tu bi mo-
goče dodal znane besede dr. Mira Cerarja, pravnika: 
Molče s pogledom v tla smo spremljali dogajanje v 
domovini. Pa je to res?
Seveda se je vprašati, kdaj so se prvič pokazali simp-

tomi hude bolezni in nismo reagirali ali pa je bila re-
akcĳa preprečena. Koliko je bila domovina prizadeta, 
ko sta se leta 1994  med seboj v Depali vasi usekala 
dva njena državotvorna notranja organa: policĳa in 
vojska. Domovina je doživela šok. Še do danes ni 
uradne diagnoze, čeprav vrabci čivkajo, da zaradi ne-
dovoljene trgovine z orožjem. Že pred tem se je do-
movina čudila, kaj njeni fantje lomastĳo po Celovcu in 
lovĳo Grke. Nikoli ni razumela, zakaj vpletati v politi-
ko morsko hobotnico, žalostna je bila, ko so ji Hrvatje 
ukradli kombi. Kaj se je dogajalo z njenim denarjem, 
ji ni nihče poročal. Preštevali so ga kar na tleh in zla-
gali na kupčke in basali v premajhne »kufre«. Zidarji 
so zidali krive stene, vodovodarji vgrajevali zarjavele 
cevi. Zelo je bila užaljena, ker njeni fantje ne služĳo 
več vojaškega roka. Sedaj sedĳo pred hladilnikom in 
brezposelni jokajo: »Mama, lačen.« Ni vrag, da je zato 
zbolela. Kupujejo Patrie, Falkone, narod pa lačen.
Kdo bo zbobnal konzilĳ skupaj in napravil načrt 
zdravljenja? Ker gre za domovino, za neke vrste 
obrambo domovine, bi to nalogo le zaupal vrhovne-
mu poveljniku njenih obrambnih sil,  predsedniku 

države. Edini nam je ostal, kateremu gre zaupati, 
drugega ni, dajmo mu priložnost, da dokaže svojo 
profesionalnost politika in poštenost. Pa kaj, ko pred-
sednik nima nobene moči. Ima samo moč postavitev, 
podelitev in pomilostitev. Koga naj pa pomilosti? V 
kurniku so samo kurji tatovi.
Ukrepati je treba takoj, sedaj, če ne bo ukrepala ljud-
ska jeza, kot  piše profesor Zwi�er. Zanjo pa ne mo-
remo trditi, da je ravno strokovna in bi  pri operativ-
nem posegu naredila večjo škodo kot korist.
Domovina ima orožarski karcinom, ki se vleče že več 
kot dvajset let. Zaenkrat še nima zasevkov. Nujno ga 
je treba odrezati v zdravo, obsevati in če ne bo dobro,  
uporabiti še kemoterapĳo ali celo elektronski but. 
Raka se ne  ozdravi, raka je treba ubiti. Potem pa  naj 
delajo pravniki, ekonomisti, finančniki in spremenĳo 
zakonske določbe, ki so dovoljevale orožarstvo, kli-
entelizem, samopašništvo in tajkunizacĳo.
Na potezi je ljudska volja. Predsedniku države je tre-
ba dati moč in pooblastila, da bo lahko koga povpra-
šal za zdravje tudi za nazaj. 

Vid Drašček, Vrhnika

Poročilo o zbranih in porabljenih sredstvih na 
računu za družino Samotorčan
Sredstva  na računu odprtem  pri Škofijski Karitas Ljubljana  so namenjena gradnji nove hiše družine Samotorčan. 
V letu 2012 so tako z zbranimi  sredstvi kupili material za elektroinštalacĳe, vodovod in kanalizacĳo ter centralno 
ogrevanje.
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Temeljna 
listina 
Dvajsetdvajset
Temeljna listina Dvajsetdvaj-
set Pozitivne Slovenĳe je nad-
gradnja našega predvolilnega 

programa, ki smo ga predstavili pred volitvami 
leta 2011.  Kongres je listino na sobotnem kon-
gresu sprejel z glasovi vseh prisotnih na Gospo-
darskem razstavišču.
Še naprej ostajata osnova našega razmišljanja in 
delovanja  uspešen gospodarski  razvoj in dobro 
upravljanje pravične države. Ja, prizadevamo si 
za uspešno, solidarno, socialno pravično in pri-
jazno Slovenĳo. Kjer živimo skupaj in se spoštu-
jemo, čeprav smo si različni.
Temeljna  Listina Pozitivne Slovenĳe  2020 je vse, 
kar ni in ne dela ta vlada!  
Postavlja se po robu plenilstvu, je odgovor  na 
neznanje naše  vlade, ki nima vizĳe, ne obvlada 
razmer in  z svojimi ukrepi ruši javno, vsem nam 
dostopno šolstvo, univerze,  znanje, zdravstvo, 
kulturo ...  Skratka, ne zna drugega kot  rezati, 
sekljati, varčevati in  zategovati vsem nam pas, a  
hkrati stremeti  k tako imenovani Drugi republi-
ki. Ja, vlada je edina kriva za zdaj že kritične raz-
mere v državi. Taki politiki je treba reči  odločni 
ne!, ker  verjamemo v drugačen razvoj Slovenĳe. 
Zato v Temeljni listini Slovenĳa 2020 prinašamo 
skupaj s konkretnimi programskimi in razvojni-
mi rešitvami tudi optimizem v reševanju proble-
mov našega in prihodnjega časa. Za zasuk gre!  
in za vizĳo razvoja Slovenĳe do leta  2020, ki jo 
je mogoče uresničiti v dveh mandatih vrhunsko 
strokovne in odlično vodene vlade.
Zadnje čase je bilo veliko slišati, kako smo vsi, 
ki smo v politiki, isti, tudi predsednika stranke  
SDS in PS. Ha, vsaj ducat točk bi lahko naštela, 
v čem smo drugačni mi in naš predsednik,  in v 
čem, na drugi strani, predsednik največje koali-
cĳske stranke in  sedanja (neoliberalna) vlada.  
Naš predsednik stranke  se je na kongresu  
umaknil. Zamrznil je status, po domače poveda-
no,  odstopil je.  Pa ne zato, ker bi bil kriv. Ne, ta 
korak je naredil v dobro države in skupnega do-
brega. Želi odpreti možnost za oblikovanje nove 
koalicĳe. V tem času pa upa, da bo pred pristoj-
nimi organi  imel možnost  dokazati in razčistiti 
navedbe protikorupcĳske komisĳe.
Zoran Jankovič je naredil korak, ki je potreben, 
da se politična kriza v državi preseka. In zdaj ... 
zdaj so na potezi drugi.
Še pred koncem naj povem, kako mislim, da je 
treba spremeniti Slovenĳo na bolje. Odgovor je 
odgovorno ravnanje. Pomeni, da se  upošteva-
jo posledice svojega delovanja, ker tako  imamo 
lahko:
– družbeno odgovorno politiko, ki z davčno in 
drugimi spodbujevalnimi politikami nagrajuje 
trajnostno in družbeno odgovorno obnašanje in 
tiste alternativne lastniške oblike (kooperative, 
solastništvo zaposlenih, socialno podjetništvo), 
ki to zagotavljajo;
– družbeno odgovorna podjetja in druge orga-
nizacĳe, ki dobičke vlagajo v razvoj in zaposlo-
vanje, za družbeno koristne, predvsem okoljske 
programe in projekte, pomembne za lokalno 
skupnost, namesto le za dividende lastnikom;
– družbeno odgovorne potrošnike, ki s svojimi 
navadami spodbujajo ponudbo izdelkov, ki ne 
obremenjujejo okolja, s svojim preudarnim rav-
nanjem pri porabi energentov pa prispevajo k 
varčni uporabi naravnih virov;
– družbeno odgovorne, aktivne državljane, ki se 
zavedajo tudi svojih dolžnosti (spoštovanje za-
konov, plačevanje davkov) in ki dejavno, z ude-
ležbo na volitvah in s sodelovanjem pri drugih 
oblikah izvrševanja neposredne demokracĳe, 
sodelujejo pri upravljanju države in prevzemajo 
odgovornost za svoje odločitve in dejanja.
Verjamemo, da z združitvĳo ustvarjalnih poten-
cialov vseh državljanov, prednosti strateške lege 
in vključevalne pravične družbe lahko Slovenĳa 
2020 postane razvojni vzor Evropi in spodbuje-
valec pozitivno naravnanih sprememb v EU!
In kot je rekel na kongresu podpredsednik PS  
Robert Golob, saj za nas ni problem. Problem 
je za naše otroke, za našo mladino, za našo pri-
hodnjo generacĳo, ki  že zdaj beži v tujino. Njim 
je treba dati upanje in vizĳo, da je v Slovenĳi 
lahko bolje. In zato gre in tako mora biti. Bolje! 
In verjamem, da mi v PS to lahko naredimo! Mi 
smo drugačni!  Mi znamo, zmoremo in hočemo 
boljšo Slovenĳo! 

Vaša poslanka Državnega zbora, Alenka Bikar

V Dražgošah se je kljub sneženju zbralo ne-
kaj manj kot deset tisoč ljudi, med njimi tudi 
58 članov Združenja borcev za vrednote NOB 
Vrhnika in občanov Občine Vrhnika. Ko smo 
prispeli, je bilo že vse nared za 57. spominsko 
slovesnost v počastitev 71. obletnice dražgo-
ške bitke in prĳateljev Dražgoš. Na spomeni-
ku so zavihrali prapori in zastave, med njimi 
tudi prapor vrhniškega združenja. Tako kot 
vsako leto se je na stotine pohodnikov iz več 
kot desetih smeri podalo na pot v Dražgoše 
– vas, ki še danes predstavlja simbol upora 
proti okupatorju. Najtežja veljata pot Cankar-
jevega bataljona s Pasje ravni in pohod iz Že-
leznikov prek Ratitovca. Ponosni smo bili, da 
sta bila med pohodniki  s Pasje ravni tudi naša 
tovariša Milan Šulek in Jaka Trček. Pozdravno 
besedo je imel župan Občine Železniki mag. 
Anton Luznar, ki je poudaril, da so Dražgoše 
simbol slovenstva, simbol trpljenja, junaštva in  
ustvarjanja slovenske suverenosti. Slavnost-
ni govornik prof. dr. Božo Repe, zgodovinar, 
je upor proti ukopatorju označil za pogumno 
dejanje v zgodovini Slovencev, Dražgoše pa so 
simbol tega upora, ki so plačale velik davek, 
umrlo je osem borcev Cankarjevega bataljona, 
pobitih je bilo 41 domačinov, preostale  so od-
gnali v taborišča, okupator pa je iz čistega maš-
čevanja požgal in zravnal vas z zemljo. Mnogo 
ostrejši je bil prof. dr. Repe ob vzporednicah z 
današnjimi časi. Glasno je opozoril na brezob-
zirni neoliberalistični kapitalizem, na stranpoti 

vladajoče politike in 
poudaril, da so lju-
di, ki so se bojevali 
po teh hribih in po 
slovenskem ozemlju, 
zaničljivo imenova-
li banditi, današnje 

upornike, ki želĳo pravično družbo, pa vlada-
joči označujejo za zombĳe. Pa vendar: banditi 
so postali osvobodilna in zmagovita zavezni-
ška vojska, ki je Slovencem priborila državo, 
zombĳi pa bodo od političnih elit ukradeno 
državo pridobili nazaj. Na proslavi prisotnega 
predsednika republike je pozval, naj po vzoru 
svojih treh predhodnikov ohrani od vladajočih 
politik neodvisno držo, v dobro vseh ljudi in 
ne samo političnih elit.
Borut Pahor, predsednik republike, je v imenu 
slovenske države na kostnico položil venec, 
sledili so mu tudi drugi. Za konec prireditve 
je iz grl vseh prisotnih zadonela pesem Hej 
brigade. Pesem je odmevala in sporočala: Ne 
bomo vas pozabili, zaradi vas smo danes tukaj, 
svobodni in na svoji zemlji. 

A. Nikolić, podpredsednica združenja

Sicer pa je bil december čas za druženje članov 
in občanov. Srečali smo se v Gostilni Turšič, 
poklepetali in si zaželeli zdravo in mirno leto 
2013. 
Obiskali smo tudi naše člane v Domu upoko-
jencev Vrhnika, jih obdarovali, jim zaželeli za-

dovoljno in zdravo leto 2013,  jim prisluhnili 
ter z njimi prĳetno poklepetali.                              
V oktobru, novembru in decembru 2012 so 
praznovali častitljive in okrogle obletnice 
člani združenja:
Angela Istenič, Vrhnika – 1937
Mirko Kolić, Vrhnika – 1927
Marĳa Brus, Vrhnika – 1921
Franc Malneršič, Vrhnika – 1920
Marĳa Renčelj, Lukovica – 1920
Franc Pase�a, Vrhnika – 1919
Franc Jurca, Vrhnika – 1913
Rozalĳa Bastar, Dragomer – 1942
Milan Remškar, Log – 1927
Vsem jubilantom iskreno čestitamo z najlepši-
mi željami, čestitke pa veljajo tudi drugim čla-
nom združenja, ki so v teh mesecih praznovali 
rojstni dan.

Uradne ure pisarne združenja so vsako sre-
do od 10. do 11. ure in popoldne od 16. do 
18. ure. Dobite nas tudi na tel. št. 755-20-01, 
lahko pa nam pišete tudi na elektronski na-
slov: zbnob.vrhnika@gmail.com. 
Člane združenja obveščamo, da smo ob iz-
rednih primerih zunaj uradnih ur doseglji-
vi tudi na mobilni številki 030 696-818,  na 
kateri se vam bo oglasila podpredsednica 
ZB NOB Vrhnika. 
Člane združenja in občane Vrhnike tudi ob-
veščamo, da smo pred glavnim vhodom v 
pisarno združenja namestili oglasno omari-
co, kjer bomo objavljali vse naše aktivnosti 
in druga sporočila. 

Žal se dobra štiri leta po tem pred nami po-
novno drastično zarisuje nov, verjetno še 
globlji cikel gospodarske, finančne in seveda 
vsaj v enaki meri tudi moralne krize. Ker za 
tovrstne krize velja nekakšna zakonitost, da 
vzpon z dna krize traja še dlje, kot traja obdo-
bje upadanja gospodarske rasti, postavlja le-to 
pred vse nas izziv, da kot družba in narod, v 
prvi vrsti pa vsak sam zase, najdemo način in 
pot moralnega očiščenja. Adventni čas nas še 
na prav poseben način kliče k takim 
osebnim odločitvam. In samo se-
števek množice osebnih tovrstnih 
odločitev lahko rodi novo kvaliteto 
odrešenja izpod spon neobvladlji-
vega divjega prerazporejanja do-
brin od revnih k bogatim. Samo 
po takem adventu lahko prazno-
vanje božiča prinaša novo luč, novo 
upanje, ki ga potrebujemo prav vsi ob vstopu 
v novo leto. Kajti zavedati se moramo, da je 
kriza, v kateri sta naša domovina in ves svet, 
dejansko odraz propada temeljnih vrednot, na 
katerih stoji današnja civilizacĳa. To so poš-
tenje, pravičnost, solidarnost in nenazadnje 
ljubezen, ki je  temeljna prvina v praznovanju 
božiča. In le, če bo pozitivna energĳa, zbrana 
v protestih množic  na naših ulicah, rodila nov 
(prenovljen) družbeni red, ki bo slonel na teh 
vrednotah, ostaja upanje, da bomo pridobitve 
civilizacĳe ohranili tudi za naše zanamce.
V iztekajočem se evropskem letu aktivnega 
staranja in medgeneracĳske solidarnosti smo 
na samem začetku tega leta v našem domu 
obeležili z odmevno okroglo mizo o zametkih 
medgeneracĳskega centra na Vrhniki. Lahko 
bi rekli, da so nas pri tem bolj ali manj zavest-
no navdihovale prav omenjene vrednote.
V tem okviru smo tu zaposleni ponovno jas-
no  določili poslanstvo Doma upokojencev 
Vrhnika. To pa je: vsem stanovalcem doma s 
kakovostno oskrbo in zdravstveno nego ter 
ambulantno zdravstveno obravnavo v samem 
domu lajšati starostne in zdravstvene težave 
in jim zagotavljati mirno, varno ter prĳetno 
starost. Ob tem pa s prĳaznim vzpodbujanjem 
dobrih medsebojnih odnosov v sodelovanju 
s svojci, prostovoljci iz ožje in širše lokalne 
skupnosti nuditi stanovalcem doma čim več 

aktivnosti, ki zadovoljujejo njihove potrebe po 
sproščanju, dobrem počutju, samopotrjevanju 
ter veselem in čustveno izpolnjenem življenju. 
Poslanstvo doma je tudi spodbujanje notranje-
ga miru in človeškega zorenja ter nudenje po-
moči pri dostojanstvenem človeškem zorenju 
do konca življenja kljub telesnemu pešanju, 
bolezni in drugim starostnim tegobam. Vodi-
lo pri tem je: odprt in spoštljiv odnos do vseh 
stanovalcev ter v čim večji meri, v okviru da-

nih možnosti, upoštevanje potreb 
slehernega posameznika; v prvi 
vrsti pa ohranitev dostojanstva 
slehernega ter zaščita njegovih 
pravic.
Storitve institucionalnega varstva 
starejših nudi dom predvsem 
domačinom ter občanom bliž-
njih občin tako rekoč v njihovem 

življenjskem okolju, kar omogoča ohranjanje 
tesnih stikov z družino, sorodniki ter širšim 
socialnim okoljem, iz katerega prihajajo sta-
novalci v dom. Še posebna pozornost pa velja 
kakovostnemu izvajanju storitev za osebe z 
demenco.
Tudi v prihodnje želi Dom upokojencev Vrh-
nika biti dom za kakovostno preživljanje sta-
rosti ter pri tem izžarevati toplino domačega 
ognjišča, v katerem bosta  prevladovala med-
sebojno zaupanje in zadovoljstvo vseh. Še na-
prej bo namenjen v prvi vrsti občanom občin: 
Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer ter bo 
tako omogočal optimalno povezanost stano-
valcev doma z njihovimi svojci in domačim 
okoljem.
S sodelovanjem stanovalcev, svojcev in zu-
nanje zainteresirane javnosti bomo zaposleni 
ustvarjali dom po meri starega človeka. Prav 
tako bomo svoje znanje in izkušnje delili tudi 
z drugo zainteresirano javnostjo in tako z nji-
hovim sodelovanjem prispevali k preživlja-
nju kakovostne starosti stanovalcev doma  in 
preostalih občanov. Zaposleni bomo ves čas 
vključeni v permanentne oblike izobraževa-
nja in usposabljanja ter strokovne izmenjave s 
strokovnimi delavci sorodnih ustanov.
Razvĳali bomo sodobni koncept varstva sta-
rejših ljudi, ki temelji na spoznanjih socialne 
psihologĳe in gerontologĳe ter socialno za-

okroženih manjših bivalnih enotah, katerega  
glavni cilj je višja kakovost življenja starejših 
ljudi v domu s posebnim poudarkom na pro-
gramih za osebe z demenco. Tako želi dom 
še naprej ohranjati ime cenjene ustanove, ki 
starejšim zagotavlja kakovostno preživljanje 
starosti.   
Z izgradnjo dislociranega oddelka s štirimi bi-
valnimi enotami za osebe z demenco do leta 
2015 pa bo ustvarjen dober temelj za razvoj 
medgeneracĳskega središča na predvidenih 
novih zazidalnih površinah v neposredni so-
seščini doma. Tako pa bodo vzpostavljene 
dodatne možnosti za širjenje mreže storitev 
doma za prebivalce Vrhnike ter okoliških ob-
čin.
Na teh temeljih se nam je kar sam po sebi po-
nudil slogan, ki najkrajše izraža naše poslan-
stvo in je našel svoje mesto v celostni grafični 
podobi doma: »Za varno in življenja polno 
starost!«
S tem sloganom bomo v novem letu odprli 
domsko spletno stran, ki bo odražala utrip 
življenja doma tudi navzven. Že letos pa se 
omenjeni slogan v polni meri potrjuje tudi v 
zelo uspešnem izvajanju nove storitve za sta-
rejše, to je storitve pomoči družini na domu. V 
vsestransko zadovoljstvo to storitev opravlja-
mo od marca naprej. 
In nenazadnje smo zelo zadovoljni, da smo 
tako kot že vrsto let nazaj tudi letos uspeli na-
daljevati z vlaganjem v vzpostavljanje  razmer 
za čim varnejšo, udobno in prĳetno bivanje  
naših stanovalcev v domu ter hkrati vzpostav-
ljanje primernih  razmer za delo vseh zaposle-
nih. Tu naj omenim le dve največji pridobitvi: 
to sta popolnoma novi dvigali, ki sta se pri-
družili prav tako novemu dvigalu izpred dveh 
let. Tudi te pridobitve potrjujejo odgovorno 
uresničevanje našega poslanstva in vestnega 
sledenja vizĳi doma še v prihodnje.
Zato se na tem mestu iskreno zahvaljujem 
vsem sodelavkam in sodelavcem za požrt-
vovalno in nesebično prizadevanje za ures-
ničevanje našega poslanstva. Enaka zahvala 
velja tudi prostovoljkam in prostovoljcem, ki 
se nesebično razdajajo in razveseljujejo naše 
stanovalce. Prisrčna zahvala tudi donatorjem, 
ki so darovali svoj prispevek za nabavo nad-
standardnih pripomočkov za izvajanje zdrav-
stvene nege in oskrbe. Vsem stanovalkam in 
stanovalcem pa obenem v svojem in imenu 
sodelavk ter sodelavcev sporočam, da bomo 
na tej poti vztrajali tudi v prihodnje, ne glede 
na globino krize. 
In prav na koncu še vsem skupaj v prihajajočih 
pričakovanja polnih adventno-božičnih dneh 
voščim prĳazen in miren december ter izpol-
nitev vaših skritih želja v decembrskih praz-
ničnih dneh. Tako naj bo tudi vse leto 2013!

Štefan Kociper, direktor

Dražgoše 2013, poimenovane tudi Druga 
dražgoška vstaja

Dom upokojencev Vrhnika

Za varno in življenja polno starost!
Natanko pred štirimi leti sem se na tem mestu v naslovu prispevka postavil 
vprašanje: »Letošnji veseli december mejnik med visoko gospodarsko rastjo in 
gospodarsko recesĳo?« Sredi leta 2008 so namreč naši in tudi svetovni medĳi 
začeli vse pogosteje opozarjati, da je obdobje visoke gospodarske rasti nepre-
klicno mimo in da se je začela svetovna gospodarska kriza. Takrat sem izrazil 
upanje, da je to spoznanje, kakor je grenko, tudi zdravilno, saj nas na svojski 
način sooča z večjo odgovornostjo do ravnanja z viri, ki so nam zaupani.
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Število atletov na stopničkah za zmagovalce, ki 
iz leta v leto narašča, nas je spodbudilo, da smo 
začeli zbirati podatke o uspehih v preteklih ob-
dobjih. Ugotovili smo, da je kar nekaj atletov, 
ki trenirajo ali so trenirali na Vrhniki, vpisanih 
v evidence Atletske zveze Slovenĳe kot nosil-
cev državnih rekordov. Samo v zadnjih šestih 
letih so postavili štiri državne rekorde, in sicer 
v disciplinah tek na 60 metrov, skok v višino, 
met krogle in tek na 400 metrov z ovirami. Re-
korderji so postali Martina Jan, Jernej Marčič in 
Žan Dobrovoljc; zadnji kar dvakrat.
Uspešni nastopi na državnih prvenstvih naše 
atlete uvrščajo v državno reprezentanco, kjer 
zastopajo državo na večjih tekmovanjih v tu-
jini. Letos so bili v reprezentanco povabljeni 
Maja Petrović, Martina Jan, Anamarĳa Jeraj, 
Jernej Marčič in Pia Zupan. Kot smo že pisali, je 
Maja Petrović nastopila na svetovnem mladin-

skem prvenstvu v Barceloni.
V sezoni 2012–2013 pričakujemo dobre rezulta-
te v skoku v višino, teku na 60 metrov z ovira-
mi, teku na 100 metrov, metu vorteksa in skoku 
v daljino. Priprave na novo atletsko sezono so 
trenutno polnem teku, saj se že ta mesec začne-
jo prva dvoranska državna tekmovanja. Na teh 
bomo videli, kako dobro smo trenirali, in dobili 
prve rezultate o konkurenci. Občutek je dober, 
kako pa bo na tekmovališču, vas obvestimo v 
februarski številki Našega časopisa.
Tudi podmladek v Atletski sekcĳi pri ŠD Vrh-
nika je obetaven. Načrtujemo aktivnejše delo v 
kategorĳah U8 in U10. Težave predstavlja pros-
torska stiska, saj za izvajanje novih programov 
ni prostora. 
Avgusta so imeli atleti mini priprave, ki so bile 
nagrada za dobro delo v prvi polovici leta. Šti-
ri dni so atleti bivali v Slovenj Gradcu, kjer so 

trenirali na modernem stadionu in izkoriščali 
okolico za pohode in treninge v naravi. Decem-
bra sta se dva atleta udeležila 14-dnevnih pri-
prav v toplejših krajih. Pogoji za trening so bili 
dobri. Pričakujemo, da se bo delo obrestovalo 
in bo pripomoglo pri lovljenju norme za evrop-
sko mladinsko prvenstvo.    
Vsi nastopajoči atleti so s svojimi rezultati po-
kazali, da se na Vrhniki dela dobro in da raste 
nov rod atletov, ki je sposoben udeležbe na ev-
ropskih in svetovnih prvenstvih. 
Atleti si želimo, da bi se pogoji za treniranje na 
Vrhniki izboljšali. Z rezultati smo dokazali, da 
se z voljo in prostovoljnim delom lahko veliko 
naredi. Obstajajo pa meje – ko dobra volja ni 

več dovolj in je za izboljšanje rezultatov potreb-
no še kaj več. Menimo, da smo to mejo dose-
gli. Vrhniški atleti smo eni zadnjih, ki še vedno 
treniramo na »lešu« in ne na umetni podlagi. 
Skupaj s šolniki, nogometaši in rekreativci si 
želimo, da bi občina našla denar za obnovo 
stadiona. Prvi koraki so že bili narejeni in atleti 
pri tem nismo bili le opazovalci. Aktivno smo 
sodelovali pri izdelavi načrtov za gradbena in 
izvedbena dela. Veliko je bilo prostovoljnega 
dela in z minimalnimi sredstvi so bili projekti 
pripravljeni že v letu 2011. V zvezi s hitro iz-
delavo projektne dokumentacĳe je treba ome-
niti g. Poldeta Torkarja, ki je v projektiranje in 
usklajevanje načrtov vložil izjemno veliko časa 
in svojega znanja. Dokumentacĳa je usklajena 
z atletsko in nogometno panožno zvezo, tako 
da lahko služi tudi kot osnova za pridobiva-
nje sredstev iz naslova sofinanciranja športa. 
Upamo, da naše delo ne bo zaman in načrti za 
obnovo ne bodo zastareli. Morda pa končno 
prihaja čas, ko bodo zabrneli stroji in se začela 
dela. Ne smemo zamuditi še ene priložnosti za 
prepotrebno obnovo stadiona. 
Starše, ki bi radi svoje otroke vključili v pro-
gram vadbe, obveščamo, da nas lahko pokličete 
na telefon 041 751 128. Radi se bomo pogovorili 
z vami in vam odgovorili na vaša morebitna 
vprašanja.

Jernej Fefer 

Atleti zaključili sezono 2012
Na koncu sezone vse atlete, ki so se znojili na treningih, nagradimo s praktičnimi 
nagradami. Letos so najuspešnejši atleti, tisti, ki so se na enem ali več tekmova-
njih državne ravni uvrstili med prve tri, prejeli nahrbtnike in trenirke, preostali 
pa majice. Na podelitvi smo na kratko pregledali rezultate in ugotovili, da je bila 
sezona ena najuspešnejših do zdaj. Močno se je povečalo število atletov, ki so se 
uvrstili med prve tri v državi. Prejšnje leto je bilo takih atletov devet, letos pa 
kar 13. Od teh jih je šest osvojilo naslov državnega prvaka.

Priprave v Slovenj Gradcu

S strokovnim kadrom in dnevno prisotnostjo 
fitnes trenerjev ter fizioterapevta vam lahko po-
magamo pri naslednjih težavah: težave v križu, 
rehabilitacĳa po poškodbah / kolenske vezi, 
hrbtenica, atrofiji mišic (zaradi neaktivnosti mi-
šic po poškodbi). Nudimo vam naslednje pro-
grame za (program se pripravi individualno za 
vsako stranko posebej): mlade mamice,
program za hujšanje, program senior / prilago-
jen starejšim osebam / posebni popusti za člane 
DU Vrhnika, program za povečanje mišične 
mase.
Vaši zastavljeni cilji so naš izziv, od Vas zahte-
vajo veliko volje, vztrajnosti, potrpežljivosti in 
trdega dela, od nas pa pozornost, profesional-
nost in dostopnost. Želeli bi, da postane BJ FIT 
center vseh tistih, ki si prizadevajo za zdrav na-
čin življenja, ki se zavedajo, da redna vadba v 
fitnesu izboljšuje kvaliteto življenja in si želĳo 
sprostitve in druženja v prĳetnih, kvalitetno 
opremljenih prostorih.
Posvetovanja in programi uravnavanja telesne 
teže so le del ponudbe, ki jo nudimo. Ogromno 

pozornosti namreč posvečamo tudi članom, ki 
okrevajo po različnih poškodbah in so v pred 
ali postoperativnem obdobju. Vadba v pred in 
postoperativnem obdobju v nasprotju z vsespo-
lošnim mnenjem pozitivno vpliva na poškodbo 
in tudi dolžino okrevanja. Ravno zaradi tovrst-
nih poškodb vam v BJfit tudi večkrat tedensko 
nudimo svetovanje s strani našega fiziotera-
pevta in naših fitnes trenerjev, ki so vam vedno 
na voljo in poskrbĳo, da vadba poteka tehnično 
pravilno in nemoteno.
Rezultat našega dobrega dela je tudi 250 članov 
našega fitnesa, ki smo jih zbrali v dveh mese-
cih, kar je preseglo vsa naša pričakovanja.
Sprostite pa se lahko pri nas tudi v svetu savn. 
Zakaj ravno savne? Znanstveno je dokazano da 
izdatno potenje pomaga pri zdravljenju raznih 
obolenj, blagodejno vpliva in blaži razne bole-
čine v hrbtu in mišicah in po najnovejših ugo-
tovitvah se pri potenju potroši ogromno kalorĳ 
kar pomeni da z savnanjem tudi  hujšamo. Pri 
nas imamo na razpolago štiri različne savne 
v prĳetnem ambientu, ki zadovolji še tako za-

htevnega gosta. Najbolj razširjena je klasična 
finska savna, kjer se temperatura giblje med 
70 in 100 stopinjami Celzĳa. Priporočljivo je 
polivanje vode po kamnih, saj s tem dosežemo 
dodatni val znojenja, izločanje strupov iz tele-
sa. Pospeši se prekrvavitev in okrepi imunski 
sistem. V zadnjem času so zelo popularne tudi 
infrardeče savne, ki naj bi bile zaradi globin-
skega segrevanja učinkovite kot druge savne. 

IR savnanje je učinkovito pri artritisu, glavobo-
lih, bolečinah v hrbtu, mišičnih krčih; IR seva-
nje pomaga pri zvinih, pretegnjenosti, artritisu, 
mišičnih bolečinah, itd. Posebno primerno je za 
ljudi, ki se ukvarjajo s športom, saj pripomore k 
hitrejši regeneracĳi mišic po naporu. Nasprotje 
finske savne je turška, ki jo imenujemo tudi kar 
parna kopel, saj je v njej zelo visoka vlaga (90 
– 100%) in nižja temperatura (okoli 50 stopinj). 
Zaradi visoke vlažnosti in vdihovanja vonjev 
naravnih eteričnih olj in zelišč uporaba turške 
savne pozitivno vpliva na dihala, podobno kot 
pri inhaliranju. Kot zadnjo naj predstavimo še 
bio-zeliščno savno, ki s pomočjo aromatičnih 
vonjav in temperature do 80 stopinj pomaga 
pri razstrupljanju in razbremenjevanju krvnega 
obtoka. Tovrstna savna je izjemno priporočljiva 
za ljudi s problemi kopičenja vode v telesu.
Dejstvo je, da so vse vrste savn koristne za 
zdravje, sami pa se moramo odločiti za tisto, ki 
nam bo najbolj ustrezala in se bomo v njej naj-
bolje počutili. (nč)

BJ FIT Fitness & Wellness center

Zdrav duh v zdravem telesu
Fitness ni le nabiranje mišic, ampak tudi zdrav način življenja, kajti z redno vad-
bo v fitnesu lahko izboljšamo splošno moč, imunsko odpornost, odpornost proti 
stresu, vzdržujemo telesno kondicĳo, kontroliramo telesno težo in zmanjšamo 
simptome staranja.

Praznično 
vzdušje in 
obisk 
Dedka Mraza
V petek, 21. 12. 2012, je 
bilo na OŠ Antona Martina 
Slomška Vrhnika še posebno 
praznično. Učencem  prve 
triade so učitelji naše šole 
pripravili predstavo, nato pa 
je učence obiskal Dedek Mraz. 
Učenci  so si ogledali igrico o 
živalih, ki so iskale novoletno 
smrečico, saj so vedele, da brez  
nje ne bo ne Dedka Mraza 
ne daril. Okrasile so kar tako 
smreko, ki raste v gozdu,  in 
nato priklicale Dedka Mraza, 
ki  je otroke razveselil z darili. 
Učenci  so mu v zahvalo zapeli 
pesmice. Hvala učiteljem za 
odlično predstavo in Dedku 
Mrazu, ki je polepšal dan 
otrokom  in učiteljicam.

Učiteljice in učenci  prve  
triade OŠ Antona Martina 

Slomška Vrhnika

ENOTA ŽABICA

Zvezdice in delfini
Ob koncu prejšnjega šolskega leta so 
naju starši otrok presenetili s prav po-
sebnim darilom. Postali sva namreč 
posvojiteljici delfinov Monĳa in Ne-
mota. Čez leto smo se zato tudi veliko 
pogovarjali o njih, prav tako smo izde-
lali več delfinov iz papirja in blaga. V 
četrtek, 10. 1. 2013, pa nas je obiskalo 
Društvo Morigenos. Društvo proučuje 
delfine v našem morju že od leta 2002. 
Gospa Polona nam je pokazala posnet-
ke delfinov in imela krajše predavanje 
o življenju teh živali v našem morju. 
Otroci so bili nad predstavitvĳo nav-
dušeni. Staršem se zahvaljujeva, da so 
nam kot novoletno darilo omogočili 
predstavitev o delfinih.  Za konec pa 
še nekaj nasvetov, kako lahko tudi vi 

sodelujete pri ohranjanju delfinov v 
slovenskem morju:
– imejte radi in spoštujte vse živali,
– zapomnite si, da morajo tudi divje 

živali živeti,
– ne mečimo stvari v morje; potrudi-

mo se, da ga ohranimo čistega,
– tudi vi lahko simbolično posvojite 

delfina iz slovenskega morja in  tako 
podprete delovanje društva. 

Zvezdice spoznavamo 
prostore v katerih 
živimo in delamo
V mesecu novembru smo v skupini 
Zvezdice spoznavali prostore v kate-
rih živimo in delamo. Najprej smo se 
pogovarjali o vseh prostorih, ki jih ima 
naš dom nato pa smo se odpravili raz-
iskovati prostore v našem vrtcu. Ogle-
dali smo si sobe, kuhinjo, kotlovnico, 

kurilnico, pralnico. Obiskali pa smo 
tudi Ljubico Breitenberger, ki nam je 
z veseljem pokazala svojo pisarno ter 
tudi vso opremo v njej. Otroci so bili 
zelo navdušeni in so z veseljem sode-
lovali pri opisovanju in raziskovanju 
prostorov, ki jih uporabljamo v vsak-
danjem življenju.

Zvezdice obiščejo 
Ljubljano
Kakor vsako leto sva se tudi letos 
odločili, da na koncu leta preseneti-
va otroke v skupini. Ker so otroci tik 
pred vstopom v osnovno šolo, sva 
se odločili, da jih popeljeva na malo 
daljšo pot. Otroci so skupaj s starši 
prišli na želežniško postajo v Borov-
nici, od koder smo skupaj nadeljevali 
pot z vlakom proti Ljubljani. Otroci 
so bili zelo navdušeni nad vožnjo z 

vlakom še toliko bolj pa so bili nav-
dušeni nad presenečenjem, ki jih je 
čakalo med vožnjo- obisk Božička. V 
Ljubljani smo si najprej ogledali želež-
niško postajo nato pa smo se peš po-
dali do Prešernovega trga. Tam smo 
si ogledali novoletno smrečico, lučke 
in nekaj malega tudi zapeli. Za konec 
srečanja smo se odpravili še na Kon-
gresni trg od koder je bil čudovit po-
gled na Ljubljanski grad.
Zahvaljujeva se staršem za vso pomoč 
pri izpeljavi našega izleta. V letu 2013 
vam vsem želiva mnogo sreče, zdrav-
ja in veselja.

Skupina Zvezdice,
 Enota Žabica, Mateja in Mojca
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Spoštovane upokojenke in cenjeni 
upokojenci,
zakoračili smo v leto 2013 in vse bo potekalo po ustaljenih ti-
rih, kot ste bili navajeni do zdaj. Pisarna bo uradovala enako, 
le v času pobiranja članarine bodo vrata pisarne odprta tudi ob 
sredah popoldne, od 16.00 do 18.00, in sicer do konca marca. 
Priložnosti je torej dovolj, zato vse članice in člane prosim, da 
svoje obveznosti poravnajo do konca marca. 
Plačana članarina omogoča cenejšo članarino v knjižnici, sicer 
pa je pogoj za udeležbo na naših aktivnostih, kot so pohodi, 
športne dejavnosti, izleti, predavanja, kulturne prireditve, ko-
palni izleti, plesne in druge delavnice …
Mesec januar je glede dejavnosti mirnejši, a zato nič manj dela-
ven, saj že pripravljamo zdravstveno predavanje o praktični po-
moči ljudem z demenco, ki bo 30. januarja ob 17. uri, načrtujemo 
prireditev ob kulturnem dnevu, pripravljamo pa tudi seznam 
pomoči potrebnih, saj bomo februarja razdelili 30 humanitarnih 
paketov .
Račune o svojem delu bomo položili 15. marca, ko bo v OŠ Ivana 
Cankarja zbor članov društva. Že zdaj ste lepo vabljeni!

Napovedujemo:
–  Že 6. februarja bo kulturna prireditev v počastitev Prešerno-

vega dneva.
–  Ker bo pust 12. februarja, pripravljamo predpustno rajanje na 

»ta debeli četrtek«.
–  Prvi kopalni izlet v Šmarješke Toplice bo v ponedeljek, 18. fe-

bruarja.
–  Prvi društveni izlet bo v četrtek, 4. aprila, na slovensko-trža-

ški kras.
–  Vse pohodniške skupine delajo po svojih programih.
–  Balinarska sekcĳa deluje po svojem urniku, ki je celoleten.
–  Po svojem urniku delujejo tudi prostovoljke v projektu Starej-

ši za starejše.

Naj na koncu zapišem, da smo veseli vaših odzivov, ko pravite, 
da je naš kotiček berljiv in ga težko čakate. Mnogi povedo, da ob 
branju novičk uživajo prav tako, kot bi bili na neki dejavnosti, ki 
se je niso mogli udeležiti. 
Trudili se bomo, da boste obveščeni. Obenem se v imenu dru-
štva vsem dopisnikom v naš kotiček zahvaljujem, da vztrajate: 
Sonja Repnik, Fani Šurca, Milan Jerman, Sonja Zalar Bizjak, 
Rada Pišler in drugi pisci posameznih pohodniških skupin. Za-
hvala za korektno sodelovanje gre tudi uredniku Našega časo-
pisa, Gašperju Tomincu, ki se trudi, da bi ugodil željam enih in 
zahtevam drugih.
Hvala vsem v upanju, da se nam kdaj pridruži še kdo, saj vas je 
veliko, ki znate in zmorete! Računalnik ni ovira; prinesite roko-
pis na društvo, kjer bomo vaše besedilo prepisali in uredili vse, 
kar je potrebno za objavo v Upokojenskem kotičku.
Za upravni odbor: Elica Brelih

Zimzelenčki  iz Bevk na Drenov Grič 
in na Vrhniko
Za torkovo jutro, 11. decembra, naj zapišem najprej nekaj verzov 
iz Medveškove pesmi Mraz:
»Mraz, ki reže do kosti,
ki dihati ne da in te duši.
Ivje, bel, kot čipke lep okras.
Sneg, ki kakor sladkor škriplje pod podplati …«
Vse to je bilo tudi na naš dan pohoda, a nihče se ni ustrašil. Za-
viti v šale in kape smo se spraševali, če smo pravi, ko smo čakali 
avtobus, ki nas je nato prepeljal skozi barjanski vasici Sinja Go-
rica, Blatna Brezovica v Bevke. 
V  Bevkah smo najprej popili topel čaj, obudili spomin na Janeza 
Jalna, ki je svoja zadnja leta služboval na Barju in v prostem času 
proučeval zgodovino koliščarjev. Tudi v bližini Blatne Brezovice 
so arheologi odkrili kolišča in znamenit drevak.
Ob pogledu na bevški kozolec smo se spomnili na vihar leta 
1986, ki je porušil kar  triindvajset kozolcev, in se prebĳali skozi 
meglo. 
Zavili smo proti rezervatu Mali plac in nekje v daljavi proti 
vzhodu se je že slutilo sonce. Barje je bilo spokojno pod snežno 
odejo, le mi smo nekoliko kalili mir, saj smo izza belih čipka-
stih grmov pregnali srne, ki so v elegantnih skokih premagova-
le umetno skopane jarke za odvodnjavanje. V začetku prvi niti 
slutili niso, kje so zadnji, saj nas je bilo 35, po eni uri hoje pa je 
že  bilo videti polovico kolone, saj se je megla vztrajno, a počasi 

umikala prodirajočemu soncu. 
Bližali smo se Drenovem Griču in na električnih žicah nas je pre-
senetila velika kolonĳa ptic. Ko smo prečkali glavno cesto, smo 
se razveselili ozke zgažene potke po trasi stare železnice, ki je 
včasih vozila na Vrhniko. Posĳalo je tudi sonce in srebrni snež-
ni kristalčki so migljali pred nami. Kakšno razkošje!  Šale smo 
pospravili v nahrbtnike, rokavice v žepe in občudovali snežno 
belino do Vrhnike, ko smo se zadovoljni in srečni razšli v pri-
čakovanju naslednjega pohoda.
Zapis: Elica Brelih, Foto: Sonja Zalar Bizjak

Izšle so Zimzelene drobtinice – 2
Konec lanskega leta je luč sveta zagledala prĳetna brošurica, 
ki jo je izdala planinska skupina Zimzelenčki.  V drugi številki 
Zimzelenih drobtinic so zajeli šaljive dogodke z njihovih  po-
hodov v letih 2011 in 2012.
»Zakoračili smo v deveto leto druženja in pohajanja po naši lepi 
deželi. Moja bojazen, da bo osip velik, da se bo skupina naveli-
čala pohodov, se ni udejanjila.
... Čestitke vsem  za prehojenih osem let! …
Vzdržimo, saj bo kmalu desetletnica, ko bo bolj svečano!
Vaša Elica«
Iz uvoda k Zimzelenim drobtinicam – 2, ki si jih v elektronski 
obliki lahko ogledate na spletni strani Planinskega društva Vrh-
nika: www.pd-vrhnika.si. Na istem naslovu najdete tudi Zimze-
lene drobtinice – 1.
Prĳetno branje vam želimo.                                     Milan Jerman

Vandrovke v letu 2012
Novo leto je tu, staro leto pa za nami, in Vandrovke smo na za-
dnjem pohodu v letu 2012 opravile bilanco lanskih pohodov. Za-
dnji dan, ki smo ga preživele skupaj, je bil torek, 18. decembra. 
Vreme ni bilo nič kaj prĳazno, seveda primerno letnemu času, 
pot pa nas je vodila proti Štampetovemu mostu. To pot smo pre-
hodile že večkrat. Do Štampetovega mostu je ena urica počas-
ne hoje, medtem pa smo obujale spomine na pohode v starem 
letu.
Prĳetni so bili pohodi v okolici domačega kraja. Čeprav smo v 
okolici Vrhnike prehodile že skoraj vse poti, se še vedno najde 
kakšna zanimiva in nova. Lani pa smo se vsak mesec podale 
tudi na malo daljšo pot z avtobusom po naši lepi Slovenĳi.
Marca smo se v pomladnem jutru odpeljale proti Lokvi, kjer je 
izhodiščna točka za vzpon na hrib Kokoš. Jasno nebo je priča-
ralo svežino pomladi in zadovoljstvo med Vandrovkami je bilo 
veliko. Torek, 10. aprila, je bil prav tako lep sončen dan, kot na-
ročen za obisk slovenske obale. Sprehod po prelepi, sončni obali 
nas je navdihoval in nam dajal novih moči. Po prihodu v Lucĳo 
smo se povzpele na Sečo, od koder je prekrasen razgled na go-
jišče školjk. Res nepozabno!
Mesec maj nas je popeljal na Otlico, na sončno Primorsko. Ta 
izlet je bil za nas prav angelsko doživetje. Prečudovita narava, 
skalnate poti, ki vodĳo po Trnovski planoti, tišina sili v ušesa, 
borovci trdno stojĳo v svoji pokončni drži … Povzpele smo se 
tudi na Sinji vrh, ki dosega 1.002 metra nadmorske višine. Nav-

dušilo nas je Otliško okno, sploh pa Otlica na obrobju Trnovske-
ga gozda. Bronasta »mati gora«, postavljena na gorsko skalo, se 
v popolnosti zliva z okoliško naravo. Meni osebno se je ta izlet 
najbolj vtisnil v spomin.
29. maja nas je pot vodila nad Horjulsko dolino. Dvaindvajset 
pohodnic je ta torek prehodilo kar nekaj lepih poti od Korena do 
sv. Urha, pohod pa smo zaključile v Podolnici. 
Junĳa smo se Vandrovke podale na posebno lep pohod na Blej-
sko kočo. V Gorjah smo se ustavili na obvezni kavici. Narava 
je bila v razcvetu, Blejska koča pa nas je lepo sprejela. Saj ne 
morem opisati vsega lepega; rečem lahko le – čudovito in ne-
pozabno.
Julĳ in avgust sta bila meseca za počitek in nabiranje moči, ven-
dar Vandrovke nismo samo počivale. Kljub vročini, ki je priti-
skala lansko poletje, smo se ob torkih zjutraj pridno odpravljale 
na krajše pohode. Kar hitro pa je prišla jesen in v septembru 
smo se odpravile na Zasavsko sveto goro. Avtobus nas je za-
peljal proti Vačam, kjer smo začele pohod. V vasi Klenik smo si 

ogledale povečavo Vaške situle (vedričke), za pokopališčem na 
Vačah pa fosilno morsko obalo, ki je nekaj prav posebnega. Ko 
smo prišle na vrh Zasavske svete gore, se je nebo odprlo in gora 
nas je sprejela. Lepo in nepozabno!
20. novembra smo se Vandrovke podale na Samotorico in v nje-
no okolico. Kar 36 pohodnicam so delali družbo Jože, Milan in 
Marko. Naša izhodiščna točka je bila Samotorica, pot pa smo 
nadaljevali proti Korenu in Grdi dolini. Prehodili smo 9 kilome-
trov krožne poti in jo končali na Samotorici, na kmetĳi odprtih 
vrat »Pri Hlipč«. Pot je bila zelo poučna, saj nas je vodička Elica 
sproti opozarjala na sestavo tal, ki je kamnita, polna peščenjaka, 
laporja, ponekod pa dolomita; zemlje je le malo.
Tako smo leto končale z novimi in lepimi spoznanji ter vtisi iz 
naše pestre narave; ostali nam bodo spomini in razveseljevale 
nas bodo fotografije. V letu 2013 si še želimo takih pohodov. 
Zahvaljujemo se vsem našim vodičkam, ki nas razveseljujejo s 
svojim znanjem.
Ob koncu svojega pisanja želim vsem Vandrovkam ter vsem 
pohodnicam in pohodnikom po širni Slovenĳi sreče, zdravja in 
varnih pohodov v letu, ki je pred nami!
Zapisala in fotografirala: Fani Šurca

Zimzelenčki na Kobalovih planinah 
nad Idrĳo
Odmor za novoletne praznike je bil kar predolg in komaj smo 
čakali na prvi pohod. Ko smo v oblačnem jutru sedli na avtobus 
in izvedeli, da gremo malo dlje, kot je bilo načrtovano, smo bili 
kar veseli. Ob intenzivni izmenjavi vtisov iz minulih prazničnih 
dni je vožnja do Idrĳe hitro minila. Spretni voznik nas je po zavi-
ti cesti pripeljal do parkirišča pod Kalvarĳo, v neposredni bliži-
ni psihiatrične bolnišnice. Tam smo izstopili in se podali na pot 
mimo kluba idrĳskih študentov, imenovanega Swenak. Na poti 
proti kmetĳi Lomar smo splašili gamsa, opazovali lepe grme lo-
vorolistnega volčina in si nazorno ogledali, kako v plasteh dveh 

različno odpornih kamnin nastaja spodmol. Prav kmalu smo 
bili na sedlu med Kobalovimi planinami in Cerkovnim vrhom, 
kjer smo se ustavili za kratko okrepčilo. 
Nato smo se odpravili proti vrhu Kobalovih planin (834 m). Ob 
poti smo opazili precej veliko rastišče rododendrona. Še kratek 
vzpon in že smo bili na vrhu, pri oddajniku, kjer smo opravili 
skupinsko fotografiranje. Pot smo nadaljevali do konca gozdna-
tega grebena Kobalovih planin, od koder smo se spustili do ce-
ste v bližini Kanomeljskega Razpotja. Mimo kmečkega turizma 
Podobnik in psihiatrične bolnišnice smo se vrnili do avtobusa 
pri Kalvarĳi. Odpeljal nas je v Idrĳo, kjer smo si v gostilni Kos 
privoščili okusen trojček idrĳskih žlikrofov.
Po tem prĳetnem postanku smo se odpravili proti domu, kamor 
smo polni lepih vtisov prispeli v poznih popoldanskih urah.
Zapisal: Janez Kenk, Fotografija: Jožef Miklavčič
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Januarja 2013 so  praznovali naši 
člani okrogle jubileje:
Angela Novak, Janezova cesta, Vrhnika (1919)
Antonĳa Zimšek, Pot k Trojici, Vrhnika (1920)
Kristina Grilc, Kopališka – DU Trnovo, Ljubljana (1920)
Ivanka Ogrin, Dom upokojencev Vrhnika (1921)
Stanko Peric, Dom upokojencev Vrhnika (1921)
Anton Setnikar, Sinja Gorica, Vrhnika (1922)
Anton Jesenovec, Dobovičnikova ul.., Vrhnika (1923)
Marĳa Kastelic, Krožna pot, Vrhnika (1923)
Anton Marolt, Sternenova cesta, Vrhnika (1928)
Franc Žužek, Vas, Vrhnika (1928)
Antonĳa Velkavrh, Vas, Vrhnika (1928)
Ivanka Kenk, Ljubljanska c., Vrhnika (1933)
Ciril Garafolj, Pot v Močilnik, Vrhnika (1933)

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visok jubilej, če-
stitke pa tudi vsem, ki so januarja praznovali rojstni 
dan.

Soooonce, snežna belina in nasmejani pohodniki

Tudi tokrat smo Vrhničani dočakali novo leto v Hotelu Delfin 
v Izoli.

Zimzelenčki na Kobalovih planinah
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Sončki z  Lesnega Brda na Vrhniko
Na prvi januarski pohod smo se Sončki  z avtobusom odpeljali 
do Lesnega Brda  ter se mimo hiš dvignili do naravnega spo-
menika Kuclerjev kamnolom,  si ogledali  njegove značilnosti in 
vrste  kamnin, prikazanih v geološkem stebru. V zgornjem delu 
so nas pričakali obdelani kamni, ki so jih izklesali umetniki. V 
kamnolomih so zanimive plasti sivega in črnega apnenca  z be-
limi kalcitnimi žilami, zaradi katerih je kamnina še lepša. V pre-
teklosti so jo veliko uporabljali kot okrasni kamen v stavbarstvu. 
Po pobočju Visokega vrha smo šli do opuščenega Vodnikovega 
kamnoloma,  mimo Matevžovca ter prečkali  cesto Drenov grič 
– Horjul. Po grebenih nad  horjulsko dolino smo se skozi bu-
kov gozd po z listjem prekritih poteh med Špičastim gričem in 
Kremenikom spustili v Peske. Pri cerkvi Sv.Lenarta nad Malo 
Ligojno nas je objelo  sonce. Barje in hribovja nad njim so  iz-
ginjala v mrenastem ozračju,  nam  pa je pogled počival na hišah 
Male in Velike Ligojne, ki  jima Vrhničani zaradi tople zatišne 
lege pravĳo tudi  »vrhniška Vipava«. Iz Ligojne smo se spustili 
v dolino, prečkali Podlipščico in se z asfalta po peščeni poti po 
obrobju doline Kozji dol dvignili do Stare Vrhnike. Po poti med 
travniki tokrat nismo usmerili korakov proti Planini, ampak čez 
Tankovsko cesto na pot pod Trojico. Mimo opuščenih mlinov ob 
potoku Bela smo zavili do gostilne Pri Kranjcu na Vrhniki, kjer 
smo zaključili pohod z novoletnim kosilom. 
Ob branju statistike so se nam spomini vračali na prehojene poti 
v letu 2012. Sončki smo pod skrbnim vodstvom vodnic in njunih 
pomočnikov varno hodili na 20 pohodih, s poprečno udeležbo 
33 članov. Skupna prehojena pot je znašala 256 km, poprečna 
dolžina vsakega pohoda  je bila nad 12 km z višinsko razliko 
nad 600 m. Sončki smo na dosežene rezultate ponosni. Četudi 
nam leta s seboj prinašajo  razne tegobe, jih vsak zase vztrajno 
premaguje,  pri tem pa mu prav gotovo pomagajo tudi pohodi 
Sončkov, kjer poleg nabiranja kondicĳe in prĳetnega druženja, 
lahko  res prav vsak najde nekaj  tudi čisto zase. 
Sonce je počasi tonilo in  ozarjalo nebo za okni, v prostoru pa 
je sĳalo sonce, ki ga nosimo Sončki v sebi in je sĳalo z obrazov 
štiridesetih zbranih pohodnikov.  Najlepša hvala vsem, ki ste 
poskrbeli, da se je to zgodilo.                                   Marĳa Dolinar

Sončki v jami Dimnice 
Torkov izlet Sončkov se je začel še v temi. Nič kaj obetavno vre-
me nas je spremljalo do Kozine, kjer smo zapustili avtocesto. 
Med vožnjo nas je Vojko seznanil z njemu dobro poznano jamo 
Dimnice. Zanjo smo nekateri prvič slišali in postalo je že bolj za-

nimivo. Zvedeli smo, da so bili nekoč domačini prepričani, da v 
njej hudič prekajuje meso.
Na cilju v vasi Slivje nas je pričakal vodnik po jami, Vojkov pri-
jatelj, Franc Malečkar. Sneg nas je dobro presenetil, saj smo do 
vhoda v jamo morali gaziti kar visok sneg. Na vhodu je vodnik 
razdelil dodatne svetilke, saj jama ni razsvetljena in spustili smo 
se po spiralasto speljani zavarovani poti v vhodno brezno. Po-
jasnil je, da je jama dobila ime po megli, ki se v začetku zime 
prikaže iz jame. Mrzli zrak, ki vdira v jamo, izrine toplega, v 
katerem se vlaga kondenzira in se kot steber belega dima dvi-
guje v zrak. Sprehodili smo se po eni najdaljših kraških jam, ki 
je bogata s kraškimi jamskimi oblikami, kot so stalagmiti, sta-
laktiti, stebri, ponvice in zavesice. V prvi etaži podzemne jame 
smo si ogledali Plesno, Belo in Vilinsko dvorano. V spodnji etaži 
jame, sto metrov pod površjem,  smo se spustili do ponikalnice 
Potok, podzemnega pritoka reke Rižane. Zmotili smo tudi speče 
prebivalce jame – netopirje in videli nekaj belih in slepih jamskih 
živali. Da smo podoživeli njihovo življenjsko okolje, smo ugas-
nili luči in gledali temo in poslušali tišino.
Pred vrnitvĳo iz jame nas je v eni izmed prečudovitih dvoran 
presenetil naš sonček Jože s pravo »belokranjsko pojedino«. Ob 
tem smo ugotovili, da belokranjske pogače teknejo tudi v pod-
zemlju.  Pri prihodu iz jame nas je nepričakovano dočakalo son-
ce in spet smo srečni ugotovili, da smo pravi Sončki. Izlet smo 
zaključili v vasi Slivje, kjer smo si pod zanimivim vodstvom Voj-
ka ogledali še cerkev sv. Martina z znanimi poslikavami Toneta 

Kralja.  Med vožnjo proti domu je nebo posivelo in ponovno je 
pričelo snežiti.                                                   

Nuška in Zoran Cvetkovič

Sončki in Učna pot Bevke na 
Ljubljanskem barju
Pohod skupine Sončki je imel tokrat izhodišče v Športnem par-
ku Bevke, kjer smo si ogledali slovenski kozolec – toplar. Po poti 
ob osamelcu Brdo in osamelcu Gradišče, kjer naj bi bilo v mlajši 
železni in rimski dobi naselje, smo prišli do začetka Učne poti 
Bevke (UPB) v Krajinskem parku Ljubljansko barje.
Pot nas je vodila mimo ostankov nekdanjega perišča in »pojišča  
za živino«. Vaško perišče je bilo poleti tudi kopališče za otroke. 
Ob poti proti strugi Stare Ljubljanice so se nad nami dvigovala 
v ivje odeta barjanska  drevesa. Rastlinje, ki smo ga opazili na 
fotografijah na informacĳskih tablah UPB, je že počivalo pod 
snegom. Le barjanske trave v strugi Stare Ljubljanice so štrle-
le nad ravnino, ki jo je osvetljevalo bledo sonce nad Krimom. 
Kakor široka črta je Stara Ljubljanica mirno vĳugala nad belino 
v smeri  od Vrhnike proti Podpeči. Po njenem desnem bregu 
naj bi potekala tudi rimska cesta, trgovska pot, ki je povezovala 
Emono z Nauportusom in naprej do morja. Prečkali smo strugo 
in po blatnem, pomrznjenem kolovozu prišli do table UPB, ki 
stoji na meji občin Brezovica in Vrhnika. Tu najden mejni kamen 
dokazuje, da je bila v času Rimljanov tukaj meja med Akvilejo 
(Oglejem) in Emono (Ljubljano). Ob Ljubljanici, kraški reki sed-
mih imen, smo prišli do kmetĳe pri Kaminu, kjer so otroci leta 
1981 našli keltske srebrnike, za katere so mislili, da so kamen-
čki - sedaj so v hrambi Narodnega muzeja Slovenĳe v Ljubljani. 
Ob Pekovem grabnu smo se vrnili do začetka UPB. Nadaljevali 
smo do Blatne Brezovice in mimo cerkve Sv. Jakoba hodili med 
snežinkami proti Sinji gorici. Pri Ribiškem domu smo prečili 
naraslo Ljubljanico po »železnem mostu«, po katerem je nekdaj 
potekal transport gline do Opekarne. Sledila je hoja po stezi sko-
zi grmovje mimo bajerjev, kjer so včasih kopali glino za opeko.  
Moji pogledi so božali snežinke in misli so se usedale nanje ter 
padale z njimi na mirno gladino. Pokrajina je imela nadih prav-
ljičnosti. V njo so počasi tonile moje misli na Opekarno, na Staro 
Ljubljanico, na pretekle in sedanje čase na Barju.
Sončki smo prehodili 15 km dolgo pot,  na kateri je vsak lahko 
našel kaj zanimivega zase. Ljubljansko barje, Učna pot Bevke je 
izziv, ki mu je vredno slediti, ga obiskati, videti in doživeti – peš 
ali s kolesom.
Zapisala: Marĳa Dolinar
Fotografije: Tatjana Rodošek, Sonja Repnik
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V dnu vhodnega brezna leži kup snega, ki ga je dodatno napihala 
burja (foto: Tatjana Rodošek).

Občina Vrhnika, Občinski svet, Komi-
sĳa za podeljevanje občinskih nagrad 
in priznanj, na podlagi Statuta Ob-
čine Vrhnika (Naš časopis, 365/2009) 
in 19. člena Odloka o podeljevanju 
priznanj Občine Vrhnika (Uradni list 
RS, št. 13/00, Naš časopis, št. 307/2004 
in 356/2008)

OBJAVLJA RAZPIS ZA 
PODELITEV OBČINSKIH 
PRIZNANJ ZA LETO 2012

I.
NAZIV ČASTNI OBČAN

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2013 podeli-
la največ en naziv častni občan. 

2.
Občanom Občine Vrhnika in drugim 
državljanom Republike Slovenĳe, 
kakor tudi državljanom tujih držav, 
ki imajo posebne zasluge na podro-
čjih kot so: gospodarstvo, znanost, 
umetnost, kultura, šport in drugo 
ter za druge izjemne dosežke, ki so 
pomembni za razvoj in dvig ugleda 
Vrhnike, lahko občinski svet podeli 
naziv častnega občana.

II.
ZLATA PLAKETA IVANA 

CANKARJA
1.

Občina Vrhnika bo v letu 2013 po-
delila največ dve zlati plaketi Ivana 
Cankarja. 

2.
Zlata plaketa Ivana Cankarja je naj-
višje priznanje Občine Vrhnika, ki se 
podeli posamezniku za življenjsko 
delo, ki povečuje ugled občine na go-
spodarskem, družbenem ali drugem 
področju življenja in dela.

III.
SREBRNA PLAKETA IVANA 

CANKARJA
1.

Občina Vrhnika bo v letu 2013 po-
delila največ tri srebrne plakete Ivana 
Cankarja. 

2.
Srebrno plaketo se podeli posamezni-
kom, skupinam občanov, društvom in 
drugim pravnim osebam za dolgolet-
ne uspehe in izjemne dosežke trajnega 
pomena, s katerimi povečujejo ugled 
občine na gospodarskem, družbenem 
ali drugem področju življenja in dela.

IV.
BRONASTA PLAKETA IVANA 

CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2013 pode-

lila največ šest bronastih plaket Ivana 
Cankarja. 

2.
Bronasto plaketo se podeli posamezni-
kom,podjetjem, društvom in drugim 
organizacĳam in skupnostim za delo 
in dejanja, ki so jih dosegli ob poseb-
nih prilikah, ob enkratnih dosežkih, 
ob izredno humanem in požrtvoval-
nem dejanju in drugih utemeljenih 
podobnih priložnostih in s svojim 
delom povečujejo ugled občine. 
Bronasto plaketo se podeli tudi ob po-
sebnih jubilejnih priložnostih. 

V.
PREDLAGATELJI IN VSEBINA 

PREDLOGOV
1.

Predlagatelji za podelitev priznanj ob-
čine so lahko občani, politične stranke, 
krajevne skupnosti, podjetja, društva 
ter druge organizacĳe in skupnosti.
Predlagatelj za podelitev priznanj ne 
more biti komisĳa ali njeni člani kot 
posamezniki.

2.
Pobuda za podelitev priznanja mora 
biti pisna in mora vsebovati:
-  naziv in ime predlagatelja,
-  ime in priimek oz. naziv predla-

ganega kandidata za priznanja in 
osnovne podatke,

-  obrazložitev pobude,
-  kratko obrazložitev pobude (max. ˝ 

tipkane A4 strani), za predstavitev 
na podelitvi v primeru potrditve 
predloga,

-  dokumente, ki potrjujejo dejstva v 
obrazložitvi,

-  vrsto predlaganega priznanja,
-  pisno soglasje predlaganega kandi-

data za priznanje.

Nepopolnih in nepravočasnih vlog 
komisĳa ne bo obravnavala.

3.
Pobude sprejema Komisĳa za podelje-
vanje občinskih nagrad in priznanj, 
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, s pri-
pisom »za občinska priznanja« do 1. 3. 
2013 do 12. ure.

4.
Priznanja občine bodo podeljena na 
slovesnosti ob občinskem prazniku. 

5.
Vse dodatne informacĳe v zvezi z raz-
pisom so vam na voljo na sedežu ob-
čine, po elektronski pošti sabina.tell@-
vrhnika.si ali po telefonu (01) 755-54-
20 - kontaktna oseba Sabina Tell.
Številka: 094-2/2012   

Datum:   16. 1. 2013  
  KOMISĲA 

ZA PODELJEVANJE OBČINSKIH 
NAGRAD IN PRIZNANJ

Na podlagi 36. člena Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 365/09) in 
v povezavi s 57. členom Zakona o 
prostorskem načrtovanju (Ur. l. RS, 
št. 33/07, 108/09, 57/12) sprejme župan 
Občine Vrhnika naslednji

SKLEP
o ustavitvi postopka priprave 

občinskega podrobnega prostorskega 
načrta 

za poslovno-servisni objekt PUH na 
Tojnicah 

(del območja urejanja V3M/2 in 
morfološke enote 7E/1)

1. člen
Postopek priprave občinskega po-
drobnega prostorskega načrta za 
poslovno-servisni objekt PUH na Toj-
nicah (del območja urejanja V3M/2 in 
morfološke enote 7E/1), ki je bil začet s 
Sklepom o začetku priprave občinske-
ga podrobnega prostorskega načrta za 
poslovno-servisni objekt PUH na Toj-
nicah (del območja urejanja V3M/2 in 
morfološke enote 7E/1) (Naš časopis, 
št. 362/2009), se ustavi.

2. člen
Postopek se ustavi, ker je investitor 
prostorskega akta Podjetje za urejanje 
hudournikov, d. d., v stečaju. Investitor 
kljub pozivu ni izkazal pripravljenosti 
za nadaljevanje postopka. Priprava 
prostorskega akta miruje od julĳa 
2011.

3. člen
Ta sklep se objavi v Našem časopisu 
in začne veljati dan po objavi. Sklep 
se objavi tudi na spletni strani Občine 
Vrhnika.
Številka: 3505-8/2008 (5-08)
Vrhnika, 7. 1. 2013

Župan
Občine Vrhnika

Stojan Jakin, l.r.

Na podlagi 11. člena Odloka o nado-
mestilu za uporabo stavbnih zemljišč 
na območju Občine Vrhnika (Naš časo-
pis, št. 328/2006 – uradno prečiščeno 
besedilo) in Statuta Občine Vrhnika 
(Naš časopis, št. 365/2009) je Občinski 
svet Občine Vrhnika na svoji 15. redni 
seji 13. 12. 2012 sprejel 

S K L E P
o vrednosti točke za odmero nadome-
stila za uporabo stavbnih zemljišč na 
območju Občine Vrhnika za leto 2013

1. člen
Vrednost točke za odmero nadome-
stila za uporabo stavbnih zemljišč na 
območju občine Vrhnika za leto 2013 
znaša 0,003406 evra. 

2. člen
Sklep začne veljati  naslednji dan po 
objavi v občinskem uradnem glasilu  
Naš časopis in se uporablja od 1. 1. 
2013 naprej. 
Številka: 410-83/2012 (4-03)
Vrhnika, 13. 12. 2012

Župan
Občine Vrhnika

Stojan Jakin, l.r.

Na podlagi Statuta Občine Vrhnika 
(Naš časopis, št. 365/09), Statuta Ob-
čine Borovnica (Uradni list RS, št. 6/08, 
81/09 in 84/11) in Statuta Občine Log - 
Dragomer (Uradni list RS, št. 33/07) so 
Občinski svet  Občine Vrhnika na 15. 
seji 13. 12. 2012, Občinski svet Občine 
Borovnica na 15. seji 20. 12. 2012 in Ob-
činski svet Občine Log - Dragomer na 
15. seji 19. 12. 2012 sprejeli

ODLOK
o spremembah in dopolnitvah 

Odloka o ustanovitvi in 
organiziranju Javnega podjetja 

Komunalno podjetje Vrhnika, d. o. o.

1. člen
V Odloku o ustanovitvi in organizi-
ranju Javnega podjetja Komunalno 
podjetje Vrhnika, d. o. o., se sedmi člen 
dopolni tako, da se iz seznama stan-
dardne klasifikacĳe dejavnosti dodajo 
štiri nove dejavnosti, in sicer: 
47.790 Trgovina na drobno v prodajal-
nah z rabljenim blagom,
47.890 Trgovina na drobno na stojnicah 
in tržnicah z drugim blagom,
47.910 Trgovina na drobno po pošti ali 
po internetu,
82.300 Organiziranje razstav, sejmov 
in srečanj.

2. člen
Odlok začne veljati petnajsti dan po 
objavi v Uradnem listu RS, objavi pa se 
tudi v Našem časopisu in na spletnih 
straneh občin Vrhnika, Borovnica in 
Log - Dragomer. 

Številka: 353-69/03 (1-02)
Vrhnika, 13. 12. 2012
Župan
Občine Vrhnika
Stojan Jakin, l.r

Številka: 354-5/2007
Dragomer, 19. 12. 2012
Župan
Občine Log - Dragomer
Mladen Sumina, l.r.

Številka: 007-0001/2012
Borovnica, 20. 12. 2012
Župan
Občine Borovnica  
Andrej Ocepek, l.r.

Na podlagi 57. in 96. člena Zakona o prostorskem 
načrtovanju (Ur. l. RS, št. 33/07, 70/08-ZVO-1B, 
108/09, 80/10-ZUPUDPP (106/10-popr.), 43/11-
ZKZ-C, 57/12, 57/12-ZUPUDPP-A, 109/12) ter 
33. člena Statuta Občine Vrhnika (Naš časopis, 
št. 365/09) sprejme župan Občine Vrhnika

S K L E P
o začetku priprave sprememb in dopolnitev 

Odloka o splošnih merilih in pogojih 
prostorskih ureditvenih pogojev za občino 

Vrhnika

1. člen
(ocena stanja in razlogi za spremembe in do-

polnitve PUP)

1) 8., 19. in 27. člen Odloka o splošnih merilih in 
pogojih prostorskih ureditvenih pogojev za 
občino Vrhnika (Ur. l. RS, št. 6/99, Naš časo-
pis, št. 292/03, 323/06-obv. razl., 349/08-obv. 
razl.; v nadaljnjem besedilu: Splošni PUP) 
določajo merila in pogoje glede objektov za 
oglaševanje (reklamne in usmerjevalne ta-
ble). 

2) Določila so preohlapna oziroma ne določajo 
pogojev oblikovanja dovolj natančno. Ob-
jekti so dovoljeni v celotnem ureditvenem 
območju naselĳ ter na kmetĳskih in gozdnih 
zemljiščih.

3) S spremembami in dopolnitvami Splošnega 
PUP se predpiše dodatne pogoje glede loci-
ranja in oblikovanja objektov za oglaševanje.

2. člen
(območje sprememb in dopolnitev PUP)

Spremembe in dopolnitve PUP se nanašajo na 
celotno območje občine Vrhnika.

3. člen
(način pridobitve strokovnih rešitev)

Strokovne rešitve temeljĳo na določbah Ured-
be o prostorskem redu Slovenĳe (Ur. l. RS, št. 
122/04).

4. člen
(roki za pripravo sprememb in dopolnitev 

PUP in njihovih posameznih faz)

Postopek priprave sprememb in dopolnitev 
Splošnega PUP teče na podlagi 57. do 61.a člena 
ZPNačrt in sicer v naslednjih fazah:

FAZA ROK

Priprava osnutka sprememb in 
dopolnitev PUP

januar 
2013

Pridobitev smernic

januar 
- februar 
2013, 15 
dni

Obvestilo o CPVO

januar 
- februar 
2013, 30 
dni

Dopolnitev osnutka sprememb 
in dopolnitev PUP

februar 
- marec 
2013

Javno naznanilo

7 dni pred 
začetkom 
javne 
razgrnitve

Javna razgrnitev in javna 
obravnava

marec 
2013, 15 
dni

Priprava stališč do pripomb in 
predlogov javnosti

marec 2013
Priprava predloga sprememb in 
dopolnitev PUP
Zbiranje mnenj nosilcev urejanja 
prostora

marec - 
april 2013, 
15 dni

Predložitev usklajenega 
predloga sprememb in 
dopolnitev PUP odboru in 
občinskemu svetu v sprejem april 2013
Sprejem spremembe in 
dopolnitve PUP z odlokom in 
objava v uradnem glasilu

5. člen
(nosilci urejanja prostora)

Nosilci urejanja prostora, ki podajo smernice za 
načrtovanje iz njihove pristojnosti so:
1. Ministrstvo za infrastrukturo in prostor, Di-

rektorat za prostor, Dunajska cesta 48, 1000 
Ljubljana,

2. Ministrstvo za kmetĳstvo in okolje, Direk-
torat za kmetĳstvo, Dunajska cesta 22, 1000 
Ljubljana,

3. Ministrstvo za kmetĳstvo in okolje, Direk-
torat za gozdarstvo, Dunajska cesta 22, 1000 
Ljubljana,

4. Občina Vrhnika, Oddelek za okolje in komu-
nalo, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika,

5. Občina Vrhnika, Oddelek za splošne zadeve, 
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika,

6. drugi nosilci urejanja prostora, v kolikor bi 
se v postopku priprave izkazalo, da so njiho-
ve smernice potrebne.

6. člen
(obveznosti v zvezi s financiranjem priprave 

sprememb in dopolnitev PUP)

Pri pripravi sprememb in dopolnitev Splošne-
ga PUP ne bodo nastali finančni stroški.

7. člen
(objava)

Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi v 
Našem časopisu. Sklep se objavi tudi na spletni 
strani Občine Vrhnika.

Številka: 3505-1/2013 (5-08)
Vrhnika, dne 14. 1. 2013

Župan
Občine Vrhnika

Stojan Jakin, l.r.
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Žepni koledarčki z voznim redom 
vlakov med prestolnico in Borov-
nico so lanskega decembra izšli že 
četrto leto zapored. Tudi tokrat sva 
jih za vas pripravila Damjan Debe-
vec in Tjaša Vrhovnik, natisnila pa 
jih je borovniška Grafika M. Spon-
zor koledarčkov za leto 2013 je Tu-
ristično društvo Borovnica, ki je lani 
praznovalo 50. obletnico ustanovitve prvega turističnega dru-
štva v Borovnici, letos pa lastno 20. obletnico neprekinjenega 
delovanja na področju turizma v borovniški dolini. 
Naslovno stran koledarčkov krasi starinska, kolorirana raz-
glednica Borovnice z viaduktom, ki jo je dal na prelomu 19. 
in 20. stoletja natisniti Janez Kranjc, trgovec in posestnik v Bo-
rovnici. Pomembno dopolnitev je v tej izdaji doživel vozni red, 
v katerem je po novem označeno tudi, na katere vlake smete 
nesti kolo – kar bo še posebej dobrodošlo za kolesarske izlet-
nike in turiste. Prav na zadnje pa je mislilo TD Borovnica in se 
zato tudi odločilo za rekordno naklado koledarčkov; tokrat jih 
je bilo natisnjenih kar 5.000. Ti so najprej romali v vsa borov-
niška gospodinjstva in se razdelili med preostale domače upo-
rabnike železniškega prevoza, primerne količine pa so prevzeli 

tudi turističnoinformativni centri v 
Ljubljani in njeni okolici. 
Turistično društvo pa z letošnji-
mi koledarčki ni prestopilo samo 
občinskih meja, temveč je projekt 
prĳavilo celo na razpis Evropske
komisĳe v okviru kampanje za traj-
nostno mobilnost v mestih, z naslo-

vom “Do the right mix”, ki ima za cilj 
ozaveščanje javnosti o prednostih kombiniranja različnih oblik 
predvsem okolju prĳaznega in javnega prevoza v mestih ter
zmanjšanje motornega prometa. Evropska komisĳa je zamisel o
koledarčkih z voznimi redi očitno prepoznala kot dobro, saj jih 
je vključila v svojo vseevropsko kampanjo, avtorjem projekta pa 
s tem izrekla veliko priznanje za dosedanje delo. 
V vsaki uspešni zgodbi pa mora biti, kot kaže, tudi kanček pe-
lina. Vozni red v koledarčku je namreč vezan na decembra ob-
javljeni vozni red Slovenskih železnic, ki pa si jemljejo diskre-
cĳsko pravico do morebitnih naknadnih sprememb. Manjša
sprememba se je pojavila kaj kmalu, in sicer bralce opozarjamo, 
naj si pri vlaku IC, ki ima odhod iz Ljubljane ob 9.40, dopišejo 
črko “c”. 

Damjan Debevec

Evropska komisĳa podprla koledarčke TD Borovnica

Hidrotehnik bo 
urejal Borovniščico
Podjetje Hidrotehnik, ki je v letih po po-
plavah 2010 že čistilo prodne zadrževal-
nike v Malencah, Brezovici in delno v 
Ohonici ter več odsekov vodotokov, letos 
načrtuje nove posege v borovniški doli-
ni. Tokrat se bodo lotili krajšega, a precej 
zasutega Jelskega potoka, že skoraj ne-
opaznega levega pritoka Belega potoka 
ter močno zaraščenih brežin Borovniščice 
med Borovnico in Bregom. 
Pritok Belega potoka bodo strojno očisti-
li v dolžini 260 metrov, od lokalne ceste 
Borovnica-Brezovica pri Borovnici (pri 
Grimšiču) do izliva v Borovniščico. Na 
Jelskem potoku, ki izvira pod Jelami in 
se po prečkanju železniške proge izliva 
v Borovniščico ravno na nasprotni strani 
Belega potoka, pa bodo izvedli posek gr-
movja in dreves ter strojno čiščenje jarka 

v dolžini 210 metrov. Zagotovo najpo-
membnejši letošnji poseg v vodotoke pa 
se bo izvedel na odseku Borovniščice od 
mostu na regionalni cesti do začetka vasi 
Breg, ki je bil po mnenju občanov zaradi 
svoje zanemarjenosti leta 2010 “zaslu-
žen” za poplavljanje stanovanjskih hiš ob 
Ljubljanski cesti in Ulici bratov Debevec 
ter proizvodnih hal na Obrtniški ulici. Z 

letošnjim sanitarnim posekom v dolžini 
430 metrov bo ta težava, upajmo, postala 
preteklost. 

Damjan Debevec

Člani Humanistično umetni-
škega društva Karel Barjan-
ski so lanske jesenske tedne 
preživljali malce drugače kot 
jih običajno. Za nekaj časa so 
»pozabili« na kulturne do-

godke in se prelevili v zidarje, 
pleskarje, čistilce … Po izgubi 
razstavnih prostorov v Baru 
Borovnička so namreč z Ob-
čino Borovnica sklenili dogo-
vor o začasnem društvenem 
prostoru na stari pošti. Seve-
da je bilo treba sobo, v kateri 
je bil pred leti frizerski salon, 
prenoviti in urediti tako, da 
sedaj služi svojemu novemu 
namenu – stalni galerĳi, v njej
pa bodo še sestanki, literarni 
večeri in srečanja sekcĳ. Res
je soba majhna, a za društvo 
je dragocena. Kljub prosto-
voljnemu delu in doniranemu 
materialu se je za prenovo po-
rabilo še 1500 evrov, občini pa 
bo društvo plačevalo tekoče 

stroške za vodo, elektriko … 
Upamo, da bo prostor lahko 
HUD obdržal  tudi po uvelja-
vitvi Pravilnika o oddajanju 
poslovnih prostorov v najem. 
 Po treh letih je HUD Karel 

Barjanski tako dobil svoj zača-
sen prostor, ki ga je s kratkim 
kulturnim programom odprl  
22. decembra. Poezĳo, ki jo je
prebirala Barbara Bezek Rot, 
sta z glasbo pod mentorstvom 
Jasmine Šubic obogatili flav-
tistki Špela Kos in Nastja Po-
držaj, prisotne pa je nagovoril 
še predsednik društva Jože 
Zorman ter se zahvalil vsem, 
ki so pomagali pri obnovi: An-
dreju Škrbcu, Francu Škrbcu, 
Jožetu Branclju, Janezu Stra-
žišarju, Ajdi Čebela, Miletu 
Milosavljeviću, Bojanu Čebeli, 
Jožetu Stražišarju, Juditi Stra-
žišar, Mojci Mikulič, Tomu 
Garinu, Andreju Hrovatinu, 
Maji Brglez, Borisu Vučkovi-

ću, trgovini Jurček. Seveda je 
pri tem sodeloval tudi pred-
sednik društva, Jože Zorman. 
 Obnovljene stene so ob od-
prtju prostorov že vabile k 
ogledu risb, ki so jih na večte-

denskem tečaju ustvarili člani 
likovne sekcĳe pod vodstvom
Natalĳe Ambrožič in z re-
cenzĳo uni. dip. um. zg. Gaje
Pavlovčič Novak.  Razstavo, 
ki prikazuje povsem študĳska
gradiva, skozi katera želĳo te-
čajniki predstaviti interpreta-
cĳo predmetov in prostora na
svoj lasten študĳski način, so
poimenovali Moje razmišlja-
nje skozi risalo. 
 Dan kasneje so v družbi prav-
ljičarja Francĳa Rogača uživali
najmlajši. Hrčkom, kresnič-
kam, slončicam, škratom, luni 
in nosku so se pridružile še 
mnoge živali in v nedeljskem 
popoldnevu so nastale pov-
sem nove pravljice. Seveda 

tudi take, ki so se rodile v do-
mišljĳi  prisotnih otrok.
Dogodke društva je v letu 
2012 zaključila ena izmed naj-
mlajših sekcĳ – plesna. Deluje
eno leto, člani pa prihajajo iz 
različnih krajev in se posve-
čajo predvsem latinskoameri-
škim in standardnim plesom. 
Pred  novim letom je sekcĳa
organizirala predstavitev in 
ples, plesno delavnico pa je 
vodila Karmen Intihar, pri-
znana plesna pedagoginja, 
mentorica in sodnica šport-
nega plesa. 
 Razstavi likovne sekcĳe, ki
si jo v prostorih društva lah-
ko ogledate še do 2. februarja 

vsak dan od 17.00 do 19.00, 
bo ob slovenskem kulturnem 
prazniku sledila nova, poime-
novana Pogled nazaj. Rdeča 
nit bodo dogodki, ki jih je bilo 
v življenju komaj tri leta stare-
ga društva ogromno. Ozrli se 
bomo vanje in se prepričali, da 
misel, ki vodi društvo že od pr-
vega dne, še vedno drži:  »Pra-
vĳo, da so vse dobre stvari ves
čas okoli nas, le pogledati  jih 
moramo s pravimi očmi in le 
tistim brez hudega v srcu jim 
jih je dovoljeno dotakniti se. 
Pravi namen ima pravo pot, ta 
pa vodi do tega, da nas napra-
vi srečne in zadovoljne.« 

Simona Stražišar 
Foto: Jože Pristavec

Skriti svet gostuje na Vrhniki
V torek, 29. januarja 2013, bo ob 18. uri v Cankarjevem domu 
na Vrhniki odprtje razstave Skriti svet. Borovničani smo si 
jo lahko ogledali ob lanskem kulturnem prazniku, tokrat pa 
bodo fotografije Jožeta Pristavca spoznavali tudi prebivalci
sosednje občine.

Jože Pristavec, fotograf, zbiralec mi-
neralov, jamar in ljubitelj vsega, kar je 
povezano z naravo, je Skriti svet letos 
obogatil s šestimi novimi fotografijami.
Le nekajmilimetrski kristali iz njegove 
bogate zbirke s pomočjo makroobjek-
tiva in fotografskega znanja razkrivajo 
podrobnosti, ki jih s prostim očesom v 

njih ne moremo opaziti. Poleg zanimivih oblik in svetlobe se 
bodo našim očem razkrili različni vključki, vraščena negativ-
na žezla, dvojčki in mehurčki … 
Razstava bo odprta do 10. marca, od ponedeljka do petka od 
10. do 13. ure ter ob nedeljah od 10. do 12. ure, ogledate pa si 
jo lahko tudi ob drugih prireditvah. 

Simona Stražišar 
Foto: Jože Pristavec

Bo naslednji blagoslov pod 
društvenim kozolcem?
Na štefanovo (praznik sv. Štefana, zavetnika konj in živine) je 
v Borovnici pred trgovino Tuš potekal že tradicionalni blago-
slov konj v organizacĳi Konjeniškega društva Borovnica. Ude-
ležilo se ga je devet gospodarjev z 19 konji; med temi je bilo 
pet ljubkih ponĳev, ki so med sicer ne preveč številno publiko
še najbolj razveselili najmlajše. Glavni vzrok manjšega obiska 
dogodka pa tudi precej skrajšanega programa je bil neprĳeten
dež, ki pa organizatorjev le ni odvrnil od izvedbe dogodka. 
Krajšemu uvodu z nastopom Štinglcev in pozdravnimi bese-
dami predsednika Cirila Cerka je sledil blagoslov konj, ki ga 
je opravil borovniški župnik Janez Šilar, lastniki konj pa so 
v spomin na dogodek prejeli lepa priložnostna darilca. Med 
krajšim druženjem po zaključku prireditve je potekala tudi 
razprava o tem, ali ne bi kazalo blagoslova konj v prihodnje 
izvesti pod društvenim kozolcem, ki ga bodo konjeniki letos 
menda končno prekrili. V prid temu zagotovo govori letošnje 
deževno vreme, nasprotuje pa bojazen, da bo zaradi lokacĳe
zunaj središča vasi obisk prireditve precej manjši. A kot pravi 
predsednik Cerk: “Če ne poskusimo, ne moremo vedeti.” 

Damjan Debevec (Foto: Igor Trček)

Leta 2010 je pod regionalno cesto nastal 
čep, ki je zadrževal odtekanje poplavnih 
voda.

Hidrotehnikov načrt dela za leto 2013

HUDovci popestrili praznično decembrsko vzdušje 
Tik pred prazničnimi decembrskimi dnevi je v obnovljenem prostoru stare pošte zaživela nova razstava dru-
štva HUD Karel Barjanski, poimenovana Moje razmišljanje skozi risalo. Na njej svoja dela predstavljajo 
Jerneja Lipuš, Marko Lipuš, Franja Mekinda, Mateja Kralj, Jože Stražišar, Tatjana Verbič in Tanja Žitko. 
Prednovoletno  vzdušje je s predstavitvĳo, delavnico in novoletnim plesom obogatila še plesna sekcĳa, naj-
mlajše pa je obiskal pravljičar Franci Rogač in jih popeljal v svet domišljĳe.
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Slovo od starega leta 
jemali že dopoldne
Turistično društvo Borovnica se je 31. decem-
bra 2012, kot je v navadi že nekaj let, od stare-
ga leta uradno poslovilo že dopoldne, na Mol-
kovem trgu v Borovnici. Člani in podporniki 
društva, občani, prišleki od drugod – prav vsi 
so bili dobrodošli pri turistični stojnici, kjer 
so člani društva razdeljevali sveže kuhanega 
“zakuhančka” in žepne koledarčke z voznim 
redom. Med obiskovalci je bilo govora o pre-

teklem delu in dosežkih društva ter o načrtih 
za leto 2013, seveda pa ni manjkalo prisrčnih 
stiskov rok in iskrenih voščil za vse “naj-naj” 
v prihajajočem letu.                                      DD

Novoletni vzpon na Rakitno vsekakor spada 
med tiste redke dogodke, ki iz skromne tra-
dicĳe nekaj posameznikov v zelo kratkem
času prerastejo v množične prireditve. Sku-
pina vaščanov iz Brezovice pri Borovnici in 
Zabočeva je namreč dolgo časa negovala obi-
čaj, da so se v prvih dneh po novem letu od-
pravili peš v rakiško cerkev sv. Križa gledat 
znamenite župnikove jaslice. Lani je soseska 
prvič organizirala pravi pohod iz Zabočeva 
na Rakitno, ki je štel več kot 20 udeležencev. 

Letos pa se ga je, kljub ukinitvi 2. januarja kot 
dela prostega dne in premiku pohoda na ne-
deljo, 6. januarja, organizirano udeležilo okoli 
45 pohodnikov. Malce sta k temu pripomogla 
prizadevnost Planinskega društva Borovni-
ca in lepo, sončno vreme, v največji meri pa 
dober glas (tudi o Suhadolčevih dobrotah). 
Nekateri so si šli nato ogledovat jaslice, drugi 
jezero, tretji pa so jo že po okrepčilu na turi-
stični kmetĳi “Pri zidanci” v Novakih ubrali
nazaj v dolino.                                                DD

Ne glede na neprĳetno vreme (mraz in dež)
se je za štefanovo iz Borovnice na Pokojiš-
če znova odpravilo nekaj sto Borovničanov. 
Dopoldne je v cerkvi sv. Štefana, patrona 
hribovskih vasic Pokojišče, Padež in Zavrh, 
potekala sveta maša. Za dobro počutje po-
hodnikov in drugih obiskovalcev pa je nato 
v nekdanji gostilni, ki je zahvaljujoč Marku 
Debevcu tokrat znova odprla svoja vrata, s 
toplim čajem in prigrizkom poskrbelo Tu-
ristično društvo Borovnica, ob sodelovanju 

OZVVS Vrhnika - Borovnica. Prav povezo-
vanje društev pa je po besedah predsedni-
kov Uroša Jelovška in Nikolaja Stražišarja 
pri organizacĳi tovrstnih množičnih priredi-
tev v teh kriznih časih najbolj dobrodošlo. 
Izraženo je bilo tudi upanje, da se bo sode-
lovanje v zadovoljstvo občanov še okrepilo 
in nadgradilo z vključitvĳo predstavnikov
krajevne skupnosti, ki predstavlja vez med 
občinama Borovnica in Vrhnika.

DD
Na pohod so se že tradicionalno odpravili vete-
rani s svojim praporom.

Mama je umrla šele v tretje
 “Na, zdaj je pa izdal komplot igre,” boste deja-
li, “pa tako nas je zanimalo, kako je mama lahko 
umrla dvakrat.” Ja, res naj bi umrla dvakrat, ozi-
roma tako je vsaj obljubljal vabljivi naslov silves-
trske komedĳe avtorja Vinka Möderndorferja, v
priredbi Slavice Marte Ošaben in izvedbi borov-
niških kulturnikov.
A pojdimo lepo po vrsti, začenši z vabilom na po-
greb “preljube” mame Amalĳe Dreksler (Milena
Škulj), ki je večino prvega dejanja prav spokoj-
no ležala na parah, pogrebne viže pa sta ji igrali 
Alenka Ošaben in Eva Grmek. Ob krsti “pokojne” 
mame, ki je imela kar precej pod palcem, je ožjo 
družino sprejel medicinski brat Vili (Domen De-
bevec), spremljevalec na njeni zadnji poti. Že pe-
stra zbirka domišljenih vlog je obljubljala iskrenje 
na odru in salve smeha v dvorani. Med prvimi 
je prišel Ingo Dreksler (Andrej Jereb), najstarejši 
sin pokojnice in mož tiranske Marjane (Liljana 
Kogovšek), pred katero se pogosto zateka k al-
koholnim zvarkom. Še pred prihodom drugoro-
jenke Rozalĳe (Nejli Ofentavšek), ne preveč bistre
žene Petra Tatičkovića (Jani Bolarič), moža izra-
zite južnjaške narave, se na vratih pogrebnega 
zavoda pojavi noseča Finka Uta (Karmen Turšič 
Susman), ki se je na tujem intimneje spoznala s 
taistim Petrom. Boj za interpretacĳo, kdo je Uta,

ki skorajda ne pozna slovenščine, postane tudi 
sredstvo obračunavanja med navzočimi poten-
cialnimi dediči, ki se jim pridruži še pokojničina 
sestra Klara Dreksler (Sašo Pristavec). Ko začne v 
potokih teči pĳača, vse zavore popustĳo, odprejo
se stare zamere med člani družine in do pokojni-
ce, podžgane z rivalstvom za bogato dediščino. 
Navzoče še toliko bolj razjari Amalĳina oporoka,
ki od njih zahteva, naj med seboj sami izberejo 
dediča, ki bo podedoval vse. V trenutku, ko se be-
sedni prepir sprevrže v fizični obračun, pa na vse-
splošno zgroženost iz krste vstane “pokojnica”. 
Nepotrebno je omenjati, kako si družinske člane 
zdaj privošči Amalĳa, ki je tudi sicer vse življenje

živela po načelu: “Če si bogat, si lahko bog! Ali 
pa hudič! Kakor ti zapaše!” Na vrhuncu soočenja 
pa jim razkrĳe še, da se je poročila z medicinskim
bratom Vilĳem.
Od tega dogodka preteče nekaj vode in sorodniki 
dobĳo novo obvestilo, da je Amalĳa umrla. Tokrat
menda zares, saj v vežici ni več krste, le žara s 
pepelom. Od zadnjega srečanja se je marsikaj 
spremenilo. Rozalĳa je povila hčerko, Uta fantka
vzgaja skupaj s Klaro, ki je medtem spremenila 
spol, Ingo pa ga le še bolj pĳe. Dovolj razlogov
za nove spore, ki pa ne presegajo nove Amalĳi-
ne oporoke; ta zdaj od dedičev zahteva, naj po-
jedo njen pepel, sicer bo šlo njeno premoženje v 

dobrodelne namene. A hrepenenje po bogastvu 
premaga vse moralne zadržke in dediči storĳo
tudi to. Pepela je dovolj še za uslužbenca zavoda 
PoPo (poroke in pogrebi) Cirila Koširja in Francĳa
Stražišarja. Zmagoslavje sorodnikov pa je kratko-
trajno, saj se izkaže, da gre za novo ukano mame 
Amalĳe, ki se je ves ta čas skrivala pod mizo. A
tudi njeno zmagoslavje ni daljše sape, saj Vili iz-
koristi dejstvo, da je Amalĳa uradno že pokojna.
Zadnje, kar je bilo slišati od nje, je bil glasen krik 
iz temne kleti. 
Predstavo si je, kot je že tradicionalno, ogledalo 
ogromno Borovničanov, ki silvestrujejo doma, 
nekateri pa so se nekaj uric pozneje srečali še en-
krat, po polnoči ob ognjemetu in “zakuhančku” 
pod stebrom.                              Damjan Debevec  

Peter o glasovanju za dediščino: “Naj bo vse, kot 
je treba. Srednjeevropsko in demokratično!”

“Mamica, zelo veseli smo, da si spet živa. Am-
pak razočarani smo pa tudi malo …”

Amalĳo so sorodniki težko prebavljali.

Kako pridno so skozi leto vadili mladi gledališki 
igralci Kulturnega društva Borovnica, so nam po-
kazali 22. decembra na odrskih deskah borovni-
ške osnovne šole.
Najmlajši, Šotki, so zaigrali igro Zajček išče ma-
mico, kjer v glavni vlogi nastopi mali nesrečni zaj-
ček (Anja Ofentavšek), ki – verjetno ste že uganili 
– nikakor ne najde svoje mamice, potem ko uide 
iz ujetništva v mestu. Med iskanjem mu priskočĳo
na pomoč dobri lovec (Žan Vrabec), ježevka (Miša 
Trček), kuna (Julĳa Trček) in celo lisica (Jošt Kržič)
ter volk (Janž Kržič). Ker mladi zajček ne pozna 
svoje mame, zato pa dobro pozna teto lakoto, po-
skuša prek gurmanskih navad vseh, ki jih sreča, 
najti svojo mamo. Tako po raznoraznih prigodah, 

šele po zagotovilu dolgouhe prebivalke gozda, da 
mu za zajtrk pripravi ocvrto, za kosilo praženo in 
za večerjo kuhano korenje, srečen prepozna svojo 
mamo zajkljo (Katja Doljšak). 
Starejši kolegi Šotkov pa so se lotili večjega dra-
matskega zapleta, kostumografsko lepo priprav-
ljene Sneguljčice ob glasbeni spremljavi Miše 
Trček. Znana zgodba, ki govori o brezmejnem 
napuhu zlobne kraljice (Nika Pristavec), sicer ma-
čehe lepe Sneguljčice (Tajda Košir). Ko se nekega 
dne ogleduje v čarobnem ogledalcu (Tinkara Peč-
lin), ji to izpove, da ni več rosno mlada in lepa, 
daleč najlepša v kraljestvu pa da je Sneguljčica. To 
kraljico tako razkači, da nad njo pošlje dvornega 
lovca (Matic Dobrovoljc), ki mu v primeru neiz-

vršenega ukaza grozi upokojitev brez pokojnine 
in odpravnine. Sneguljčica lovca ukani in se za-
teče h gozdnim palčkom (Nik Drašler, Žan Koro-
šec, Nik Mikuž idr.), ki sprva niso navdušeni nad 
nepovabljeno gostjo, a se, ko poprime za gospo-
dinjska dela, precej omehčajo. Še več, poiščejo ji 
premožnega in čednega, predvsem pa samskega 
princa (Urban Kržič) na belem konju. Srečni konec 
zgodbe s slovesno poroko nato poskuša še zadnjič 
preprečiti zlobna kraljica, ki pa po pomoti poje 
Sneguljčičino zastrupljeno pomarančo … pardon, 
jabolko. A ne stori žalostnega konca, zgolj zbudi 
se ostarela in zgubana. Kar pa je zanjo še dosti 
hujše od smrti. 
No, jabolka … pardon, pomaranče (tokrat neza-
strupljene) in druge dobrote pa je nekaj desetinam 
razigranih mladih gledalcev (ob spremstvu star-

šev) po koncu igralskega maratona razdelil še en 
“pravljični” lik – Božiček.                       Damjan Debevec

Ukana z zastrupljeno pomarančo oz. jabolkom 
se kraljici ni izšla.

Kljub slabemu vremenu izjemen obisk

Novoletni vzpon na Rakitno s podvojeno udeležbo

Izgubljeni zajček in Sneguljčica

V kemični tovarni Fenolit je pred šestimi leti pri-
šlo do nesreče med vzdrževalnimi deli v obratu 
proizvodnje fenolnih smol, ko sta 44-letni Šuštar-
šič iz Kamnika pod Krimom in Borovničan Franci 
Molk popravljala cevovod destilacĳske posode,
pri čemer se je iz cevi nanju zlil fenolov destilat. 
Šuštaršič, ki je ob tem dobil hude kemične ope-
kline po obrazu in telesu, del pa mu je stekel tudi 
v usta, je na kraju dogodka umrl, Molka pa so 
zaradi opeklin in zastrupitve s hlapi odpeljali na 
zdravljenje v klinični center.
V postopku pred sodiščem je bilo ugotovljeno, 
da je Milan Markovič, vodja obrata smol, Antona 
Suhadolnika, vodjo mehanične delavnice, strojni-

ka kotla in vzdrževalca, opozoril na kapljanje iz 
cevi. Slednji je naslednji dan naročil Molku, naj 
uredi puščajoče ventile, kar je ta v dveh primerih 
uredil, pri tretjem pa ugotovil, da ni z njim nič na-
robe in je težava pravzaprav v holandski matici, 
ki bi jo bilo potrebno zategniti. Ker tega ni mogel 
izvesti sam, je Suhadolnika poprosil za dodelitev 
pomočnika, kar pa mu ta ni odobril, češ da tre-
nutno nima ljudi. Zato je Molk za pomoč poprosil 
prvega, na katerega je naletel – Šuštaršiča. Dela 
sta se lotila v času, ko je reaktor še deloval, njuna 
zaščitna sredstva pa so obsegala zgolj rokavice 
in čevlje. Šuštaršič je s kleščami zagrabil večji del 
matice, Molk manjšega, vtem pa se je cev razmak-

nila in destilat je zalil oba delavca. Izid je znan.
V lanski obremenilni sodbi proti družbi Fenolit 
je sodni izvedenec za varstvo pri delu ugotav-
ljal »neustrezno organizacĳo delovnega procesa,
uporabo neustreznega orodja ter nezagotovitev 
potrebne osebne varovalne opreme in opustitev 
ustreznega nadzora.« Sredi januarja letos pa je v 
tem smislu sledil tudi umik obtožnice tožilstva 
zoper obtožena Milana Markoviča (ogrožanje 
varnosti pri delu) in Franca Molka (povzročitev 
splošne nevarnosti), saj je dokazni postopek po-
kazal, da ne nosita nikakršne odgovornosti za 
nesrečo.
Drugače pa je prvostopenjsko Okrožno sodišče v 

Ljubljani odločilo v primeru Antona Suhadolni-
ka, ki ga je spoznalo krivega ogrožanja varnosti 
pri delu in obsodilo na pogojno kazen osmih me-
secev zapora s preizkusno dobo dveh let. Obso-
dba temelji na tem, da naj bi moral prav Suhadol-
nik pred samim popravilom poskrbeti za zaprtje 
varnostnih ventilov in izpraznitev destilacĳske
posode in cevi, Šuštaršiču in Molku preskrbeti 
ustrezno zaščitno opremo in ju nadzorovati pri 
delu. Po poročanju časnika Dnevnik je sodnica 
Dejana Fekonja v sklepni obrazložitvi obremenila 
tudi vodstvo podjetja Fenolit, v katerem naj bi se 
delalo preveč »po domače«: »Prvi, ki je v podjetju 
odgovoren za nesrečo, je njegov direktor, ki pa ni 
bil obtožen.« Vodstvo bi namreč moralo zagoto-
viti ustrezno usposabljanje delavcev in zaščitno 
opremo, kar se tu, po njenem mnenju, ni zgodilo. 
Sodba sicer še ni pravnomočna, saj je obramba 
že napovedala pritožbo, o njej pa razmišlja tudi 
tožilec.

Damjan Debevec

Molk in Markovič oproščena, Suhadolnik s pogojno kaznĳo
Potem, ko je drugostopenjsko sodišče junĳa lani pritrdilo prvostopenjski odločitvi, da je podjetje Fenolit odgovorno za smrt delavca Mar-
ka Šuštaršiča v delovni nesreči 21. avgusta 2006 in zavarovalnici Adriatic odredilo plačilo preko 100.000 evrov odškodnine Šuštaršičevi 
družini, se je na prvi stopnji končalo tudi sojenje Šuštaršičevim sodelavcem, ki so bili obtoženi soodgovornosti za tragični dogodek.
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Ne bu ne mu
Na zadnjih volitvah v Vaški odbor Dol - 
Laze ste mi zaupali, da bom vaš glas pri 
dogovarjanju z občino. Res je, da Vaški od-
bor zakonsko nima nobene veljave, a nekaj 
bi moral šteti tudi naš glas, glas vaščanov, 
ki ga predstavljam. Na zadnjem zboru 
vaščanov Dola in Laz, ki ga je Vaški odbor 
organiziral na temo izgradnje kanalizacĳe
v naših dveh naseljih, se je rodila pobuda, 
da se prouči možnost izgradnje optičnega 
informacĳskega omrežja v vaseh severno
od Borovnice. V ta namen sem stopil v stik 
z več slovenskimi ponudniki internetnih 
storitev. Želel sem namreč izvedeti, pod 
kakšnimi pogoji so pripravljeni vlagati v 
našo kotlino.
 Čeprav sem pisal na naslove vodilnih, 
sem izmed vseh ponudnikov dobil le od-
govor nacionalnega operaterja –  Telekoma 
Slovenĳe (g. Sašo Dejak), ki je stanje široko-
pasovnega dostopa do interneta ocenil kot 
“zadovoljivo”. To pomeni, da je dostopno 

80 odstotkom prebivalcev naših dveh vasi, 
optično omrežje pa naj bi bilo zato nepo-
trebno. 
Vseeno pa so na Telekomu izrazili interes, 
da bi pregledali načrte za kanalizacĳsko
omrežje in prispevali material (cevi) za 
vkop kabla na krajih, kjer bi bilo to smisel-
no. To zagotovilo sem dobil že junĳa, po le
nekaj dopisih prek elektronske pošte. 
Po dopustih, ko naj bi se dogovorili za 
ogled načrtov, sem vse vpletene (tudi Ob-
čino Borovnica, ki je edina pristojna za take 
dogovore) spomnil na obljubo o pregledu 
načrtov. Sam kot član Vaškega odbora ni-
mam mandata, da se dogovarjam za inve-
sticĳe.  
Preteklo je nekaj vode in medtem sem pre-
vzel tudi funkcĳo predsednika Vaškega
odbora, ki jo je do zdaj odlično opravljal g. 
Janez Čerin. V vsem tem času pa nisem za-
znal nikakršnih aktivnosti s strani Občine 
Borovnica glede pobude občanov, da bi do-
bili malo bolj urejeno infrastrukturo. Zato 

sem 9. decembra na občino poslal kratko 
sporočilo. Želel sem izvedeti, ali se je s po-
budo vaščanov in pripravljenostjo Teleko-
ma za investicĳe v naše kraje že kaj zgodilo.
Pa tudi letnega sestanka z županom sem se 
že veselil, saj je tam mogoče izvedeti mar-
sikaj novega. 
Danes, več kot mesec dni od tega dopisa in 
pol leta od obljube nacionalnega operaterja, 
da je pripravljen dati kak evro za investicĳe
v naše kraje, lahko z žalostjo ugotovim le, 
da od občine še vedno ni ne bu-ja ne mu-
ja in da se po vsej verjetnosti lahko pod 
nosom obrišemo za tistih nekaj evrov ter 
pripravljenost nacionalnega operaterja, da 
vsaj malo vloži v periferĳo prestolnice.  
Pa se je zgodba zadnji trenutek čisto dru-
gače zasukala. Nekaj dni po oddaji zgor-
njega pisanja sem dobil odgovor. Upam, 
da se bo našel investitor tudi za naše kraje. 
(Odgovor občine lahko preberete v nada-
ljevanju.) 

Predsednik VO Dol - Laze, Igor Trček 

Odgovor Občine Borovnica
Občina Borovnica je jeseni 2012 opravila 
neformalen pogovor z morebitnim investi-
torjem Telekomom Slovenĳe o morebitnih
vlaganjih v gradnjo telekomunikacĳske in-
frastrukture istočasno z gradnjo kanalizaci-
je na območjih Dol - Laze in Breg - Pako; 
prav tako je za prihodnji teden planiran 
neformalni sestanek s podjetjem Telemach. 
Potencialni interes obstaja, ni pa zagotovila. 
Optična omrežja so se gradila in se v Slo-
venĳi še vedno na veliko gradĳo zaradi
razpisa ministrstva za gospodarstvo v 
zvezi z belimi lisami, saj je bila gradnja so-
financirana s strani sredstev EU. Ti razpisi
so zaključeni. 
Če sofinanciranja ni, je težava v tem, da so
ponudniki zainteresirani samo za strnjena 
naselja, kjer je veliko prebivalcev, ne pa za 
bele lise, to je tam, kjer ni strnjenih naselĳ
in je treba vleči priključke od hiše do hiše. 
Občina lahko gradi omrežje z lastnimi sred-
stvi, ne sme pa se neposredno dogovoriti z 

nobenim ponudnikom ali investitorjem, na 
način, da daje prednost enemu ponudniku. 
Primeri v Slovenĳi kažejo, da ni nujno, da
je ponudnik storitev tudi lastnik omrežja. 
Omrežje lahko zgradi investitor, potem ga 
pa daje v najem ponudnikom storitev. Ta 
različica je celo boljša, saj nastopi konku-
renca med njimi, plačujejo pa omrežnino 
lastniku omrežja. 
Občina Borovnica pripravlja dokumentacĳo
in bo v kratkem objavila razpis za podelitev 
koncesĳskega javno-zasebnega partnerstva
na podlagi Zakona o javno-zasebnem part-
nerstvu. Občina zagotovi zemljišča, po 
katerih bo potekala kabelska kanalizacĳa,
zgrajeni sistem v celoti financira investitor
zasebnik, občina pa mu podeli koncesĳo
(upravljanje in trženje) za določeno število 
let. Po preteku koncesĳske dobe koncesi-
onar omrežje prenese v last občine. Na ta 
način je lahko ponudnik storitev kdorkoli 
(običajno Siol, Telemach, T-2). 

Pripravil Marko Brundula

Borovniški čebelarji so na nedavnem občnem 
zboru sklenili, da letos dodobra obnovĳo šolski
čebelnjak. Zanj sicer ves čas, od postavitve leta 
1983, redno skrbĳo, zdaj pa bo doživel general-
no prenovo: barvanje, menjavo žlebov, obrob… 
Okrog njega bodo zasadili tudi medonosne ras-
tline, kot sta sivka in žajbelj. V smislu tega na-
meravajo še v letošnjem letu zainteresiranim 
kmetom dobaviti seme medonosne ajde. Ude-
ležili se bodo tudi vseh občinskih prireditev in 
akcĳe »tradicionalni slovenski zajtrk«. Ker še
ni znano, ali bo Čebelarska zveza letos znova 
organizirala predstavitveni dan za vsa društva, 
se nagibajo k predstavitvi na dnevu borovnic. 
Čebelarske vrste pa so že okrepili z dvema novi-
ma članoma. Kar se lanskega leta tiče, so čebelarji 
zadovoljno ugotavljali, da so program izpolnili, a 
precej manj zadovoljni so bili z letino, ki je bila po 
besedah predsednika Antona Hrena »najslabša v 
30-ih letih.« Borovniški čebelarji naj bi tako pride-
lali zgolj 10% normalne letine. Če se je navadno 

na panj nabralo do 20 kg medu, so ga tokrat zgolj 
2-3 kg, večino panjev pa so sploh pustili pri miru, 
da čebele ne bi stradale. V borovniški dolini ima-
mo sicer 800 čebeljih družin, dva čebelarja (An-
ton Palčič in Rudi Ferkolj) imata svojo blagovno 
znamko, Janez Šivic pa je edini ekološki čebelar.

Čebelarji bodo obnovili šolski čebelnjak.

Ustanovljen Občinski 
odbor SD Borovnica

18. decembra 2012 je v prostorih 
PGD Breg - Pako potekal ustanov-
ni zbor članstva ObO Borovnica, ki 
ga je sklicala iniciativa za ustano-
vitev ObO SD Borovnica. Uradno 

smo ustanovili Občinski odbor SD Borovnica in 
imenovali začasno predsedstvo, ki bo delovalo 
do naslednjega zbora članstva. Ta bo februarja 
2013. Vse, ki bi se nam želeli pridružiti ali pa le 
intenzivneje delovati v lokalni skupnosti, vabi-
mo, da se oglasite vsak ponedeljek med 19.00 in 
19.30 v prostorih Občine Borovnica. 

Občinski odbor SD Borovnica

Obilne snežne padavine lanskega decembra so 
na vseh koncih Slovenĳe povzročile precejšnje
preglavice, pri čemer poti skozi sotesko Pekel 
niso bile nikakršna izjema. Ker pa je debelo 
snežno odejo nenadna otoplitev pobrala vsaj 
tako hitro, kot jo je prinesla ohladitev, se je že 

konec decembra izvedel prvi poskus sanacĳe
poti skozi sotesko. Prostovoljcem se je uspelo 
prebiti do Hudičevega zoba, preostanek pa so 
načrtovali očistiti januarja. Toda z novimi obi-
lnimi snežnimi padavinami se sanacĳa prestav-
lja za nedoločen čas, najverjetneje do pomladi.
Planinsko društvo Borovnica glede na oko-
liščine javnost obvešča, da so poti skozi so-
tesko Pekel do preklica uradno neprehodne, 
uporabljajo pa se, kljub temu opozorilu, iz-
ključno na lastno odgovornost! 
Med čakanjem na otoplitev lahko sicer ljubite-
lji “peklenske soteske” obujajo spomine nanjo 
ob poslušanju radĳske oddaje na temo Pekla,
ki jo je v nedeljo, 6. januarja, predvajal radio 
Val 202, posnetek pa je dostopen v njihovem 
spletnem arhivu. Z novinarjem so se pogo-
varjali Frančišek Drašler, dr. Bogomir Celarc, 
Franc Brancelj in spodaj podpisani.     DD

Peklenšček je zaprl vrata Pekla.

Povečanje članstva, aktivnosti in pridobitev 
potrebnih licenc so botrovali odločitvi občne-
ga zbora Planinskega društva Borovnica, ki 
je potekal 12. januarja, da ustanovi tri nove 
odseke: markacĳskega, ki ga bo vodila Anja 
Švigelj, ter vodniškega in mladinskega, ki ju 
bo vodila Kristina Suhadolnik. Zbor je sicer 
ugotovil izjemno dobro poslovanje društva v 
lanskem letu, v veliki meri pa je bil izveden 
tudi program za leto 2012. Med večjimi uspehi 
gre omeniti prvič izvedeni pohod dr. Oblaka 
skozi Pekel in množično udeležbo na pohodu 
po Levstikovi poti, namestitev žiga in vpisne 
skrinjice v Peklu ter žiga evropske pešpoti E7, 
ureditev signalizacĳe na poti Borovnica-Pekel-
Pokojišče-Borovnica, dokončanje mostu pod 
4. slapom, ureditev več odsekov poti skozi 
sotesko Pekel in odstranitev dveh nelegal-
nih deponĳ. Planinci so se udejstvovali tudi
pri nastanku brošure o izletih po zahodnem 
Ljubljanskem barju z zaledjem in izletniške 
karte Ljubljanskega barja ter na planinskih 
orientacĳskih tekmovanjih. Znova se je usta-
novil planinski krožek v osnovni šoli. V pro-
gramu dela za leto 2013 je znova načrtovanih 
več pohodov, poleg drugih vsaj eden na me-

sec za mladino, v aprilu organizacĳa regĳske-
ga planinskega orientacĳskega tekmovanja,
v junĳu pa pohoda skozi Pekel s srečanjem z
“meniševskimi” pohodniki nad 5. slapom. Ob-
novili se bodo tudi mostovi pri 2. in 5. slapu 
v Peklu, popravilo se bo več drugih odsekov, 
opravljene bodo potrebne markacĳe in name-
stile se bodo smerne table na poti Borovnica-
Rakitna. Člane in druge interesente pa PD na 
tem mestu obvešča, da v društvu naročeni 
Planinski vestnik po novem zaradi večje do-
stopnosti prihaja v borovniško knjižnico. DD

Obeta se srečanje pohodnikov nad Peklom.

26. decembra 2012 je Šahov-
ski klub Borovnica orga-
niziral že 20. tradicionalni 
Božično-novoletni šahovski 
turnir, ki je potekal v dvora-
ni gasilskega doma na Bre-
gu pri Borovnici.
Čeprav je bil uradni za-
četek turnirja ob 9. uri, so 
prvi tekmovalci začeli pri-
hajati že po 7. uri (nekateri 
so se pripeljali celo z vla-
kom). Zanje sta z okrepčili 
prĳazno poskrbela Janko,
najemnik bližnjega lokala “Faška”, in mična na-
takarica Karin. “Šefa” gasilskega doma Albina in 
Milan pa sta poskrbela, da smo organizatorji ta 
dan dobili topel in primeren prostor za izvedbo 
tekmovanja. 
Prĳave na turnir so kar deževale; prihajali so
novi in novi šahisti, zato je začelo zmanjkovati 
parkirnih prostorov pred gasilskim domom, 
nato pa tudi miz in stolov v dvorani, namenjenih 
tekmovalcem. Ker smo hoteli organizatorji na-
stop omogočiti prav vsakemu šahistu, ki je pri-
šel na turnir, smo z njihovim soglasjem postavili 
mize tudi na odru dvorane. 
Nekaj po 9. uri, po pozdravnem govoru organi-
zatorja, se je turnir z 80 prĳavljenimi tekmovalci
začel. Glavni sodnik je bil Aleksander Jerič, sta-
rosta borovniškega šaha. Turnir, ki je potekal po 
švicarskem sistemu, v devetih kolih in po deset 
minut na igralca, je Jerič ob logistični pomoči 
svoje vnukinje, mojstrske kandidatke Tine, in 
računalničarja Petra Anastasova profesionalno 
vodil ves čas. 

Boji za šahovnicami so bili tako napeti, da smo 
morali organizatorji na željo tekmovalcev celo 
prestaviti njihovo kosilo na čas po tekmovanju. 
Po devetih kolih je s sedmimi točkami in pol veli-
ki zmagovalec turnirja postal Evald Ule (ŠD Pod-
peč), pred Damjanom Plescem (ŠD Rokada Len-
dava) in Stojanom Gašparičem (ŠK Ljubljana). 
Prejel je pokal in kot praktično nagrado kraški 
pršut. Bogate praktične in spominske nagrade so 
glede na uvrstitev prejeli tudi drugi udeleženci 
turnirja, najmlajše šahiste pa smo organizatorji 
dodatno obdarili s sladkimi dobrotami. 
Podatek, da je med 80 šahisti tekmovalo 19 ta-
kih, ki se ponašajo z nazivom šahovskega moj-
stra oziroma mojstrskega kandidata, ter trĳe
FIDE-mojstri in dva mednarodna mojstra, pove, 
da borovniški Božično-novoletni turnir postaja 
eden od najmočnejših šahovskih turnirjev v re-
gĳi. Poseben pečat in s tem tudi priznanje borov-
niškim šahistom za odlično izvedbo turnirjev pa 
dajejo udeleženci, ki se iz vseh krajev Slovenĳe
vsako leto radi vračajo v Borovnico. 

Boštjan Zakrajšek, predsednik OO turnirja 

Evald Ule, zma-
govalec Božič-
no-novoletnega 
šahovskega tur-
nirja v Borovnici

Skoraj premajhna dvorana gasilskega doma za 
vse tekmovalce Božično-novoletnega šahovske-
ga turnirja v Borovnici

Od oktobra v OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 
vsako sredo ob 16. uri poteka šahovski krožek, 
ki ga vodi mentor Jože Ceranja, pri pripravah 
osnovnošolcev na tekmovanja pa mu pomaga 
Janko Zrimšek (oba sta člana Šahovskega klu-
ba Borovnica).
Krožek obiskuje okoli osem nadobudnih mla-
dih šahistov, prve rezultate znanja iz šaha pa 
so pokazali na nedavnem Posameznem osnov-
nošolskem prvenstvu Notranjske, ki je poteka-
lo na OŠ Miroslava Vilharja v Postojni. Uvrstili 
so se takole: v kategorĳi dečkov U-9 sta Tomaž
Dobrovoljc in Tinej Lampe zasedla 4. in 5. me-

sto, v kategorĳi U-12 pa se je Tadej Tinta uvrstil
na 6. mesto. Za ta lep tekmovalni uspeh so za-
služni tudi njihovi starši, z malo športne sreče 
pa bi naši mladi šahisti lahko posegli tudi po 
medaljah. 
Hitropotezni turnir 
Redni mesečni hitropotezni turnir Šahovskega 
kluba Borovnica poteka vsako prvo nedeljo ob 
9.30 v Domu krajanov Dol - Laze. 
Rezultati januarskega turnirja (9 udeležencev): 
1. mesto 8 točk Janko Zrimšek; 2.– 4. mesto  5,5 
točke Boštjan Zakrajšek, Jože Šraj, Srečko Kralj  

Šahovski klub Borovnica 

Čebelarji bodo obnovili šolski čebelnjak

Poti skozi sotesko Pekel so neprehodne

Planinsko društvo s tremi novimi odseki

Šahovski krožek v OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica

OŠ dr. Ivana Korošca 
Borovnica 
Vabilo na prireditev ob 
kulturnem prazniku
 
Spoštovani!

 
Vabimo Vas na 
PRIREDITEV OB KULTURNEM 
PRAZNIKU, 
ki bo v četrtek, 7. februarja 2013, 
ob 10. uri 
v večnamenskem prostoru šole. 
  
Učenci in delavci šole Borovnica

Šahovski praznik v Borovnici 

Božično-novoletni šahovski turnir uspel nad 
pričakovanji
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8. decembra lani so avlo osnovne šole zasedle 
narodne noše. Spretni plesalci so zaplesali naj-
značilnejše slovenske plese, profesionalna ša-
ljivca pa sta številčno občinstvo v presledkih 
kratkočasila s humorističnimi skeči. Priredi-
telji, folkloristi FS Šumnik, so na to porekli le: 
“Tak’le imamo.”
Pri naših folkloristih pod vodstvom Sabine 
Mrzlikar in ob idej polnem Roku Mihevcu 
je vedno drugačen in osvežen program letnih 
prireditev postal že stalnica, ki za takšne pri-
ložnosti že kar premajhno šolsko dvorano za-
polni znova in znova. Če je bila lani osrednja 
tema resnejša, po-
globljeno življenjska, 
pa so si prireditelji 
letos dali duška z 
večerom, polnim šal 
in smešnih anekdot, 
kar je obiskovalcem 
po svoje obljubljala 
že razstava izvirnih 
karikatur nastopa-
jočih izpod peresa 
Špele Turšič, pri 
vhodu v dvorano. 
Večer pa je potekal 
nekako takole ... S 
skeči sta ga povezo-
vala dolgoletni ra-
dĳski in televizĳski
voditelj Marjan Bunič ter Ambrož Brezovšek, 
prvi kot dedek in drugi kot vnuk. Večino časa 
je dedek poskušal podučiti vnuka o starih obi-
čajih in seveda obvezno o vojaščini, ta pa se ga 

je poskušal otresti, kar mu je navsezadnje z ob-
ljubo babičine “še tople potice s rozinami” tudi 
uspelo. Preostali čas sta prebila po knjižnicah 
in tiskarnah, ne nazadnje sta na oder pripelja-
la kar zajeten roman, malce pa sumim, da sta 
imela prste vmes tudi pri skeču o dveh ostare-
lih in močno pozabljivih sosedah. Kar se teh 
tiče, bo kar držalo, da je demenca koristna bo-
lezen, saj nikoli ne zmanjka tem za pogovor. Pa 
še pri kavi se prihrani, kot smo lahko videli. 
Oblačila so sicer menjali tudi preostali folklori-
sti, a plesom in regĳam primerno. Spretno so se
namreč zavrteli v štirih spletih taktov in narod-
nih noš: notranjskem, gorenjskem, koroškem 
in trentarskem. Pa še zapeli so. Med drugim 
stare naborniške pesmi in šaljive verze, ki so se 
nekoč prepevali za časa kolin: “Prišel bo tudi 
godec, dobil bo svinjski gobec, le pridi k nam, 
še rep ti dam, da boš dober imel želodec!” Hja, 
tudi “tak’le imamo”!               Damjan Debevec

Tak’le imamo pri nas v Coklarĳi

Marjan Bunič: “Ga ni vitamina čez sodček 
vina!”

FS Šumnik ne zmanjka svežih zamisli za koncerte.

Rok Mihevc”, z raz-
stave karikatur Špele 
Turšič

Za mesec december je 
značilna dobrodelnost, 
pripravljenost pomaga-
ti ljudem, ki so v stiski, 
zato smo se zaposleni 
v vrtcu in osnovni šoli 
v Borovnici odločili, da 

tudi sami prispevamo majhen delež in tako 
nekaterim družinam polepšamo prednovolet-
ne praznike. 
Priključili smo se akcĳi dobrodelnega zavoda
Anina zvezdica, ki zbira hrano z daljšim ro-
kom uporabe in jo razdeljuje socialno ogro-
ženim družinam. Do zdaj je Anina zvezdica 
pomagala že več kot 2.000 družinam iz vse 
Slovenĳe.
Naša akcĳa je potekala pet dni v drugem de-
cembrskem tednu. Vzgojiteljice in učitelji so 
zelo resno pristopili k prinašanju prostovoljnih 
prispevkov, in tako nam je uspelo zbrati okoli 
200 kilogramov najrazličnejših prehrambnih 
in toaletnih izdelkov. Vsem sodelujočim je ak-
cĳa prinesla veliko notranjega zadovoljstva, saj
smo se zavedali, da smo nekomu, ki je v stiski, 
res pomagali. 
Odločili smo se, da se bomo Anini zvezdici še 

pridružili in k sodelovanju povabili tudi širšo 
javnost občine Borovnica. 

Koordinatorica: Klara Bajec 

Zbrana hrana

Anina zvezdica                

V petek, 21. decembra 2012, so učenci in učite-
lji Osnovne šole dr. Ivana Korošca Borovnica, 
starši ter krajani na slovesni prireditvi počastili 
dan samostojnosti in enotnosti.
Program so vodili in povezovali Domen Ger-
bec, Nika Pristavec, Tinkara Pečlin in Klavdi-
ja Leben. Glavnino programa so pripravili 
učenci razredne stopnje z razredničarkami. 
Tema letošnje prireditve se je glasila Sloveni-
ja smo ljudje. Prav vsi nastopajoči so se zelo 
potrudili. Morda je bila ravno zato tako pri-
merna zaključna misel, ki jo je podala učenka: 
“Slovenĳa smo mi. Slovenĳa smo dobri ljudje,
ki kljub težkim časom držimo skupaj, si med 
seboj pomagamo in spodbujamo drug druge-
ga. Eden od pokazateljev, da je temu res tako, 
so tudi akcĳe, ki tečejo v teh tednih za ljudi, ki

potrebujejo pomoč.” 
Da smo dobili pravi občutek za ta pomemben 
dogodek in bližajoče se praznike, sta svoje po-
glede strnila še župan g. Andrej Ocepek in rav-
nateljica šole ga. Nataša Lipovšek - Hrga. 
Vodja prireditve ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti,Vesna Strašek

Osnovna šola dr. Ivana Korošca Borovnica 

Prireditev ob dnevu samostojnosti in enotnosti

Nekdanji aktivni in rekreativni košarkarji Bo-
rovnice so prednovoletno vzdušje popestrili 
tudi s prĳateljsko tekmo med ekipama Griča
in Jeruhe. 
Košarka ima v Borovnici dolgo tradicĳo. Naj-
večji razcvet je doživela po izgradnji asfaltne-
ga igrišča leta 1965 in prihodu učitelja telesne 
vzgoje g. Pavla Bajca, ki je v osnovni šoli začel 
poučevati to lepo igro. Članska ekipa je prvič 
nastopila v MKZ Ljubljana v sezoni 1966/67, v 
njej pa so nastopali igralci različnih starosti. 
 Takratno, začetno obdobje so zaznamovali 
Milan Mekinda, Pavle Bajc, Janez Cerk, Boris 
Stražišar, Bogo Žerjav, Joško Petrovčič, Franjo 
Modrĳan, Drago Mekinda, Frenk Petelin, Ciril
Ocepek in mnogi drugi. Velik uspeh je leta 1974 

v Litĳi dosegla pionirska ekipa, in sicer z osvo-
jitvĳo drugega mesta med osnovnimi šolami
v SR Slovenĳi. Moštvo je nastopilo v naslednji
sestavi: trener Pavle Bajc, igralci - Dane Sivka, 
Marko Zalar, Marcel Turk, Andrej Benedik, 
Tomo Petelin, Matjaž Hribar, Boštjan Sedlar, 
Franc Molk in Štefan Režonja. Skozi različna 
obdobja so ekipe članov, mladincev, pionirk in 
pionirjev nastopale na različnih tekmovanjih v 
okviru Košarkarske zveze Slovenĳe. Člani so se
leta 1976 prvič uvrstili v II. SKL, vendar zaradi 
znanih portoroških sklepov v tem rangu niso 
nastopili. Znova pa so se vanjo uvrstili v letu 
1986 in nato neprekinjeno tekmovali do leta 

2004. Takrat je člansko moštvo zaradi finanč-
nih in kadrovskih težav prenehalo nastopati. 
Rekreativno se košarka v Borovnici še vedno 
igra, nekaj igralcev pa nastopa v moštvih 3. in 
4. lige. 
  
GRIČ : JERUHA  71 : 63 (14:10; 21:21; 20:16; 
16:16) 
Sodnik: Vojko Baloh (LJ); 50 gledalcev  
  
Grič: Klemen Stojanovič (6), Tone Turšič (6), 
Marko Dretnik (7), Niko Svete (4), Marjan Mo-
lek (4), Peter Weixler (16), Martin Guštin (12), 
Jože Mekinda, Matej Turšič (16) 
Jeruha: Jože Šraj (6), Marko Dobrovoljc (6), Se-
bastjan Poglajen, Dare Hrkič (4), Gregor Peršin 

(6), Marko Brlogar, Miro Turšič (4), Aleš Zajc 
(9), Roman Centa (6), Dane Sivka (6), Franjo 
Modrĳan (14)
  
Na zanimivem srečanju so zmagali v povpre-
čju precej mlajši igralci ekipe Griča, v kateri so 
dobro igro prikazali predvsem Matej Turšič, 
Martin Guštin in Peter Weixler, pri poražen-
cih pa so bili nekoliko boljši od drugih Dane 
Sivka, Gregor Peršin in 62-letni veteran Franjo 
Modrĳan. Po srečanju so druženje nadaljevali
čez cesto, pri Godcu, in se spominjali časov, ko 
se je v Borovnici še igrala zelo dobra košarka. 

Franjo Modrĳan

V Borovnici še igrajo košarko

Tik pred koncem lanskega leta so učenci kla-
rineta iz borovniškega oddelka Glasbene šole 
Vrhnika za starše, sorodnike, prĳatelje in dru-
ge sovaščane v dvorani nad vrtcem pripravili 
pravcati božično-novoletni koncert.
Za nastop so se po besedah učitelja Tadeja 
Keniga zelo potrudili: “Vsak dan med počit-
nicami so hodili v glasbeno šolo, da bi lahko 
pripravili lep zaključek leta.” Štirje klarinetisti, 
od katerih sta dva v drugem in dva v petem 
razredu, Matjaž Brlogar, Petra Čepon, Aljaž 
Kos in Luka Novak, so ob spremstvu Ane Če-
pon na kitari in Špele Kos na orglah izvedli 
nabor praznično obarvane popularne in kla-
sične glasbe, od Mozarta (Divertimento št. 2), 
Schuberta (Ave Maria) in Gruberja (Tiha noč) 
do več tradicionalnih, kot sta Amazing grace 
in Gloria in excelsis Deo. Ravno zaradi velike 
razlike v letih je imel učitelj Kenig nemalo dela 
z usklajevanjem, “kakšen program bi igrali, 
glede na zmožnosti, ki jih imajo; tako da je bil 
za nekatere program nekoliko lahek, za druge 
pa malo težek, ampak smo se dobro znašli”. 
Kako dobro so se znašli, lahko potrdim tudi 
spodaj podpisani; njihov trud so z glasnim 
aplavzom nagradili tudi vsi obiskovalci. Sicer 
pa Kenig v organizacĳi koncerta vidi tudi dru-
ge pozitivne plati: “Ko stremimo k temu, da 
priredimo polurni koncert, to za njihovo rast 

pomeni ogromno. Že kondicĳsko, da lahko
vzdržĳo vse obrazne in trebušne mišice. Za
profesionalne glasbenike je pol ure programa 
nekaj drugega kot za otroke, še posebno če ig-
rajo v večjih zasedbah, triu, kvartetu, ali če se 
povežejo z drugimi inštrumenti. Priprave vza-
mejo veliko časa in energĳe. Obenem mislim,
da si starši ob koncu leta zaslužĳo primerno
popotnico. Še posebno ko vidĳo, da se otroci
trudĳo in s takim veseljem prihajajo v glasbeno
šolo.” Menda se nam sredi letošnjega leta obe-
ta podoben koncert. 

Damjan Debevec

Klarinetisti so nastopali solo ... .... ali v družbi učitelja Tadeja Keniga.

Kvartet klarinetistov: Luka Novak, Matjaž Br-
logar, Aljaž Kos, Petra Čepon

Novoletni nastop kvarteta klarinetistov
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Obvestilo o potujoči 
knjižnici
Obveščamo vas, da bo potujoča knjižnica 
tudi v prihodnje enkrat na mesec obiskovala 
postajališče na Vrzdencu. 
Prvi naslednji obisk bo v četrtek, 7. februarja 
2013, med 15.30 in 17.30. 
Lepo vabljeni!

Urnik odvozov odpadkov v 
letu 2013
Mešani komunalni odpadki: 
Horjul, Koreno, Lesno Brdo, Ljub-
gojna, Samotorica, Vrzdenec, Žažar, 
Zaklanec: 
sreda/vsakih 14 dni; sodi tedni (6. 2., 
20. 2., 6. 3., 20. 3., 3. 4., 17. 4. itn.) 
Podolnica: 
četrtek/vsakih 14 dni; sodi tedni (7. 
2., 21. 2., 7. 3., 21. 3., 4. 4., 18. 4. itn.) 

Embalaža: 
Horjul, Koreno, Lesno Brdo, Ljub-
gojna, Samotorica, Vrzdenec, Žažar, 
Zaklanec:       
sreda/vsakih 14 dni; lihi tedni (30. 1., 
13. 2., 27. 2., 13. 3., 27. 3., 10. 4. itn.) 
Podolnica: 
četrtek/vsakih 14 dni; lihi tedni (31. 
1., 14. 2., 28. 2., 14. 3., 28. 3., 11. 4. itn.) 

Nevarni gospodinjski odpadki ter 
odpadna električna in elektronska 
oprema: 
parkirišče pri Mercatorju v Horjulu, 
od 9.30 do 17. ure, 8. in 9. april ter 23. 
in 24. september 

Energetska sanacĳa 
Osnovne šole Horjul 
V novembru 2012 smo s projektom 
Energetska sanacĳa Osnovne šole 
Horjul kandidirali na Javnem razpi-
su “Sofinanciranje operacĳ za ener-
getsko sanacĳo stavb v lasti lokalnih 

skupnosti”, ki ga je razpisalo ministr-
stvo za infrastrukturo in prostor. 
V začetku januarja nas je razveselila 
prĳetna novica, da nam je s strani mi-
nistrstva uspelo pridobiti približno 85 
% vseh sredstev za energetsko sana-
cĳo. Ta se bo začela v letošnjem letu 
in bo vsebovala zamenjavo stavbnega 
pohištva, izolacĳo in obnovo fasade, 
postavitev kotla na biomaso ter uredi-
tev prezračevanja v celotnem objektu. 
Ocenjena vrednost sanacĳe bo 500.000 
evrov. 
Na tovrsten razpis, ki bo po zagotovilu 
ministrstva še objavljen v prihodnjih 
mesecih, bi prav tako lahko prĳavili in 
energetsko sanirali gasilske domove 
ter prosvetni dom v Horjulu, vendar 
pri teh objektih žal ne izpolnjujemo 
osnovnega pogoja, da je objekt v iz-
ključni lasti lokalnih skupnosti. 

Sprejet proračun za leto 2013 
Občinski svetniki so na zadnji ob-
činski seji v letu 2012 soglasno potr-
dili proračun Občine Horjul za leto 
2013, na podlagi katerega se izvajajo 
zastavljeni cilji in naloge. Poleg pro-
računa sta bila sprejeta tudi Odlok 
o programu opremljanja stavbnih 
zemljišč in sklep o vrednosti točke za 
izračun NUSZ, ki ostaja nespreme-
njena že od leta 2006.  

Zimska služba 
Zimska služba obsega sklop dejav-
nosti in opravil, potrebnih za omo-

gočanje prevoznosti cest in varnosti 
prometa v zimskih razmerah. Sem 
spadajo: 
-  posipanje javnih prometnih povr-

šin s snovmi za preprečevanje po-
ledice, 

-   pluženje, odstranjevanje in po po-
trebi odvažanje snega z javnih pro-
metnih površin, 

-   čiščenje zasneženih prometnih 
znakov, 

- pluženje snega in posipavanje pro-
ti poledici na drugih javnih pro-
metnih površinah, ki so namenjene 
pešcem in lokalnemu prometu, ter 
javnih poteh in pločnikih ob držav-
ni cesti, 

-   odstranjevanje snega z drevja in 
grmovja ter odstranjevanje poško-
dovanih dreves in odlomljenih vej, 
ki ogrožajo varnost ljudi in stvari, 

-  čiščenje odtokov uličnih požiralni-
kov v času odjuge, 

-  čiščenje objektov in naprav, zgra-
jenih za intervencĳe in požarno 
varnost. 

V  času zimske sezone se zimska 
služba izvaja po prednostnem redu: 
1. prioriteta - lokalne ceste, po ka-
terih potekajo avtobusni promet in 
šolske poti 
2. prioriteta - druge lokalne ceste in 
javne poti 
3. prioriteta - javne poti (vaške) in 
druge javne površine 
V skladu z Odlokom o zimski službi 
v Občini Horjul začne izvajalec od-

stranjevati zapadli sneg, ko ga je na 
cestišču 10 cm ali več. Pretežni del 
nalog zimske službe na javnih po-
vršinah opravi izvajalec, naloge ob-
čanov pa so, da: 
- s streh odstranĳo ledene sveče, 
- preprečĳo, da bi se meteorne vode 

iztekale na javne površine, 
- očistĳo dostope do hiš tako, da sne-

ga ne odmetujejo na pločnike, ce-
sto, parkirišča ali ga odlagajo tako, 
da bi se zožali cestni prehodi, 

- lahko pa očistĳo tudi pločnike. 

Zaključen javni razpis za 
sofinanciranje MKČN za leto 2012 
Dne 31. 12. 2012 se je zaprl Javni raz-
pis za sofinanciranje malih komunal-
nih čistilnih naprav na območju Ob-
čine Horjul v letu 2012.  
Na razpis se je v letu 2012 prĳavilo 8 
vlagateljev, od tega 7 upravičenih. V 
letu 2012 je občina izdala odločbe za 
vseh teh sedem prĳaviteljev v skupni 
višini 6.632,72 evra; od tega je bilo do 
zdaj izplačanega 2.911,86 evra, pre-
ostala sredstva v višini 3.724,86 evra 
pa bodo nakazana v letu 2013, po do-
končanju investicĳ.  
Vnovično odprtje javnega razpisa za 
leto 2013 predvidevamo spomladi, 
po sprejemu novelacĳe Operativne-
ga programa odvajanja in čiščenja 
komunalnih odpadnih voda v Ob-
čini Horjul. O odprtju razpisa boste 
obveščeni prek Našega časopisa in 
spletne strani občine. 

Javni razpis - Sofinanciranje 
prireditev na občinskem trgu za 
leto 2013 
Objavljamo javni razpis za sofinanci-
ranje prireditev na občinskem trgu za 
leto 2013. 

Javni razpis - Sofinanciranje izva-
janja športnih vsebin na območju 
Občine Horjul v letu 2013 
Objavljamo javni razpis za sofinan-
ciranje izvajanja športnih vsebin na 
območju Občine Horjul v letu 2013.  
Dokumentacĳa bo na voljo na občin-
ski spletni strani in na sedežu občine, 
lahko pa si ogledate tudi na koncu 
horjulskih strani v Našem časopisu.

• Občinske novice • Občinske novice • Občinske novice • Občinske novice • Občinske novice • Občinske novice • Občinske novice • Občinske novice • Občinske novice •

Bibliobus Mestne knjižnice Ljubljana

Energetsko učinkovita 
javna razsvetljava 
Občine Horjul 
Decembra je bilo v Občini Horjul za-
menjanih 70 energetsko najbolj po-
tratnih svetilk javne razsvetljave.
Od tega se je kar 61 svetilk zamenjalo z naj-
sodobnejšimi LED-svetilkami ljubljanskega 
podjetja Hella Saturnus Slovenĳa. Te svetilke 
nam je uspelo porazdeliti po vseh krajih v 
občini. Lahko se pohvalimo, da smo ena od 
prvih občin v Slovenĳi, ki se je odločila za ta 
veliki korak in vnesla LED-tehnologĳo v jav-
no razsvetljavo. Dobavitelj naših LED-svetilk, 
globalna korporacĳa Hella, je eden od ključ-
nih inovatorjev na tržišču svetlobne opreme 
za avtomobilsko industrĳo, ki je svoje bogato 
znanje pred petimi leti prenesla tudi na po-
dročje LED-razsvetljave ulic, zgradb in leta-
lišč. LED-tehnologĳa postaja prevladujoča 
tehnologĳa razsvetljave in investicĳa vanjo se 
več kot obrestuje. Življenjska doba programa 
Hellinih uličnih LED-svetil je kar 50.000 ur 
(12 let), kar je veliko več od življenjske dobe 
tradicionalnih virov svetlobe. V primerjavi s 
staro tehnologĳo Hellina LED-svetilka zni-
žuje porabo električne energĳe tudi do 70 
% in občutno vpliva na zmanjšanje izpustov 
CO2. Nove svetilke zaradi svoje nadpovpre-
čne življenjske dobe skorajda ne potrebujejo 
vzdrževanja, pa še to je zaradi modularnega 
koncepta zelo preprosto. 

Občina Horjul

Sredi januarja smo dočakali 
prve obsežnejše pošiljke snega, 
ki so prinesle tudi obilico dela 
za zimske službe.
Za prevoznost 70 kilometrov 
poti na območju horjulske 
občine to sezono skrbi samo-
stojni podjetnik Janez Marolt s 
Korene nad Horjulom. Naloge 
pluženja in posipavanja po Ma-
roltovih besedah opravlja ekipa 
desetih ljudi. Ceste ves čas pre-
gledujejo in posipavajo, plužiti 
pa začenjajo, kot je navada tudi 
drugod, ko zapade deset centi-
metrov snega.

Andreja Lončar, 
foto Nadja Prosen

Zimska služba pri odstranjevanju nakopičenega snega na ploč-
nikih in avtobusni postaji

Obveščamo vas, da bo februarja potekal vpis 
otrok, rojenih leta 2007, v 1. razred osnovne 
šole za šolsko leto 2013/2014. 
Vpis v mesecu februarju je obvezen za vse 
otroke, ki bodo v letu 2013 dopolnili starost 6 
let. V skladu s šolsko zakonodajo starši vpišejo 
otroka na šolo v tistem šolskem okolišu, kjer 
ima otrok stalno ali začasno prebivališče, za-
tem pa je možen prepis na drugo šolo. K vpisu 
starše pisno povabi osnovna šola otrokovega 
matičnega šolskega okoliša. 
 Vpis v osnovno šolo Horjul bo potekal od 
18. do 22. februarja. Za vse bodoče prvošolce 

in starše bomo v ponedeljek, 18. februarja, 
popoldne pripravili ustvarjalno delavnico. 
Sočasno z delavnico bo v sosednjem prosto-
ru (učilnici) potekal vpis, ki se ga boste lahko 
udeležili starši skupaj z otrokom, tako da bo-
ste delavnico za kratek čas zapustili in se za-
tem vrnili. 
 Za tiste, ki se vpisa ne boste mogli udeležiti 
18. februarja, bo vpis v zgoraj navedenem ted-
nu po individualnem dogovoru. Vabilo k vpi-
su z dodatnimi informacĳami boste prejeli po 
pošti v zadnjih dneh januarja. 
  Marjeta Požru Krstić, šolska svetovalna delavka

Vabilo na razstavo Krištofa Zupeta
 

Vabilo 
V počastitev slovenskega kulturnega 

praznika 
vas 8. februarja 2013 ob 18. uri 

vabimo v OŠ Horjul 

na odprtje slikarske razstave 
Krištofa Zupeta. 

 
V kulturnem programu bosta sodelovala 

violinistka Vera Belič 
in dramski igralec Milan Štefe. 

 
Slavnostni govornik bo 

prim. dr.  Matjaž Lunaček. 
Program bo povezoval Matko Zdešar. 

  
Razstava bo odprta še 9. in 10. februarja 

od 10. do 18. ure. 
  

Vljudno vabljeni!

Znanje, potrebno za pridelo-
vanje res zdrave hrane, je na 
predavanjih in praktičnih sre-
čanjih že lani začelo nabirati 
kar lepo število vrtičkarjev 
horjulske občine.
Vse, ki bi radi ob uživanju plo-
dov s svojih vrtov živeli bolj 
zdravo, KORK Horjul vabi k 
nadaljevanju izobraževanja. 
Za zdaj še v zimskem času na-
črtujejo tri srečanja, ki bodo:
-  v sredo, 30. januarja, ob 18. 

uri v prostorih stare občine 
Horjul; predavala bo ga. 
Meta Vrhunc, in sicer na 
temo Posledice modernega 

pridelovanja hrane in teme-
lji biodinamike, prve in naj-
odličnejše, po vsem svetu 
razširjene ekološke metode;  

-  v četrtek, 14. februarja, ob 
18. uri v prostorih stare 
občine Horjul; predsednik 
Sadjarskega društva Borov-
nica Rudi Cerk bo pripravil 

predavanje z naslovom Bio-
loško-dinamična metoda v 
praksi ali tri leta biodinami-
ke v Občini Borovnica;  

-  v petek, 1. marca, ob 15.30 
na domačĳi Jane Jereb na 
Vrzdencu št. 41 a, kjer bo 
g. Slavko Turšič najprej te-
oretično predstavil vzgojo 
in nego sadnega drevja po 
biodinamični metodi, nato 
pa prikazal obrezovanje 
sadnega drevja v praksi. 

(Rezervni termin zaradi mo-
rebitnega slabega vremena: 4. 
marec ob isti uri.)
Prispevek na predavanje je 5 EUR.

Spoštovane 
občanke in 
občani Horjula!
12. februarja 2013 KORK Horjul 
na Zavodu za transfuzĳo krvi v 
Ljubljani organizira krvodajalsko 
akcĳo.
Zbirno mesto za vse udeležence 
je na parkirišču Metrela ob 6.30. 
Na krvodajalsko akcĳo vljudno 
vabimo vse dosedanje krvoda-
jalce, seveda pa si želimo, da se 
pridružĳo tudi novi. Prĳave spre-
jemamo na telefonski številki 051 
353 036. 
Vljudno vabljeni!

Horjulska zimska služba šteje deset ljudi 

Vpis v 1. razred Osnovne šole Horjul

Za zdravo hrano tudi v Horjulu
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Horjul, 26. december – V horjulskem prosvet-
nem domu je na praznični večer ob dnevu sa-
mostojnosti in enotnosti potekala tradicionalna 
prireditev, na kateri so se obiskovalcem pred-
stavile skupine, ki tekom leta ustvarjajo znotraj 
Prosvetnega društva Horjul. 
Pred polno dvorano Prosvetnega doma Horjul 
se je na praznično sredo predstavilo lepo število 
nastopajočih – ljubiteljev kulturne dejavnosti, ki 
v Horjulu in njegovi okolici skrbĳo za pestro iz-
biro prireditev. 
Kaj pravzaprav je sreča in kako težko jo je opre-

deliti, se je spraševal povezovalec tokratne pri-
reditve Matko Zdešar. Opomnil nas je, da sreča 
ni ena, temveč jih je vsaj toliko, kolikor nas je 
Zemljanov. “Za nekoga je sreča že ob topli kruš-
ni peči, nekdo drug se bo nasmehnil ob misli na 
vroč kostanj, ki greje premrzle roke, spet tretji jo 
bo našel doma,” je dejal. “Vendar so znamenja 
sreče vsem lahko razpoznavna: iskriv pogled, 
žarek v očeh, sproščen obraz in nasmeh. In sre-
ča je nenadoma med nami. Nekaj pa nedvomno 
drži. Sreča je popolnejša, če jo lahko delimo,” je 
prĳazno zaključil. 

Da to drži, so tokrat dokazali vsi nastopajoči, ki 
so srečo znali podeliti z občinstvom, kar je bilo 
mogoče razbrati z njihovih obrazov – iz iskrivih 
pogledov, žarkov v očeh in sproščenih nasme-
hov. Kot prvi so na oder priplesali člani Folklor-
ne skupina Klas, ki vse leto urĳo plesne korake, 
potrke in razne narečne pesmi ter vse skupaj se-
stavĳo v splet. Tokrat so se predstavili s plesi iz 
Razkrižja ter z rezĳanskimi plesi. Horjulske ma-
žoretne in twirling skupine so glede na članstvo 
najštevilčnejše. Pred domačim občinstvom so 
tokrat nastopile vse starostne skupine ter prika-
zale, kako spretno vrtĳo in mečejo palico, tako 
pa potrdile znani rek, da prav vaja dela mojstra 

oziroma mojstrico. Vsaka od skupin je zaplesala 
na dve bolj ali manj znani pesmi. S solo točko 
pa sta se predstavili Lea Čenčur in Klara Pleste-
njak. Mešani pevski zbor velja za skupino Pro-
svetnega društva Horjul z najdaljšim stažem. 
Pod dirigentsko palico Tatjane Štrbenk in ob 
klavirski spremljavi Nadje Rus je obiskovalcem 
tokrat postregel z venčkom božičnih pesmi. 
Zaključek pa je bil prav tako veličasten in praz-
ničen; vsem dobro znana božična pesem Sveta 
noč, ki že več kot 190 let združuje ljudi po vsem 
svetu, je v Horjulu tokrat združila glasove vseh 
nastopajočih in obiskovalcev. 

Nadja Prosen Verbič

Horjul, 31. december – Naj-
daljšo noč leta 2012 so neka-
teri preživeli na občinskem 
trgu in letu 2013 nazdravili z 
županovim vinom. 

Občinski trg tudi na silvestr-
sko noč ni sameval. Nekaj več 
kot sto občanov Horjula se je 
prav tu poslovilo od starega 
leta in nazdravilo novemu. 

Med njimi je bil tudi župan 
Janko Jazbec, zbrala pa se je 
tudi večina občinskih svetni-
kov in članov občinske upra-
ve, ki je poskrbela, da občani 

niso bili ne lačni ne žejni. 
Kot je v navadi že vse od 
ustanovitve Občine Horjul, 
je tudi letos župan poskrbel 
za vino, seveda pa ni manj-

kal niti šampanjec – peneče 
vino posebnih priložnosti, 
s katerim so stopili v novo 
leto. Poskrbljeno je bilo tudi 
za mlajše, ki so nazdravili s 
toplim čajem. Da pa je vino 
lažje teklo, so bili na voljo 
sladki, slani in mesni prigriz-
ki. K veselemu razpoloženju 
je prispevala glasba, ob kateri 
so se nekateri zavrteli. Njiho-
ve dobre volje ni skazila niti 
nadležna megla, ki je tudi le-
tos onemogočila spremljanje 
bližnjih ognjemetov. Na srečo 
so organizatorji poskrbeli za 
svojega, ki je točno ob polno-
či nebo nad občinskim trgom 
za nekaj trenutkov spremenil 
v eksplozĳo barv in lučk. Trk-
nili so kozarci, izmenjale so se 
želje, obiskovalci pa so se še 
za nekaj uric prepustili vese-
lemu druženju in kramljanju. 
Nato pa so se razkropili vsak 
po svoje, vsak svojim obvez-
nostim naproti ter trg prepu-
stili novoletnemu jutru. 

Nadja Prosen Verbič

Silvestrsko druženje na občinskem trgu

Pregled gasilnih aparatov
V nedeljo, 10. februarja 2013, PGD Horjul v gasilskem domu 
Horjul od 8. do 12. ure organizira pregled gasilnih aparatov. 

Vabljeni!

Aleš Muha in Simon Rožnik, ki sta sredi lan-
skega poletja v enem dnevu osvojila “dva 
Triglava” (v manj kot 24 urah jima je uspelo 
priti z najgloblje točke slovenskega morja na 
vrh Triglava), sta prejela nagrado združenja 
Pustolovec Rajd, ki letno podeljuje nagrade za 
ekstremne telesne preizkušnje.
 Na letnem srečanju oziroma Večeru Avanture, 
kot imenujejo omenjeni dogodek, ki se je od-
vĳal 6. decembra na fakulteti za šport v Ljub-
ljani, sta prejela medalji in spominsko plaketo. 
Ta ju bo še dolgo spominjala na prĳeten večer, 
na dolge in intenzivne priprave pa tudi na iz-
jemni športni dosežek. 
Poleg Aleša in Simona so na Večeru Avanture 
nagrade prejeli tudi: 
• Igor Stropnik za projekt Skandinavĳa, v 
sklopu katerega je s 3,9 metra dolgim jadral-
nim napihljivim katamaranom z najsevernejše 
točke Evrope (Nordkapp na Norveškem) pri-
jadral do Stockholma na Švedskem. 
• Ruth Podgornik Reš, na žalost zdaj že pre-
minula ultramaratonka, ki je predstavila Jun-
glemarathon 2012, to je sedemdnevna, 250 km 
dolga ultramaratonska preizkušnja po mehkih 
prostranstvih tropske Brazilĳe. 
• Marin Medak za projekt Tušmobil Trans-
Atlantik 2012, v sklopu katerega je štiričlanska 
slovensko-britanska ekipa v 45 dneh in 15 urah 
preveslala več kot 4.700 km in tako pripotova-
la s Kanarskih otokov do Barbadosa. 
• Peter Vrčkovnik, vodja tekmovanja Adven-
ture Race, ki je lani praznovala 10-letnico delo-
vanja v Slovenĳi. 
Veseli smo, da sta se med peščico ekstremnih 
športnikov, ki so s svojimi dosežki pomemb-

no zaznamovali leto 2012, uvrstila tudi Aleš in 
Simon. 

ŠD Extrem 
Foto: Lucĳa Rus

Aleš Muha in Simon Rožnik

Nekaj utrinkov iz lanskega podviga

Sreča na obrazih najmlajših nastopajočih se je 
dotaknila mnogih v dvorani.

Polna dvorana v horjulskem hramu kulture Mešani pevski zbor je pod vodstvom Tatjane 
Štrbenk in ob klavirski spremljavi Nadje Rus 
zapel venček božičnih.

Folklorna skupina Klas je zaplesala rezĳanske 
plese.

Horjul, 26. december – Dan samostojnosti in 
enotnosti mnogi že več let obeležujejo s tradici-
onalnim spominskim pohodom po poti Cankar-
jeve matere, ki združuje in povezuje ljudi prek 
meja občin Horjul in Vrhnika. 
Osem pohodnikov se je leta 1999 udeležilo prve-
ga pohoda. Po štirinajstih letih pa je dogodek ve-
liko ljudem že dobro znan, saj se ga udeležujejo 

ne glede na vremenske razmere. Letos je pohod-
nike v sredinem prazničnem jutru pričakalo nič 
kaj prĳazno vreme, zaradi česar je prav gotovo 
kdo ostal doma, mnogih pa vreme ni zmotilo. 
Na zbirnem mestu, pred cerkvĳo sv. Kancĳana 
na Vrzdencu, se je zbralo okrog sto pohodnikov. 
Tam jih je že čakala prĳetna dobrodošlica – topel 
čaj in kava ter sladek prigrizek. V imenu Pla-

ninskega društva Horjul jih je pozdravila Mojca 
Jazbar in jim zaželela dober dan. V imenu vaš-
čanov in Občine Horjul pa je tokrat vse zbrane 
pozdravil Robert Kranjec. Sledil je ogled cerkve 
in lepih jaslic v notranjosti. Njeno bogato zgodo-
vinsko vrednost je na kratko predstavil Evgen 
Simonšek z Vrzdenca. 
Po ogledu so pohodniki oblikovali strnjeno ko-
lono, razvila se je zastava, ki je nato vseskozi 
plapolala na čelu, in pohodniki 14. spominskega 
pohoda so vzeli pot pod noge. Po že utrjeni poti 

so krenili čez grič proti Žažarju, kjer so se pred 
staro kmečko hišo pri Činžarjevih okrepčali s 
sladkimi in mesnimi prigrizki ter odžejali s to-
plim čajem in kuhanim vinom. Za veselo vzduš-
je je poskrbel ansambel Prosen. Prĳetno druženje 
je trajalo le kratek čas, saj je pohodnike večji kos 
poti še čakal. Na Gradišču nad Žažarjem, kjer 
je bila naslednja postaja, je Planinsko društvo 
Horjul štafetno palico podalo vrhniškim organi-
zatorjem pohoda, saj se je pot prevesila na ob-
močje vrhniške občine.        Nadja Prosen Verbič

Zastava je vodila pot. Nekateri so se zavrteli v ritmu ansambla Prosen.Domač prigrizek in topla pĳača sta jih čakala pri Činžarjevih v Žažarju.

Novemu letu nazdravili z županovim vinom Naša ekstremista prejela nagrado za izjemen 
športni dosežek

Po poti Cankarjeve matere

Božična proslava v horjulskem hramu kulture
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Božično-novoletni 
koncert v cerkvi sv. Urha
V nedeljo, 30. decembra 2012, ob 18. uri se je 
v cerkvi sv. Urha že enajsto leto zapored odvil 
božično-novoletni koncert. Organizacĳa do-
godka je že drugič potekala pod okriljem Raz-
vojnega društva Urh, Podolnica.
Na predzadnji večer starega leta nas ni prese-
netila snežna odeja, a je mrzlo vreme vendarle 
opominjalo na zimski čas; toda obiskovalcem 
ni preprečilo namere, da bi na koncert prišli 
peš. Ob 18. uri, ko smo se zbrali v cerkvi, nas 

je nagovorila povezovalka koncerta Nika Škof, 
ki je na oder povabila ženski pevski zbor Tonja 
pod vodstvom Jake Jerine. Borovniška dekleta 
so s svojim nastopom prebila led, sledil pa jim 
je otroški pevski zbor Iskrice pod vodstvom 
Mance Keršmanec, ki je najprej zapel samo-
stojno, nato pa še z dekliškim pevskim zbo-
rom Plamen pod vodstvom Maruše Mole ter 
ob klavirski spremljavi Valentine Buh. Letos so 
prvič nastopila Dekleta in žene z vseh vetrov 
pod vodstvom Martine Kavčnik, ki prepevajo 
šele nekaj mesecev. Ta nastop je bil zanje prvi, 
a vsekakor ne zadnji. Z nastopom nas je raz-
veselil tudi Grega Rus, gimnazĳec, ki obenem 

obiskuje 3. letnik Konservatorĳa za glasbo in 
balet Ljubljana, kjer se uči igranja na kontrabas. 
Mladega in uspešnega glasbenika je na klavir-
ju spremljala že uveljavljena pianistka Nadja 
Rus, študentka 1. letnika akademĳe za glasbo. 
S svojim nastopom sta kot vedno navdušila. 
V naslednji točki sta se nam predstavila Špela 
Janša na violini in Miha Pinterič na harmoni-
ki, ki s svojimi inštrumenti navdušujeta že od 
mladih nog. Sodelujeta v različnih zasedbah, 
orkestrih in skupinah doma ter v tujini. Uži-
vata v pisanih zvrsteh glasbe, vse od klasičnih 
stvaritev do etna, narodno-zabavne, ljudske 
in pop glasbe. Mešani pevski zbor Horjul pod 

vodstom Tatjane Štrbenk pa nas je s sklopom 
božičnih pesmi pripeljal do konca koncerta ter 
zaključil s pesmĳo Sveta noč, pri čemer so se 
mu pridružili tudi poslušalci.  
Prĳetnega večera pa s tem seveda še ni bilo 
konec. Ob topli pĳači in prigrizkih, ki so jih 
spekle Podolničanke, smo strnili vtise s prire-
ditve in se ob pogovoru sprostili, predvsem pa 
uživali v družbi prĳateljev in znancev. V veliko 
zadovoljstvo nam je bilo, da smo letos gostili 
navečje število obiskovalcev doslej. To dejstvo 
si dovolimo razlagati kot uspeh naše priredit-
ve, ki jo bomo z veseljem pripravljali tudi v 
prihodnje. 
Ob tej priložnosti bi rada omenila, da bi nas na 
koncertu z veseljem nagovoril podžupan Obči-
ne Horjul Franci Pišek, ki pa je bil iz zdravstve-
nih razlogov žal zadržan. Njegov nagovor smo 
kljub temu objavili na naši spletni strani www.
podolnica.si. Velika zahvala gre vsem donator-
jem, ki so na kakršenkoli način pomagali pri 
organizacĳi koncerta. Zbrana denarna sredstva 
bomo namenili našemu projektu Nakup srčne-
ga defibrilatorja, katerega cilj je vedno bližji.

Špela Žvokelj

Konjeniški praznik na 
Vrzdencu
Vrzdenec, 26. december – Dan po božiču, na 
štefanovo, je bil tudi letos za lastnike in ljubi-
telje konj, posebno pa za člane Konjeniškega 
društva Zelena dolina pravi praznik.
Včasih so imeli konji v vsakdanjem življenju 
veliko pomembnejšo vlogo kot danes, saj je 
konj lastniku pomenil vir preživetja. Zdrav-
je konj je bilo zato zelo pomembno. Tako se 
je ob koncu 18. stoletja oblikoval običaj, da 
so za priprošnjo za srečo in zdravje prosili 

prav sv. Štefana, zavetnika konj, konjarjev in 
dejavnosti, ki so povezane s konji. Legenda 
namreč pravi, da je sv. Štefan ukrotil divjega 
konja z molitvĳo, s svojo močjo in z božjim 
blagoslovom. In prav zaradi tega se verniki 
sv. Štefanu še dandanes priporočajo, da bi 
varoval konje in tudi druge domače živali. 
Običaj, ki še danes živi po mnogih koncih 
Slovenĳe, tudi na Vrzdencu, je blagoslov 
konj prav na praznik sv. Štefana. In tudi le-
tos so se na parkirišču pred Zeleno dolino 
na Vrzdencu zbrali konji, konjske vprege, 
konjarji in ljubitelji konj ter opravili obred 
blagoslova konj, ki bo pripomogel k zdravju 

teh plemenitih živali. Nič kaj prĳazno vreme 
doma očitno ni zadržalo nikogar, saj je bilo 
parkirišče lepo zapolnjeno s kopitarji, njiho-
vimi lastniki, spremstvom in seveda obis-
kovalci. Ti so lahko opazovali lepo očiščene, 
urejene in celo okrašene konje različnih pa-
sem. Še posebno so uživali otroci, ki so jim te 
nadvse prĳazne in na pogled čudovite živali 
posebej blizu. 
Prazniki so zelo pomembni in potrebni pred-
vsem zaradi njihove vloge povezovanja, dru-
ženja in širjenja dobre volje, s katero lažje in 
preprosteje rešimo težave ter preživimo nepri-
jetne trenutke, je v nagovoru dejal vrzdenški 

svetnik Robert Kranjec. Zahvalil se je konjeni-
škemu društvu za ohranjanje tradicĳe in mu 
zaželel uspešnega dela tudi v prihodnje. Le-
tos so bili blagoslova deležni vsi; obiskovalci 
tistega od zgoraj, konjem in njihovim lastni-
kom pa ga je kot vsako leto podelil horjulski 
župnik Janez Smrekar. Nato pa je predsednik 
konjeniškega društva Tone Zdešar konjenike 
nagradil še s spominkom na letošnji blago-
slov. Ob zaključku je Mojca Jazbar, ki je skozi 
povezovalni program navzoče seznanila z 
nekaterimi običaji in navadami štefanovega, 
povabila še k druženju po koncu prireditve.
                   Nadja Prosen Verbič,  Foto: Matjaž Filipič 

Župnik Janez Smrekar je opravil blagoslov 
konj.

Občinski svetnik Robert Kranjec je pozdravil 
navzoče in pohvalil konjeniško društvo.

Na konjskih vpregah so sedeli tudi najmlajši 
ljubitelji konj.

To ni bil praznik le za konjenike, temveč tudi za 
konje, ki so jih za to priložnost lepo okrasili.

Žive jaslice na 
Vrzdencu
Vrzdenec – V božično-novoletnem času, med 
25. in 30. decembrom, se je tudi letos ZOO park 
Rožman spremenil v čarobno prizorišče sveto-
pisemske zgodbe o Jezusovem rojstvu. V petih 
večerih so si obiskovalci poleg številnih živali 
lahko ogledali žive jaslice, ki so jih popeljale v 
čas pred dobrimi dva tisoč leti.
Lanske pohvale in nadvse pozitivni odzivi ob-
iskovalcev so organizatorje, družino Rožma-
nec, nagovorili, da so se tudi letos odločili za 
prikaz ter umestitev živih jaslic in drugih slik iz 

Jezusovega življenja v naravno okolje – okolje 
zasebnega živalskega parka. 
Zimsko obdobje je tudi tu sicer popolnoma 
umirjeno; dan se hitro poslovi v noč, živali pa 
se umaknejo v svoja zavetja, zato možnosti za 
ogled parka in živali v njem ni. Vendar so bili 
tudi letos izjema božično-novoletni prazniki, 
ko so si obiskovalci v petih večerih lahko na 
enem mestu ogledali veliko različnih vrst živa-
li in doživeli način življenja v času Jezusovega 
rojstva. 
Okrog 30 igralcev iz okoliških vasi, oblečenih v 
avtentična, doma sešita oblačila, je prikazovalo 
svetopisemske zgodbe in zgodbe takratnega 
življenja, družbo pa so jim delale domače živali 

zasebnega živalskega parka. Enogrba kamela 
je spremljala Svete tri kralje, osliček se je pri-
družil Sveti družini v hlevu, otroci so trli orehe, 
mladi so ob ognju robkali koruzo, medveda je 
vseskozi čuval vojščak, pastirčki so se igrali in 
šteli svoje ovčice ter kozličke, živahni so bili 
tudi kozorogi. V soju žarometov, ki so jih letos 
postavili kar nekaj več kot lani, pa je bilo mogo-
če videti še mnoge druge zanimive živali, lame, 
ježevca, mini pujse, štorklje, divje pujse, hima-
lajske koze, rakune, čaplje, emuja, rdečevrate-
ga valabĳa, perujske pujse, pritlikave kozice, 
vĳeroge ovce, pave, okrasno perjad in drugo. 
Nekaterih pa niso zmotili niti obiskovalci niti 

žarometi; noč in mraz sta jih zvabila v njihova 
zavetja. Poskrbljeno je bilo tudi za obiskovalce; 
zavetje pred mrazom jim je nudil “topli koti-
ček”, kjer sta točaja postregla z domačim čajem 
in kuhanim vinom. 
Sprehod med postajami živalskega parka Rož-
man je bil zares prĳeten. Božičnim praznikom 
je dal posebno čarobnost. Ne le obiskovalci, 
temveč tudi igralci so žive jaslice doživeli na 
svojevrsten način. Tovrstne jaslice lahko na-
mreč vedno dopolnĳo posebna doživetja. Ene 
od zanimivejših prigod se z nasmehom na ob-
razu spominjajo angelci – njihovemu lepemu 
petju se je nekoč pridružil mlad osliček, ki je 
ob spremljavi flavte preizkušal svoj glas, in to 
je ponovil kar trikrat, pri tem pa požel veliko 
pozornosti in smeha. 
Če ste doživetje živih jaslic letos zamudili, bo-
ste novo priložnost imeli šele ob naslednjem 
božiču, vse, ki ste si jaslice ogledali, pa naj do-
živetje spremlja čim dlje, do naslednjega. Iz-
jemno zadovoljni in navdušeni obiskovalci na-
mreč dajejo zagon in spodbudo organizatorju, 
ki obljublja, da bodo žive jaslice na Vrzdencu 
gotovo tudi v naslednjem letu. Bojda jih bodo 
korenito spremenili ter dopolnili in povečali, 
saj jim volje in zamisli, tudi zaradi velike po-
moči sovaščanov in drugih, ne manjka. 

Nadja Prosen Verbič

Sveta družina, letos z živim Jezuščkom

Otroci pri robkanju koruze Luščenje fižola ob ognju

Svete tri kralje je spremljala kamela. Čaroben pogled na prizorišče živih jaslic na Vrz-
dencu (foto: Jure Burjek)
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»Rana ura, zlata ura« so se v soboto 
zjutraj najverjetneje tolažile tekmo-
valke, ki so bile namenjene na pred-
tekmovanje za 13. odprto državno pr-
venstvo Mažoretne in Twirling zveze 
Slovenĳe v Horjul. Toda vstajanje ni 
povzročalo težav, saj je bil pred nji-
mi pomemben dan – tekmovanje, na 
katerega so čakale že dolgo časa in 
na katerega so se pripravljale morda 
več mesecev, celo let. Svoj nastop so 
znale na pamet, ponovile so ga nič 
kolikokrat, toda kljub temu ga je vsa-
ka predstavila na svoj način in zato 
so bile tudi tokrat najboljše, dobre in 

malo manj dobre.
Na šolskem parkirišču so se že zgo-
daj zjutraj začeli zbirati avtomobili 
ter avtobusi z različnimi registrskimi 
tablicami, celo italĳanska in nemška 
se je znašla med njimi. Pravljična 
zimska idila je v Horjul pospremila 
tekmovalke iz vseh koncev zasnežene 
Slovenĳe (Brd, Komende, Kranja, Le-
narta, Logatca, Lucĳe, Nove Gorice, 
Slovenske Bistrice, Pirana, Radovljice, 
Solkana, Svete Ane, Žalca). Horjul je 
po nekaj letih zopet gostil tekmovanje 
mažoret ter twirling skupin oziroma 
klubov. Ob slovesni otvoritvi se je na 

parketu telovadnice zbralo vseh 117 
tekmovalk iz 14 društev. Pridružile so 
se jim še sodnice – iz sosednje Italĳe 
je prišla Isabella Beltramo, iz Nemčĳe 
Stephanie Paulus – Resche, iz Slove-
nĳe pa Anita Omerzu ter Tjaša Skuk. 
Najprej je veselo dobrodošlico vsem 
tekmovalkam, prav tako pa tudi nji-
hovim trenerjem, vaditeljem, vodstvu 
ter vsem navĳačem in drugim obisko-
valcem v imenu soorganizatorja – Ma-
žoretne in twirling skupine Horjul za-
želela Zdenka Troha. Obilo uspešnih 
metov ter ulovov palice, predvsem pa 
dobrega počutja je tekmovalkam za-
želel tudi ravnatelj OŠ Horjul Primož 
Garafol. Predsednica Mažoretne in 
Twirling zveze Slovenĳe Nada Skuk 
se je gostiteljem zahvalila za prĳet-
no vzdušje ter zaželela, naj se v tem 
duhu nadaljuje. Sledila je mažoretna 
zaobljuba in zaobljuba sodnic. Nato 
so z bučnim pozdravom »hura« tek-
movalke pozdravile občinstvo. Temu 
je sledila uradna otvoritev in začetek 

predtekmovanja. Tekmovalke so se 
predstavile individualno. Pomerile 
so se v ocenjevanju obveznih twirling 
elementov na različnih nivojih težav-
nosti (nižji in višji) ter v različnih sta-
rostnih kategorĳah. V dopoldanskem 
delu smo lahko občudovali tekmoval-
ke, ki so izvajale telesne gibe – balet 
na različnih nivojih zahtevnosti. Med 
njimi sta bili tudi dve Horjulki, in sicer 
sta v kategorĳi C2 junior z obveznimi 
twirling elementih pomerili Burjak 
Laura ter Kavčič Pia. V popoldanskem 
delu pa smo se čudili urnosti tekmo-
valk, ki so prikazale obvezne elemente 
s palico, prav tako na različnih nivojih 
zahtevnosti. Tako telesni gibi, kot tudi 
elementi s palico so bili točno določeni 
in predpisani, ocenjevala pa se je nji-
hova izvedba. Zato je med prikazom 
elementov morala v dvorni vladati 
tišina, saj je bila koncentracĳa tekmo-
valk zelo pomembna za njihov nastop 
ter rezultat. Rezultat v predtekmova-
nju je namreč zelo pomemben, saj po-

meni in predstavlja del kvalifikacĳ na 
mednarodna prvenstva – najvišji nivo 
twirlinga se poteguje za uvrstitev na 
Evropsko prvenstvo WBTF, ki bo po-
tekalo julĳa na Švedskem ter na Sve-
tovno pokalno prvenstvo WBTF, ki bo 
potekalo avgusta na Nizozemskem. 
Predtekmovanje, ki je potekalo skozi 
cel dan, se je zaključilo zvečer z raz-
glasitvĳo rezultatov. Te si lahko ogle-
date na spletni strani Mažoretne in 
Twirling zveze Slovenĳe - h�p://www.
twirlingsport-slo.com/I/.  
Zaključek so z božičnim programom 
popestrile vse generacĳe domače ma-
žoretne in twirling skupine. Odlična 
organizacĳa domače skupine, seveda 
ob pomoči občine Horjul in OŠ Horjul 
ter vseh prostovoljcev in pomočnikov, 
je bil za izvedbo predtekmovanja iz-
redno pohvaljena. Dobra izvedba pa 
je bila le vaja za četrtfinale, ki bo v za-
četku marca prav tako potekalo v Hor-
julu, česar se že veselimo. 

Nadja Prosen Verbič 

Zdenka Troha je v imenu gostiteljic - Mažoretne 
in twirling skupine Horjul pozdravila vse nav-
zoče.

Patricĳa Lunar iz Komen-
de je bila najboljša v svo-
ji kategorĳi - C1 junior.

Zbrane tekmovalke ob zaključku predtekmovanja. Najboljše tekmovalke v short programu.

Kulturno in družbeno dogajanje v Horjulu je premalo pe-
stro, so ugotovile Irena Hozjan, Barbara Kavčič in Katja 
Šušteršič ter se odločile stvari vzeti v svoje roke.
Trojica se je lotila organizacĳe dogodkov, ki so jim nadele 
ime Kristince, po literarni ustvarjalki horjulskih korenin, 
Kristini Brenkovi. Njihov prvi korak je bil bolšji trg na ob-
činskem trgu konec poletja, sledil je filmski večer v pros-
torih horjulske knjižnice, decembra pa so priredile prvi 
knjižni večer. Na hladen decembrski večer je Vrhničan 
Franci Bozovičar zbranim v nekdanjih prostorih horjul-
ske občine prebiral odlomke iz dela ameriškega astro-

navta Jerryja M. Linengerja Pisma iz vesolja. Delo samo 
je bolj kot z literarnega vidika za Slovence zanimivo, ker 
je bila avtorjeva babica rojena v Begunjah na Gorenjskem. 
Knjiga astronavtovih pisem enoletnemu sinku, ki jih je Li-
nenger pošiljal v 132 dneh misĳe na ruski vesoljski postaji 
MIR, je udeležencem ponudila mnogo izhodišč za deba-
to, od vloge očeta pri vzgoji otroka do razlik v miselnosti 
Američanov in Evropejcev. Prve Kristince torej obetajo 
poživitev za horjulsko občino, vsi, ki bi želeli biti obveš-
čeni o prihajajočih dogodkih, pa lahko pišejo na e-naslov 
dogodki.kristince@gmail.com.             Andreja Lončar 

Pomagajmo si
V Centru Astera pod-
piramo naravno, zdravo 
življenje. Naše delovanje 
in dejavnosti so usmerje-
ni v spodbujanje polnega 
življenja ter pomoč druži-
nam, otrokom in vsem, ki 

želĳo v svojem bivanju vzpostaviti ravnovesje.
Povezali smo se v želji, da skupaj utremo pot, ki 
bi ljudem pomagala odpreti vrata svojega srca, 
da bi ponovno skupaj ljubili ter ustvarjali trenu-
tek, ki je tu, in tistega, ki prihaja. Srce nas tiho 
vodi po pravi poti. Prišel je čas, da drug druge-
mu pokažemo, kako delovati in živeti. Prebuditi 
nove vrednote! Naš glas in vodilo je misel “Iz 
mojega srca v tvoje srce”. Daj in zaupaj. Vedel 
boš, komu in kdaj. Podpira nas veličastna sila, ki 
kot divja voda ruši stare bregove in poraja nova 
rodovitna polja. Upajmo si, saj ... smo vredni obi-
lja, ki nas obdaja, čeprav je prikrito. Vredni smo 
dostojnega življenja, vredni vseh radosti in vse 
ljubezni. Najdragocenejše je tu, med nami. Zdaj! 
 “Podaril sem mu svoj čas, drugega nisem imel. 
Zavil sem ga lično, v škatlico mavričnih barv. 
Odprl sem svoje srce in darilo prevezal s trakom 
čiste ljubezni.
Zahvalil se je, dal škatlico v žep in nanjo pozabil. 
Minila so leta, preden sva se ponovno srečala. 
Tedaj se je spomnil male škatlice in jo odprl. Ko 
je razvezal trak srca, je vzdrhtel.
Nikoli se nisem počutil tako kot tistega dne, ko 
je človek odprl mavrično škatlico. Odprl svoje 
srce.”

Anja Bošnjak

Pomagajmo si in ustvarimo boljšo prihodnost! 
Veliko ljudi okoli nas potrebuje pomoč, a zaradi 
časa, v katerem živimo, tega preprosto ne vidi-
mo ali ne želimo videti. Podarimo nekomu svoj 
čas, lepo besedo, svoje znanje, svojo spretnost, 
objem, karkoli in v zameno nič ne pričakujmo, le 
podarimo ... Veliko govorimo in malo naredimo. 
Raje storimo, kot govorimo. Začnimo delovati 
za ljubezen, srečo, veselje, radost in zdravje nas 
vseh. Pokažimo, da nam ni vseeno, in ne bodimo 
tujci. Tako pomagamo svetu, da bo zopet zažarel 
v vsej svoji lepoti.
Pridruži se nam in širi svoje srce!
Pomagajmo si in vrnimo upanje!
-  V akcĳi Pohištvo upanja vsak mesec obiščemo 

eno družino in ji vrnemo upanje z izdelavo in 
montažo pohištva.

 -  Zbirajmo zamaške je naslov akcĳe, v kateri je 
potrebno le malo naše dobre volje in že neko-
mu pomagamo.

-  Za družine, ki si ne morejo privoščiti počitnic, 
organiziramo Taborjenje Odprimo srce.

-  “Pomagajmo iz srca,” pa pozivamo v akcĳi za 
družine in posameznike, v kateri se jim vsa 
pomoč namenja neposredno. 

Več informacĳ: www.centerastera.si
Idejni vodja: Gorazd Rožnik

Otroške delavnice na Vrzdencu
V soboto, 15. decembra 2012, so v GD Vrzdenec potekale že 
tradicionalne novoletne otroške delavnice. Najprej so se otroci 
med seboj spoznali, potem pa nas je Kinda z zajčkom Cvetkom 
popeljala v pravljični svet. Otroci so pozorno prisluhnili zajčku 
Cvetku, ki jim je povedal pravljico z naslovom Cvetko in čudovit 
zimski dan, po končani pravljici pa so se odžejali s korenčkovim 
sokom, kakršnega pĳe tudi sam zajček Cvetko. 
 Za še pestrejši popoldan je poskrbela Barbara Jereb, ki je pri-
pravila ustvarjalne delavnice. Izdelovali smo pravo kopalno sol, 
ki smo jo lahko odišavili z oljem sivke, pomarančnim oljem ali 
oljem sandalovine. Otroci pa so si lahko izdelali tudi laterne, s 
katerimi si bodo razsvetlili dolge zimske večere. 
 Kot se za ta čas spodobi, smo seveda okrasili novoletno jelko. 
Otroci so z navdušenjem obešali okrasne balončke in opazovali 
migetajoče lučke. Na koncu pa nas je obiskal čarovnik Vid, ki 
je čaral s kartami. Pester sobotni popoldan je bil kljub meglene-
mu in deževnemu vremenu zanimiv tako za otroke kot za nas, 

starše, ki smo otroke opazovali pri 
ustvarjanju in medsebojnem druženju. 
Zahvala pa gre seveda organizatorka-
ma delavnic, Barbari Jereb in Kindi 
AlMansour Kranjec. 

Tanja Petrovčič

Tako se je imenoval koncert, ki je potekal 2. 
decembra v dvorani Prosvetnega doma v Hor-
julu. Nebo nam je nasulo snega, tako da je bilo 
vzdušje enkratno.
Dvorana je bila zimsko okrašena, Mladi godci 
pa nabrušeni. Skozi program, dolg uro in pol, 
je obiskovalce popeljal kar glavni pevec Miha 

Kogovšek, ki je s svojim humorjem in hudo-
mušnostjo odlično opravil svoje delo in obis-
kovalce nasmejal do solz. Slišati je bilo večino 
skladb s tretje CD-plošče, Čas za polko pa tudi 
čisto nove, ki šele prihajajo na TV-zaslone in 
radĳske postaje. Posebno energĳo je dal valček 
Blizu si avtorja Bogdana Marolta, za katerega 

so Mladi godci 
pri TV Golica 
posneli video-
spot, prejeli pa 
so tudi 1. na-
grado za naj-
boljše besedilo 
festivala Gra-
ška Gora 2012. 
V goste je pri-
šel Trio Šubic, 
ki je obiskoval-
ce popeljal na 

obalo želja in nas spomnil na poletje, ki je za 
nami. Vrhunec večera pa je bila novica, da an-
sambel Mladi godci zapušča solokitarist Gre-
ga Trček. Kot je povedal sam, ima preprosto 
preveč dela s šolo in drugimi dejavnostmi. Na 
njegovo mesto prihaja odličen multiglasbenik 
in pravi veseljak Martin Grdadolnik, doma iz 
okolice Horjula, in kmalu ga bomo lahko videli 
v katerem od videospotov, ki jih Godci name-
ravajo posneti. Ob tej priložnosti so se preostali 
člani Gregu zahvalili in ganljive besede slovesa 
so na obraz priklicale tudi kakšno solzico. So se 
pa fantje strinjali, da ostanejo pravi prĳatelji še 
naprej. Hkrati so izrekli dobrodošlico Martinu, 
ki je ta večer pokazal glasbeno znanje na vseh 
inštrumentih, ki jih obvlada. 
Po koncertu je sledilo okrepčilo in iz pogovora 
je bilo razbrati, da Mladi godci kar kipĳo od 
idej za nove projekte. Skratka, še bo veselo. 
Mladi godci ob tej priložnosti želĳo vsem lju-
dem dobre volje ter srečno, zdravo in uspešno, 
z glasbo prepleteno novo leto 2013.Novi član Martin Grdadolnik Mladi godci in Trio Šubic

Knjižni navdušenci prebirali Pisma iz vesolja

V veseli december z Mladimi godci in novim članom

Predtekmovanje za 13. odprto državno prvenstvo 

Po nekaj letih, zopet v Horjulu
Sobota, 19. januar – V športni dvorani Osnovne šole Horjul je pote-
kalo predtekmovanje za 13. odprto državno prvenstvo Mažoretne in 
Twirling zveze Slovenĳe, kjer se je predstavilo 117 tekmovalk iz štiri-
najstih društev.
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Skladno s Proračunom Občine Horjul za leto 
2013 (Uradni list RS, št. 102/12), Zakonom o 
lokalni samoupravi (Uradni list RS, št. 94/
07–ZLS-UPB2, 76/08-ZLS-O, 79/09-ZLS-P, 
51/10-ZLS-R, 84/10), Statutom Občine Hor-
jul (Uradni list RS, št. 63/10, 105/10, 100/11) 
ter na podlagi Pravilnika o sofinanciranju 
prireditev na občinskem trgu (Uradni list 
RS, št. 28/12), Občina Horjul objavlja 

JAVNI RAZPIS
o sofinanciranju prireditev na občinskem 

trgu 
v letu 2013

1. PREDMET JAVNEGA RAZPISA 

Predmet razpisa je sofinanciranje javnih 
prireditev, ki se v letu 2013 odvĳajo na Ob-
činskem trgu v Horjulu. Namen razpisa je 
sofinancirati prireditve in dogodke, ki se 
bodo odvĳali na Občinskem trgu ter s tem 
pospešiti druženje občanov na trgu. 

2. POGOJI 

Upravičenci do sredstev so društva, zavodi 
ter drugi izvajalci, ki delujejo na področju 
kulture, športa, izobraževanja, kmetĳstva, 
humanitarne dejavnosti, turizma in podo-
bnih dejavnosti, ki zadovoljujejo interese 
občanov s sedežem v in izven Občine Hor-
jul. 
Opravičljivi stroški na tem razpisu so stro-
ški priprave, izvedbe in promocĳe priredit-
ve ter zavarovanje le-te, ter drugi stroški, 
ki so neposredno dokazljivo vezani na 
izvedbo prireditve, ki se v letu 2013, od 
01.01.2013 dalje odvĳajo na Občinskem trgu 
v Horjulu. 
Pravico do sofinanciranja imajo tisti, ki iz-
polnjujejo sledeče pogoje: 
• dogodek se odvĳa na Občinskem trgu v 

Horjulu, 
• organizatorji imajo zagotovljene materi-

alne, kadrovske in organizacĳske pogoje 
za realizacĳo načrtovane prireditve,

• posamezna prireditev je lahko iz prora-
čuna financirana le enkrat letno, priredi-
tev, ki je iz občinskega proračuna že pri-
dobila sredstva na kakšen drug način ni 
opravičena do sredstev na tem razpisu. 

Prednost pri sofinanciranju bodo imele pri-
reditve z vsebinami:

• organiziranje in izvedba promocĳskih in 
turističnih prireditev z namenom pove-
čanje prepoznavnosti občine ter pospeše-
vanja turizma občine, 

• prireditve na področju ohranjanja kultur-
ne in naravne dediščine, 

• izobraževanje občanov v obliki organizi-
ranja raznih delavnic, predavanj, pred-
stavitev, razstav, kot so oblikovanje izdel-
kov domače obrti, potopisna predavanja 
na prostem, predstavitve turističnih kra-
jev in območĳ, sodelovanje in izmenjava 
izkušenj z drugimi društvi, ustvarjalne 
delavnice, 

• organiziranje tržnih dni ter pomladan-
skega in jesenskega sejma.

Izvajalci prireditev lahko prĳavĳo na ta raz-
pis največ petnajst različnih prireditev na 
leto. Prejete vloge ovrednoti občinska upra-
va Občine Horjul, katera tudi potrdi izbor 
programov in izvajalcev. Občina Horjul si 
pridružuje pravico, da določene prireditve 
ne bo sofinancirala. 

3. MERILA 

Višina sofinanciranja posameznega pro-
grama je odvisna od skupnega seštevka na 
podlagi spodnjih meril:

A. 
- Vlagatelju, ki prihaja iz Občine Horjul in 

hkrati vključuje več kot 90 % nastopajo-
čih iz območja Občine Horjul (dosežena 
morata biti oba pogoja), se za pripravo, 
izvedbo in promocĳo prireditve dodeli 
120 €. 

-  Vlagatelju, ki ne prihaja iz Občine Horjul 
oz. na prireditvi več kot 90 % nastopajo-
čih ne prihaja iz Občine Horjul, se za pri-
pravo, izvedbo in promocĳo prireditve 
dodeli 50 €. 

B. 
-  Za prireditve v trajanju do 1 ure se dodeli 

30 €, 
-  Za prireditve v trajanju med 1 in 3 urami 

se dodeli 50 €, 
-  Za prireditve v trajanju nad 3 ure se do-

deli 60 €. 

Zneska dodeljena na postavki A in B se med 
seboj seštejeta. Največji možni znesek so-
financiranja na prireditev po tem razpisu 
znaša 180 €. 

4. NAČIN POŠILJANJA IN VSEBINA 
VLOG 

Izpolnjeno vlogo vlagatelji pošljejo pripo-
ročeno po pošti, ali oddajo neposredno na 
sedežu občine, na naslov: Občina Horjul, 
Občinski trg 1, 1354 Horjul, opremljena s 
pripisom »Javni razpis – PRIREDITEV NA 
TRGU«. Na hrbtni strani mora biti označen 
naslov pošiljatelja vloge. Za vsako pri-
reditev mora vlagatelj izpolniti svojo vlogo, 
katere lahko pošlje tudi v skupni kuverti. 
Vloge se odpirajo po vrstnem redu prejetja. 
Odpiranje vlog ni javno. Popolne vloge se 
razvrstĳo po datumu in uri prejetja. Vla-
gatelje nepopolnih vlog se pozove, da v 
roku 8 dni vlogo dopolnĳo. Pravočasno 
dopolnjene vloge se uvrstĳo na seznam 
glede na čas prejema dopolnitve. Prĳave 
prispele po zaprtju razpisa in prepozno 
prispele dopolnitve ne bodo obravnavane. 
V primeru, da je v seznam popolnih vlog 
uvrščeno več vlog kot je na voljo sredstev se 
sredstva razdelĳo vlogam glede na datum 
in uro prejema in razpoložljiva sredstva. 
Vloga se šteje za popolno, če je izpolnjena 
na obrazcih razpisne dokumentacĳe, je ra-
zumljiva in ima priložene vse potrebne pri-
loge. 
Prispele vloge bo pregledala in strokovno 
ocenila občinska uprava Občine Horjul. 
Predlagatelji morajo oddati prĳavo izključ-
no na predpisani vlogi, prĳava mora vse-
bovati vse zahtevane priloge, ki so v raz-
pisnem obrazcu. Prĳav, ki ne bodo oddane 
na predpisanem obrazcu, komisĳa ne bo 
upoštevala.
Predlagatelji bodo pisno obveščeni o izidu 
razpisa. Sredstva bodo nakazana na pod-
lagi predloženih zahtevkov za izplačilo ter 
poročil o izvedbi prireditve. 

5. VIŠINA SREDSTEV

Sredstva bremenĳo proračunsko postavko 
0411 Občinske prireditve in promocĳe, v 
proračunu občine Horjul za leto 2013. Okvi-
rna višina razpisanih sredstev je 5.000 €.

6. OBDOBJE PORABE SREDSTEV TER 
ROK ZA PREDLOŽITEV VLOG 

Dodeljena sredstva na podlagi tega razpisa 
morajo biti porabljena v letu 2013. Sredstva 
so namenska in morajo biti porabljena za 
prireditev za katero so bila dodeljena. Za-

dnji dan za predložitev zahtevka za izplači-
lo je 24.12.2013. 
Razpis je odprt do porabe sredstev oziroma 
najdlje do 31.12.2013. Datum in uro zaprtja 
razpisa bosta objavljena na spletni strani 
Občine. 

7. RAZPISNA DOKUMENTACĲA

Razpisna dokumentacĳa je objavljena na 
občinski spletni strani: h�p://www.horjul.
si. Zainteresirani pa jo lahko dvignejo tudi 
na sedežu Občine Horjul, Občinski trg 1, 
1354 Horjul, v času uradnih ur in sicer v po-
nedeljek, sredo in petek od 8 do 12 ure, ter v 
sredo od 14 do 16.30 ure. 

Dodatne informacĳe se lahko pridobi po 
elektronski pošti na naslov urska.marolt@-
horjul.si ali obcina@horjul.si oz. po telefonu 
01/ 75 91 123, kontaktna oseba je Urška Ma-
rolt. 

Št.: 41010-0001/2013-2
Horjul, 16.01.2013

ObčinaHorjul
     Župan

Janko Jazbec

 
Na podlagi 7. in 10. člena Zakona o športu 
(Ur. list RS, št. 22/98), določil 4. in 5. točke 
Nacionalnega programa športa (Ur. list RS, 
št. 24/00 in 31/00), 2.–6. in 10. člena Pravil-
nika o izvajanju programa športa v Občini 
Horjul s spremembami in dopolnitvami 
(Ur. list RS, št. 45/10, 28/12), v skladu s 
Spremembami in dopolnitvami Meril za 
vrednotenje športa v Občini Horjul št. 1 
(sprejeta na 7. seji Občinskega sveta Občine 
Horjul, dne 5. 4. 2012), Letnega programa 
športa v Občini Horjul za leto 2013 (sprejet 
na 10. seji Občinskega sveta Občine Horjul, 
dne 13. 12. 2012) ter sklepa Župana o objavi 
javnega razpisa (št. 671-0030/2012-2 z dne 
16. 1. 2013) Občina Horjul objavlja
 

JAVNI RAZPIS 
ZA SOFINANCIRANJE IZVAJANJA 

ŠPORTNIH VSEBIN  
NA OBMOČJU OBČINE HORJUL  

V LETU 2013  
  
  
1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA: 
Naročnik javnega razpisa je Občina Horjul, 
Občinski trg 1, 1354 Horjul.  
  
2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA IN 
VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV: 
Predmet javnega razpisa je delitev finanč-
nih sredstev, ki jih na osnovi Letnega 
programa športa za leto 2013 zagotavlja 
proračun Občine Horjul za uresničeva-
nje javnega interesa na področju športa, v 
skupni višini 18.000 €. 
Občina bo prek razpisa razdelila tudi 15 
ur/teden brezplačnega koriščenja dvorane 
v Športnem parku Horjul. 
Proračunska sredstva so zagotovljena na 
proračunski postavki: 
1885 Športna društva – delovanje, prire-
ditve; na kontu 412 Transferi neprofitnim 
organizacĳam in ustanovam v višini 15.000 
€ ter na kontu 413 Drugi tekoči domači 
transferi v višini 3.000 €. 
  
Razpisani so naslednji športni programi:  
1. Športna vzgoja otrok in mladine: 
I. 1 Interesna športna vzgoja šoloobveznih 
otrok (Obrazec št. 1) 
Program “Naučimo se plavati”, sofinanci-
ranje v višini 2.000 € 

Program “Drugi 80-urni programi”, sofi-
nanciranje v višini 600 € 
I. 2 Športna vzgoja otrok, usmerjenih v ka-
kovostni in vrhunski šport (Obrazec št. 2), 
sofinanciranje v višini 2.000 € ter 8 ur/teden 
uporabe dvorane v Športnem parku Horjul 
I. 3 Športna vzgoja mladine, usmerjene v 
kakovostni in vrhunski šport (Obrazec št. 
3), sofinanciranje v višini 2.000 € ter 5 ur/
teden uporabe dvorane v Športnem parku 
Horjul 
2. Športna rekreacĳa (Obrazec št. 4), sofi-
nanciranje v višini 3.400 € 
3. Kakovostni šport (Obrazec št. 5), sofinan-
ciranje v višini 3.000 € ter 2 uri/teden upo-
rabe dvorane v Športnem parku Horjul 
4. Športne prireditve (Obrazec št. 6), sofi-
nanciranje v višini 5.000 € 
  
Proračunska sredstva bodo razdeljena v 
skladu s sprejetim LPŠ v Občini Horjul za 
leto 2013, ki je objavljen na spletnih straneh 
Občine Horjul (h�p://www.horjul.si) oziro-
ma na vpogled na sedežu Občine Horjul, 
Občinski trg 1, 1354 Horjul. 
  
3. POGOJI, KI JIH MORAJO IZPOLNJE-
VATI IZVAJALCI ŠPORTNIH VSEBIN: 
Na razpisu lahko kandidirajo izvajalci 
športne dejavnosti, ki so:  
- športna društva (tudi planinska) in klu-

bi, 
-  vrtec in osnovna šola, 
- zavodi, gospodarske družbe, zasebniki 

in druge organizacĳe, ki so na podlagi za-
konskih predpisov registrirane za oprav-
ljanje dejavnosti na področju športa, 

- organizacĳe invalidov, ki izvajajo športni 
progam za invalide, 

- ustanove, ki so ustanovljene za oprav-
ljanje dejavnosti v športu in so splošno 
koristne in neprofitne. 

  
Osnovni pogoji, ki jih morajo izpolnjeva-
ti izvajalci:  
Pogoji in kriterĳi sofinanciranja upošteva-
jo proračunske možnosti in načelo, da so 
proračunska sredstva dostopna vsem iz-
vajalcem, ki izpolnjujejo pogoje, navedene 
v razpisu in Pravilniku: 
- so najmanj dvanajst mesecev registrira-

ni za opravljanje dejavnosti na področju 
športa, s sedežem v Občini Horjul, 

- imajo zagotovljene prostorske, kadrov-
ske in organizacĳske pogoje za uresniči-
tev načrtovanih športnih aktivnosti, 

- imajo organizirano redno vadbo, v kate-
ro je vključeno s pogoji določeno število 
športnikov, redna vadba pa se izvaja na 
območju Občine Horjul, 

- imajo urejeno evidenco o članstvu (velja 
za društva in klube), 

- redno letno dostavljajo občini podatke 
o članstvu, poročilo o realizacĳi progra-
mov, plan dejavnosti in poročilo o dose-
ženih rezultatih, 

-   izpolnjeni so preostali pogoji, ki so pri do-
ločenem programu navedeni v Merilih za 
vrednotenje športa v Občini Horjul. 

  
4. MERILA ZA VREDNOTENJE ŠPOR-
TA: 
Za razdelitev sredstev se uporablja Spre-
memba in dopolnitev Meril za vrednotenje 
športa v Občini Horjul št. 1, ki je sestavni 
del Pravilnika o izvajanju programa športa 
s spremembami in dopolnitvami v Občini 
Horjul. 
  
5. DOLOČITEV OBDOBJA, V KATEREM 
MORAJO BITI PORABLJENA SRED-
STVA: 
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izve-

dli v letu 2013. Rok za porabo sredstev je 31. 
12.  2013. Sredstva niso prenosljiva. 
  
6. ROK IN NAČIN ZA PREDLOŽITEV 
VLOG: 
Zbiranje vlog na Javni razpis začnemo v 
ponedeljek, 28. 1. 2013. 
Vloga se šteje za pravočasno, če je Občini 
predložena do četrtka, 28. 2. 2013, do 9. 
ure. Vloge, poslane po pošti, morajo biti 
poslane priporočeno in morajo prispeti na 
navedeni naslov do zgoraj zahtevanega da-
tuma in ure. 
Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki so 
sestavni del razpisne dokumentacĳe, ter 
mora vsebovati vse zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne bodo upoš-
tevane. 
Vloga mora biti v zaprti kuverti, označena z 
imenom in naslovom predlagatelja, v spod-
njem levem kotu pa opremljena s pripisom 
“NE ODPIRAJ – RAZPIS – ŠPORT 2013”. 
Če je vloga predložena v več ovitkih, morajo 
biti ovitki označeni po zaporedju in njihovo 
število navedeno. Na vsakem ovitku mora 
biti naveden naslov in označen namen. 
  
7. ODPIRANJE IN OBRAVNAVANJE 
PRISPELIH VLOG: 
Odpiranje vlog bo komisĳa za vrednotenje 
športnih vsebin opravila po preteku raz-
pisnega roka. V primeru nepopolno izpol-
njenih vlog oz. vlog s pomanjkljivo doku-
mentacĳo bodo predlagatelji pozvani, da v 
roku 8 dni vlogo dopolnĳo. Nepopolne vlo-
ge, ki jih po določenem roku predlagatelj 
ne dopolni, se s sklepom občinske uprave 
zavržejo. 
Vloge, ki ne bodo oddane pravočasno, ne 
bodo obravnavane in bodo na zahtevo 
vrnjene pošiljatelju. Zavrnjene bodo vse 
vloge, ki ne bodo izpolnjevale osnovnih 
pogojev, določenih v besedilu razpisa in 
razpisne dokumentacĳe za posamezno raz-
pisno področje. 
  
8. DODATNE INFORMACĲE: 
Vse dodatne informacĳe v zvezi z razpisom 
so vam na voljo v upravi Občine Horjul, na 
Občinskem trgu 1, po telefonu 01/759 11 23 
(kontaktna oseba Urška Marolt) oziroma po 
elektronski pošti urska.marolt@horjul.si. 
, 
9. RAZPISNA DOKUMENTACĲA: 
Razpisno dokumentacĳo lahko zainteresi-
rani dvignejo na sedežu občinske uprave 
Občine Horjul, Občinski trg 1, 1354 Horjul, 
v času uradnih ur, in sicer v ponedeljek, 
sredo in petek od 8. do 12. ure ter v sredo 
od 14. ure do 16.30, od dneva začetka ve-
ljavnosti javnega razpisa do dneva, ko se 
izteče rok za oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacĳa je objavljena na 
spletni strani www.horjul.si, možno pa jo 
je dobiti tudi po elektronski pošti. 
  
10. IZID JAVNEGA RAZPISA: 
Predlagatelji programov bodo o izidu raz-
pisa obveščeni v roku 30 dni po preteku 
rokov za pritožbe. Z izbranimi izvajalci bo 
Župan Občine Horjul sklenil pogodbe o so-
financiranju športnih programov. 
  
11. ZAČETEK VELJAVNOSTI RAZPISA: 
Razpis začne veljati z dnem 28. 1. 2013. 
  
Številka: 671-0030/2012-3 
Datum: 17. 1. 2013 
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HORJUL
ŽUPAN 

Janko Jazbec 

Vrtec Horjul 

Ogled baletne 
predstave
Sredi decembra so si otroci iz skupin Murnov, 
Čebel in Metuljev v ljubljanskem Cankarjevem 
domu ogledali baletno predstavo Pepelka. Ko 
nas je avtobus pripeljal v Ljubljano, je ustavil v 
bližini Cankarjevega doma, kjer smo izstopili 
in se odpravili v dvorano. Baletna predstava je 
bila za otroke posebno doživetje, saj v Cankar-
jevem domu še niso bili. Na poti do vhoda so 
si z velikim zanimanjem ogledovali okoliške 
stavbe. Njihove oči so radovedno opazovale 
veliki prostor, v katerega smo vstopili. Njiho-
vo pozornost so pritegnila ogledala na stropu 
ter veliko število otrok iz drugih vrtcev in šol, 
ki so tako kot mi čakali na dovoljenje za vstop 
v dvorano. Deset minut pred predstavo so se 
vrata odprla in vsaka skupina je odšla na tisti 
konec dvorane ali balkona, kjer je imela rezer-
virane sedeže. Otroci so se lepo vedli, tudi ko 
smo prišli v dvorano, saj jih je bilo, sodeč po 
videzu, kar malo strah strmih stopnic, na ka-
terih je imelo nekaj otrok svoje sedeže. Luči so 
se ugasnile in predstava se je začela. Zgodba je 
pripovedovala o princu, ki je iskal svojo pravo 
plesalko. V 45 minutah, kolikor je trajala pred-

stava, smo se tako seznanili z različnimi vrsta-
mi plesov, ki izhajajo iz Španĳe, Argentine … 
končalo pa se je z baletom, ki sta ga zaplesala 
princ in njegova izbranka. Za glasbeno sprem-
ljavo je poskrbela pianistka, ki je bila obenem 
del plesnega ansambla. Celotno zgodbo je pri-
povedoval in povezoval čarovnik, ki je otroke 
kratkočasil s čaranjem kač, šopkov in palic, čis-
to na koncu pa nam je pričaral pravo balerino. 
Otroci so predstavo spremljali ves čas in o njej 
govorili še dolgo po tem, ko se je končala. 
Za seznanjanje s prvo baletno predstavo je bila 
prikazana predstava, primerna starosti otrok. 
V prihodnje pa si želimo ogledati baletno pred-
stavo z več plesalci, ki bi jih spremljal pravi or-
kester. 

Barbara Čepon

Decembrski utrinki
Ko nas je sredi decembra razveselila narava in 
nam nasula nekaj snega, smo tudi v vrtcu za-
čutili praznično vzdušje. 
Starše smo povabili na tradicionalno druženje 
ob prazničnih ustvarjalnih delavnicah. Otroci 
in starši so skupaj izdelovali različne okraske, s 
katerimi so nato okrasili svoje domove in svo-
jim družinam polepšali praznične dneve. Za 
otroke je to vedno zelo poseben dan, ker imajo 
priložnost, da starše, bratce in sestrice povabĳo 
v igralnice, kjer sicer preživljajo svoje dopol-
dneve. 
Ob obisku Teatra za vse z lutkovno predstavo 
Zimska pravljica smo prav zaradi pogleda na 
zasneženo naravo še bolj doživeto spremljali 

dogodivščini Janka in Maše, ki sta si neizmerno 
želela, da bi zapadel sneg. Ko je končno začelo 
snežiti, smo z njima doživljali čarobnost spre-
minjanja pokrajine, občutili stisko živali, ujetih 
pod snežno odejo, in se skupaj z njimi veselili 
ob igri na snegu. 
Tik pred prazniki so nas obiskali koledniki iz 
osnovne šole in nam s pesmĳo obogatili me-
gleni dopoldan. Naslednji dan pa nas je obis-
kal dedek Mraz. Res težko smo ga čakali in se 
neznansko razveselili njegovih daril. Obljubi-
li smo mu, da bomo vse leto pozorni drug do 
drugega, da bomo lepo skrbeli za nove in stare 
igrače ter tako pripomogli k temu, da nam bo v 
vrtcu lepo. Še posebej smo se razveselili njego-
ve obljube, da nas naslednje leto spet obišče. 

Majda Keršmanec

Lutkovna predstava Zimska pravljica Obisk dedka Mraza
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Tako se je veseli december začel z Miklavževim 
prihodom, kar velja tudi za najbolj pridne otroke 
v Občini Dobrova - Polhov Gradec. Miklavževega 
obiska v spremstvu angelčkov in nagajivih par-
kljev so bili deležni otroci v vrtcih Polhov Gradec 
in Šentjošt, nato pa še na Dobrovi (medse  ga je 
povabila Krajevna skupnost Dobrova), v Šentjo-
štu (KUD Ivan Cankar), Polhovem Gradcu (KUD 
Gregor Rihar), Črnem Vrhu (KUD Črni Vrh) in 
Brezju (PGD Brezje). Ker so cene vsak dan višje, 
sta Miklavžu pri plačevanju stroškov daril poma-
gala tudi občina in župan Franc Setnikar, ki je za 
vsakega otroka prispeval 5 evrov. Organizatorji 

so nato še z lastnimi sredstvi ter drugimi spon-
zorji pripravili darila.
V občini je Miklavž obdaroval skupno 660 otrok:
• Kulturno društvo Črni Vrh – 90 otrok
• Kulturno prosvetno društvo Ivana Cankarja 

Šentjošt – 50 otrok
• Krajevna skupnost Dobrova – 200 otrok
• Prostovoljno gasilsko društvo Brezje – 40 

otrok
• Kulturno društvo Gregorja Riharja – 280 otrok
Otroke iz vrtcev Brezje in Dobrova pa  je v sredini 
decembra obiskal Dedek Mraz. 
(sa)

Smo vodo nalili, 
jo v ledeno ploščo spremenili
in v Športno-rekreacĳskem centru Gabrje pravljično drsališče dobili.
Občina Dobrova - Polhov Gradec je tudi letos odprla pravljično drsališče za vse ljubitelje zim-
skih radosti.
Drsanje na drsališču, velikem 330 kvadratnih metrov, je za otroke do 15. leta brezplačno. Prav-
ljično drsališče je odprto vsak dan od 16. do 19. ure, ob sobotah, nedeljah in praznikih od 13. 
do 19. ure, za skupine mlajših in starejših drsalcev pa tudi po dogovoru. Drsalke prinesete s 
seboj, na voljo pa bodo tudi na drsališču.
Lepo vabljeni na pravljično drsališče!

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Vse dodatne informacĳe dobite na naslovu info@dobrova-polhovgradec.si ter na telefonskih šte-
vilkah 01/360 18 06 in 041 709 456 (Simona Kostrevc).

Občina Dobrova - Polhov Gradec predvide-
va za oskrbo s pitno vodo naselja Zalog pri 
Prapročah in krakov po dolini Jernejčkovega 
potoka do domačĳe Na žagi in po dolini Ve-
like Božne do Podkoglarja zgraditi cevovodni 
vodovod. Oskrba bo potekala gravitacĳsko iz
obstoječega vodohrana nad Prapročami, ki se 
oskrbuje iz zajeta Hrib zahodno od Praproške-
ga griča. 
Izgradnja vodovodnega kraka je načrtovana 
z namenom izboljšati razmere na področju 
regionalne infrastrukture  glede oskrbe pre-
bivalstva s pitno vodo. Zagotovitev osnovne 
infrastrukture do teh območĳ bo zaustavil
trend preseljevanja v dolino in povečal razvoj 

turizma in s tem posledično omogočil hitrejši 
razvoj podeželja, hkrati pa omogočil požarno 
varnost.
Primarni namen investicĳe je zagotovitev
zdrave in čiste pitne vode za 34 objektov in 140 
prebivalcev  ter zagotovitev požarne varnosti 
z izgradnjo hidrantnega omrežja.
Sekundarni namen investicĳe je zagotoviti
osnovno infrastrukturo za razvoj vseh delov 
občine, tudi odročnejših predelov.
Celotna vrednost investicĳe z DDV po tekočih
cenah znaša 752.126,88 evra. Občina bo inve-
sticĳske stroške poravnala iz lastnih sredstev
in sofinanciranja iz razpisov.

Nadomestilo za uporabo stavbnega zemljišča 
se plačuje na območju mest in naselĳ mest-
nega značaja, na območjih, ki so določena za 
stanovanjsko in drugačno kompleksno gradi-
tev, na območjih, za katere je sprejet prostorski 
izvedbeni načrt, in na drugih območjih, ki so 
opremljena z vodovodom in elektriko. Po za-
konu se nadomestilo plačuje za nezazidano in 
zazidano stavbno zemljišče. Zakon določa, da 
mora nadomestilo plačati neposredni uporab-
nik zemljišča oz. stavbe ali dela stavbe (lastnik, 
najemnik, imetnik pravice uporabe …). 
Višina točke za izračun nadomestila za zazi-

dano stavbno zemljišče (0,002212 evra/m2) v 
letu 2013 ostaja enaka višini točke iz leta 2012. 
Pri določitvi višine nadomestila se upošteva-
jo naslednja merila: opremljenost stavbnega 
zemljišča s komunalnimi in drugimi objekti in 
napravami ter možnost priključitve na te ob-
jekte in naprave, lega in namembnost ter smo-
trna izkoriščenost stavbnega zemljišča (FIZ). 
V odloku so navedena tudi druga merila za 
določitev točk (izjemne ugodnosti v  povezavi 
s pridobivanjem dohodka, možnost intenziv-
nejše rabe komunalnih naprav, ki  zmanjšujejo 
stroške proizvodov in storitev). (sa)

Pravljično drsališče na Dobrovi

Obeta se izgradnja vodovoda Praproče–Zalog 
V obdobju 2013 in 2014 se v občini obeta izgradnja vodovoda Praproče–Zalog.

Občina objavlja razpisa za sofinanciranje
društev in nepremičnin kulturne dediščine
Občina Dobrova – Polhov Gradec je na koncu svojih strani (med uradnimi objavami) objavila raz-
pis sofinanciranje delovanja društev na področju kulture, športa in turizma ter za obnovo objektov
nepremične kulturne dediščine. Oba razpisa imata rok za oddajo vlog do konca februarja. (gt)

Kipe so restavrirali v Restavratorskem centru 
Zavoda za varstvo kulturne dediščine Slove-
nĳe, projekt postavitve pa je izpeljal Tehniški
muzej Slovenĳe. Odprtje nove postavitve je
bilo 7. decembra 2012 v okviru županovega 
sprejema. 
Neptunov vodnjak na grajskem dvorišču v 
Polhovem Gradcu je zaradi svoje edinstvene 
oblike eden najzanimivejših kulturnih spome-
nikov 17. stoletja na Slovenskem. Pravokotni 
bazen obdajajo štirje vogalni stebri, bogato 
okrašeni z rastlinskim ornamentom, na katere 
so postavljene štiri nimfe. Osrednja figura mi-
tološkega božanstva Neptuna pa se dviga na 
osrednjem stebru, iz katerega se vodnjak po 
bronastih ceveh napaja z vodo. 
Vodnjak je dal postaviti Mark Anton I. Kunstl 
pl. Baumgarten, pozneje poplemeniten v ba-
rona Polhograjskega, najverjetneje med letom 
1658, ko je kupil graščino v Polhovem Gradcu, 
in letom 1678, ko je Neptunov vodnjak že upo-
dobljen v Skicni knjigi za Topografijo Kranjske
Janeza Vajkarda Valvasorja. Natančna datacĳa
je še vedno zavita v tančico skrivnosti. Avtor 
vodnjaka do danes ostaja neznan.
Neptunov vodnjak je bil skozi 20. stoletje 
deležen več konservatorsko-restavratorskih 
posegov; zadnji se je začel leta 2000 z delno 

demontažo vodnjaka. Leta 2005 je projekt ob-
nove vodnjaka  prevzel Restavratorski center 
ZVKDS. Leta 2006 so demontirali še zadnjo fi-
guro Neptuna z osrednjega stebra ter na prvot-
no lokacĳo postavili restavrirane arhitekturne
dele vodnjaka. Na stebre vodnjaka so leta 2008 
postavili kopĳe štirih nimf in Neptuna, saj po-
stavitev originalnih kipov zaradi njihove do-
trajanosti ni bila mogoča.
Restavrirane  originalne skulpture, ki so se 
vrnile v okolje, v katerem so nastale pred ok. 
350 leti, živĳo svoje novo življenje v graščini
ponovno vsem na ogled.

Ajda Kozjek

Učinkovita zimska služba 
Obilica snega je marsikomu povzročila števil-
ne preglavice. Novozapadli sneg je v  minulih 
dneh povzročil zgodnje jutranje vstajanje in 
številne prebolele mišice  kot posledica kida-
nja snega. Vendar ne gre prezreti lokalnih iz-

vajalcev zimske službe v občini, ki so se noč in 
dan trudili, da bi vsi občani v službe in do ob-
veznostih, kljub snegu, prispeli pravočasno in 
brez večjih nevšečnosti. Zato pohvala za trud 
in požrtvovalnost ekipam zimske službe izva-
jalcev Nika Kršinarja, s. p., Andreja Trobca, s. 
p., in CPL, d. o. o.

Obiščite Bibliobus v 
občini
Potujoča knjižnica je splošna knjižni-
ca v malem, ki deluje v avtobusu in je 
namenjena bralcem vseh starosti. 
Potujoča knjižnica, ki obiskuje našo občino, 
obiskuje tudi kraje v osmih drugih občinah v 
osrednjeslovenski regĳi (podeželske kraje in
urbane predele, kjer ni stacionarnih knjižnic 
ter posebna okolja: zapore, domove za ostare-
le, bolnišnice, vrtce, delovne organizacĳe).
V Občini Dobrova - Polhov Gradec Potujoča 
knjižnica obiskuje tri kraje: Brezje, Dvor in 
Smolnik. Na Bibliobus lahko v Brezju vstopite 
v četrtek, enkrat na mesec od 17.45 do 18.45.. V 
Dvoru in Smolniku pa vas bo potujoča knjižni-
ca pričakala ob sredah enkrat na mesec (Dvor 
od 15.45 do 16.45, Smolnik od 17.15 do 19. 
ure). 
V skupni odprtosti 40 ur na leto jo je v letu 
2012 obiskalo skoraj 750 bralcev, skupno so si 
izposodili skoraj 6500 enot knjižničnega gra-
diva. Potujoča knjižnica se lahko pohvali z iz-
jemno bogatim izborom knjižničnega gradiva, 
saj zbirka šteje več kot 57.000 enot (knjige, fil-
mi in risanke na DVD, glasba, CD, jezikovni 

tečaji). Na avtobusu je v vsakem kraju na voljo 
brezplačen dostop do interneta, fotokopiranje 
in več kot 7000 enot gradiva ter tisto, kar bralci 
predhodno naročĳo oz. rezervirajo. Članstvo,
obisk in izposoja na potujoči knjižnici so brez-
plačni.
Občina Dobrova - Polhov Gradec vas skupaj 
z Mestno knjižnico Ljubljana vabi, da se pri-
družite in obiščete Potujočo knjižnico. Datum 
prihodov v naše kraje je razviden iz urnika, ki 
ga najdete tudi na spletni strani h�p://www.
mklj.si/index.php/delovni-cas. Knjige ali filme
lahko predhodno tudi naročite po e-pošti: bi-
bliobus@mklj.si ali telefonu: 041 473 930. (sa)

Potujoča knjižnica se lahko pohvali z izjem-
no bogatim izborom knjižničnega gradiva, saj 
zbirka šteje več kot 57.000 enot.

Podražitev cen subvencionirane prehrane
S 1. januarjem 2013 je začel veljati nov seznam ponudnikov študentske prehrane. Čeprav je večina 
ponudnikov subvencionirane študentske prehrane ostala  enaka ter se subvencĳa s strani države
ni spremenila, so študenti z razočaranjem ugotovili, da bodo v mnogih primerih za  enak obrok 
plačevali več kot v letu 2012. Nekateri ponudniki študentske prehrane so namreč ceno doplačila 
obroka  povečali celo za več kot 50 odstotkov prejšnje cene. Letos subvencĳa še vedno znaša 2,63
evra, vendar  cena obroka ne sme preseči 7 evrov. Študentje naj bodo zato pozorni pri doplačilu 
njihovega obroka, saj le-ta ne sme znašati več kot 4,37 evra. (sa)

Višina nadomestila za stavbno zemljišče
Letos  vrednost točke za nadomestilo stavbnega zemljišča ostaja nespremenje-
na: 0,002212 evra na kvadratni meter. 

Občina pomagala Miklavžu pri nakupu daril za 
najmlajše občane 
December je za večino najbolj vesel mesec v letu. Še posebno se ga razveselĳo
najmlajši, saj jih obiščejo dobri možje, ki prinesejo težko pričakovana darila. Ne  
rečemo mu zaman veseli december.

Vrnitev originalnih kipov z Neptunovega 
vodnjaka
Tehniški muzej Slovenĳe, ki upravlja graščino v Polhovem Gradcu in ima v njej
urejen Muzej pošte in telekomunikacĳ, je v letu 2012 uspel pridobiti finančna
sredstva Ministrstva za izobraževanje, znanost, kulturo in šport za vrnitev ori-
ginalnih kipov z Neptunovega vodnjaka v prostore graščine in njihovo stalno 
postavitev.

Naj spomnimo: Pravico do enkratne denarne 
pomoči ob rojstvu otroka uveljavlja upravi-
čenec s pisno vlogo na obrazcu Vloga za uve-
ljavitev pravice do enkratne denarne pomoči 
ob rojstvu otroka v Občini Dobrova - Polhov 
Gradec, ki je upravičencem na voljo na sedežu 
Občine Dobrova - Polhov Gradec ter na njeni 
spletni strani. Pisno vlogo upravičenec pošlje 
po pošti ali vloži v vložišču Občine Dobrova 

- Polhov Gradec najpozneje v roku enega leta 
od otrokovega rojstva. Po preteku tega roka 
pravice do enkratne denarne pomoči ni mogo-
če več uveljavljati.
Še vedno pa velja, da upravičenec, ki prejme 
enkratno denarno pomoč ob rojstvu otroka v 
drugi občini, ne more uveljavljati pravice do 
enkratne denarne pomoči po tem pravilniku. 
(sa)

Z novim letom višji znesek za novorojenčke
Na  sedemnajsti redni seji, ki je potekala v decembru, je občinski svet sprejel 
spremembo Pravilnika o enkratni denarni pomoči  ob rojstvu otroka v Občini 
Dobrova - Polhov Gradec. Nakazilo zneska po novem pravilniku znaša za vsa-
kega novorojenega otroka 260,00 evrov neto.
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Z natečajem občina želi vzpostaviti novo prelomnico, od katere 
naprej bi se v  prihodnje kraja razvĳala z opredeljenim pros-
torskim in vsebinskim ciljem. Cilj natečaja je bil vzpostaviti 
sodobne bivalne razmere, ponovno vzpostavitev  možnosti za 
socialni razvoj v pomenu, »vse, kar imajo veliki«, v primernem 
merilu in primernem številu s premislekom o smiselnosti ter ob 
upoštevanju že navzoče identitete grajenega prostora in značaj-
skih vrednot prostora, ki jih tvori živa vsebina (običaji, duhov-
ne vrednote, izročila, tipična lokalna ekonomĳa ...).
Natečaj je bil razdeljen na dva sklopa, ločena po glavnih kra-
jih v občini, za Dobrovo in Polhov Gradec. V vsakem sklopu 
je ocenjevalna komisĳa v sestavi: predsednica dr. Liljana Jan-
kovič Grobelšek, univ. dipl. inž. arh., namestnik predsednice 
Leon Kobetič, univ. dipl. inž. gradb., člani Majda Kregar, univ. 
dipl. inž. arh., Franc Setnikar, inž.str., Andrej Briški, univ. dipl. 
inž. arh., namestnika članov Miha Kajzelj, univ. dipl. inž. arh. in 
Franc Rejec, izbrala po tri najboljše projekte. 
Med njimi sta največ zanimanja požela zmagovalna projekta. 
Koncept ureditve središča Dobrove temelji na vzpostavitvi 
glavne prečne ulice v smeri severovzhod–jugozahod, ki pove-
zuje ureditve v starem delu naselja, vsebinsko in prostorsko pa 
je zamišljena kot srce kraja. Nanjo se navezujeta dva logično 
vzpostavljena trga, na katerih  poteka urbano druženje. Prvi je 
trg Emila Adamiča ob centralnem upravno-trgovskem in kul-
turnem centru, ki ima  kakovostno južno orientacĳo, drugi pa
trg ob gasilskem domu, ki ga je avtor ustvaril s premikom par-
kirnih mest za stavbo. Prvi je namenjen kot centralni prostor 
druženja in predviden fleksibilno za vsakodnevno uporabo,
priložnostno ekotržnico ali kot prostor za občinske prireditve, 
drugi je predviden kot mirnejši parkovni trg. Komisĳa je oceni-
la, da je zasnova centra kraja ena od bistvenih  odlik elaborata, 
saj je urejena s premišljeno kompozicĳo manjših stavb, ki se s
svojimi volumni prilagajajo obstoječi drobni urbanistični struk-
turi kraja. Center je tako sestavljen iz zadružnega objekta na 
severozahodu in treh objektov na jugozahodu, kjer je trg Emila 
Adamiča predviden kot četrti tako imenovani prazni člen v šti-
ripartitni kompozicĳi. Med objekti so na tak način vzpostavlje-
ne ulice peš cone, kjer poteka živahna storitvena dejavnost. Ob-
jekti so dvoetažni in povezani s transparentnim nadstreškom. 
Zahodna dva objekta se merilu kraja prilagajata z izrezom vo-
lumna v nadstropju. Komisĳa se je zaradi navedenih odlik, ki
jih je avtor prikazal predvsem pri zasnovi centra starega dela 
kraja, odločila, da je elaborat vendarle najboljše izhodišče za na-
daljnji razvoj Dobrove, zato mu je podelila prvo nagrado.
Koncept ureditve središča Polhovega Gradca temelji za zgoš-
čanju naselja:
• prometna ureditev ohranja promet po obstoječih cestah, do-

pušča pa tudi možnost obvozne ceste mimo Blagajeve grašči-
ne,

• predlagane so parterne ureditve – tlakovane površine za peš-
ce, sezonske ureditve in zeleni sistem.

Izhodišča koncepta elaborata so obstoječi elementi identitete 
naselja (topografija, vode, posebne točke prostora in vedute,
vstopna pot in stara vaška naselbina), ki jih avtor poveže med 

seboj z novimi potmi in nizom štirih trgov. Poti se usmerjajo na 
glavne vedute (višinske poudarke) kraja, trgi pa se odpirajo v 
širši prostor. Štirje trgi so:
• Trg ob Božni v območju Gostilne Pratkar, ki odpira poglede 

na silhueto kraja,
• Spodnji trg na mestu sedanje avtobusne postaje, na katerem 

se uredi krožišče z drevesom in ploščad ter nov objekt posta-
jališča in informacĳske pisarne,

• Narodni trg, katerega nivo se dvigne (na nivo vhoda v kul-
turno dvorano). Na trg se spuščajo stopnice zunanjega avdi-
torĳa, ki je namenjen druženju ljudi in prireditvam. Na jugu
se zaključi s trgovskim objektom. Avtor predlaga prenovo 
kulturnega doma ter poenostavitev volumna strehe, ker zdaj 
preveč konkurira dominanti cerkvi, ter novo fasado.

• Gornji trg – Britof je trg okoli cerkve, ki se proti jugu odpira 
s pogledi v pokrajino. Predlaga tudi poslovilni objekt – veži-
co.

Opravljena je kakovostna analiza in valorizacĳa neprimernih
obstoječih objektov in površin – zanje je predlagana sanacĳa, ki
bo lahko izvedljiva postopno oz. skozi daljše časovno obdobje. 
Vsi predlogi posegov realno ne bodo izvedljivi (npr. poslovilni 
objekt, trgovski center), vendar elaborat podaja številne pozor-
no oblikovane predloge novih ureditev, preureditev in sanacĳ
ter njihove faznosti. Komisĳa se je zaradi navedenih  odlik od-
ločila, da je elaborat najboljše izhodišče za nadaljnji razvoj Pol-
hovega Gradca, zato mu je podelila  prvo nagrado.
Če se razstave niste uspeli udeležiti, se razstava za območje Pol-
hovega Gradca nadaljuje v Polhograjski graščini, za območje 
Dobrove pa v prostorih občine. Razstava bo na ogled do 11. 3. 
2013, v času uradnih ur. (sa)

Zgoraj: ureditev centra Dobrove, spodaj: ureditev centra Polho-
vega Gradca.

Varstvo otrok na Dobrovi
Dnevno varstvo  otrok RAZRED ZASE sprejema v varstvo 
otroke, stare  od 1 do 5 let.
Nudimo tudi učno pomoč in inštrukcije za OŠ.
Inf. na  tel. št:  031-844-186.
e-naslov: varstvo.razredzase@gmail.com
Mirjam Sečnik, s. p.,
Pot čez Horjulko 18,  
1356 Dobrova

Priložnost za nekmetĳske dejavnosti za povečanje
dodatnega vira dohodka na kmetĳah
Ministrstvo za kmetĳstvo in okolje s koncem starega leta objavlja Javni razpis za UKREP 311
– diverzifikacĳa v nekmetĳske dejavnosti.
Cilj razpisa je razvĳati dopolnilne in dodatne dejavnosti na kmetĳah. To bo omogočilo začetek
ali posodobitev opravljanja nekmetĳske dejavnosti, spodbudilo ustvarjanje novih delovnih mest
in dodatnih virov dohodka na kmetĳah. Hkrati bo prispevalo k izboljšanju socialnih in ekonom-
skih razmer na kmetĳi.
Pogoji za sodelovanje: vlagatelji so člani kmetĳskega gospodinjstva, ki so:
• fizične osebe, ki imajo stalno prebivališče na naslovu sedeža kmetĳskega gospodarstva in so

nosilci dopolnilne dejavnosti na kmetĳi ali samostojni podjetniki posamezniki,
• pravne osebe, ki v času oddaje vloge na javni razpis opravljajo kmetĳsko dejavnost in so kme-

tĳska gospodarstva po zakonu, ki ureja kmetĳstvo.
Vrednost razpisa: višina razpisanih nepovratnih sredstev znaša 7.000.000 evrov.
Rok: Javni razpis je objavljen od 28. 12. 2012 do vključno 28. 2. 2013 do 24. ure. Vnos prĳavnega
obrazca v elektronski sistem in predložitev vloge poteka od 4. 2. 2013 do vključno 28. 2. 2013.
Več o razpisu najdete na spletni strani ministrstva: www.mko.gov.si/si/javne_objave/javni_raz-
pisi; za pomoč pri pripravi razpisne dokumentacĳe pa se lahko občani obrnejo na občino. (sa)

Z  Javnim pozivom delodajalcem za oddajo 
potreb po kadrovskih štipendistih za šolsko/
študĳsko leto 2013/2014 lahko podjetja kandi-
dirajo za sofinanciranje in hkrati promovirajo
svoje potrebe po kadrovskih štipendĳah.
Namen javnega poziva je:
• da se delodajalcem ponudi centralizirano 

oddajanje potreb po kadrovskih štipendistih 
in promocĳo potreb med dĳaki in študenti,

• da lahko študentje in dĳaki najdejo vse raz-
pisane kadrovske štipendĳe na enem me-
stu,

• študentom in dĳakom nuditi podporne in-
formacĳe pri odločanju za smer izobraževa-
nja pred vpisnimi roki,

• da se sklad seznani s potrebami delodajal-
cev po kadrovskih štipendistih glede na raz-
vojne in kadrovske potrebe delodajalcev za 
namen priprave in objave javnega razpisa 
sofinanciranja kadrovskih štipendĳ deloda-
jalcem.

Prĳavo potreb po kadrovskih štipendistih za
šolsko oziroma študĳsko leto 2013/2014 naj
oddajo tisti delodajalci, ki bodo za izbrane 
kadrovske štipendiste pri skladu v okviru 

javnega razpisa uveljavljali sofinanciranje teh
kadrovskih štipendĳ. Sklad priporoča, da pri-
javo potrebe oddajo tudi tisti delodajalci, ki 
sofinanciranja ne bodo uveljavljali, vendar že-
lĳo javno objavo in promocĳo svojih potreb v 
zbiru kadrovskih štipendĳ.
Potrebe morajo delodajalci (oz. njihov poob-
laščeni predstavnik) oddati prek spletne strani 
sklada h�p://www.sklad-kadri.si/ tako, da se
prĳavĳo v spletni klub sklada in oddajo po-
trebe v okviru Izmenjevalnice, kjer so na voljo 
tudi podrobnejša navodila o načinu oddaje.
Prĳavo potreb oddajte do vključno 15. februar-
ja 2013. Prĳavo bo sicer mogoče oddati tudi po
tem datumu, vendar bodo potrebe po kadrov-
skih štipendĳah, prejete do navedenega roka,
zaradi Skladovih promocĳskih aktivnosti pred
vpisnimi roki deležne večje medĳske pozorno-
sti in izpostavljenosti med dĳaki in študenti.
Dodatne informacĳe: OZS, Mitja Korunovski,
mitja.korunovski@ozs.si, tel.: 01 583 08 18,  
Javni sklad za razvoj kadrov in štipendĳe: e-
poštni naslov: kadrovske[@]sklad-kadri.si, tel.: 
01 434 10 80, vsak delovni dan od 9. do 12. ure, 
ob sredah tudi od 14. do 16. ure. (sa)

Utrinki z razstave

Občini se obeta težko pričakovani urbanistični razvoj

Z natečajem se odpira nova prelomnica razvoja domačega kraja
V sredo, 9. januarja 2012, je v prostorih Kulturnega doma Dobrova potekala razstava natečajnih elaboratov za ureditev Dobrove in Polhovega Gradca. Predstavljeni 
so bili vsi sodelujoči projekti, med katerimi sta največ zanimanja požela zmagovalna projekta. Po županovem mnenju se z izbranimi projekti približujemo  kako-
vostni urbanistični ureditvi za celotno občino.

Podjetja, izkoristite možnost sofinanciranja kadrovskih štipendĳ

Z novim letom lahko pravne  in fizične osebe
spremljajo podatke o neplačnikih.
Na podlagi spremenjenega oz. dopolnjene-
ga Zakona o davčnem postopku v letu 2013 
Generalni davčni urad ter Generalni carin-
ski urad do 10. v mesecu objavljata na svojih 
spletnih straneh podatke o podjetjih, ki ali ne 
predlagajo obračunov (npr. DDV, REK idr.) ali 
imajo zapadle neplačane davčne obveznosti 
na 25. dan predhodnega meseca in dolgovani 
znesek presega 5.000 evrov.
Objavljeni podatki bodo obsegali:
• firmo ali ime,
• sedež in poslovni naslov,

• davčno številko zavezanca za davek,
• osebno ime lastnika (ki predstavlja več kot 

25 % v osnovnem kapitalu pravne osebe) oz. 
osebno ime/firmo (kadar gre za fizično ose-
bo dolžnika ali S. P.),

• datum rojstva (osebe iz prejšnje alinee).
Na zahtevo fizične osebe, ki ima pravni inter-
es, lahko davčni organ zaradi nesporne iden-
tifikacĳe zavezanca za davek, ki bi v skladu
s tem členom moral biti objavljen v seznamu 
neplačnikov, objavi tudi občino stalnega pre-
bivališča oziroma začasnega prebivališča, če 
nima stalnega prebivališča v RS oziroma drža-
vo bivanja, če ne biva v RS. (sa)

DURS z novim letom objavlja svoje dolžnike

Zmagovalna ekipa ureditve središča Polhovega Gradca, skupaj s 
strokovno komisĳo.
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Občina je tudi letos pogostila in s kuturnim programom razvedrila najstarejše občane. Ob pestrem kultur-
nem programu, polnem humornih vložkov, so upokojenci uživali v medsebojnem druženju. Marsikateri 
udeleženec je izkoristil priložnost in poklepetal z znanci, ki jih že dolgo niso videli, pa tudi z drugimi pri-
sotnimi. Z veseljem so poklepetali tudi z županom, ki je navzočim zaželel še obilico srečnih in zdravih let. 
(sa)

Dramsko društvo Neptun vabi

na premiero igre Baldrĳan,  

ki bo v soboto 23. februarja, ob 19. uri, 
v Kulturnem domu Jakoba Trobca.

KD Gregor Rihar vabi ob slovenskem 
kulturnem prazniku 

 
na kulturni večer, in sicer v četrtek, 

7. februarja ob 19h,  
 

v Kulturnem domu Jakoba Trobca.

KUD Dolomiti Dobrova pripravlja

prireditev ob slovenskem kulturnem 
prazniku, ki bo 

7. februarja 2013 ob 19. uri 

v kulturni dvorani na Dobrovi.

Sodelovala bodo nekatera domača društva 
in 

OŠ Dobrova.

Ob koncu bomo nazdravili vsemu, 
kar nas ljudi dela boljše.

Najprisrčneje vabljeni!

Hudomušni dimnikar je dvora-
no nasmejal s številnimi šalami 
iz aktualnih situacĳ.

Predstavili so se tudi mladi člani Folklorne skupine Grof Blagaj. Zbrani so z veseljem poklepetali z županom.

Dogodek so popestrili Fantovski pevski zbor KUD Dolomiti Dobro-
va, Leseni rogisti, Kresnice, Folklorna skupina Grof Blagaj iz Polho-
vega Gradca, Moški pevski zbor KUD Dolomiti Dobrova, Mladen 

in Lili Bucić, akademska glasbenika – kitara in flavta, ter Elda Viler.
Prireditev je povezovala akademska glasbenica Eva Hren. Kulturni 
večer se je končal s pogostitvĳo in medsebojnim druženjem. (sa)

Fantovski pevski zbor KUD Dolomiti Dobrova

Folklorna skupina Grof Blagaj

Mladen in Lili Bucić na kitari in flavti Moški pevski zbor KUD Dolomiti DobrovaOdlična glasbenica Elda Viler

Med zbranimi, mladimi in malo 
starejšimi, je bilo občutiti pristno 
in veselo vzdušje, ki je potrdilo, 
da je podobnega druženja v ob-
čini primanjkovalo. Ob odšteva-
nju zadnjih sekund starega leta je 
zbrane nagovoril tudi župan, ki 
je z veseljem pričakal novo leto z 
občani. Sam o silvestrovanju na 
Dobrovi pravi: »Glede silvestro-
vanja na Dobrovi sem bil prĳetno
presenečen, saj se je zbralo veliko 
ljudi. Še posebej pa, da so bili to 
občani iz cele občine. Vzdušje je 
bilo prav prĳetno. Veliko ljudi mi
je to potrdilo, z željo da se to nare-
di tudi prihodnje leto. Glede na to, 

da sta v občini Dobrova in Polhov 
Gradec dva največja kraja, bomo 
prihodnje leto ponovili, le da bo v 
Polhovem Gradcu.« 
Kot kaže, se nam prihodnje leto 
ponovno obeta nepozabno silve-
strovanje v občini. Da pa je vse 
skupaj potekalo kot mora, se Set-
nikar zahvaljuje gasilcem z Do-
brove in vsem ostalim, ki so pri-
pravljali in delali, ko smo se ostali 
veselili.
V novo leto smo že pridno zako-
rakali, vendar ni prepozno, da ob 
priložnosti župan ponovno vsem 
občanom vošči ob prihodu nove-
ga leta: »V novem letu želim vsem 

občanom polno dobrega. Pred-
vsem pa si vzemite čas, poglejte 
in poslušajte ljudi okoli sebe, po-
govarjajte se med seboj, imejte 
čas za svoje domače, za otroke, 

za sosede, za prĳatelje. Le-to nas
bo utrjevalo in dajalo moči, da bo 
življenje bolj prĳetno in lepo, tudi
takrat, ko ne bo vse šlo tako, kot bi 
si želeli.« (sa)

Vzemite si čas, poglejte in poslušajte ljudi okrog sebe, pogovarjajte se 
med seboj, imejte čas za svoje domače, za otroke, za sosede, za prĳatelje.

Pestro dogajanje na 
drsališču v Gabrju
Že decembra je svoja vrata odprlo 
montažno drsališče v Gabrju, ki tudi v 
novem letu nudi pestro dogajanje. Svo-
jo pomoč so pri organizacĳi in vzpo-
stavitvi drsališča hvaležno ponudili 
člani balinarskega kluba.
Otroci do petnajstega  leta lahko svoje drsalno 
znanje izpopolnjujejo popolnoma brezplačno, 
odrasli pa lahko vragolĳe na ledu izvajajo za 3
evre. Kdor nima drsalk, občina omogoča tudi 
izposojo za 2  evra na uro. Ledena ploskev je 
odprta vsak dan od ponedeljka do petka od 16. 
do 19. ure, med vikendi pa od 13. do 19. ure. 
Drsališče bo po urniku obratovalo do konca 
zimskih šolskih počitnic, t. j. do 3. 3. 2013.

Marsikdo ne ve, da je drsališče odprto tudi v 
dopoldanskem času, in sicer za vrtce in osnov-
ne šole, ki s pridom in veseljem izkoriščajo drsa-
lišče za izvedbo športnih dni. Občina Dobrova 
- Polhov Gradec na podlagi potrjenega Letnega 

programa športa omogoča Osnovni šoli Dobro-
va in Osnovni šoli Polhov Gradec brezplačno 
uporabo drsališča za organizacĳo športnih dni.
Poleg domačih osnovnih šol so redni obisko-
valci tudi šolarji iz sosednjih občin, ki z navdu-

šenjem drsajo na bližnjem drsališču.
Seveda pa drsališča ne bi bilo brez dobrotnikov, 
ki si prizadevajo za ohranitev drsališča. Zato  
velja velika zahvala tudi njim. To so: Cadis, 
d.o.o., Javna razsvetljava, d.d., D Tours, Suad 
Delić, s.p., Zdenko Dolenc, s.p., Geomer, d.o.o., 
Jernej Rihar, Balinarska sekcĳa ŠD Dobrova.
Hkrati so vabljeni še vsi, ki želĳo prispevati k
ohranitvi projekta zimskega drsališča, ki je na-
menjen rekreacĳi naših najmlajših, občanov in
obiskovalcev. Ne smemo pa spregledati pust-
nega rajanja, ki bo letos na drsališču organizi-
rano že drugo leto zapored. Pustno rajanje na 
drsališču, za otroke in družine, bo v soboto, 
9. februarja 2013. Najbolj izvirne maske bodo 
nagrajene, izbor mask bo ob 17. uri. Zabave in 
sladkarĳ bo dovolj za vse. Zato ne zamudite
zabave v družbi zamaskiranih prĳateljev in s
seboj prinesite dobro voljo, s katero bomo čim 
prej privabili sončne dni. Vabljeni! (sa)

Vabljeni na pustno rajanje na drsališče, ki bo 9. 
februarja 2013.

Domače in okoliške šole z veseljem izkoristĳo
možnost športnih dni na drsališču.

Županovo srečanje s starejšimi občani

Silvestrovanje na Dobrovi
Kar enajst let je že minilo, odkar smo na Dobrovi nazadnje 
družno silvestrovali. Osrednji prostor pred gasilskim do-
mom na Dobrovi je bil poln občanov in tudi okoliških kra-
janov. Ansambel Ponos je zbrane zabaval v znanih ritmih 
narodno - zabavne, zabavne in dalmatinske glasbe. Zahva-
ljujoč njim je bilo plesišče celoten večer polno.

Obeležena samostojnost in enotnost
Občina Dobrova - Polhov Gradec je 21. decembra v kulturnem domu s kulturnim programom obeležila dan 
samostojnosti in enotnosti. Na odru so nastopili domači kulturniki, slavnostni govornik pa je bil župan Franc 
Setnikar. Tudi letos je za organizacĳo dogodka poskrbelo Društvo Serafin, ki je navzočim ponudilo pester in  
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Živimo v času, ko neprestano hitimo 
iz ene obveznosti k drugi, ko nas mu-
čĳo številni pritiski, obremenitve in je
stres že skoraj del našega vsakdana. 
Zato si vse premalokrat vzamemo 
čas zase, za svoje telo in duha. Razno-
vrstne masaže in funkcionalne vadbe 
so še kako priporočljive in blagodejne 
za uravnoteženje našega bioritma. 
Prav te dejavnosti in še mnoge druge 
bodo Polhograjcem in sokrajanom se-
daj dostopne zelo blizu. 
Ob glavni cesti Ljubljana – Polhov 
Gradec, v vasi Srednja vas, smo lahko 
že dobro leto opazovali, kako nastaja 
nov, arhitekturno zelo zanimiv ob-
jekt, ki je decembra 2012 odprl svoja 

vrata. Na tej lokacĳi je nekoč stala de-
lavnica, v kateri je delovalo in ustvar-
jalo podjetje Bambi Kovinopasar-
stvo – Nejko Škof s.p. Podjetje, ki je 
bilo ustanovljeno novembra 1995, se 
ukvarja s kovinopasarstvom – izdela-
vo zahtevnejših in unikatnih kovin-
skih izdelkov, kot so razne vrste ograj 
in opreme za navtiko, vse to iz nerja-
večega jekla, aluminĳa, medenine in
drugih surovin. Izdelke izdelujejo po 
naročilu individualnega kupca, po-
gosto sodelujejo z mizarji in arhitekti, 
obnavljajo pa tudi razne sakralne ob-
jekte. Z njimi opremljajo hotele, stano-
vanja, poslovne prostore. Po besedah 
direktorja in lastnika podjetja Nejka 

Škof, se podjetje  stalno prilagajanje 
trgu, tako svoje izdelke ne prodajajo 
več le slovenskemu kupcu, ki je sicer 
še vedno prioriteta, pač pa sodelujejo 
tudi s tujimi partnerji. Trudĳo se za
čim večjo kvaliteto izdelkov in za  za-
dovoljstvo naročnikov. Na tak način 
jim je uspelo, da so v sedemnajstih le-
tih podjetje pripeljali do točke, ko jim 
mala delavnica ni več zadostovala, 
temveč je nastala potreba po večjem 
prostoru, ki bo zaposlenim omogočal 
lažje in kakovostnejše delo in boljše 
delovne pogoje. 
Ideja in odločitev za gradnjo novega 
objekta je dozorela že dolgo pred po-
javom gospodarske in finančne krize,

res pa je do realizacĳe prišlo ravno v
času, ko je kriza v  razcvetu. 
Želji po ustvarjanju v lastnih pros-
torih se je je pridružila še lastnikova 
žena Breda Bizjak Škof in pristavila 
svoj lonček. Že vse od malega jo na-
mreč zanima človek kot psihofizična
celota. Po profesĳi je pedagoginja, več
kot dvajset let pa se samoiniciativno 
dodatno izobražuje  – opravljenih 
ima več tečajev masaže (klasična, 
ajurvedska, refleksna masaža stopal,
masaža dojenčkov), tečaj za joga te-
rapevta, trenutno pa se izobražuje na 
podiplomskem študĳu psihoterapĳe
in plesne terapĳe. Zato njena dolgo-
letna želja po lastnem centru sprostit-
ve in dobrega počutja ni nič kaj nepri-
čakovanega. 
Mož in žena sta torej strnila glavi, 
združila ideje in moči, in nastal je 
objekt, kakršnemu smo priča danes. 
Stavba je torej sestavljena iz dveh de-
lov. V desnem – zadnjem delu stavbe 
se nahaja popolnoma nova delavnica 
kovinopasarstva, kjer poleg lastni-
ka aktivno ustvarjata zaenkrat dva 
zaposlena, v delavnici namreč išče-
jo novega sodelavca. V sprednjem 
– levem delu zgradbe pa se nahajajo 
prostori sprostitve in dobrega počut-
ja - Celovita. Spodnji prostor sicer še 
ne služi svojemu namenu, tam bo v 
kratkem začela obratovati kavarnica, 
ki jo Polhov Gradec zaenkrat še po-
greša. V zgornjih prostorih pa se na-
haja velika, na pogled zelo prĳetna
dvorana, kjer že potekajo vadbe joge 
za začetnike, nadaljevalke in mamice 
z dojenčki, ter vadbe aikida za otro-
ke in odrasle. Želja pa je dejavnosti 
še povečati, in sicer v prihodnosti 

načrtujejo vadbe za  nosečnice, ma-
mice po porodu, pilates, biodonzo, 
tečaj či gonga ter druge funkcionalne 
vadbe in treninge, ki jih bodo izvajali 
v sodelovanju z zunanjimi usposo-
bljenimi sodelavci. Za sodelovanje 
se dogovarjajo s fizioterapevto, ki bi
vodila vadbe za starejše – za zdravo 
hrbtenico, preventivo pred osteo-
porozo in vadbe za majhne otroke. 
Vadbe bodo namenjene obnovitvi 
življenjske energĳe in razbremenitvi
dnevnih naporov, poleg tega pa bodo 
pripomogle k preprečitvi izgorelosti 
in preutrujenosti. Za otroke bodo po-
leg aikida vpeljali tudi plesne dejav-
nosti, počitniške dni pa jim načrtu-
jejo popestriti in zapolniti z raznimi 
dejavnostmi. 
V prĳetnem prostoru za masaže
bodo ponujali klasično, refleksno in
tajsko masažo ter masažo za noseč-
nice, mamice po porodu, kakor tudi 
dojenčke. Enkrat mesečno bo na pro-
gramu zvočna masaža z gongom. 
Pomemben del centra za sprostitev 
je namenjen savnam. Predvideva se 
postavitev finske, turške ter biospec-
trum savne. 
Kdaj bo Celovita zaživela v polno-
sti je vprašanje časa, povpraševanja, 
zanimanja ter seveda finančnih sred-
stev. Postopoma, po korakih se bodo 
dopolnjevale dejavnosti, vadbe in 
druga pestra ponudba. Kot vedno se 
bosta lastnika prilagajala trgu in še 
naprej ju bo vodila volja do dela, že-
lja po zagotavljanju dobrih delovnih 
pogojev za zaposlene, inovativnost, 
preseganje omejitev že videnega in 
zaupanje v razvoj v prihodnosti. Pa 
srečno.                 Nadja Prosen Verbič

Nov center sprostitve in dobrega počutja

Celovita v decembru odprla vrata
V mesecu decembru je vrata dobrega počutja in sprostitve odprla Celovita – center, ki ponuja 
dejavnosti sprostitve, tako za človekovo telo kot duha, poleg užitkov pa novost v kraj prinaša 
tudi nova delavna mesta.

Nov objekt v Srednji vasi nudi številne dejavnosti spro-
stitve in dobrega počutja.

Vaditeljice med nadaljevalno vadbo joge.

Gasilke se že peto leto tradicionalno 
zberejo na letnih posvetih. Tokrat je 
čast organizacĳe pripadala Gasilski
zvezi Dolomiti  - gostiteljici posveta 
Anici Tomšič. Srečanje je potekalo 
v kulturnem domu na Dobrovi 11. 
januarja 2013. Udeležba  več kot 190 
gasilk in tudi gasilcev iz 118 km2 veli-
kega območja je potrdila, da hodĳo v
pravo smer, saj je cilj približati vedno 
aktualne teme na prĳeten in humoren
način. Cilj je tudi aktivirati več članic 
v gasilstvu in poveljstvih. »Cvetu 
slovenskega gasilstva« sta člana Ga-
silske brigade Ljubljana z uvodnimi 
besedami: »Tisto kar niste vedele in 
je prav, da veste,« predstavila glavno 
temo posveta, ki je bila predstavitev 
balonarske nesreče na Igu. Marsik-
do se namreč ne zaveda, da pomoč 
v primeru tako obsežnih nesreč po-
trebujejo tudi gasilci sami. Zanje so v 

minulem letu organizirali tečaj za za-
upnike, ki nudĳo psihološko pomoč
vsem gasilcem. Vodstvo gasilstva se 
namreč zaveda, da v kriznih trenut-
kih ni ustrezne psihološke pomoči, 
zato je njihov cilj razširitev usposab-
ljanja za zaupnike tudi na prostovolj-
na gasilska društva. 
V nadaljevanju je sledil tudi pogovor z 
naslovom Kaj mi je spremenilo življe-
nje. V interaktivnem pogovoru je bila 
predstavljena  sprememba življenja 
mlade gasilke, ki se ji je rodila hčer-
ka s cerebralno paralizo. Mala Manca 
kljub bolezni zajema svoje življenje z 
veliko žlico. Kot pravĳo gasilci »Hva-
la in na pomoč«, se je zgodba dotakni-
la prav vsakega prisotnega. Ob koncu 
dogodka so s prodajo otroške knjige, 
napisane prav za malo Manco, zbirali 
sredstva za nakup prilagojenega vo-
zila z rampo.

Seveda pa  posveta ni brez humorja, 
zato so ga gasilke zaključile s skečem 
tekmovanja gasilcev ter ob koncu s 
pogostitvĳo in skupnim druženjem.
Posveta so se udeležili tudi predsed-
nik Gasilske zveze Slovenĳe Anton

Koren, člana predsedstva GZS Franc 
Bradeško in Iztok Zajc, predsednica  
Sveta članic GZS Marinka Cempre 
Turk ter predsedniki in poveljniki 
PGD in GZ. Zbrane je pozdravil in 
nagovoril tudi župan, ki je gasilke in 

gasilce pohvalil za njihovo požrtvo-
valno delo, ki ga naj še naprej z vese-
ljem in zadovoljstvom opravljajo. Žu-
pan meni, da je treba veliko narediti 
na preventivnem področju, da bi bilo 
čim manj intervencĳ ob nesrečah. (sa)

Na Dobrovi organiziran posvet gasilk regĳe Ljubljana I
Na Dobrovi se je zbralo veliko gasilk iz okoliških gasilskih zvez:  Brezovica, Dol - Dolsko, Dolomiti, Horjul, Ig, Ljubljana, Medvode, Škofljica, Velike Lašče in Vodice.

Zgodba male Mance se je dotaknila prav vsakega priso-
tnega.

Veliko je treba  narediti na preventivnem področju, da bi 
bilo čim manj intervencĳ ob nesrečah.

V oddaji so sodelovala tudi nekate-
ra društva, ki delujejo v Polhovem 
Gradcu: Kljeklarsko društvo Polhov 

Gradec, Planinsko društvo Blagaja-
na, Folklorna skupina Grof Blagaj 
… Ansambel Jurčki pa je sodeloval 

v natečaju Razglednica Slovenĳe s
polko, ki nosi naslov Polhov Gradec 
in govori o legendi o nastanku ime-

na. Besedilo je napisal Franc Ankerst 
na osnovi pesmi, ki jo je prispeval 
Marjan Malovrh. Glasbo sta ustva-
rila brata Boštjan in Jure Jurjevčič, 
aranžma pa je delo Tadeja Miheliča 
in Milana Kokalja. V oddaji so an-
sambel Vera in originali predstav-
ljali mesto Celje, nastopili pa so tudi 
drugi glasbeniki; Za ka pa ne, Dejan 
Vunjak, Vitezi Celjski in legenda na-
ših koncev Ivan Hudnik s skupino.
Teden kasneje, v petek 14. decem-
bra so se Jurčki v oddaji Na zdravje 
predstavili še enkrat s skladbo Pol-
hov Gradec, katera se je potegovali 
za uvrstitev v finalno oddajo. V ru-

briki Razglednica Slovenĳe so sode-
lovali naslednji ansambli: Ansambel 
Trgovci (Na Krvavcu), Ansambel 
Popotnik (Otočec je dragulj Dolenj-
ske), Robert Zorec, Alja Breznikar in 
Cinta Mlakar (Naše Radeče), Gianni 
Rĳavec (Trnovo, vas miru in ljubez-
ni), Vera in Originali (Lepo je biti 
Celjan) in Ansambel Jurčki (Polhov 
Gradec).
S svojimi glasovi ste Jurčke in sklad-
bo Polhov Gradec že poslali v finalno
oddajo, ki bo na sporedu spomladi, 
v zaključku sezone. Za vsak glas se 
vam člani ansambla Jurčki iskreno 
zahvaljujejo. (BJ)

Polhov Gradec predstavljen v oddaji Na zdravje!
7. decembra lani je bil v oddaji Na zdravje predstavljen tudi Polhov Gradec. V oddaji so bile predstavljene zanimivosti kraja, kot so legenda o nastanku imena, o blagajki, 
pa o krajevnem in poštnem muzeju, predstavila pa sta se tudi kar sam grof Blagaj in njegova soproga (Mohor Nartnik in Lucĳa Trobec).
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Med njenim rokopisnim gradivom je veliko 
pesmi, kar kaže, da je bila prava ljubiteljica slo-
venske poezĳe. Besedila so objavljena v Sloven-
cu, Bogoljubu ali pa so narodne pesmi. Marĳa
jih je očitno tam prebrala in prepisala v svoj 
zvezek z nadvse lepo, čitljivo pisavo. Tako se 
vrstĳo številni prepisi pesmi Franceta Prešer-
na (1800–1849), Silvina Sardenka (1876–1942), 
Antona Funtka (1862–1932) in drugih. Veliko 

pesmi nosi odmev prve svetovne vojne. Po 
vsej verjetnosti je znala tudi nemško, ker je ne-
kaj pesmi v nemščini. Pod nekaj pesmimi se je 
podpisala, in to s polnim imenom ali pa z okraj-
šanim: Spisala Marĳa ali M. Šifrer. Po njenih na-
tančnih podatkih ob koncu pesmi lahko pred-
videvamo, da je avtorica nekaterih pesmi sama, 
sicer pa o tem še ni rečena zadnja beseda. Med 
pesmimi pritegne tista o Frideriku Baragi, za 

katerega se zbira gradivo v postopku za svet-
nika. Pesem je zanimiva že zato, ker je že pred 
mnogimi desetletji Barago imenovala za svet-
nika. Sicer pa so pesmi, ki jih domnevno lahko 
pripišemo njej, v glavnem ljubezenske. Vsebina 

je dana v usta moškemu, ki zaman hrepeni po 
ljubljenem bitju: 

Če sem v družbi ali sam,
v mislih vedno te imam,
prej mirno mi je b`lo srce,
nemirno zdaj je kot morje.

Na drugem mestu se pojavĳo temne slutnje:
Žalost mi srce zaliva,
vedno k tebi hrepenim,
dokler grob me ne zakriva,
ljubi mir zastonj želim. 

Pesmi Marĳe Šifrer so pisane v preteklem pes-
niškem jeziku, take so tudi prispodobe, a kljub 
temu so vreden dokaz nadarjene ljudske duše, 
ki ni imela priložnosti, da bi se uveljavila. 

Milka Bokal

Rokopis pesmi Marĳe Šifrer

»Spoštovane čebelarke in čebelarji. 
Za nami je ena najslabših čebelarskih 
letin«, je na rednem občnem zboru 
pozdravil in uvodoma povedal pred-
sednik Čebelarskega društva Do-
lomiti Janko Prebil. Lahko se spom-
nimo nepričakovane zmrzali konec 
lanskega aprila ter pozebe v prvi 
polovici lanskega maja, ki sta storili 
veliko škode na naših vrtovih in v sa-
dovnjakih, predvsem pa sta prizadeli 
čebelarje, saj je bil čas medenja tako 
hitro zaključen pravzaprav uničen. 
Sledilo je nadvse vroče poletje, ki 
prav tako ni primerno za nabiranje 
medičine pri čebelah, saj se cvetje v 
takšnih pogojih hitro posuši in od-
pade. Prava paša za čebele so bila 
le redka področja, zato so čebelarji 
morali čebelam pomagati s spodbu-
jevalnim krmljenjem. Druga polovica 
leta je bila usodna za številne čebelje 
družine, razlog za to je bil napad va-
roj in huda gniloba. Zdravila za za-
tiranje varoje sicer obstajajo, vendar 
je vprašljiva njihova učinkovitost, 
celo škodljivost, saj nekatera zdravi-
la povzročajo ropanje med čebeljimi 
družinami. Zatiranje bolezni hude 
gnilobe se prav tako redno vrši po 

terenu, in sicer s pregledi in jema-
njem analiz vzorcev. »Oba pojava sta 
v splošnem velik problem in škoda 
za čebelarstvo v Slovenĳi«, je med
drugim v poročilu opisal stanje za 

leto 2012 predsednik. »Toda tudi to 
bo čebelarstvo preneslo in prišla bo 
nova, prav gotovo boljša sezona, saj 
takšna ne more trajati«, je optimistič-
no napovedal gost, podpredsednik 
ČZS Marko Alauf, ki je pohvalil delo 
društva, še posebej je izpostavil med-
eni zajtrk, kjer so člani ČD Dolomiti, 

ne glede na slabo letino, zbrali skoraj 
60 litrov medu in ga podarili vrtcem 
ter šolam v občinah Dobrova – Pol-
hov Gradec ter Horjul. Po besedah 
Alaufa se ta akcĳa v Slovenĳi opušča,

saj društva in lokalni pridelovalci vse 
redkeje prispevajo doma pridelano 
hrano. Janko Božnar pa je opozoril 
na razlog opuščanja tradicionalne-
ga slovenskega zajtrka, ki ga vidi v 
neučinkovitosti oziroma neposluhu 
šol za nakup pridelkov in izdelkov 
lokalnega izvora. Interes tistih, ki ob 

tem prazniku brezplačno prispevajo 
svoje pridelke in izdelke, je tudi v 
tem, da jih kasneje šole in vrtci kupi-
jo. Toda te navadno, sicer zaradi raz-
pisnih pogojev ter finančnih omejitev,
posegajo po najcenejšem ponudniku, 
ne glede na njihov izvor. 
  Poleg podanih poročil so bile na 
dnevnem redu tudi volitve v organe 
društva. Izvoljeni so bili novi organi, 
predsednik pa je s soglasno podporo 
ostal Janko Prebil. Ta je podal tudi 
plan za delo v letošnjem letu. Pri-

oriteta društva je pomoč in podpora 
članom čebelarskega društva pri če-
belarjenju. Ena pomembnih točk pro-
grama je tudi izobraževanje. Društvo 
v tem letu predvideva dve predavanji 
(prvo predavanje bo organizirano že 
27. februarja 2013), saj je po besedah 
predsednika »stalno izobraževanje 

nujno za učinkovito in zdravo čebe-
larjenje, posebej, ko gre za zatiranje 
oziroma preprečevanje okužb s hudo 
gnilobo in z drugimi boleznimi«. Pri 
tem je izpostavil problematiko, ki se 
v zadnjem času vse pogosteje po-
javlja tudi na območju Dolomitov, in 
sicer »gre za manjše čebelarje, ki niso 
vključeni v društvo, niti nimajo čebel 
prĳavljenih pri Agencĳi RS za kme-
tĳske trge in razvoj podeželja, kar je
protizakonito in kaznivo« je opozo-
ril Prebil ter pozval vse, naj bodo na 
omenjeno problematiko pozorni in 
naj v primeru odkritja takšnega pri-
mera obvestĳo terenskega svetovalca
Janka Božnarja. Že pomladi pa čebe-
larji nadaljujejo z obnovitvĳo Doma
čebelarjev. V lanskem letu so obnovi-
li streho - zamenjali strešno kritino, 
ustrezno izolirali, prebarvali ostrešje, 
postavili nov strelovod ter naredili 
nadstrešek nad stopniščem. V letoš-
njem letu pa jih čaka še izvedba izo-
lacĳe ter obnova fasade. Del sredstev
so pridobili preko razpisov občine 
Dobrova – Polhov Gradec in občine 
Horjul, iz naslova kmetĳske dejavno-
sti, ostalo bodo čebelarji morali pri-
spevati sami, tudi ure prostovoljnega 
dela so in še bodo velik doprinos k 
novi podobi in ureditvi čebelarskega 
doma. 
Čebelarji Čebelarskega društva Do-
lomiti so glede na podana poročila 
in plan dela pridni kot njihove va-
rovanke – čebelice. Pa srečno in »naj 
medi«!             Nadja Prosen Verbič

Lepa udeležba čebelarjev na občnem zboru ČD Dolomi-
ti.

Predsednik ČD Dolomiti Janko Prebil (levo) in člana de-
lovnega predsedstva.

Sv. Miklavž v Brezju
Vsako leto sv. Miklavž težko pričakuje dan, ko bo 
zopet obiskal pridne otroke v Brezju. Ob večerih 
prebira njihova pisma, pripravlja darila in peče 
piškote.
Tudi letos ni pozabil nanje. V sredo, 5. decembra, se je v 
večernih urah  s svojim spremstvom podal na pot po vasi 
in obiskal prav vse, ki so mu pisali. Angeli so mu pomagali 
deliti darila, parklji pa so ob tem zganjali norčĳe. Otroke je
povprašal, kako pridni so bili med letom. Tisti najbolj prid-
ni so dobili darila, pri malo manj pridnih pa so se oglasili 
parklji in zarožljali z verigami. A brez daril tudi slednji niso 
ostali. Tako je sv. Miklavž s svojim obiskom zopet razveselil 
otroke in njihove starše. (M. G.)

Bil je sončen novembrski dan, 
ko smo se upokojenci odpelja-
li proti Novemu mestu. Naj-
prej smo obiskali mestno hišo. 

Novomeščani ji pravĳo parla-
ment. Tam nas je sprejel župan 
mesta g. Alojz Muhič. Glede 
na leta in težave, s katerimi 
se srečujejo nekateri naši čla-
ni, smo seznanitev z mestom 
opravili kar z ogledom krat-
kega filma o znamenitostih in
značilnostih Novega mesta, 
in to v prostorih mestne hiše. 
Po vljudnostnem županovem 
nagovoru so nam postregli s 
kavo, ki se nam je še posebno 
prilegla. Ob prĳetnem klepetu

z županom in vodjo protokola 
nam je čas hitro mineval. Se-
veda pa smo postavljali tudi 
vprašanja o njihovih težavah 

pri vodenju mestne občine. 
Naš naslednji cilj je bil ogled 
narodnega muzeja, ki je trajal 
eno uro in pol.
Pot nas je naprej vodila v zida-
nico Colnar na Trški gori. Po 
ozki cesti smo se z avtobusom 
strmo vzpenjali med vinogra-
di in bili kar malo zaskrbljeni, 
kako bomo prispeli do cilja.
Na dvorišču zidanice sta nas 
pričakala lastnika Colnar, ki 
sta gospodarja kmetĳe, vino-
gradov in zidanice. Med pri-

jetnim klepetom sta nam po-
stregla z domačim kruhom in 
siri ter dobrimi vini, kar vse 
sami pridelujejo. Med degu-

stacĳo nam je gospa Colnar
povedala zgodovino kmetĳe
za nekaj rodov nazaj. Staro 
njihovo pravilo je, da kmetĳo
nasledi gospodar z imenom 
Janez. Tudi pri njih bo tako, 
ker imata poleg dveh hčera 
tudi sina Janeza.
Polni doživetĳ smo se odpe-
ljali nazaj pod Trško goro v 
Gostišče Pugelj, kjer smo imeli 
pozno kosilo. Po njem smo se 
zabavali ob zvokih Ansambla 
Dolenjci iz Novega mesta. Ob 

družabnih igrah, plesu in pes-
mi je ura drvela pozno v noč.
19. decembra smo zopet kre-
nili proti Dolenjski, in sicer 
na Studenec nad Sevnico. V 
Gostišču Janc smo silvestrova-
li, in to že deveto leto. Ob do-
bri hrani in zvokih Ansambla 
Ocvirk ter veseli družbi naših 
članov in članic je čas tekel ne-
izmerno hitro. Člani ansambla 
so nam pripravili družabne 
igre, pa tudi smeha ni manjka-
lo. Ob ritmu harmonike smo 
plesali kot dvajsetletniki in ne 
kot upokojenci, tudi nobene 
viže nismo zamudili.
Med tem je bil tudi nagovor  g. 
Janca in našega predsednika 
Toneta. Izrečenih je bilo veli-
ko lepih besed in želja za leto 
2013. Skupaj smo nazdravili 
s kozarci penine in prižgali 
kresničke, seveda pa se je za-
bava nadaljevala v pozne ure.
Nobenemu od nas se ni mu-
dilo domov, tako da smo od 
doma odšli v sredo, domov pa 
smo se vrnili v četrtek.

Anica Tomšič

Martinovanje in silvestrovanje DU Dobrova

Občni zbor Čebelarskega društva Dolomiti 

Leto 2012 - eno najslabših čebelarskih letin
Polhov Gradec, 13. januar – V domu čebelarjev v Polhovem Gradcu so se na snežno nedeljo zbrali 
čebelarji na rednem občnem zboru in pregledali delo za nazaj ter načrte za naprej.

Naravna in kulturna podoba naše občine  (5)

Na novo odkrita polhograjska pesnica 
Marĳa Šifrer – Bizjanova Micka
Polhograjske hiše skrivajo še marsikaj dragocenega, kar se odkriva šele v za-
dnjem času. Nekaj takega se je našlo v Polhovem Gradcu 28. Andreja Bizjan Cvi-
kić in Drago Cvikić sta lastnika slovstvene zapuščine Marĳe Šifrer – Bizjanove
Micke. Bizjanova Micka je bila rojena 1895, umrla pa je leta 1985. Doživela je 
torej visoko starost 90 let. 
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»Pesem miru« kot so prire-
ditev že nekaj let nazaj po-
imenovali člani Turističnega 
društva Briše, ki vsako leto 
skrbno pripravĳo vse potreb-
no, da lahko obiskovalci na 
praznični dan užĳemo delček
kulture in ustvarjanja naših 

domačinov. 
Kakor se za praznik, kakršen 
je dan samostojnosti in eno-
tnosti, spodobi, se je pričela 
prireditev  s slovensko himno 
v izvedbi Mešanega pevske-
ga zbora TD Briše, ki ga vodi 
Marjan Malovrh. Ti so v nada-
ljevanju zapeli še dve pesmi. 
Prav tako Pesem miru ne bi 

bila to kar je, če jo s prĳazno,
spontano in nadvse izvirno 
besedo ne bi spremljal Marjan 
Bradeško. S pozdravom je na-
govoril Polhograjčane in do-
brodošlico zaželel tudi vsem 
obiskovalcem od drugod. Na 
odru je tudi tokrat zvenela pe-

sem, ki je razveseljevala, tako 
številne nastopajoče, pred-
vsem pa do zadnjega kotička 
napolnjeno dvorano. Ne le, da 
je pesem razveseljevala, z njo 
so nastopajoči želeli pokazati, 
da »po dvaindvajsetih letih od 
odločitve za našo samostojno 
državo še vedno želimo, hoče-
mo in smo sposobni biti – sa-

mostojni«. Slednje so s péto 
pesmĳo najprej potrdile čla-
nice Ženskega pevskega zbo-
ra Daníca z zborovodjo Olgo 
Ulokino. S popolnoma dru-
gačnim izborom glasbene zvr-
sti se je predstavila Mladinska 
vokalna skupina KD Gregor 

Rihar, ki jo vodi nadobudna 
in temperamentna Ema Nart-
nik, ki prav tako uspešno in 
vestno pili glasove najmlajših 
pevcev – Višajčkov, ti so tudi 
tokrat s prisrčnim glasbenim 
nastopom poželi velik aplavz. 
Jutranji mešani cerkveni 
zbor, pod vodstvom Marja-
na Malovrha je ob spremljavi 

Roka Rusa zapel dve božični 
melodĳi. Kot zadnji pa so na
oder stopili člani Mešanega 
pevskega zbora Gregor Rihar, 
ki jih vodi Marĳa Nartnik ter
zazibali občinstvo z dvema 
nežnima melodĳama. V neko-
liko drugačni podobi pa so se 
polhograjski publiki predsta-
vili Kvartet 3+, poznani tudi 

pod imenom »Polhograjski 
Beatlesi«, ki so v slogu pop-
rocka zaigrali in zapeli dva 
božična komada. 
Poseben pečat tokratni pri-
reditvi je s svojimi pričevanji 
ter glasbenimi vložki dal gost 
Dario Cortese, samostojni pu-
blicist, ki piše o enostavni pre-
hrani in o potovanjih v bližnje 

daljave, na katere se po navadi 
odpravi kar peš. Je tudi avtor 
več  knjig o prehrani, ki jih je 
opremil z lastnimi fotogra-
fijami. Ta večer je v svojskem 
slogu spregovoril o vsem tem 
– o glasbi, ki je spremljevalka 
njegovih pohodov v naravo, 
ob tem pa sta z voditeljem pri-
šla tudi do zdrave prehrane in 
poudarila, da lahko na svoji 
zemlji, ki se vse preveč zaraš-
ča, pridelamo več, boljše in 
vsekakor bolj zdravo. 
Prireditev je izzvenela v zelo 
optimističnem tonu, tudi po 
zaslugi nagovorov. Župan 
Franc Setnikar je v svojem 
voščilu med drugim dejal, da 
vedno zmoremo in smo spo-
sobni narediti marsikaj in več, 
župnik Bogdan Oražem pa je 
poudaril pomen praznikov, ki 
so polni veselega, dobre volje 
in pozitivnega vzdušja, tako 
kot tudi tokratna prireditev. 
Z mislĳo francoskega filozofa
Voltaira, ki je dejal:«Odločil 
sem se, da bom srečen, ker je to 
dobro za zdravje«, je zaključil 
voditelj vsebinsko bogat po-
vezovalni program in dodal: 
»Ne le, da potrebujemo srečo, 
za srečo se moramo odločiti. 
To pa storimo tako, da se tru-
dimo in v vseh stvareh iščemo 
predvsem dobro, lepo, veselo 
- vse, kar pripomore k naši 
sreči ter sreči drugih.« Sledila 
je le še vsem dobro znana bo-
žično pesem Sveta noč, ki že 
več kot 190 let združuje ljudi 
po vsem svetu, in tudi tokrat 
je združila glasove vseh na-
stopajočih in obiskovalcev. 

Nadja Prosen Verbič

Pesem miru 

V znamenju sreče in veselja
Polhov Gradec, 26. december – Na odru Kulturnega doma Jakoba Trobca je na 
slovenski državni praznik ob dnevu samostojnosti in enotnosti ponovno zvenela 
pesem in lepa beseda.

Na odru KD Jakoba Trobca je zvenela lepa pesem in beseda Dario Cortese je zaigrlal na dude.

Mladinska vokalna skupina KD Gregor Rihar. 

Višajčki so s prisrčnim nastopom poželi velik aplavz.

Decembra 2012 smo se v sončnem, a 
hladnem popoldnevu na pokopališču na 
Črnem Vrhu poslovili od naše krajanke 
Barbke Železnik, rojene Frlan.
Njeno življenje je bilo vse prej kot lahko, 
saj ji je mama umrla ob porodu. Predšol-
ska leta je preživela pri dobrih ljudeh. Ko 
se je ata znova poročil, je dobila drugo 
mamo, vendar je ostala edinka. Mačeha je 
imela majhno trgovinico in majhno hišo. 
Za skromno preživetje pa je le bilo. Oče je 
imel v dnevni sobi postavljen »ponk«, na 
katerem je izdeloval razna kmečka orodja 
in pripomočke. Med nemško okupacĳo je
Barbka mačehi že pomagala v njeni tr-
govinici. Vodila ji je potrebno evidenco. 
V tistih časih so bila živila na karte in 
te je bilo treba večkrat odnesti v tri ure 
oddaljeno Ško�o Loko. V poletnem času
se je tja odpravila kar bosa.
Kot aktivna mladinka je postala članica 
Ljudsko-prosvetnega sveta Črni Vrh, ki 
se je kasneje preimenovalo v Kulturno-
umetniško društvo Črni Vrh. Društvo je 
do leta 1962 uprizorilo več iger. Gospa 
Barbka je prevzela in odlično odigrala 
glavne vloge v igrah Razvalina življe-
nja, Raztrganci, Veriga in še nekaterih. 
S temi predstavami so gostovali tudi v 
bližnjih krajih.
Življenje je teklo naprej in izvoljena je 
bila za tajnico Občinskega odbora Rdeče-
ga križa. Kasneje je postala predsednica 
Krajevnega odbora Rdečega križa Črni 
Vrh. V času množičnih krvodajalskih ak-
cĳ ji je na Črnem Vrhu uspelo pridobiti
za cel avtobus krvodajalcev. Kot zvesta 
članica Rdečega križa je skoraj do svoje 
smrti redno vodila določene akcĳe in za

to prejela več občinskih priznanj. Zaradi 
svojega humanitarnega delovanja v kra-
ju je postala predsednica socialno-zdrav-
stvene komisĳe v Krajevni skupnosti
Črni Vrh.
V času, ko je bilo klekljanje v naših kra-
jih še zelo razvito, je organizirala odkup 
čipk. Odkupovalo jih je podjetje Čipka 
iz Idrĳe. Tudi pri tem delu se je gospa
Barbka izkazala kot zelo vestna in na-
tančna. V času največjega zanimanja za 
klekljanje je dobila prostor za odkup v 
vaški trgovini ter ob sobotah sprejemala 
in plačevala čipke. Kasneje jih je odkupo-
vala doma in obenem klekljaricam nudila 
vse potrebne pripomočke za klekljanje.
Kljub vsem naštetim dejavnostim gospa 
Barbka ni pozabila na družinsko življe-
nje. Poročila se je in z možem Francem 
ustvarila topel dom petim otrokom, po-
leg tega pa skrbela za bolno, nepokretno 
mačeho. Po prezgodnji moževi smrti je 
skrb za družino padla na njena ramena. 
Vendar ji življenje ni prav nič prizana-
šalo, saj sta jo močno prizadeli še dve 
družinski tragedĳi. Najprej tragična ne-
sreča vnuka Davida Železnika in kmalu 
za tem še izguba sina Milana. Poleg tega 
je sama prestajala težke operacĳe. V ute-
ho sta ji bila vnuka v domači hiši, ki ju 
je varovala med tem, ko so starši hodili 
v službo.
Barbka, radi se bomo spominjali tvojega 
dobrega in zavzetega dela ter vsega, kar 
si dosegla in naredila za naš kraj, za nas, 
krajane in krajanke Črnega Vrha.
Hvala za vse.
Na Črnem Vrhu, januarja 2013  
 Milan Košir

V dneh pred božičem smo po domovih postavljali 
jaslice, krasili božična drevesca, na sveti večer pa 
še pokropili in s kadilom pokadili naše domove. 
Večina gospodinjstev to opravi na vse tri svete več-
ere – božični večer, večer starega leta in predvečer 
gospodovega razglašenja (Treh kraljev). 
Letos so našo črnovrško cerkev in kapelico krasile 
skrbno izdelane jaslice izpod rok Simone in Anžeta 
Koširja s Črnega Vrha. Otroci radi postojĳo ob njih,
preštevajo ovčke, opazujejo pastirje, v največje ve-
selje pa jim je angelček, postavljen v jaslicah, ki po-
kima z glavo, ko mu daruješ kakšen evro. Podobe 

Jezusa, Marĳe in Jožefa nam pripovedujejo o božji
ljubezni do nas in o ljubezni, ki vlada v sveti Dru-
žini. Pastirji nas s svojo preprostostjo vabĳo, naj
tudi mi sprejmemo novorojeno dete in ga počasti-
mo. Ovce, zelenje in cvetje so del narave, ki je prva 
sprejela odrešenika in se mu poklonila. Poleg jaslic 
pa je običajno postavljeno božično drevo, simbol 
življenja, ki nam ga je pridobil Kristus. Lučke na 
njem pomenĳo luč, ki jo je Kristus prinesel na svet,
okraski in darovi na drevescu pa so znamenje do-
brote, ki jo posebno čutimo ob božiču.
Božič, družinski praznik, praznujemo kot dan, ko 

se je rodil Jezus Kristus, da bi človeštvo odrešil 
njegovih grehov. V ta namen se povsod darujejo 
polnočne maše in tudi na Črnem Vrhu smo se je 
verniki udeležili v zelo velikem številu. Kar veliko 
jih je iz sosednjih vasi prišlo peš, z baklami ali luč-
kami v rokah. Slovesno polnočno mašo je daroval 
kaplan Peter Nastran, obogatili pa so jo bralci beril 
in črnovrški cerkveni pevci. 
Božični čas je kratek, a zelo bogat. Priložnost za 
vsakogar, da se odpre in dovoli, da se Bog rodi 
v njegovem srcu, ter tako utrdi in poglobi svojo 
vero.

Med božično osmino je tudi nedelja svete Družine, 
ko starši črnovrške otroke pripeljemo na blagoslov 
otrok. Naš kaplan je ob koncu maše blagoslovil 
vsakega otroka posebej, prejeli pa so tudi majhne 
Jezuščke, ki jih bodo vedno spominjali nanj.
Božič je čas radosti in veselja! Rodil se nam je Božji 
sin, ki je prišel delit z nami naše življenje, revščino, 
preizkušnje in trpljenje, na koncu tudi našo smrt. 
To lahko v današnjih časih razumemo kot sporoči-
lo, naj ne obupamo nad seboj in drugimi, ker tudi 
on ni obupal nad nami.

Katja Skopec

Jaslice v cerkvi Jaslice v kapelici

V spomin 
Barbka Železnik
(1928–2012)

Božični prazniki na Črnem Vrhu
Že kar daleč za nami je adventni čas, ko se kristjani začnemo pripravljati na božič. Zuna-
nje znamenje teh priprav so najrazličnejši adventni venčki, ki krasĳo naše domove. Sveče
na adventnem vencu ponazarjajo štiri nedelje pred samim praznikom Jezusovega rojstva. 
Tako je adventni venec krasil tudi oltar črnovrške cerkve, verniki pa smo vsako nedeljo 
prihajali k maši in z molitvĳo duhovno bogatili naše duše v pričakovanju novorojenega
sina.
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Pevci Mešanega pevskega 
zbora KUD Dolomiti so v pre-
novljeni cerkvi na Dobrovi s 
pesmĳo poslušalcem pokloni-
li čarobne trenutke.
Prenovljena cerkev Marĳe
Vnebovzete je s svojo sakralno 
dediščino in jaslicami že pred 

koncertom ustvarila vzdušje 
upanja in miru. Izvrstno pri-
pravljen pevski program, ki 
ga je pripravil zborovodja Bo-
rut Dolinar z izjemnimi pev-
ci, solisti in gosti, je radostno 
vzdušje nadgradil. V prvem 
delu so poslušalci prek raz-

ličnih tujih ljudskih pesmi, 
angleških, francoskih, nem-
ških, začutili, kako različen je 
temperament evropskih naro-
dov, ki pa ohranja svojo milo 
harmonĳo, ko se priklanja
Njemu, ki se nas je na skriv-
nosten način dotaknil na sveti 
večer. Ubrano petje je dopol-
nila Taja Levstek na orglah, 
obetavna glasbenica in štu-
dentka Akademĳe za glasbo.
Vsako leto nas na koncertu 
razveselĳo različne gostujoče
skupine ali posamezniki. Le-
tos je bila to domača Godba 
Dobrova - Polhov Gradec, ki ji 
dirigira Matej Rihter, priznani 
trobentač. Za mnoge koncert 
ne bi bil to, kar je, če ne bi bilo 
misli, ki jih iz leta v leto skozi 
vezno besedilo podaja Mojca 
Kucler Dolinar.
Ob koncu so se organizatorji 
zahvalili vsem sodelujočim, 
posebno domačemu župniku 
gospodu Golobu. Poslušalci 
pa so bili deležni toplega na-
pitka in druženja s pevci pred 
župnĳskim domom, kjer prav
tako ni manjkalo pesmi.

 Nadja Prosen Verbič

Slovenska veteranska avto-moto zveza 
(SVAMZ) je kot članica International Historic 
Vehicle Organization (IHVO) v Slovenĳi edina
pooblaščena za certificiranje starodobnih vo-
zil. Sedež imajo na Vranskem, kjer je v bližini 
novi poligon varne vožnje, prizadevni člani pa 
so v centru Vranskega ob prostorih društva 
postavili muzej motociklov, ki je z več kot sto 
motocikli vsekakor vreden ogleda. Njihovi 
prihodki so poleg vstopnin v muzej predvsem 
letne članarine vseh slovenskih starodobnikov 
(po 30 evrov) in prihodek iz dodelitve certifi-
kata; oldtimerji nad 25 let plačajo zanj 220 ev-
rov, youngtimerji do 25 let pa 400 evrov. Kateri 
avtomobili so lahko youngtimerji, presoja ko-
misionar, ki si vozilo ogleda na terenu, ga po-
drobno fotografira in pripravi zapisnik. Stro-
ški za tovrstni ogled v Polhovem Gradcu so 
približno 50 evrov. Če vozilo zadosti pogojem, 

lastnik v roku desetih dni po pošti prejme cer-
tifikat starodobnika. Člani SVAMZ štirikrat na
leto brezplačno prejemajo na dom revĳo Avto
Motor Classic in koristĳo ne le popuste pri za-
varovalnicah, ampak tudi ugodnosti v akcĳi
Klub ugodnosti. Več na h�p://www.svamz.
com ali www.muzej-motociklov.com. 

Sebastjan Vehar

Kajtanje je razburljiv  mlad šport, ki zdru-
žuje elemente različnih športov: deskanja na 
snegu, deskanja na vodi, jadranja na deski 
in jadralnega padalstva; tiste pisane ptiče ki 

se vsak vikend spuščajo z Lovrenca in lovĳo
vzgonske zračne tokove, da jih čim dlje drži-
jo v zraku. Tudi »kajt« se lahko usmerja in 
deloma zavira s poteznimi vrvicami in če je 
pri jadralcih dosežek dvig na toplih zračnih 
tokovih, podaljšanje te neverjetne svobode 
gibanja, je pri kajtanju zaželen skok ali celo 
obrat v zraku, pri čemer kajter za skakalnico 
izkorišča morski val in poteg vrvic za dodaten 
pospešek.  Osnov kajtanja se lahko naučimo 
že v nekaj dneh, sprva na suhem s padalom 
v roki in pomočnikom, ki stoji za nami in nas 
drži na vrvi, saj bi nas sicer lahko sunek vetra 
potegnil daleč stran po zelenem travniku.
V športnem društvu Kitesfera ponujajo teča-
je, ki jih vodĳo izkušeni strokovnjaki. Naučĳo
vas vsega: od samih osnov do naprednih tri-
kov, kot so skoki, obrati, vožnja unhooked ... 
Organizirajo izlete, udeležujejo se tekmovanj 
in svetujejo z različnimi informacĳami  o do-
godkih, varnosti, novostih na trgu, nakupu 
opreme …
Jernej Privšek je slovenski pionir kajtanja,  a 
športno kariero je začel s kanujem na divjih 

vodah – treniral in tekmoval  je devet let, 
nato pa je bil štiri  leta aktiven tekmovalec z 
ra�ingško ekipo Bobri. Skupaj so osvojili ev-
ropski in svetovni prestol! Bil je tudi učitelj 
smučanja, a ko je spoznal kajtanje, ga je to 
leta 1999 povsem zasvojilo. Dve leti pozneje je 
ustanovil  društvo Kitesfera, ki šteje okoli 300 
slovenskih in 150 tujih članov. Nič čudnega, 
saj ima društvo na znameniti črnogorski plaži 
Ada Bojana na delti reke Bojane svoje  prosto-
re in šolo kajtanja ter stoječega veslanja (SUP) 
celotno sezono od maja do septembra. Kot za-
nimivost: na tej plaži je sicer večina drobnega 
peska namenjena nudistom.  Jernej ima na tej 
elitni lokacĳi, kjer prednjačĳo tujci, na voljo
tudi izposojo kajtov in opreme ter izposojo 
desk SuP; to so  4 m dolge deske, ki spomi-
njajo na jadralno desko, le da so daljše. Tudi 
vesla, ki spominjajo na vesla kanuistov, so za 
glavo višja od samega veslača.  V bistvu je ta 

šport na novo odkril havajsko prevozno sred-
stvo in se je skomercializiral do take mere, da 
imajo v Evropi tudi redna tekmovanja. Lani  
je Jernej začel promovirati  SUP  v Slovenĳi,
a smo vendarle tradicionalisti in šport še ni 
prodrl. A večkrat lahko Jerneja z ekipo srečate  
na Ljubljanici. In kakšne so cene teh poseb-
nih športov? Rekreativni kajt stane v trgovini 
okoli 2500 evrov, sup oziroma stoječi veslaški 
surf pa je najugodnejši v napihljivi različici za 
800 evrov, medtem ko je bolj športna trdna  
različica še enkrat dražja. 
Kajtanje  je lahko zahtevno glede vodljivosti, 
saj je za razliko od jadranja na deski desko 
kajt, ki se sicer lahko potopi, če ni hitrosti, 
težje usmerjati prečno na veter ali celo proti 
njemu. Veliko lažje gre po snegu, pravi Jernej, 
ki  gre v nedeljo kajtat na Bloke pri Cerknici. 
Seveda pri tem uporablja smuči in ne potoplji-
vo desko, preostala oprema je enaka.  In še za-
nimivost: Jernej je ženo spoznal kot tečajnico 
na svojem prvem tečaju v Črni gori leta 2003. 
Jernej ima v lasti tudi navtični hitrostni rekord 
Slovenĳe, saj se je po morju gibal s 46,6 vozli
ali 87 km/h in v tej disciplini tekmuje tudi v 
svetovnem pokalu – najboljše razmere za hi-
trostno kajtanje so v Namibĳi, sredi Afrike. A
treningi in tekmovanja so seveda pogojeni z 
denarjem, zato ni več reden tekmovalec kajta-
nja.                                             Sebastjan Vehar

Vzrok je bila tradicionalna 
novoletna plesna prireditev 
pod okriljem Nataše Potoč-
nik. Plesalci so predstavili 
dramsko-plesni spektakel z 
naslovom Alica v čudežni 
deželi Dobrovški.  Kot vsa-
ko leto doslej je tudi tokrat 

športna dvorana pokala po 
šivih, saj se je dogodka ude-
ležilo veliko ljubiteljev plesa. 
Kot je sedaj že tradicĳa novo-
letnih plesnih produkcĳ, na
dogodku ni manjkalo prese-
nečenj za plesalce in Natašo 
samo. Vsi vemo, da je plesna 

skupina Formamas v Evropi 
že zelo znana po njihovih 
plesnih dosežkih. Tokrat pa 
se je domačemu občinstvu 
prvič predstavila skupina 
Forpapas, sestavljena iz sku-
pine moških, ki so hkrati 
partnerji članic skupine For-
mamas. Nataša je skupaj s 
fanti v pičlih dveh srečanjih 
sestavila koreografijo s paro-
dĳo na plesno točko, s kate-
ro Formamas osvaja plesne 
odre. Presenečenje je bilo 
nepopisno za plesalke in gle-
dalce, ki so skupini Forpapas 
namenili bučen aplavz.
Ne gre spregledati tudi član-
ske skupine, ki je konec  mi-
nulega leta  v konkurenci 
šedtindvajsetih skupin osvo-
jila odlično osmo mesto.
Ne dvomim, da vsi komaj ča-
kamo naslednjo plesno pred-
stavo. (sa)

Snemanje reklame na Dobrovi
V športni dvorani na Dobrovi je potekalo snemanje reklame za znano slovensko podjetje.
V nedeljo, 13. januarja 2013, je parket športne dvorane zasedla režiserska ekipa, ki je za znano 
podjetje snemala reklamni spot, ki si ga bomo na malih ekranih lahko ogledali konec januarja. 
Do takrat naj vsebina reklame ostane skrivnost. Zato si v naslednji številki Našega časopisa pre-
berite, kako je snemanje potekalo. 
Bralci pa se le potrudite, da boste ob gledanju reklam prepoznali parket domače dvorane. (sa)

Plesna Alica v čudežni deželi Dobrovški 
V soboto, 22. 12. 2012, so se v Športni dvorani na Dobrovi zbrali plesalci Plesnega 
kluba Forma, plesnega društva Panorama in ljubitelji plesa.

Star avto kot youngtimer s popustom
Youngtimer je v nasprotju z oldtimerjem vozilo, mlajše od predpisanih 25 let, a 
če je lepo ohranjeno, redko in zanimivo, se lahko zanj vseeno pridobi certifikat
starodobnika in uveljavlja 90-odstotni popust pri letnem škodnem zavarova-
nju. Veliko je še golfov in jugotov v polhograjskih logih …

Zakon o motornih vozilih: starodobnik je 
vozilo, ki je bilo izdelano pred 30 ali več leti, 
ohranjeno in tehnično vzdrževano tako, da 
je skladno z originalno konstrukcĳsko sesta-
vo in obliko, ter se zaradi svojega zgodovin-
skega in tehničnega pomena ne uporablja za 
vsakodnevne prevoze (prehodno obdobje: 
do 31. decembra 2013 se status starodobni-
ka lahko podeli vozilu, starejšemu od 25 let, 
če izpolnjuje vse druge predpisane pogoje). 
Zahteve za dodelitev certifikata oldtimer:
–  pravilni odtenek barve (kar 40 % vseh po-

trebnih točk)
–  vozilo brez vlečne kljuke
–  originalna platišča, ustrezna velikost 

gum, oznake, notranjost

Sedmi  Božični koncert na Dobrovi
Dobrova, 27. december – Dan med božičem in novim letom bi bil za mnoge še en z 
opravki natrpan pred novoletnim dnem, če ne bi pevci Mešanega pevskega zbora 
KUD Dolomiti pripravili tradicionalnega Božičnega koncerta na Dobrovi.

Forpapas v ritmih Gangam style

Odlična plesna zasedba pred navdušenim občinstvom

Zdravo z naravo

Kajtanje
Naš sogovornik živi V Polhovem 
Gradcu nasproti cerkve in njegovo te-
rensko vozilo zapisuje vsem mimoido-
čim njegovo strast in poklic – kitebo-
arding (beri kajtbording ali kajtanje), 
pa tudi SUP (stand up pedal ali stoječe 
pedaliranje). Pa ste vedeli, da je Jernej  
nekdanji svetovni prvak? 
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Vestno obiskovanje treningov v matičnem klubu SSK Costella 
Ilirĳa je hitro obrodilo sadove. Po dobrih rezultatih na pokalnih
in državnih tekmovanjih (med drugim je bila državna prvakinja 
v kategorĳi deklic do 15 let) je pri  štirinajstih letih dobila prilož-
nost nastopiti na prvi mednarodni tekmi. Januarja 2009 je v ita-
lĳanskem Dobbiacu tekmovala na celinskem pokalu, takrat naj-
višjem nivoju tekmovanj 
za dekleta. Že v prvem na-
stopu je vknjižila točke, in 
sicer za 29. mesto. Od tedaj 
je svojo pripravljenost in 
formo le še stopnjevala.
Da je Urša med svojimi let-
niki med najboljšimi, je do-
bila potrditev na lanskih 
Olimpĳskih igrah mladih
v avstrĳskem Innsbrucku,
kjer je zasedla tretje me-
sto in si priborila bronasto 
medaljo. Na mešani ekipni 
tekmi pa je stopila še stop-
ničko višje. Najdlje je do-
slej skočila 132 metrov na treningu v nemškem Klingenthalu. 
Bi se spustila tudi po planiški velikanki? »Po letalnici bi se takoj 
spustila, vendar bi morala biti za polet v Planici bolje priprav-
ljena. Upam, da bom kdaj dobila to priložnost,« je odvrnila brez 
strahu.
 
V Schonachu prvič med deseterico
Po več letih so jeseni v Planici vendarle obnovili Bloudkovo ve-
likanko, s čimer so tudi skakalke dobile sodoben vadbeni cen-
ter. Vsa dekleta, v A-ekipi jih je pet, so namreč v letošnji sezoni 
izboljšala rezultate tudi na podlagi treninga v Planici. Urša je 
tako letošnjo uspešno rezultatsko pot začela tlakovati na uvodni 
novembrski tekmi v norveškem Lillehammerju, kjer je vknjižila 
18. mesto. Glavni trener reprezentance Matjaž Triplat, kateremu 

pomaga zvezdnik smučarskih skokov Primož Peterka, jo je uvr-
stil tudi v ekipo za nastop na dveh decembrskih tekmah v ru-
skem Sočĳu, kjer je osvojila 15. in 16. mesto. Dekleta so si po več
letih prizadevanj vendarle priborila pravico nastopa na največ-
jem športnem dogodku – olimpĳskih igrah. Igre bodo leta 2014
potekale ravno v Sočĳu, med resnimi kandidatkami za nastop

pa je tudi Urša. Rezultatska krivulja se je v nadaljevanju sezo-
ne še stopnjevala, saj se je na januarski drugi tekmi v nemškem 
Schonachu prvič povzpela med najboljšo deseterico. Tekmo je 
končala ravno na desetem mestu. V skupnem seštevku sveto-
vnega pokala je uvrščena na visoko 16. mesto, do konca sezone 
pa je še osem tekem svetovnega pokala.
»S svojimi letošnjimi nastopi sem zadovoljna, saj sem od lanske-
ga leta napredovala. Do sedaj sem dosegla kar dobre rezultate in 
tudi tehnično so skoki kar dobri. Malo sem ga polomila v Scho-
nachu, saj sem potrebovala kar nekaj skokov, da sem se privadi-
la skakalnice, vendar pa sem naslednji dan dosegla svoj najboljši 
rezultat v svetovnem pokalu. Na splošno pa sem zadovoljna z 
nastopi do sedaj,« je potek sezone ocenila Urša.
V letošnji sezoni jo med drugim čakajo še trĳe pomembni na-

stopi. Konec januarja bo na mladinskem svetovnem prvenstvu 
v češkem Liberecu branila bronasto ekipno odličje, pred nasto-
pom na članskem svetovnem prvenstvu v italĳanskem Val di Fi-
emmu pa se bo predstavila še svojim navĳačem na dveh tekmah
na Ljubnem ob Savinji. Lani si je vsako tekmo ogledalo okoli 
3.000 navĳačev, kar je trenutno rekord na tekmah za dekleta.
»To je bilo nekaj povsem novega za nas. Sama česa podobnega 
še nisem doživela. Bilo je odlično, predvsem zaradi vzdušja,« 
se Urša spominja lanskih tekem v Zgornjesavinjski dolini. Zve-
sti navĳači iz Briš, zbralo se jih je za poln avtobus, so jo bučno
spodbujali, Urša pa se jim je oddolžila z lepimi skoki ter 20. in 
26. mestom. Letos zanjo lahko v živo navĳate na Ljubnem 16.
in 17. februarja. »Drugače imam za nadaljevanje sezone željo in 
cilj čim bolj ohraniti dobre skoke in dobre občutke. Če mi bo to 
uspelo, bodo tudi rezultati dobri,« si nadeja Urša.

Uspešno krmarjenje med knjigami in skoki
Urša ni uspešna le na športnem področju, temveč uspešno kr-
mari tudi med šolskimi knjigami. Obiskuje Srednjo vzgojiteljsko 
šolo v Ljubljani, kjer pa je sošolke ne vidĳo ravno pogosto. Od
začetka sezone v novembru pa do konca marca je namreč raz-
peta med potovanji, treningi in tekmami širom sveta, saj nekaj 
tekem poteka tudi na Japonskem. »Že v začetku septembra se 
moram potruditi, da dobim nekaj ocen, ki jih potrebujem. Ko 
pa se sezona konča, po tekmah v Planici, moram pridobiti vse 
ocene, ki mi še manjkajo,« je o šolski problematiki spregovorila 
Urša.
A v družini Bogataj ni uspešna športnica le Urša. Po njenih sto-
pinjah že stopa tri leta mlajši brat Tine, ki prav tako trenira smu-
čarske skoke. Tine je aktualni državni prvak v kategorĳi dečkov
do 15 let in že trka na vrata mladinske reprezentance.

Klemen Zibelnik

Navĳači Urše Bogataj na Ljubnem [foto: Klemen Zibelnik]

Obetavna smučarska skakalka Urša Bogataj
Na Brišah pri Polhovem Gradcu je doma uspešna slovenska skakalka Urša Bogataj. Pri  sedemnajstih letih 
je najmlajša članica ženske A-ekipe, v letošnji sezoni pa nadvse uspešno nastopa v drugi sezoni svetovnega 
pokala. Prvič se je s smučarskimi skoki srečala na nekdaj zelo odmevni lokalni skakalni tekmi Za gradom. 
»Tam je vedno skakal tudi oči, jaz pa sem ga že od majhnega gledala. Nato so naredili še manjšo skakalnico, 
kjer sem tudi tekmovala. Če se prav spomnim, sem bila takrat četrta. Vse skupaj me je začelo zelo zanimati. 
S treningi smučarskih skokov pa sem začela pri enajstih letih,« se prvih začetkov spominja Urša.

Na tekmi svetovnega pokala na Ljubnem [foto: 
Klemen Zibelnik] 

Urša je zadovoljna s potekom letošnje sezone. [foto: 
Klemen Zibelnik]

 Šentjoško smučišče šteje v letošnji sezoni bore malo obratoval-
nih dni. Mala žičnica je delovala devetkrat, velika pa le petkrat. 
Zelo žalostno bi bilo, če bi se decembrska vremenska karta po-
novila tudi v januarju. Začetek je bil sicer tej zelo podoben, ven-
dar je v drugi polovici na srečo postreglo s tolikšno pošiljko sne-
ga, da se je oddolžilo še za pretekli mesec. Tudi sezona smučanja 
se lahko potemtakem zavleče še v pomladne mesece, če bodo le 
temperature nizke. Tega pa si prav gotovo želĳo ne le smučarski
navdušenci, pač pa tudi člani ŠD Šentjošt, ki se vsako leto trudĳo
pripraviti smučišče v Šentjoštu kar se da optimalno. 
»Druženje, predvsem pa želje, da smučarĳa v Šentjoštu ostane,
saj ima ta že res dolgo in lepo tradicĳo, seveda pa tudi zadovolj-
ni starši in novi nadobudni smučarji«, to so po besedah Roberta 
Oblaka glavni razlogi, da smučišče še vedno živi, pravzaprav to 
še dobiva na prepoznavnosti in veljavi. Mnoga manjša okoliška 
smučišča (Horjul, Žažar, Ulovka, Skirca, Logatec, Žiri)  so v pre-
teklih sezonah zaprla vrata. Ne le spreminjajoči vremenski po-
goji, ki iz leta v leto prispevajo manjšo količino naravnega snega, 
pač pa predvsem zakonodaja je tisti trn v peti vsem malim smu-
čiščem. Ne glede na velikost in kapaciteto smučišča zakonodaja 
namreč obravnava vse enako. Vsi potrebujejo velik kader (smu-
čišče Šentjošt z dvema žičnicama potrebuje za obratovanje vodjo 
obratovanja, nadzornika, strojnika, dva strežnika, reševalca ter 
za vse še njihovo zamenjavo), ki se mora iz leta v leto dodatno 
izobraževati in obnavljati licence. Glede na to, da ŠD Šentjošt 

razpolaga s 64 člani, ki so službeno ali šoloobvezni, si morajo ti 
za izobraževanja vzeti dopuste, poleg tega pa ga v večini tudi 
finančno krĳejo sami. Poleg ustrezno usposobljenega osebja so
redni in zelo strogi pregledi različnih naprav na smučišču, ki 
prav tako zahtevajo visoke – za majhno smučišče – enormne 
zneske. Eden takšnih jih čaka v letu 2014, ta bo stal 
okrog 18.000 evrov. Na kakšen način bodo k temu pri-
stopili še ne vedo, vendar pa bodo o tem morali začeti 
razmišljati kmalu. V želji, da bi mala smučišča dosegla 
svoj status, ki bi jih obravnaval njim primerno, so ta 
ustanovila neformalno združenje malih žičničarjev, ki 
mu prisostvuje tudi Robert Oblak – vodja smučarske 
sekcĳe ŠD Šentjošt. O prej naštetih in podobnih pro-
blemih so sicer poročali pristojnemu ministrstvu, na 
katerega so naslovili tudi pobude in predloge, sedaj 
pa čakajo na njihov odgovor. 
Smučišče Šentjošt vse zakonske standarde in normative vzorno 
izpolnjuje, to pa predvsem po zaslugi vestnih in zainteresiranih 
članov. Ne le da vzdržujejo svoj obstoječi kader prostovoljnih 
delavcev, pridno skrbĳo in izobražujejo tudi bodočega. Letos so
izobrazili kar 14 novih strežnikov, 3 nove vaditelje, ki bodo po-
leg že šestih obstoječih še povečali kvaliteto in pogostost tečajev 
smučanja. V lanskem letu se lahko pohvalĳo z izvedenimi osmi-

mi termini tečajev začetnega smučanja, kar je dalo 158 novih 
smučarjev. Poleg teh so individualno izšolali še 78 tečajnikov. 
Tudi za letos načrtujejo tečaje, v vrsti stoji že 34 kandidatov za-
četnikov. In vsi, ki bi prav tako želeli biti med njimi, se lahko 
nanj še prĳavite, in sicer prĳavnico z vsemi napotki in informaci-
jami najdete na spletni strani društva h�p://www.stjost.si/~sd/.
Skupine tečajnikov na Šentjoštu so zelo majhne, pristop učitelja 
smučanja k tečajniku je neposreden in skoraj individualen, zato 
je rezultat neprimerno boljši kot bi bil podoben tečaj na večjih 
smučiščih. Poleg tega pa je tu tudi deloma položen teren ob mali 
žičnici, ki je pisan na smuči začetnikom. Mnoge prednosti smu-
čišča Šentjošt so že odkrile in spoznale nekatere šole in vrtci od 
blizu in daleč, ki so in še bodo tu organizirale športne dneve, 
šole v naravi ter tečaje smučanja. Zadnji dve sezoni pa tečaje 
izvajajo tudi v sodelovanju  s šolo smučanja Ski-race Krvavec, s 
katerimi si izmenjujejo izkušnje, se skupaj izobražujejo in oprav-
ljajo obnovitvene tečaje. 
»Izučeni smučarji so naši potencialni tekmovalci, zato je po-
membno, da jih izšolamo čim več«, je povedal Robert. Tekmova-
nja so poleg tečajev prav tako pomembna točka njihovega pro-
grama dela. Nočni slalom in veleslalom ter veleslalom hribov 
in dolin so že tradicionalni in utečeni projekti. Prav tako tudi 
fischerjev večer, kakor ga poimenujejo, na katerem imajo obis-
kovalci možnost preizkusiti različne modele smuči omenjene 
znamke, tudi tekmovalne in tiste najnovejše. Poleg dogodkov na 
smučišču pa že nekaj let zapored prirejajo sejem rabljene smu-
čarske opreme, ki je vsako leto bolje obiskan. 
Vsak tak dogodek pa v kraj pripelje številne obiskovalce in po-
temtakem tudi avtomobile, ki jim je potrebno zagotoviti parki-
rišče. V lepih dneh, posebej ob vikendih ter ob drugih priredit-
vah, ko je teh veliko, se organizatorji srečujejo s problematiko 
pomanjkanja parkirišč. Po mnenju Roberta tu ne gre za nerešljiv 
problem, ki se bo najverjetneje lahko rešil z gradnjo novega žup-

nišča. »Stara lokacĳa bi tako lahko
omogočila dodatna parkirišča, tudi 
za smučarje« nam zaupa. Težje izved-
ljiva je izgradnja bazena, iz katerega 
bi se črpala voda za umetno zasneže-
vanje. »Ta pridobitev zaenkrat ostaja 
le v planu, saj bi s trenutno možnimi 
lokacĳami šlo za prevelik poseg v na-
ravo« razloži. Sicer pa bi z bazenom 
lahko potekalo umetno zasneževanje 
skozi ves dan, ob predpostavki opti-

malnih temperatur in vlage. K večjemu številu obratovalnih dni 
smučišča bi poleg naštetega veliko prispeval tudi nakup dodat-
nega snežnega topa, ki pa zaenkrat ostaja le želja članov. 
Prav je, da so želje in ideje za prihodnost pri članih ŠD Šentjošt 
še naprej prisotne, saj prav te ustvarjajo in dajejo smisel, voljo, 
motivacĳe in željo za delo še naprej.

  Nadja Prosen Verbič 

Pogled na zeleno smučišče še v začetku januarja.

Smučišče Šentjošt 

Prava smučarska sezona se šele začenja
Mesec januar se počasi bliža koncu, mi pa smo komaj vstopili in občutili pravo zimsko idilo. Zato se tudi 
šentjoško smučišče ne more pohvaliti z dobrim začetkom smučarske sezone. Vendar vse kaže, da za ljubitelje 
zimskih športov prava sezona šele prihaja.

Nova snežna preobleka smučišča Šentjošt.

Robert Oblak se ob tej priložnosti 
zahvaljuje vsem članom društva 
ter drugim, ki za delovanje in 
obratovanje smučišča prispevajo 
svoj prosti čas, znanje, voljo in 
energĳo. Tu pa velja dodati, da je
eden izmed najbolj zaslužnih za 
tako uspešno delo prav on sam, 
zato velja zahvala tudi njemu.



NAS CASOPIS 401/28.1.2013 C M Y K 30

3028. januar 2013, 401.
elektronski naslov: info@dobrova-polhovgradec.si Občina Dobrova - Polhov Gradec 

Sneg odlična 
priložnost za tek na 
smučeh
Novozapadli sneg je odlično izho-
dišče za zimske športe, ki jih v naših 
krajih ne manjka. 
Kot vemo, je tek na smučeh vrsta hitre hoje 
oziroma teka na smučeh, ki  ga v glavnem 
gojĳo v nižinskih ali nižjih alpskih predelih.
Glede na  oblikovanost terena je tek na smu-
čeh po ravnini, v klanec in s klanca različen. 
Tek na smučeh ni le tekmovalni šport, ampak 
v obliki turnega smučanja in izletov ena naj-
bolj zdravih športnorekreativnih dejavnosti.
Za zdravo športno rekreacĳo v naši občini
skrbi tudi Športno društvo Grmada, ki se 
vsako leto, ob primerni količini snega, trudi 
za vzpostavitev tekaške proge na Dobrovi. 
Nekaterim že znana proga poteka ob Hor-
julki, nasproti bencinske črpalke. Lega pro-
ge je na ugodni senčni strani, kjer je »zadnji 
sneg,ki ga pobere«, in ob primernih zimskih 
temperaturah v teku na smučeh lahko uživa-
mo kar dolgo časa.
Društvo za izdelavo proge najame ratrak iz 
Medvod. Zakaj od tam, saj vemo, da imamo 
v občini tudi smučišče v Šentjoštu, za uredi-
tev katerega uporabljajo lastni ratrak? Kot 
pojasnjuje Tilen Petrič, predsednik ŠD Gr-
mada: »Za ureditev tekaške proge potrebuje-
mo ratrak s primernim priključkom zadaj, ki 
dela sled za tek na smučeh. Žal pa je ratrak 
iz Šentjošta namenjen smučarskim progam.« 
Za enkratno ureditev tekaške proge društvo 
nameni približno 450 evrov. Pomembno pa je 
poudariti, da je za vzdrževanje proge potre-
ben ponoven najem. Ob primernih zimskih 
temperaturah je treba progo popraviti na 
7 do 10 dni, če je mraza manj, proga  terja 
popravke prej, na 6 do 7 dni. Kot izvajalcu 
Letnega programa športa v naši občini so jim 
za ta namen tudi namenjena sredstva. Dru-
štvo razliko sredstev prejme od sponzorjev, 
pretežno iz domačega okolja. Zato so veseli 
vsakega prispevka s katerim lahko občanom 
nudĳo  kakovostne športne dejavnosti.
Šolam, predvsem domačima, nudĳo tudi ko-
riščenje proge v času športnih dni ali v času 
športne vzgoje. Seveda pa so odprti tudi za 
sodelovanje z  drugimi okoliškimi šolami.
V predpreteklem letu, ko je bilo dovolj snega 
za vzpostavitev proge, so organizirali tudi 
Dan odprte proge, kot se je pošalil Tilen. 
Vsem zainteresiranim so nudili kratek tečaj 
teka na smučeh in predstavitev tekaških teh-
nik. Za njihov trud in pripravljenost zato red-
no prejemajo klice in elektronsko pošto s po-
hvalami.  Če ste za kratek tečaj zainteresirani 
tudi sami, se lahko obrnete na društvo prek 
telefonske številke 041 23 38 84 ali e-pošte 
petric.tilen@gmail.com. Kot je v nadaljevanju 
pogovora pojasnil Tilen, je bistvo vzpostavit-
ve prog za tek na smučeh zadovoljstvo vseh 
zainteresiranih. Njihov cilj je, da  bi za tek na 
smučeh navdušili čim več občanov in  dru-
gih obiskovalcev. Ob številnem obisku proge 
je zato veselje in navdušenje vseh, organiza-
torjev in udeležencev, zelo veliko. (sa)

Aikido klub Uruwashii, ki že dve  leti deluje na 
Vrhniki, je začel svoje delovanje tudi v Polho-
vem Gradcu v čudovitem novem centru Celo-
vita, Srednja vas 13a.
V popolnoma novem in vrhunsko opremlje-
nem ambientu ponujamo treninge za otroke in 

odrasle. Otroci od devetih let starosti so vablje-
ni na treninge vsak torek in četrtek od 16.30 do 
17.30, odrasli pa treniramo vsak petek ob 17.00 
ter si privoščimo dveurni trening. Na Vrhniki 
se  končuje začetni tečaj aikida, z januarjem pa 
ste lepo vabljeni vsi, ki hočete v novem letu 

spremeniti svoje življenje. Nov začetni tečaj se 
je začel 8. 1. 2012 in bo trajal tri mesece. 
Spremenite svoje življenje in poskusite ai-
kido, borilno veščino za vse generacĳe. In-
formacĳe vas čakajo na spletni strani www.
aikido-vrhnika.com.          Tadej Pačnik

Na trening so namreč povabili starše, ki jih si-
cer v glavnem spremljajo s tribun, naj se jim 
pridružĳo na igrišču. Nekateri starši so trening
vzeli preveč za šalo in so kmalu ugotovili, kaj 
sta disciplina in resno delo. Od ogrevalnih vaj, 
tekaških in tehničnih vaj, prek štafet po parih z 
otroki je trening hitro minil. Najbolj zadovoljni 
so bili prav otroci, saj so staršem lahko dokaza-
li, kako pomembna in resna je njihova športna 
dejavnost. Nasmeh z obraza ni izginil niti ob 
zaključku srečanja, ko so se s starši pomerili na 
nogometni tekmi in dokazali, da dobro treni-
rajo. S prilagojenimi pravili, pa vendar zelo za-
res, so zadevali gole kot za stavo. Njihovi starši 
so bili njihovi podajalci. Srečanje so  končali s 
sprostitveno igrico, kateri  sta sledila sladko 
presenečenje in, kot se za pravo tekmovanje 

spodobi, podelitev medalj. Slednja je imela še 
posebno težo, saj je igralcem medalje podelil 
nekdanji odlični nogometaš in igralec prve 
slovenske lige, zdaj pa njihov trener, Boštjan 
Kre�. Oba trenerja in tudi starši ter otroci so
bili enakega mnenja, da morajo srečanje čim 
prej ponoviti. 
V marcu se bodo na igrišču srečali starši in 
otroci Občine Dobrova - Polhov Gradec in 
uprizorili pravo občinsko tekmo. Do takrat 
pa bodo naši nadobudni nogometaši še bolj 
pridno trenirali in se ob koncu sezone pomerili 
proti staršem.
Športno društvo Junior se ob tej priložnosti za-
hvaljuje vsem staršem, da so se udeležili tre-
ninga skupaj z otroki ter pomagali izpeljati lep 
in nepozaben dogodek za svoje otroke. (sa)

Nekateri starši so trening vzeli preveč za šalo in 
so kmalu ugotovili, kaj  sta disciplina in resno 
delo.

Iskrice v otroških očeh 
Dragi naši otroci, spoštovani starši, vzgojiteljice, 
občani in donatorji! Uspelo nam je pričarati iskri-
ce v otroških očeh, kar je naše glavno poslanstvo. Z 
vašo pomočjo smo na božično-novoletni zabavi, 12. 
12. 2012, zbrali veliko sredstev, ki jih bo sklad na-
menil otrokom in vzgojno-izobraževalnim potrebam 
vrtca Dobrova in Brezje. 
Radi bi se zahvalili vsem, ki ste nam pomagali bodisi s pripravo 
in organizacĳo prireditve bodisi z donacĳami in darili za sre-
čelov, ki je bil tokrat zares bogat. Prodali smo rekordno število 
srečk in poleg vsega tega nabrali kar precej denarnih sredstev 
za naš Sklad.
Za nas so dobrodelno nastopili: Agencĳa Lukas z animacĳo in
baloni, otroci lutkovnega krožka OŠ Dobrova (mentorica Anto-
nĳa Bozovičar) in Društvo otrok in družin, Pisane urice z Božič-
kom in jelenčkom Rudolfom.
Zahvaljujemo se tudi vzgojiteljicam, ki so poskrbele za čarob-
no in praznično vzdušje na pohodu z lučkami, z okraševanjem 

smrečic in pomoč na prireditvi. V kuhinji OŠ Dobrova so nam 
spekli odlične potičke in čaj. Za slastne piškote in pecivo, ki ste 
jih lahko kupili na prireditvi, pa se zahvaljujemo Društvu po-
deželskih in kmečkih žena Dobrova-Polhov Gradec.
Zaključila se akcĳa zbiranja rabljenih igrač in knjig. Bili ste prid-

ni in jih prinesli kar lepo število ter tako obogatili igralnice v 
naših vrtcih. Nekaj, kar doma ni več zanimivo, ali pa preprosto 
naši otroci prerastejo, pride vzgojiteljicam in otrokom v vrtcu 
še kako prav. Zato bomo tudi v bodoče nadaljevali s podobnimi 
akcĳami.
Naše delo se s tem ni končalo, ampak šele začelo. Potrudili se 
bomo,  da bodo naši otroci deležni še kakšne zabave oz. prire-
ditve in da nam uspe dodobra napolniti Sklad. Če si pomagamo, 
nam lahko uspe tudi tisto, kar se zdaj zdi še tako zelo daleč. Na-
redimo skupaj našim otrokom pravljico, ki se jo bodo spominjali 
celo življenje. 
Naši donatorji za prireditev so bili: DM Eko d.o.o., Kramarjev 
hram, Pr Prek-Jernej Suhadolc s.p., Občina Dobrova-Polhov 
Gradec, Moja lekarna, O.K. d.o.o., Brodway bar-Bink Hočevar 
s.p., Rotar d.o.o., Siliko d.o.o., Euroton d.o.o., Urh&Co d.o.o., 
Mercator- Emba d.d., Jonhson&Jonhson d.o.o., Mladinska knji-
ha Založba d.d., Mi-2 group d.o.o., Vovko d.o.o., NLB d.d., pod-
ružnica Vič, Zavarovalnica Triglav d.d., Telekom Slovenĳe d.d.,
Elite SB d.o.o., Tessa d.o.o., Hipp d.o.o., Ariel d.o.o., Dhimahi 
d.o.o., Ja-Ne d.o.o., Lomas d.o.o., Okrepčevalnica pr Kozinc in 
drugi. Vsem skupaj Vam želimo zdravja, sreče, smeha, ljubezni 
in čarobnih trenutkov.

Sklad vrtca Dobrova

Dan samostojnosti in 
enotnosti na 
OŠ Polhov Gradec
V petek, 21. decembra 2012, zadnji dan 
pouka pred počitnicami, smo imeli v 
šoli proslavo ob dnevu samostojnosti 
in enotnosti. Proslavo so sestavljale 
točke učencev in učiteljev naše šole, ki 
so deklamirali domovinske pesmi, ple-
sali, peli in še mnogo več … Nekateri 
od njih pa so se še prav posebej potru-
dili in pesem napisali sami. Brina Ma-
ček in Anamarĳa Potokar, učenki 6. a
razreda, sta zapisali naslednje vrstice: 

Moja Slovenĳa

Slovenĳa prelepa,
v zelenje vsa odeta,
z gozdovi je postlana,
s cvetjem posejana.

Tam stoji kralj višin, 
pod njim pa polno globočin, 
pravilno, uganili ste, 
Triglav imenuje se. 

Idrĳa zares je lepa,
v belo čipko je odeta,

kot nevestica je bela,
ta vasica res vesela.

Blejsko jezero kot veliko ogledalo,
v njem bogastvo dežele bo sĳalo.

Slovenĳa, o, domovina,
res si ena in edina,
svoje lepote nam ohrani,
ko slepili bomo se,
z njimi nas predrami.
Anamarĳa Potokar, 6. a

Dobrote moje dežele

Slovenĳa dežela je prelepa,
v zeleno je odeta.

Vsak njen kraj
slastnega ima kaj.

Na Bledu se s kremšnitami posladkamo,
v Prekmurju pa gibanice imamo.

Dobri so tudi štruklji ljubljanski,
a zame najljubši so krofi trojanski.   
Brina Maček, 6. a

Za povezovanje programa sta poskrbela Aljaž 
Plestenjak, učenec 9. a razreda, in Doroteja 
Demšar, učenka 7. a razreda. Izjemen talent pa 
so nam prikazali tudi osnovnošolci, ki pojejo 
v dveh pevskih zborih – otroškem in mladin-
skem, sedaj pod vodstvom gospe Urške Logar. 

Program so popestrili s pesmicami o zimi in 
božično-novoletnih počitnicah. Prĳetno prese-
nečenje pa so nam pripravili učenci od 1. do 5. 
razreda, ki obiskujejo folkloro pod vodstvom 
gospe Mojce Bizjan. Ti so nam za popotnico 
odplesali venček otroških folklornih plesov. Za 
konec pa je gospod Simon Purger izvedel zani-
mivo tekmovanje med predsedniki a in b razre-
dov od 6. do 9. razreda in poskrbel za smeh in 
dobro voljo ter tekmovalnost med učenci. Po-
merili so se v nalogah iz oddaje Moja Slovenĳa
in sreča je bila bolj naklonjena a razredu.
Anamarĳa Čuden, 9. a

Aikido v Polhovem Gradcu, novi tečaji na Vrhniki

Božični nogomet s starši
Teden pred božično-novoletnimi prazniki so v športnem društvu, nogometni klub 
Junior, pripravili prav posebno srečanje za skupino otrok, starih od 3 do 6 let, ki 
so vključeni v program Junior igra nogomet. 

Foto: Matej Vranič
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Na podlagi 17. člena Odloka o nadomestilu 
za uporabo stavbnih zemljišč  (Uradni list 
RS, št. 106/99 in 131/03) in 16. člena Statuta 
Občine Dobrova - Polhov Gradec (Uradni list 
RS, št. 26/12) je Občinski svet Občine Dobro-
va - Polhov Gradec na 17. redni seji 19. de-
cembra 2012 sprejel   

S K L E P
o vrednosti točke za  izračun nadomestila

za uporabo stavbnega zemljišča 

1. člen
Vrednost točke za izračun nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča na območju 
Občine Dobrova - Polhov Gradec za leto 2013 
znaša 0,002212 evra.  

2. člen
Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi 
v Našem časopisu, uporablja pa se od 1. ja-
nuarja 2013 naprej.

Št.: 422-0035/2012
Dobrova, 19. decembra 2012    

Župan 
Občine Dobrova - Polhov Gradec 

Franc Setnikar l.r.

Na podlagi Zakona o uresničevanju javnega 
interesa za kulturo (Ur. l. RS, št. 77/07 – UPB1, 
in spremembe), Zakona o varstvu kulturne 
dediščine (Ur. l. RS, št. 16/08 in spremembe), 
Statuta Občine Dobrova - Polhov Gradec 
(26/12), Letnega programa za kulturo 2013 in 
Odloka o proračunu Občine Dobrova - Pol-
hov Gradec za leto 2013 (Ur.l. RS, št. 102/12) 
objavlja Občina Dobrova - Polhov Gradec

 
J A V N I   R A Z P I S 

ZA SOFINANCIRANJE OBNOVE OB-
JEKTOV NEPREMIČNE KULTURNE 

DEDIŠČINE
 V OBČINI DOBROVA - POLHOV GRA-

DEC V LETU 2013

1. PREDMET JAVNEGA RAZPISA
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje
obnove objektov nepremične kulturne de-
diščine v Občini Dobrova - Polhov Gradec 
v letu 2013. Register nepremične kulturne 
dediščine se vodi pri Ministrstvu za kulturo 
in je dostopen na spletni strani h�p://rkd.
situla.org/

2. POGOJI ZA SODELOVANJE NA RAZ-
PISU
Na razpis se lahko prĳavĳo lastniki ali
upravljavci spomenikov s področja nepre-
mične kulturne dediščine na območju Ob-
čine Dobrova - Polhov Gradec.
Spomeniki državnega pomena v lasti Repu-
blike Slovenĳe in upravljavci spomenikov
državnega in lokalnega pomena, ki imajo z 
Občino Dobrova - Polhov Gradec sklenjene 
neposredne pogodbe, niso upravičeni do so-
financiranja po tem razpisu.

Drugi pogoji:
–  gradbena dela morajo biti izvedena v skla-

du z veljavnimi predpisi o graditvi objek-
tov, urejanju prostora in varstvu okolja,

–  za objekt morajo biti ob prĳavi na razpis
priloženi kulturno-varstveni pogoji Zavo-
da za varstvo kulturne dediščine Sloveni-
je, OE Ljubljana,

–  predlagatelj mora imeti zagotovljena del-
na lastna finančna sredstva.

3. MERILA IN  DOLOČILA ZA DODELI-
TEV SREDSTEV
Iz proračuna Občine Dobrova - Polhov Gra-
dec se sofinancira do 30 % vrednosti inve-
sticĳe.
Pri vrednotenju vlog bodo upoštevana na-
slednja merila in  določila:
Splošna določila razpisa:
Projekt investicĳe ustreza splošnim določi-
lom, če:
– je objekt  vpisan v Register nepremične kul-

turne dediščine (5 točk),
– je celovit in zaokrožen, tehtno vsebinsko 

obrazložen in utemeljen po posameznih 
fazah (5 točk),

–  je realno ovrednoten in ima uravnoteženo 
finančno zgradbo (5 točk),

–  zagotavlja soudeležbo predlagatelja z last-
nimi ali pridobljenimi sredstvi iz drugih 
virov (5 točk).

Prednostni  določil razpisa:
Projekt investicĳe ustreza prednostnemu
kriterĳu, če:
–  je objekt  vpisan v Register nepremične 

kulturne dediščine (5 točk),
–  gre za nujne projekte obnove, katerih od-

ložitev bi povzročila nadaljnjo škodo na 
objektu (25 točk),

–  gre za sanacĳo stavbnega pohištva: menja-
va oken in vrat  (15 točk),

–  gre za sanacĳo zunanjih ometov (fasada)
(15 točk), 

–  gre za sanacĳo strešnih konstrukcĳ, streh-
kritin in kleparska dela (15 točk).

4. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV 
Sredstva bremenĳo proračunsko postavko
proračuna Občine Dobrova - Polhov Gra-
dec:
18002 Obnova zaščitenih in drugih kultur-
nih spomenikov v višini 2.000,00  evrov

DOLOČITEV VREDNOSTI 
SOFINANCIRANJA 

POSAMEZNEGA PROJEKTA

predračun  x  odstotek sofinanciranja 
x  število dodeljenih točk / 

maksimalno število možnih točk = 
vrednost prĳavljenega projekta po  

določilih

Odobrena sredstva projekta  = 
sredstva določena v proračunu / 

skupna vrednost vseh prĳavljenih
projektov po   določilih x vrednost 
prĳavljenega projekta po  določilih

5. OBDOBJE ZA PORABO DODELJENIH 
SREDSTEV: 
Dodeljena proračunska sredstva morajo 
upravičene osebe porabiti do 1. 12. 2013, to 
je tudi rok, ko mora upravičenec občinski 
upravi posredovati končno poročilo o porabi 
sredstev z zahtevanimi prilogami.

6. NAVODILA ZA IZDELAVO PRĲAV
Prĳava na javni razpis mora biti izdelana na
obrazcu Prĳava na javni razpis za sofinan-
ciranje obnove objektov nepremične kultur-
ne dediščine v letu 2013 v Občini Dobrova 
- Polhov Gradec.
Razpisna dokumentacĳa je od dneva objave
javnega razpisa do zaključka tega javnega 
razpisa dostopna v sprejemni pisarni Obči-
ne Dobrova - Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova ali na spletni strani www.dobrova-
polhovgradec.si

7. NAČIN IN ROK ZA ODDAJO PRĲAV
Upoštevane bodo popolne pisne prĳave, ki
bodo prispele po pošti na naslov Občina Do-
brova - Polhov Gradec, Stara cesta 13, 1356 
Dobrova ali bodo do tega roka oddane v 
sprejemni pisarni Občine Dobrova - Polhov 
Gradec.
Na ovojnici vlagatelj navede: »Javni razpis 
nepremična kulturna dediščina – NE OD-
PIRAJ«. Na hrbtni strani ovojnice morata 
biti označen naziv in naslov vlagatelja. 
Vloge, ki bodo poslane z napačno izpol-
njeno ovojnico, se zavrže.

Rok za oddajo vlog: 28. februar 2013

8. ODPIRANJE PONUDB IN OBVEŠČA-
NJE O IZIDU JAVNEGA RAZPISA
Odpiranje in pregled vlog:
Odpiranje pravočasno prispelih vlog bo 
4. marca 2013 v prostorih občine Dobrova 
- Polhov Gradec.  Ob odpiranju vlog sme 
prisostvovati vsaka oseba, ki kandidira na 
razpisu. Prispele vloge bo pregledala in stro-
kovno ocenila komisĳa, ki jo imenuje župan
Občine Dobrova -  Polhov Gradec. Vlagatelji 
ne morejo prisostvovati pripravi in spre-
jemanju poročila za odpiranje vlog ter pri 
ocenjevanju in vrednotenju vlog ter spreje-
manju poročila na strokovni komisĳi.

S sklepom župana se zavrže vloge:
–  ki so prepozno prispele,
–  ki je ni vložila upravičena oseba, 
– nepopolne vloge, ki jih v navedenem roku 

vlagatelj ne dopolni ali jih dopolni ne-
ustrezno

in zavrne vloge:
– ki so neutemeljene,
– z nasprotujočimi podatki v vlogi in prilo-

gah,
–  vsebinsko neustrezne vloge,
–  ki ne bodo izpolnjevale pogojev za prĳavo.

Popolnost in dopolnitve vlog
Vloga se šteje za popolno, če je razumljiva in 
ima priložene vse priloge. 

Vlagatelje nepopolnih vlog komisĳa v roku
8 dni od odpiranja pisno pozove k dopolnit-
vi nepopolnih vlog. Rok za dopolnitev vlog 
je 5 dni. Dopolnitve poslane po roku se ne 
upoštevajo.

9.  OBVEŠČANJE O IZBORU
O dodelitvi sredstev odloča na predlog stro-
kovne komisĳe župan oziroma oseba, ki jo
pooblasti župan. 
Vlagateljem, katerih vloge izpolnjujejo pred-
pisane pogoje iz predpisov in javnega raz-
pisa in so za namen zagotovljena sredstva, 
župan izda odločba o izboru.
V obrazložitvi odločbe o izboru je utemelje-
na odločitev in v primeru pozitivne odločit-
ve opredeljena višina dodeljenih sredstev, 
namen in upravičeni stroški za katere so 
sredstva namenjena.
Rok za izdajo odločbe o izboru je 30 dni od 
ugotovitve vseh dejstev.

Odločbo o izboru občinska uprava posre-
duje prejemnikom sredstev in jih pozove k 
podpisu pogodbe. Za prejemnike sredstev, 

ki se v roku 8 dni od prejema poziva ne od-
zovejo, se šteje, da so umaknili vlogo za pri-
dobitev sredstev.

10. PRITOŽBA NA ODLOČBO
Zoper odločitev v odločbi o pravici do sred-
stev lahko upravičenec vloži pritožbo na 
naslov občine v roku 8. dni od prejema od-
ločbe.

Pritožba ne zadrži podpisa pogodb z izbra-
nimi vlagatelji. V pritožbi mora natančno 
opredeliti razloge, zaradi katerih je pri-
tožba vložena. Predmet pritožbe ne morejo 
biti postavljena merila za ocenjevanje vlog. 
O pritožbi mora biti odločeno v 15 dneh s 
sklepom.

11. SPREMLJANE NAMENSKE PORABE 
SREDSTEV

Namensko porabo sredstev za sofinancira-
nje obnove objektov nepremične kulturne 
dediščine v letu 2013 v Občini Dobrova - 
Polhov Gradec spremlja komisĳa. Namen-
skost porabe lahko ugotavlja tudi nadzorni 
odbor občine. 

Upravičenec mora vrniti nenamensko po-
rabljena sredstva skupaj z zakonitimi za-
mudnimi obresti, ki se obračunavajo od 
dneva plačila upravičencu do dneva vračila 
sredstev v primerih, ko se ugotovi: 
–  da so bila dodeljena sredstva delno ali v 

celoti nenamensko porabljena,
–  da je upravičenec za kateri koli namen pri-

dobitve sredstev navajal neresnične poda-
tke,

–  da je upravičenec za isti namen in iz istega 
naslova ponovno pridobil finančna sred-
stva,

– druge nepravilnosti pri uporabi sredstev. 

12.  INFORMACĲE

Informacĳe o javnem razpisu je mogoče do-
biti na Občini Dobrova - Polhov Gradec, tel. 
01/3601-800, in sicer ob ponedeljkih in pet-
kih od 8. do 12. ure ter sredah od 8. do 12. 
ure in od 14. do 16. ure. Vprašanja je mogoče 
posredovati tudi po elektronski pošti na na-
slov: info@dobrova-polhovgradec.si

Datum: 8. 1. 2013
Številka: 430-0002/2013-3

Župan
Občine Dobrova - Polhov Gradec

Franc Setnikar, l.r.

Na podlagi 21. člena Zakona o lokalni samoupravi (Ur. l. RS, št. 94/07 – ZLS-
UPB2 s spremembami), Zakona o uresničevanju javnega interesa za kulturo (Ur. 
l. RS, št. 77/07 s spremembami), Zakona o športu (Ur. l. RS, št. 22/98 s spremem-
bami), Zakona o spodbujanju razvoja turizma (Ur. l. RS, št. 2/04 s sprememba-
mi), Statuta Občine Dobrova - Polhov Gradec (Naš časopis št.: 252/99, 351/08), 
Pravilnika o sofinanciranju dejavnosti in programov društev v Občini Dobrova
- Polhov Gradec (Ur. l. RS, št. 32/09 s spremembami) in Odloka o proračunu Ob-
čine Dobrova - Polhov Gradec za leto 2013 (Ur. l. RS, št. 126/12) objavlja Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

J A V N I  R A Z P I S
ZA SOFINANCIRANJE DELOVANJA DRUŠTEV NA PODROČJU 

KULTURE, ŠPORTA IN TURIZMA V OBČINI DOBROVA - POLHOV 
GRADEC V LETU 2013

1. PREDMET RAZPISA
Sofinanciranje programov društev na področju kulture, športa in turizma v
Občini Dobrova - Polhov Gradec v letu 2013.

2. UPRAVIČENCI DO SREDSTEV
Upravičenci do sredstev so društva, ki delujejo na področju kulture, športa in 
turizma s sedežem v občini Dobrova - Polhov Gradec.

3. POGOJI  IN OMEJITVE ZA  SOFINANCIRANJE
Sofinanciranje kulturnih programov
Vrste pomoči in opravičljivi stroški: 
1.1 Administrativno delovanje društva
 stroški dela in materialni stroški administrativnih, finančnih in računovod-

skih del, stroški zavarovanj
1.2 Izvedba kulturnih programov
 stroški najemnin objektov, stroški udeležbe na nastopu, stroški povezani z 

založništvom, stroški strokovnega izpopolnjevanja, izobraževanja in uspo-
sabljanja strokovnega kadra, stroški izvedbe delavnic, stroški zavarovanja

1.3 Priprava, izvedba in promocĳa kulturne prireditve
 stroški priprave, izvedbe in promocĳe prireditve, zavarovanje
Pogoji in omejitve:
–  da izkažejo nepridobitni značaj javnega kulturnega programa ali kulturnega 

projekta, s katerim kandidirajo za sofinanciranje iz javnih sredstev,
–  kulturni programi oziroma kulturne dejavnosti, potekajo redno, organizirano 

in ustrezno strokovno vodeno, vsaj devet (9) mesecev v letu, izvajalec je v 
preteklem  letu redno predstavljal svoj program na javnih prireditvah (pogoj 
za sofinanciranje: najmanj 2 nastopa) v občini,

–  kandidata na izobraževanje, usposabljanje ali izpopolnjevanju predlaga in pri-
javi osnovna kulturna organizacĳa oz. izvajalec,

– kandidat se zaveže, da bo po končanem usposabljanju, izpopolnjevanju ali 
izobraževanju najmanj 3 leta deloval v Občini Dobrova - Polhov Gradec kot 
strokovni delavec pri izvajalcu letnega programa kulture,

–  da društvo izvaja dejavnost v kulturi, kamor prĳavljajo kandidata za uspo-
sabljanje ali izpopolnjevanje,

–  sofinancirajo se prireditve, ki so organizirane na območju Občine Dobrova
- Polhov Gradec,

–  da bodo sodelovali na prireditvah, ki jih bo organizirala občina, če bodo k 
temu pozvani.

Sofinanciranje športnih programov
Vrste pomoči in opravičljivi stroški: 
2.1 Administrativno delovanje društva 
 stroški dela in materialni stroški administrativnih, finančnih in računo-

vodskih del, stroški zavarovanja
2.2 Izvedba športnih programov
 stroški strokovnega kadra, stroški najemnin objektov za vadbo, organiza-

cĳa športnih tekmovanj, stroški zavarovanj
2.2.1 Interesna športna vzgoja predšolskih otrok, šoloobveznih otrok, mladine 

in študentov stroški strokovnega kadra, stroški najemnin objektov za vad-
bo, zavarovanj

2.2.2 Športna vzgoja otrok in mladine s posebnimi potrebami (z motnjami v 
razvoju) stroški strokovnega kadra, stroški najemnin objektov za vadbo, 
zavarovanj

2.2.3 Športna vzgoje otrok, usmerjenih v kakovostni in vrhunski šport stroški 
strokovnega kadra, stroški najemnin objektov za vadbo, organizacĳa
športnih tekmovanj, stroški zavarovanja

2.2.4 Šport invalidov
 stroški strokovnega kadra, stroški najemnin objektov za vadbo, organiza-

cĳa športnih tekmovanj, stroški zavarovanja
2.2.5 Športna rekreacĳa
 stroški strokovnega kadra, stroški najemnin objektov za vadbo, stroški 

zavarovanja
2.2.6 Izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje strokovnih kadrov v 

športu
 stroški izpopolnjevanja, izobraževanja, usposabljanja ali pridobivanja 

licenc amaterskih strokovnih kadrov, aktivnih članov društva
2.3. Priprava, izvedba in promocĳa športne prireditve
 stroški organizacĳe prireditve, stroški sodnikov, pomožnega osebja, stro-

ški panožne zveze, stroški pokalov, diplom, stroški zavarovanja
2.4 Vzdrževanje objektov in prostorov za izvajanje športne dejavnosti
 stroški povezani z obratovalnimi stroški in investicĳami v objekte
2.4.1 Vzdrževanje objektov in prostorov za izvajanje športne dejavnosti, ki za-

jemajo stroške električne energĳe, ogrevanja, odvoza odpadkov, vodari-
na, kanalščina, idr. do višine 40% dejanskih stroškov oz. največ 500,00 
EUR na leto

2.4.2 Investicĳsko vzdrževanja objektov in opreme v lasti ali najemu upravi-
čenca, do višine 40% dejanskih stroškov, vendar največ 1.000,00 EUR na 
investicĳo

Pogoji in omejitve:
–  kandidata na izobraževanje, usposabljanje ali izpopolnjevanju predlaga in 

prĳavi osnovna športna organizacĳa oz. izvajalec,
–  kandidat zaveže, da bo po končanem usposabljanju, izpopolnjevanju ali iz-

obraževanju najmanj 3 leta deloval v Občini Dobrova - Polhov Gradec kot 
strokovni delavec pri izvajalcu letnega programa športa,

–  stroški organizacĳe prireditev in nastopov na teh prireditvah, ki se financi-
rajo iz drugih proračunskih postavk občinskega proračuna, niso upravičen 
strošek,

–  sofinancirajo se prireditve, ki so organizirane na območju občine Dobrova
- Polhov Gradec,

–  stroški tekočega in investicĳskega vzdrževanja objektov in opreme v lasti ali
najemu vlagatelja niso upravičeni, v kolikor je iz prejetih vlog razvidno, da 
vlagatelj za izvajanje dejavnosti zaračunava najemnino,

–  na prireditvi mora biti poskrbljeno za strokovno vodenje in varnost vseh 
udeležencev,

–  da bodo sodelovali na prireditvah, ki jih bo organizirala občina, če bodo k 
temu pozvani. 

Sofinanciranje turističnih programov
Vrste pomoči in opravičljivi stroški: 
3.1 Administrativno delovanje društva
3.1.1 Število članov, sodelovanje povezovanje, spletna stran društva, pridobiva-

nje sredstev
 stroški dela in materialni stroški administrativnih, finančnih in računo-

vodskih del, stroški zavarovanja, stroški vzdrževanja spletne strani, stro-
ški oblikovanja spletne strani, stroški zakupa prostora na serverju

3.1.2 Strokovno izpopolnjevanje, usposabljanje in izobraževanje članov društva 
in priprava in organizacĳa delavnic

 stroški strokovnega izpopolnjevanje, usposabljanje in izobraževanje čla-
nov društva, stroški priprave in organizacĳe delavnic, kot so stroški stro-
kovnega kadra za izvedbo, stroški najema prostora, stroški obveščanja, 
stroški materiala za delavnice

3.1.3 Priprava in tisk promocĳskega gradiva
 stroški oblikovanja, priprave besedil, prevodov, odkup slikovnega gradi-

va, stroški tiska
3.2 Priprava, izvedba in promocĳa turistične prireditve
 stroški izvajalcev na prireditvi, stroški najema prostora, stroški promovira-

nja prireditve, stroški materiala za izvedbo prireditve, stroški zavarovanja

3.3 Priprava, izvedba in udeležba na sejmih
 stroški udeležbe na sejmu, stroški organizacĳe sejma stroški, osebja, ki

predstavlja ponudbo v času sejma, stroški promoviranja sejma
3.4 Priprava turističnih programov in vzdrževanje objektov turistične infra-

strukture
 stroški priprave programov, stroški izobraževanja kadra za izvajanje 

programov, stroški trženja programa, stroški nakupa klopi, smetnjakov 
in drugi materialni stroški povezani z vzdrževanjem objektov turistične 
infrastrukture

Pogoji in omejitve:
–  oblikovanje promocĳskega materiala mora biti skladno s celostno podobo ob-

čine,
–  da bodo sodelovali na prireditvah, ki jih bo organizirala občina, če bodo k 

temu pozvani, 
–  prireditev se organizira na območju občine Dobrova - Polhov Gradec,
–  stroški vzdrževanja objektov turistične infrastrukture, ki jih uveljavljajo vla-

gatelji morajo biti usklajeni z letnim programom za turizem in občinskim pro-
računom za tekoče leto in zgrajeni skladno z veljavnimi predpisi o graditvi 
objektov, urejanju prostora in varstvu okolja,

–  objekti, v katerih se izvaja pridobitna dejavnost niso upravičeni do sofinanci-
ranja,

–  na prireditvi mora biti poskrbljeno za strokovno vodenje in varnost vseh ude-
ležencev.

4. MERILA
Kulturni programi
1.1. Administrativno delovanje društva

Elementi za vrednotenje Število točk      

1

Število aktivnih članov, ki so občani občine Dobrova - 
Polhov Gradec
do 30 članov aktivnih članov s plačano članarino 10

od 31–60 članov aktivnih članov s plačano članarino 20

nad 61 članov aktivnih članov s plačano članarino 35

2

Vključenost mladih med 14. in 20. letom 

Do 6 mladih med 14. in 20. letom 5

Od 7 do 10 mladih med 14. in 20. letom 10

Nad 11 mladih med 14. in 20. letom 15

3
Društvo se predstavlja na svetovnem spletu
Društvo ima svojo spletno stran, ki je redno vzdrževana in 
ažurirana 2

1.2 Izvedba kulturnih programov

Elementi za vrednotenje              Število točk      

1

Dejavnost oz. sekcĳe društva

– glasbena 30

– gledališka, lutkovna 30

– plesno-folklorna 30

– likovna, filmska, fotografska 20

– druge vsebine s področja kulture 20

2 Stroški najemnin objekta (do 80-ur za posamezni program, 
ki se izvaja v organiziranih skupinah)

1 točka/uro/
skupino
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3 Nastop na območju Občine Dobrova - Polhov Gradec 3 točki/
nastop

4 Nastop na prireditvi na območju Slovenĳe 6 točk/
nastop

5 Nastop na prireditvi v tujini 9 točk/
nastop

6

Doseganje rezultatov na tekmovanjih ali selekcĳah (za vsako
doseženo prvo, drugo ali tretje mesto) 

medobmočnem tekmovanju 1

na državnem tekmovanju 2

na mednarodnem tekmovanju 3

7 Založništvo (CD, knjiga) 10 točk/
izdelek

8
Izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje, delavnice 
amaterskih strokovnih kadrov, ki so člani društva  in se 
izobražujejo, itd na področju kulturnih programov, ki jih 
izvaja društvo, 

10 točk/
izobraževanje/
osebo

9 Delavnice, izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje, 
ki jih društvo organizira za svoje člane in druge udeležence

10 točk/
izobraževanje/
osebo

1.3. Priprava, izvedba in promocĳa kulturne prireditve
Število 
točk/
prireditev

1

Organizacĳa lastne prireditve, 100 % nastopajočih je iz
Občine Dobrova - Polhov Gradec 14 
Organizacĳa lastne prireditve, od 50 do 99 % nastopajočih je
iz Občine Dobrova - Polhov Gradec 10
Organizacĳa lastne prireditve, do 49 % nastopajočih je iz
Občine Dobrova - Polhov Gradec 5

2 Objava v koledarju prireditev 2

3 Objava na občinski spletni strani 2

4 Objava v Našem časopisu 2

5
Prireditve, ki se izvajajo od 6 do 10 let zaporedoma, se 
korigira s faktorjem 1,3 
Prireditve, ki se izvajajo več kot 10 let zaporedoma, se 
korigira s faktorjem 1,5

Športni programi
2.1. Administrativno delovanje društva

Elementi za vrednotenje Število točk      

1

Število aktivnih članov, ki so občani Občine Dobrova - 
Polhov Gradec
Do 30 članov aktivnih članov s plačano članarino 10

Od 31 do 60 članov aktivnih članov s plačano članarino 20

Več kot 61 članov aktivnih članov s plačano članarino 35

2

Vključenost mladih med 14. in 20. letom 

Do 6 mladih med 14. in 20. letom 5

Od 7 do 10 mladih med 14. in 20. letom 10

Več kot 11 mladih med 14. in 20. letom 15

3
Društvo se predstavlja na svetovnem spletu
Društvo ima svojo spletno stran, ki je redno vzdrževana in 
dopolnjevana 2

2.2 Izvedba športnih programov
2.2.1 Interesna športna vzgoja predšolskih otrok, šoloobveznih otrok, mla-
dine in študentov

Elementi za vrednotenje 
Število 
točk/uro 
/skupino

1 Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program, v skupini 
največ 20 oseb) 1

2 Strokovni kader /planinski pohod; največ 16 pohodov, 5 ur 
na posamezni pohod) 5

3 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v 
skupini največ 20 oseb) 1

4 Organizacĳa programa Zlati sonček, Krpan, Naučimo se
plavati, Ciciban planinec za pripravo gradiva

0,5 točke/
udeleženca

2.2.2  Športna vzgoja otrok in mladine s posebnimi potrebami (z motnjami 
v razvoju)

Elementi za vrednotenje
Število 
točk/uro/
skupino

1 Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program, v skupini 
največ 10 oseb) 1

2 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v 
skupini največ 10 oseb) 1

2.2.3  Športna vzgoja otrok, usmerjenih v kakovostni in vrhunski šport 

Elementi za vrednotenje 
Število 
točk/uro/
skupino 

1
Strokovni kader (največ 240 ur cicibani, 240 mlajši dečki, 
deklice skupine, 400 starejši dečki, deklice za posamezni 
program)

1

2
Najemnina objekta  (največ 240 ur cicibani, 240 mlajši dečki, 
deklice skupine, 400 starejši dečki, deklice za posamezni 
program)

1

3 Izvedba tekmovanja na območju Občine Dobrova - Polhov 
Gradec, ki poteka po propozicĳah panožne zveze

0,6 točke 
/udeleženca

4

Doseganje rezultatov na tekmovanjih ali selekcĳah
(za vsako doseženo prvo, drugo ali tretje mesto)
Na medobmočnem tekmovanju 1

Na državnem tekmovanju 2

Na mednarodnem tekmovanju 3

2.2.4 Šport invalidov 

Elementi za vrednotenje
Število 
točk/uro/
skupino

1 Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program, v skupini 
največ 10 oseb) 1

2 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v 
skupini največ 10 oseb) 1

3 Izvedba tekmovanja na območju Občine Dobrova - Polhov 
Gradec, ki poteka po propozicĳah panožne zveze

0,6 točke 
/udeleženca

2.2.5 Športna rekreacĳa

Elementi za vrednotenje              
Število 
točk/uro/
skupino

1
Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program oz. 16 
pohodov daljših od 5 ur v skupini od 12 do 20 udeležencev 
starejših od 65 let)

1

2 Strokovni kader /planinski pohod; največ 16 pohodov, 5 ur 
na posamezni pohod) 5

3 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v 
skupini od 12 do 20 udeležencev) 1

2.2.6 Izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje strokovnih kadrov v 
športu

Število točk/ 
udeleženca 
izobraževanja

1
Strokovno izpolnjevanje, izobraževanje, usposabljanje ali 
pridobivanje licenc amaterskih strokovnih kadrov, aktivnih 
članov društva

10 

2.3. Priprava, izvedba in promocĳa športne prireditve

Organizacĳa prireditev:
Število  
točk/
prireditev

1

Od 30 do 99 udeležencev oz. od 4 do 15 ekip na prireditvi 50

Od 100 do 200 udeležencev oz 16 do 25 ekipna prireditvi 75

Več kot 201 udeležencev oz 26 in več ekip na prireditvi 100

2 Objava v letnem koledarju prireditev 5

3 Objava na Občinski spletni strani 5

4 Objava v Našem časopisu 5

5
Prireditve, ki se izvajajo od 6 do 10 let zaporedoma, se 
korigira s faktorjem 1,3 
Prireditve, ki se izvajajo več kot 10 let zaporedoma, se 
korigira s faktorjem 1,5

Turistični programi
3.1 Administrativno delovanje društva
3.1.1 Število članov, sodelovanje povezovanje, spletna stran 
društva,pridobivanje sredstev

1

Število članov Število  točk

Do 20 članov društva s plačano članarino 3

Do 21 do 50 članov s plačano članarino 6

Več kot 51 članov s plačano članarino 10

2

Pridobivanje sredstev iz drugih javnih in zasebnih virov

Društvo je v preteklem letu pridobilo sredstva za posamezne 
projekte iz drugih javnih virov (razpisov) 4

Društvo pridobiva donatorska in sponzorska sredstva 2

Društvo pridobiva sredstva iz članarin 2

3

Sodelovanje in povezovanje

Sodelovanje pri projektih TZD 1

Sodelovanje pri projektih Turistične zveze Slovenĳe 1

Sodelovanje v občinskih projektih 2

Sodeluje v projektih OŠ na območju občine  3

4

Spletna stran društva

Društvo ima spletno stran, ki je redno vzdrževana in 
dopolnjevana 2

Društvo ima spletno stran omogoča komuniciranje z 
uporabnikom (forum, obrazec za pošiljanje vprašanj ) 2

Društvo ima spletno stran ima aktivne povezave z ostalimi 
društvi, nar. kult. in drugimi zanimivostmi 2

3.1.2 Strokovno izpopolnjevanje, usposabljanje in izobraževanje članov 
društva in priprava  ter organizacĳa delavnic

Število  točk

1 Organizacĳa do enega izobraževanja, delavnice, ipd. za člane
v  minulem letu 1

2 Organizacĳa do treh izobraževanj, delavnic, ipd. za člane v  
minulem letu 3

3 Organizacĳa več kot treh  izobraževanj, delavnic, ipd. za
člane v  minulem letu 7

4 Organizacĳa vsaj ene strokovne ekskurzĳe za člane v 
minulem letu 3

3.1.3 Priprava in tisk promocĳskega gradiva

Število  točk

1 Priprava tiskanega promocĳskega gradiva, ki  vključuje
območje delovanja društva 2

2 Priprava tiskanega promocĳskega gradiva, ki vključuje
celotno območje občine. 4

3 Priprava tiskanega promocĳskega gradiva, ki vključuje
območje več občin. 6

4 Priprava tiskanega promocĳskega gradiva med društvi več
občin 8

3.2 Organizacĳa turistične prireditve

1

Promocĳa prireditve (najave pred prireditvĳo) Število  točk

Objava v glasilu Naš časopis 3

Objava na občinski spletni strani 3

Objava prireditve v letnem koledarju prireditev občine 3
Objava v enem medĳu, ki pokriva širše območje (regĳa,
Slovenĳa) 4
Objava v dveh medĳih, ki pokriva širše območje (regĳa,
Slovenĳa) 7
Objava v treh in več medĳih, ki pokriva širše območje (regĳa,
Slovenĳa) 11

2

Število obiskovalcev prireditve

Število obiskovalcev prireditve (ocena ) do 200  3

Število obiskovalcev prireditve (ocena) od 201 do 500 
obiskovalcev 6

Število obiskovalcev prireditve (ocena )  nad 501 obiskovalcev 10

3.3 Priprava, izvedba in udeležba na sejmih

1

Udeležba društva na sejmih Število  točk
Društvo predstavlja svojo ponudbo na sejmih na območju 
občine, 2
Društvo aktivno sodeluje na sejmih, ki se jih udeležuje 
občina, 6
Društvo samostojno predstavlja svojo ponudbo na 
specializiranih turističnih sejmih 10

3.4 Priprava turističnih programov in vzdrževanje objektov turistične in-
frastrukture

1

Turistični produkti in turistična infrastruktura Število  točk
Društvo aktivno sodeluje pri pripravi turističnih produktov 
in urejanju turistične infrastrukture, ki jih pripravlja občina 
ali drugi subjekti

5

Društvo samo pripravlja turistične produkte in ureja 
turistično infrastrukturo 10

5. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV
Sredstva bremenĳo proračunske postavke Proračuna Občine Dobrova - Polhov
Gradec za leto 2013:

1 18023 Programi kulturnih društev v višini 30.500,00 EUR
2 18050 Šport v društvih  v višini 36.000,00 EUR
3 14008 Sofinanciranje programa turistične
 zveze in društev ter drugih turističnih organizacĳ
     v višini   8.400,00 EUR

6. RAZPISNA DOKUMENTACĲA
Razpisna dokumentacĳa (navodila in obrazci) je na voljo na spletnem naslovu:
h�p://www.dobrova-polhovgradec.si ali na sedežu občine.

7. NAČIN PRĲAVE IN ROKI
Izpolnjeno razpisno dokumentacĳo vlagatelji pošljejo priporočeno po pošti ali
oddajo neposredno na sedežu občine. 

Ovojnica mora biti opremljena z naslednjimi podatki: Občina Dobrova - 
Polhov Gradec, Stara cesta 13, 1356 Dobrova s pripisom »Ne odpiraj, javni 
razpis za sofinanciranje društev«. Na hrbtni strani mora biti označen naslov 
pošiljatelja vloge. 
Vloge z napačno izpolnjeno ovojnico in vloge, oddane po roku, določenem 
v razpisu, se zavrže.

Rok za oddajo vlog: 28. februar 2013

VIII. Obravnavanje vlog in postopek odobritve
Odpiranje in pregled vlog
Odpiranje pravočasno prispelih vlog bo 5. marca 2013 v prostorih Občine 
Dobrova - Polhov Gradec. Odpiranje vlog ni javno. Prispele vloge bo pregledala 
in strokovno ocenila komisĳa, ki jo imenuje župan Občine Dobrova - Polhov
Gradec. 

S sklepom župana se zavrže se vloge:
–  ki so prepozno prispele,
–  ki je ni vložila upravičena oseba, 
–  nepopolne vloge, ki jih v navedenem roku vlagatelj ne dopolni ali jih dopolni 

neustrezno.
in zavrne vloge:
– ki so neutemeljene,
– z nasprotujočimi podatki v vlogi in prilogah,
– ki so vložene v nepravilno opremljenih ovojnicah,
– vsebinsko neustrezne vloge,
– ki ne bodo izpolnjevale pogojev za prĳavo.

Popolnost in dopolnitve vlog
Vloga se šteje za popolno, če je razumljiva in ima priložene vse priloge. 

Predmet dopolnitve niso obrazci, ki vlogi niso bili priloženi (šteje se, da so 
predmet sofinanciranja programi oz. vsebine, ki so bile opredeljene na obrazcih
ob oddaji vloge). Če društvo ob dopolnitvi doda obrazce z novimi vsebinami, 
le-te v razpisu ne bodo upoštevane.

Vlagatelje nepopolnih vlog komisĳa v roku 8 dni od odpiranja pisno pozove k
dopolnitvi nepopolnih vlog. Rok za dopolnitev vlog je 8 dni. Dopolnitve, po-
slane po roku, se ne upoštevajo.

9. OBVEŠČANJE O IZBORU
O dodelitvi sredstev po tem pravilniku odloča na predlog strokovne komisĳe
župan oziroma oseba, ki jo pooblasti župan. 

Vlagateljem, katerih vloge izpolnjujejo predpisane pogoje iz predpisov in ja-
vnega razpisa in so za namen zagotovljena sredstva, se izda odločba o izboru.
V obrazložitvi odločbe o izboru je utemeljena odločitev in v primeru pozitivne 
odločitve opredeljena višina dodeljenih sredstev, namen in upravičeni stroški, 
za katere so sredstva namenjena.
Rok za izdajo odločbe o pravici do sredstev je 30 dni od ugotovitve vseh de-
jstev.
Odločbo o izboru občinska uprava posreduje prejemnikom sredstev in jih po-
zove k podpisu pogodbe. Za prejemnike sredstev, ki se v roku 8 dni od prejema 
poziva ne odzovejo, se šteje, da so umaknili vlogo za pridobitev sredstev.

10. PRITOŽBA NA ODLOČBO
Zoper odločitev v odločbi o pravici do sredstev lahko upravičenec vloži pritožbo 
na naslov občine v roku 8. dni od prejema odločbe.

Pritožba ne zadrži podpisa pogodb z izbranimi vlagatelji. V pritožbi mora 
natančno opredeliti razloge, zaradi katerih je pritožba vložena. Predmet 
pritožbe ne morejo biti postavljena merila za ocenjevanje vlog. O pritožbi mora 
biti odločeno v 15 dneh s sklepom.

11. SPREMLJANE NAMENSKE PORABE SREDSTEV
Namensko porabo sredstev za sofinanciranje dejavnosti društev v Občini
Dobrova - Polhov Gradec spremlja komisĳa. Namenskost porabe lahko ugotav-
lja tudi nadzorni odbor občine. 

Upravičenec mora vrniti nenamensko porabljena sredstva skupaj z zakonitimi 
zamudnimi obresti, ki se obračunavajo od dneva plačila upravičencu do dneva 
vračila sredstev v primerih, ko se ugotovi: 
– da so bila dodeljena sredstva delno ali v celoti nenamensko porabljena, 
– da je upravičenec za katerikoli namen pridobitve sredstev navajal neresnične 

podatke, 
– da je upravičenec za isti namen in iz istega naslova ponovno pridobil finančna

sredstva,
– druge nepravilnosti pri uporabi sredstev. 
V primerih iz prejšnjega odstavka upravičenec ne more pridobiti sredstev za 
dobo petih let.

12. Informacĳe
Informacĳe, povezane z javnim razpisom, je mogoče dobiti na Občini Dobrova -
Polhov Gradec, tel. 01/3601-800, in sicer ob ponedeljkih in petkih od 8. do 12. ure 
ter sredah od 8. do 12. ure in od 14. do 16. ure. Vprašanja je mogoče posredovati 
tudi po elektronski pošti na naslov: info@dobrova-polhovgradec.si

Datum: 8. 1. 2013
Številka: 430-0001/2013-3

,Župan
Občine Dobrova - Polhov Gradec

Franc Setnikar, l.r.
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elektronski naslov: obcina@log-dragomer.si  Občina Log - Dragomer 

Od letošnje zimske sezone izvajalci zimske službe ne plužĳo več zasebnih cest, ki niso kategori-
zirane ceste, kot so to počeli prejšnja leta. Kot poudarjajo na občini, pri večini cest ni sprememb, 
ob sneženju sta zasneženi ostali le dve.
Kot je povedal župan, so v zadnjih letih na občino dobili kar nekaj pripomb, da na zasebnih 
cestah izvajalci nimajo pravice izvajati javne službe. Lastniki cest, ki so v zasebni lasti in niso 
kategorizirane, so morali tako letošnjo zimsko sezono sami očistiti zasnežene ceste. 
Sicer pa je obilno sneženje v januarju kar nekaj preglavic povzročilo v prometu. Kot so nam 
povedali na Komunalnem podjetju Vrhnika, so bile razmere na cesti slabe predvsem zara-
di neprestanega naletavanja snega. “Mi se trudimo po najboljših močeh in več kot nepre-
stano delati na terenu ne moremo,” je ob prvem sneženju v letu 2013 dejal Jože Turk iz Ko-
munalnega podjetja Vrhnika. Povedal je še, da je zelo dobrodošlo, da so izvajalci zimske 
službe isti kot lani: “Če ne menjamo kooperantov, ti dobro poznajo detajle; manj je škode na 
cestiščih, manj je telefonskih klicev in ljudje so bolj zadovoljni.”                                  V. E.

Novosti pri zimski službi
Kot so nam pojasnili na Telekomu Slovenĳe,
na območju Občine Log - Dragomer nimajo v 
načrtu nadaljevanja gradnje optičnega omrež-
ja. Občina je namreč v celoti pokrita s široko-
pasovnim internetom; ponekod po občini je 
ta izveden z optičnimi vlakni, drugod pa z 
bakrenim omrežjem. Kot so povedali na Tele-
komu, so omrežja kakovostna in omogočajo 
širokopasovne storitve.
Medtem ko je bilo leta 2007 na območju Dra-
gomerja in delno Lukovice zgrajeno optično 
FTTH-omrežje, pa Telekom z optiko v nasled-
njih letih ni pokril Loga in preostalega dela Lu-
kovice. “Na območju Loga imamo v Telekomu 
Slovenĳe sorazmerno dobro bakreno omrežje,
na katerem ni težav z zasedenostjo oziroma 
imamo celo še proste kapacitete. Edina težava 
se pojavlja zaradi nekoliko daljših razdalj, to je 
od 1 do 3 kilometrov, tako da lahko zagotavlja-
mo prenosne hitrosti od 6 Mbit/s do 14 Mbit/s, 
kar načeloma zadostuje za telefonĳo, internet
in IPTV; je pa celotni nabor storitev ponekod 
lahko nekoliko okrnjen. Na tem območju vsaj 
letos izgradnje optičnega omrežja nimamo v 
načrtu,” je pojasnil Boris Ziherl iz Telekomove 
službe za odnose z javnostmi. 

Kot so povedali na Telekomu, je bakreno 
omrežje novo, saj je bilo zgrajeno v letih 1999 
in 2000. “Povsod, kjer v Občini Log - Drago-
mer nimamo zgrajenega optičnega omrežja, 
so obstoječa bakrena omrežja kakovostna in 
omogočajo vse širokopasovne storitve. Širo-
kopasovne storitve lahko ponudimo vsem za-
interesiranim občanom, zaplete se lahko le iz 
objektivnih razlogov, recimo zaradi neprido-
bitve soglasja sosedov za morebitni potrebni 
prekop zemljišča,” je dodal Ziherl. 

 V. E.

Telekom letos nima v načrtu izgradnje optične-
ga omrežja na Logu.

Svetniki so na zadnji seji sprejeli Odlok o na-
domestilu za uporabo stavbnega zemljišča za 
območje Občine Log - Dragomer, ki izenačuje 
plačevanja nadomestila na območju celotne 
občine. Posledica sprejema tega odloka so viš-
je položnice za plačilo nadomestila na Logu, 
vendar bodo ti stroški enako visoki kot v Dra-
gomerju in na Lukovici. Ložani so namreč do 
zdaj plačevali nižja nadomestila kot občani 
drugih dveh naselĳ.
Pred odcepitvĳo Občine Log - Dragomer, pa
tudi po njej, so za območje občine uporablja-
li vrhniški odlok o nadomestilu za uporabo 
stavbnega zemljišča. Po tem odloku so bila 
območja Loga ovrednotena z nižjim številom 
točk kot območje Dragomerja in Lukovice – za 
primerljivo stanovanjsko hišo v Dragomerju 
in na Lukovici so posledično občani plačevali 
bistveno višje položnice kot na Logu. Enotno 
ovrednotenje oziroma uvedba pravičnosti je 
eden izmed razlogov, da so se na občini od-
ločili za sprejem odloka, pa tudi sicer občina 
do zdaj ni imela svojega odloka, s katerim bi 
urejala to področje. 
Oglejmo si novosti, ki jih prinaša sprejeti od-
lok. Na območju Dragomerja in Lukovice se 
točkovanje načeloma ne spreminja, nadome-
stilo ostaja približno na enaki ravni kot lani. 
Odmera za naselje Log pa se viša. Na občini 
so opravili primerjavo izračunov po starem in 
novem odloku. Po starem odloku so v Drago-
merju in na Lukovici za stanovanjsko hišo s 
površino 140 m2 za nadomestilo plačali 71,52 
€, po novem odloku se višina nadomestila ne 
spreminja. Na Logu bi za takšno hišo po sta-
rem odloku plačali 48,45 €, po novem pa bodo 
plačali toliko kot v drugih dveh naseljih, torej 
71,52 €. Podobne spremembe se obetajo tudi 
pri nezazidanih stavbnih zemljiščih; po starem 
odloku so Ložani za zemljišče s površino 577 

m2 odšteli 91,29 €, po novem pa se nadome-
stilo za takšno zemljišče viša na 114,11 €. Za 
enako zemljišče na Lukovici in v Dragomerju 
bodo občani plačali toliko kot na Logu, kar pa 
je enako, kot bi plačali po starem odloku. 
Nadomestilo se bo odmerilo za vse stavbe in 
vsa zazidljiva zemljišča, razen za stavbe, ki slu-
žĳo kmetĳski rabi; stavbe in zemljišča, ki so v 
lasti občine; stavbe in zemljišča v lasti društev, 
če jih uporabljajo za svojo osnovno dejavnost; 

zemljišča, ki so v prostorskem načrtu oprede-
ljena kot zemljišča za pokopališča; stavbe, ki 
so namenjene javnemu zdravstvu, socialnemu 
in otroškemu varstvu, šolstvu, kulturi, znano-
sti, raziskovanju, izvajanju javnega programa 
športa, ter stavbe javne uprave; stavbe, ki jih 
uporabljajo verske skupnosti za svojo versko 
dejavnost, ter v preostalih primerih, ki so še 
opredeljeni v odloku. Nadomestilo pa se od-
merja tudi za zemljišča, za katera je v prostor-
skih aktih določeno, da je pred gradnjo treba 
izdelati in sprejeti OPPN ali lokacĳske smerni-
ce, vendar je določena ustrezno nižja odmera.

V. E.

Plačilo NUSZ po novem enotno v vseh treh na-
seljih.

Svetniki so na zadnji seji sprejeli nekoliko 
spremenjen in dopolnjen Pravilnik o sofinan-
ciranju športa v Občini Log - Dragomer, ki pa 
sicer ne prinaša večjih sprememb.
 Glavna novost je povečanje sredstev na po-
stavki nogometnega igrišča na Logu, razlogi 
za povečanje postavke pa so trĳe. Dosedanja
sredstva ne zadoščajo več za vzdrževanje 
igrišča in pokritje stroškov za tekme; povečalo 
se je število članov v društvu, večja pa je tudi 
obremenjenost nogometnega igrišča. Drugo 
spremembo pa so uvedli na področju sofinan-
ciranja delovanja društev in športnih zvez, ki 
na ravni lokalne skupnosti opravljajo strokov-
ne, organizacĳske in razvojne naloge v športu.
Po starem pravilniku so društva točke dobila 
le za tiste člane, ki so občani Občine Log - Dra-
gomer, zdaj pa so v pravilnik dodali, da ta kri-
terĳ velja tudi za učence osnovne šole. Razlog
za sprejem tega dodatka je, da občina financira
tudi programe, ki jih izvaja šola. 
 Svetniki so na seji potrdili tudi letni program 
športa, v katerem se nekoliko povečujejo sred-
stva za kakovostni šport in športne objekte, 

nekoliko pa so manjša sredstva za športno 
rekreacĳo. Sicer pa je ta program osnova za
razdelitev sredstev višini 45.000 evrov za so-

financiranje posameznih vsebin oziroma pro-
gramov med kandidate oziroma društva, ki se 
bodo prĳavila na javni razpis. Tega mora ob-
čina objaviti do 19. februarja.

V. E.

Svetniki so sprejeli dopolnitve pravilnika o so-
financiranju športa v Občini Log - Dragomer.

Starše/skrbnike obveš-
čamo, da poteka vpis 

v OŠ Log - Drago-
mer, enota vrtec 
Log - Dragomer, za 
šolsko leto 2013/14. 
Vloge za sprejem 
otrok s 1. 9. 2013 

sprejemamo do 28. 
februarja 2013. 

Vlog, ki bodo prispele 
po tem datumu, komisĳa ne bo obravnava-
la. 
Nove vloge morajo vložiti tudi starši, kate-
rih otroci so bili v preteklem šolskem letu 

odklonjeni in so uvrščeni na čakalni sez-
nam. Prav tako morajo nove vloge vložiti 
tisti starši, ki so vloge za sprejem v šolskem 
letu 2012/13 oddali po 28. 2. 2011 in otroci 
niso bili sprejeti.

Komisĳa za sprejem otrok bo vloge ob-
ravnavala aprila, na podlagi Pravilnika o 
sprejemu otrok v vrtec (Ur. l. RS, št. 107/10). 
Dokument je objavljen tudi na spletni strani 
vrtca, na naslovu h�p://www.oslogdrago-
mer.org/vrtec.

Ravnateljica: 
mag. Mihaela Mrzlikar

Log - Dragomer, 19. december 2012 – Log-
dragomerški občinski svet je razpravljal na 
svoji zadnji seji v letu 2012. Tokrat so svetniki 
na mize dobili dvanajst točk dnevnega reda; 
med drugim so večinsko potrdili proračun 
ter soglašali s spremembami pravilnika o so-
financiranju športa v Občini Log - Dragomer
in letnim programom športa.
Sprejeti proračun je sicer nekoliko drugačen 
kot osnutek; nekoliko ga je popravila že ob-
činska uprava, na seji pa so ga z amandmaji 
popravili še svetniki. Med sedmimi predla-
ganimi amandmaji, šest jih je predlagal Od-
bor za prostorsko planiranje in gospodarjenje 
z nepremičninami, enega pa svetnik Viljem 
Kosednar, so svetniki soglašali s petimi. Od-
ločili so se za prodajo nekaterih zemljišč, ki 
so za občino neuporabna, iz proračuna so čr-
tali postavko za pripravo dokumentacĳe za
multikulturni center, znižali so znesek za na-
kup knjig v Cankarjevi knjižnici Vrhnika ter v 
proračun dodali novo proračunsko postavko, 
s katero bodo zagotovili sredstva za idejno 
rešitev centralnih dejavnosti za center naselja 
Dragomer, za območje ob osnovni šoli ter za 
območje športnega parka Log. Z navedenimi 
amandmaji so v proračunu prihranili 17 tiso-
čakov, ta sredstva pa bodo namenili za vrtec 
na Logu. 
 Sicer pa so v razpravi o proračunu svetniki 
predstavili svoja mnenja o predlaganih amand-
majih. Medtem ko so se popolnoma vsi strinja-
li, da se zmanjšajo sredstva za nakup knjig in 
da se denarna razlika, ki je nastala s spreje-
mom amandmajev, nameni za vrtec na Logu, 
pa so se mnenja precej bolj kresala pri preosta-
lih amandmajih. Dinamično je bilo predvsem 
pri zagovarjanju opravičljivosti amandmajev 
parkirišče Zrimškova hiša in oporni zid Sne-
žak; obe postavki sta sicer po glasovanju ostali 
v proračunu, vendar so svetniki sklenili, da 
bodo o problematiki Snežaka spregovorili na 
pristojnih odborih, prav tako pa bodo odbo-
ri še pred ureditvĳo parkirišča Zrimškova to

točko obravnavali na svojih sejah. Proračun je 
podprla večina svetnikov, proti je bila le svet-
niška skupina Štorklja. 

Svetnik je postal Blaž Gerbec 
Na seji so svetniki potrdili tudi letni program 
športa ter soglašali s spremembami pravilnika 
o sofinanciranju športa; občinski svetniki so
roke dvignili tudi za Odlok o nadomestilu za 
uporabo stavbnega zemljišča, ki spremembe 
prinaša predvsem za Ložane. Sicer pa so na 

seji potrdili še mandat novemu svetniku; na 
mesto Mateje Ličer, ki je odstopila, je stopil 
Blaž Gerbec, ki ga je svet imenoval tudi v Od-
bor za prostorsko planiranje in gospodarjenje 
z nepremičninami. Mladena Sumino pa so 
imenovali za predstavnika Občine Log - Dra-
gomer v RRALUR. 
 Tokrat so svetniki postavili le eno pobudo, 
soglašali so še z indeksiranjem obračunskih 
stroškov za odmero komunalnega prispevka 
za leto 2013, potrdili so tudi popravek odlo-
ka, ki bo vrhniškemu komunalnemu podjet-
ju dovoljeval postavitev začasnega zbirnega 
centra za odpadke na njihovem zemljišču, ter 
se na koncu seznanili z realizacĳo sklepov ob-
činskega sveta.                                       V. E.

Na zadnji seji v lanskem letu so svetniki v svo-
je vrste sprejeli novega svetnika, Blaža Gerbca, 
ter na seji potrdili proračun za letošnje leto. 

Na Logu letos še ne bo optike

15. redna seja občinskega sveta Občine Log - Dragomer 

Svetniki so proračunu dali zeleno luč 

Pri športnem pravilniku nekaj sprememb

Na Logu letos dražja nadomestila za uporabo 
stavbnih zemljišč

Vpis otrok v vrtec Log - Dragomer
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Z lučkami na Debeli hrib
Ob zaključku leta se nas je v soboto, 29. decembra, pred gasil-
skim domom v Dragomerju zbralo kar 60 pohodnikov. 
Z lučkami smo krenili k žabi na Debeli hrib, kjer smo nazdra-
vili novemu letu, nato pa smo se vsi vrnili v dom na vroč čaj, 
kuhano vino in pecivo, ki so ga pripravili člani PD Rega. 

Dušan Trček

Župan Mladen Sumina nam je povedal, da je bilo lani največ na-
porov vloženih v pripravo kohezĳskih projektov za odvajanje
odpadnih voda in projektov za oskrbo s pitno vodo. “Pri tem je 

treba izpostaviti ve-
like težave s pridobi-
vanjem služnosti; žal 
je še vedno nekaj po-
samičnih primerov, 
ki jih bomo posku-
šali rešiti v začetku 
letošnjega leta,” je 
dejal in dodal, da so se nadaljevale tudi dejavnosti v zvezi s 
pripravo občinskega prostorskega načrta ter OPPN-PPC Log, 
ŠP Log in Snešak. “V območju centralnih delavnosti ob osnov-
ni šoli smo nakupili nekaj zemljišča za bodoče potrebe razvoja 
zdravstvene dejavnosti, gasilcem PGD Log je bila izročena nova 
avtocisterna, dokončana je bila regulacĳa potoka Malenščica, in
kot se je izkazalo ob zadnjih večjih deževjih, ta ne bo več po-
plavljala in ogrožala sosednjih objektov,” je še nekaj projektov v 

lanskem letu naštel župan. 
 Sicer pa so lani, tako kot že v letih pred tem, na nekaterih ob-
činskih cestah zaropotali gradbeni stroji; asfaltirali so Barjansko 

cesto ter na Vrhovčevi cesti zgradili večji oporni zid in cestiš-
če preplastili z asfaltom. Na meji z Vrhniko ob regionalni cesti 
je DRSC zgradila del kolesarske steze in pločnike, Energetika 
Ljubljana pa je v zadnjih mesecih lanskega leta začela tudi grad-
njo plinovodnega omrežja. 
Leto 2012, ujeto v objektiv fotoaparata, si oglejte v fotogalerĳi.

Poleti so stroji brneli na Barjanski cesti, 
kjer so asfaltirali skoraj 400 metrov dolg 
cestni odsek.

Energetika je jeseni začela gradnjo kana-
lizacĳe ob regionalni cesti in v delu Dra-
gomerja. 

PGD Log je še pred poletjem v uporabo 
dobilo novo gasilsko avtocisterno.

V začetku leta je 
občina prejela dva 
laskava naziva, osvo-
jila je drugo mesto 
v kategorĳi najbolj
zelenih majhnih ob-
čin in drugo mesto 
v kategorĳi zelenih
majhnih občin na 
področju ravnanja z 
odpadki.

V lanskem letu so regulirali tudi strugo 
potoka Malenščica; ta ob večjem deževju 
naj ne bi več poplavljal.

Ob občinskem prazniku so podelili šest priznanj. Priznanje grb 
občine je prejel Ludvik Rožnik in posthumno Jožef Grabnar, 
priznanje občine je prejel Marko Kraner, priznanja župana pa 
Blaž Rupnik, Katja Hvalica in Zdravko Pečan.

V prvi polovici leta je v javnosti in medĳih
odmeval odlok o javnem redu in miru.

Aprila je plezalna 
stena na Logu gostila 
plezalno smetano; na 
domačem prizorišču 
je slavila Slovenka 
Mina Markovič.

V začetku leta so v šoli zamenjali dotra-
jani kotel, v vrtcu Dragomer pa so med 
poletjem preuredili igralnico in nekoli-
ko prenovili igrišče.

Občina Log - Dragomer v letu 2012
Staro leto se je že dobro poslovilo in pred vami je že prva številka Našega časopisa v letu 2013. Tokrat smo 
za vas preverili, po čem si bomo najbolj zapomnili preteklih 12 mesecev.

Kot smo že poročali, naj bi se letos nada-
ljevala gradnja kolesarskih stez in ploč-
nikov ob regionalni cesti med Lukovico 
in Dragomerjem. Ministrstvo za infra-
strukturo in prostor oziroma Direkcĳa
Republike Slovenĳe za ceste je že objavila
javno naročilo za gradnjo 1,6 kilometra 
dolgega odseka, zainteresirani pa lahko 
svoje ponudbe oddajo do 7. februarja.
 V prihodnjih mesecih, odvisno od iz-
bire izvajalca del, bodo na Lukovici za-
čeli graditi kolesarske steze in pločnike. 
Gradnja naj bi glede na razpis potekala 
ob regionalni cesti med Vrhniško cesto 1 
(200 metrov za odcepom za ulico Pod gra-
dom), zaključila pa naj bi se 200 metrov 
pred odcepom za osnovno šolo oziroma 
drugim križiščem za Dragomer. Na ome-
njenem odseku naj bi na levi strani ceste 
obstoječi makadam preuredili v mešano 
prometno površino. Ta bo široka okoli 
tri metre in bo od regionalne ceste loče-
na z novo enostransko jekleno varnostno 
ograjo, podobno kot na odseku med Dre-
novim Gričem in Sinjo Gorico. Namenje-
na pa bo prometu pešcev in kolesarjev ter 
dostopu lastnikov parcel in objektov. Na 
desno stran ceste, v smeri Vrhnike, bodo 
vgradili nov hodnik za pešce, ki bo pred-
vidoma širok dva metra. Zunaj naselja bo 

hitrost vožnje omejena na 70 km/h. 
Ob gradnji kolesarskih stez bodo uredi-
li tudi križišča na omenjenem odseku. V 
križišču z Dolino bodo uredili prehod za 
pešce, preuredili pa bodo tudi križišče 
na vhodu v Dragomer. To bo po novem 
semaforizirano, imelo pa bo dodatne pa-

sove za leve zavĳalce in obstoječi pas za
desne zavĳalce.
 Tako kot smo že poročali, naj bi ob gradnji 
kolesarskih poti sočasno potekala gradnja 
vodovoda in kanalizacĳe. “V delu, kjer se
bosta urejala kolesarska steza in pločnik, 
se bo izvajala tudi gradnja vodovoda, in 
sicer od odcepa za ulico Pod gradom ob 

Vrhniški cesti proti Dragomerju v dolžini 
približno 100 metrov, nato bo vodovod 
prečkal cesto in se nadaljeval v dolžini 
približno 80 metrov, kjer se bo priključil 
na obstoječi vodovod DN 100 na odseku 
3.0+ 40.00 na ulici ob objektu Vrhniška ce-
sta 1,” je pojasnil Jure Jančič iz občinske 

uprave. Sočasno bodo vgrajevali tudi ka-
nalizacĳo, zato med ministrstvom in ob-
čino že potekajo aktivnosti, s katerimi po-
skušajo doseči, da bo predčasna gradnja 
kanalizacĳe ob regionalni cesti priznani
strošek v okviru kohezĳskega projekta
Čista Ljubljanica – odvajanje in čiščenje 
odpadnih voda. 

DRSC že objavila javno naročilo za kolesarske steze

Letos bodo kolesarske steze in pločnike 
gradili od Lukovice in skoraj do osnovne 
šole.

Lani pozimi so pločnike zgradili na delu 
regionalne ceste na Logu.

V Občini Log - Dragomer 
veselo vstopili v leto 2013
V sodelovanju z lokalnimi društvi je Občina Log - Dragomer 
za svoje občane znova organizirala mini novoletno srečanje 
oziroma praznovanje novega leta na prostem.
Vreme je bilo organizatorjem naklonjeno in v Športnem parku 
Log se je v sproščenem vzdušju zbralo okoli 350 obiskovalcev 
prireditve oziroma približno 10 odstotkov vseh občanov, kar 
organizatorji ocenjujemo kot uspeh.
Na prireditvi, ki je trajala do prvih ur novoletnega dne, so lah-
ko obiskovalci uživali v ognjemetu, z novoletno poslanico in 
lepimi željami pa jih je v novo leto pospremil župan Mladen 
Sumina. 
Prireditev je, če sodimo po odzivu navzočih, uspela; vsi obča-
ni, ki so za urico ali dve zapustili televizĳo in se skupaj s sose-
di poveselili v naši lepi občini, so v en glas zatrdili, da je to ena 
od najprĳetnejših in najbolj zaželenih občinskih prireditev.
Tudi in predvsem zaradi tako pozitivnega odziva organiza-
torji že razmišljamo, da bi prireditev ponovili ob vstopu v leto 
2014. 
Iskrena hvala vsem, ki ste sodelovali pri pripravi, izvedbi in 
finančni podpori projekta, vsem občanom pa srečno in zdravo
leto 2013!

SS
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V KUD Kosec je bilo živahno 
tudi decembra
Staro leto se je čedalje hitreje bližalo slovesu, kot da se mu 
mudi, naše društvo pa svojega poslanstva še ni dokončalo, saj 
so naši najmlajši čakali na obiske treh dobrih mož. 
  
V okviru Sekcĳe Odbora za varovanje kulturne dediščine in
prikaza starih običajev je otroke 6. decembra obiskal prvi od 
treh dobrih mož, sveti Miklavž, ki je v gasilskem domu na Logu 
razveselil številne majhne in malo večje otroke z Loga, Drago-
merja in Lukovice. Spremljali so ga prĳazni angelčki in seveda
tudi črni parklji. Še preden pa so se otroci srečali s svetim mo-
žem, so jim angelčki pripravili in zaigrali igrico. Čeprav je bilo 
v dvorani slišati tudi jok najmlajših, ki so se zbali parkljev, so se 
otroci ob pogledu na sv. Miklavža z darili le potolažili in opogu-
mili, saj je ta s pomočjo angelčkov in parkljev s sladkarĳami, čo-

koladami in sadjem 
obdaril prav vse, ki 
so prišli v gasilski 
dom. 
Na predvečer godu 
sv. Miklavža (s 5. na 
6. december) otroci, 
preden gredo spat, 
po običaju postavĳo
pehar ali krožnik na 
okensko polico ali 
mizo. V preteklosti 
je Miklavž otro-
kom nosil različne 
dobrote - jabolka, 
orehe, rožiče, peci-
vo oz. tisto, kar je 
bilo pri hiši. Dan-
danes otroci pri-
čakujejo drugačna 
darila, a kdo pravi, 
da se naši najmlajši  
ne razveselĳo tudi
preprostih sladkih 
daril, prav takih, 
kakršna so v prete-
klosti dobivali nji-
hovi starši ali celo 
stari starši? 
Anica Vengust 
  
Angleščina 

Nova skupina naših 
občanov pri učenju 
angleškega jezika 
pridno in veselo napreduje. Metoda učenja gospoda Petra Gur-
jupa je uspešna, saj učenci hitro in dobro usvajajo nova znanja. 
Spoznali smo že več kot 165 novih angleških besed in obnovili 
slovnico, tako slovensko kot angleško. Stavčne zveze nastajajo 
vse bolj spontano in udeleženci tečaja so pri tvorjenju stavkov 
vse bolj pogumni in samozavestni. 
Anica Vengust 
  
Bralni krožek 

Januarja smo nadaljevali spoznavanje zamejskih avtorjev. Prvo 
srečanje v novem letu smo posvetili spoznavanju vsestranskega 
Borisa Pangerca, pesnika, pripovednika in esejista, pa tudi od-
ličnega pevca in izjemno uspešnega oljkarja iz Doline pri Trstu, 
ter njegovemu pripovednemu delu Majenca. To je posvečeno 
staremu, a še vedno izjemno živemu ljudskemu običaju, ki je 
preživel tudi čase fašističnega terorja in ga zavzeto ohranjajo 
prav prebivalci Doline. 
Alenka Logar Pleško 

Ura pravljic 
Enajstega decembra smo na osnovni šoli Log - Dragomer v so-
delovanju z dramskim igralcem Matejem Recerjem za naše naj-
mlajše sokrajane organizirali uro pravljic. Učilnico smo pripra-
vili in okrasili v novoletnem vzdušju ter seveda poskrbeli tudi 
za sladkarĳe, pripovedovanje pa prepustili izurjenemu mojstru
govorjene besede. Gospod Recer je otroke vpeljal v čudoviti 
pravljični svet in jim najprej predstavil Repico poljskega pisate-
lja Juliana Tuwima, ki jo je mojstrsko prevedel slovenski pesnik 
Lojze Krakar, nato pa še pravljico Cesarjeva nova oblačila zna-
menitega danskega pravljičarja Hansa Christiana Andersena. 
Potem pa so otroci obnovili povedano in še sami “napisali in 
narisali” svojo pravljico. 
  
Žal je bil obisk majhen, za kar je morda kriva tudi množica naj-
različnejših decembrskih prireditev. Pa vendar - led smo prebili 
in želimo si, da bi v občini zaživela tudi ta dejavnost našega dru-
štva ter naslednjič privabila še več mladih poslušalcev. 
Alenka, Anica in Olga 

Likovna sekcĳa 
Ker je december mesec veselja in zabave in ker so se šolska vra-
ta zaprla po 20. decembru, smo v okviru likovne sekcĳe imeli
samo delavnico ročnih spretnosti. V decembru so že nastali prvi 
izdelki - volnene rokavice in kape. Tisti malo bolj pridni pa se 
že lahko pohvalĳo z lepo izdelano jopico, saj so se pod mentor-
stvom Marjete in Anice  naučili, kako jo ukrojiti. Pestrost barv in 
vzorcev, ki so nastali pod spretnimi rokami, je bila prava paša 
za oči. 
     
Sekcĳa za kulturno izobraževanje 
V okviru te sekcĳe smo se za sodelovanje dogovorili z gospo
Milico Lavrenčič; vsak mesec se bomo oglašali bodisi v  Našem 
časopisu bodisi na spletni strani www.mojaobcina.si/Log-Dra-
gomer s prispevki o različnih zanimivostih, tudi iz življenja 
zgodovinskih osebnosti. Tokratni prispevek ima naslov Ali je 
imel bavarski kralj ljubimca? Prispevek je objavljen na omenjeni 
spletni strani. Veselo branje vam želimo. 
  
V okviru Sekcĳe Odbora za varovanje kulturne dediščine in
prikaza starih običajev smo 24. decembra zvečer organizirali 
2. tradicionalni pohod z baklami k polnočnici v farno cerkev na 
Brezovici. Prvo zbirališče je bilo ob 23.10 pred Siciliano, potem 
pa še pred Ponvico, od koder smo pot z baklami nadaljevali do 
Brezovice. Udeležba je bila dobra, več o dogodku pa bo napisal 
vodja sekcĳe gospod Rožnik Ludvik.
  
Krajane in krajanke vabimo, da se udeležujejo delavnic, bralnih 
krožkov in izletov ter da izkoristĳo trenutke za druženje. Več
informacĳ lahko dobite pri tajnici KUD Kosec, Lojzki Šarabon
(064 132 038). 

Anica Vengust 
KUD Kosec

Ura pravljic z dramskim igralcem Mate-
jem Recerjem

Na podlagi 7. in 10. člena Zakona o špor-
tu (Uradni list RS, št. 22/98, 97/01 – ZSDP, 
27/02 – Odl. US, 110/02 – ZGo-1 in 15/03 
– ZOPA), določil 4. in 5. točke Nacional-
nega programa športa (Uradni list RS, 
št. 24/00 in 31/00), 5. člena Pravilnika o 
sofinanciranju športa v Občini Log - Dra-
gomer (Uradni list RS, št. 122/07, 80/09 in 
106/12), Letnega programa športa Občine 
Log - Dragomer za leto 2013 (sprejet na 15. 
redni seji Občinskega sveta Občine Log - 
Dragomer, dne 19. 12. 2012) ter sklepa 
župana o objavi javnega razpisa (št. 671-
10/2012 z dne 28. 1. 2013), objavlja Občina 
Log - Dragomer, 

JAVNI RAZPIS

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 
SOFINANCIRANJE ŠPORTNIH 

VSEBIN IZVAJALCEV LETNEGA 
PROGRAMA ŠPORTA NA OBMOČJU 
OBČINE LOG - DRAGOMER, V LETU 

2013

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA:
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, 1358 
Log pri Brezovici

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA:
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje
športnih vsebin, ki so v javnem interesu v 
Občini Log - Dragomer in sicer:

I. Športna vzgoja otrok, mladine in štu-
dentov, ki se prostovoljno ukvarjajo s 
športom zunaj obveznega izobraževalne-
ga programa 
I.1. Interesna športna vzgoja predšolskih 
otrok:
“Zlati sonček”
“Ciciban planinec”
ostali programi, ki jih organizirajo izva-
jalci športnih programov za predšolske 
otroke
I.2. Interesna športna vzgoja šoloobveznih 
otrok:

“Zlati sonček”
“Krpan”
“Naučimo se plavati”
mladi planinec, planinska šola, planinski 
tabor
drugi programi za skladen razvoj gibalnih 
sposobnosti otrok in mladostnikov
I.3. Športna vzgoja otrok, usmerjenih v 
kakovostni in vrhunski šport (od 6 do 14 
let):
• cicibani in cicibanke
• mlajši dečki in mlajše deklice
• starejši dečki in starejše deklice
I.4. Športna vzgoja otrok s posebnimi po-
trebami:
• programi prilagajanja otrok na vodo
• programi jahanja
• programi iger z žogo
• drugi programi za otroke s posebnimi 

potrebami
I.5. Interesna športna vzgoja mladine:
• programi športa, katerih namen je iz-

boljšanje športnih znanj, zagotavljanje 
psihofizičnih sposobnosti mladine, 
odpravljanje negativnih vplivov sodo-
bnega življenja, preprečevanje zdravju 
škodljivih razvad in zadovoljevanje 
človekovih potreb po igri in tekmoval-
nosti

I.6. Športna vzgoja mladine, usmerjene v 
kakovostni in vrhunski šport (od 15 do 18 
oz.20 let):
1. kadeti in kadetinje
2. mladinci in mladinke
I.7. Športna vzgoja mladine s posebnimi 
potrebami:
• programi športne vadbe, tekmovanj in 

tečajev
• posebni programi za posamezne vrste 

primanjkljajev oziroma ovir

I.8. Interesna športna dejavnost študen-
tov:
• programi športa, ki so dopolnilo inte-

lektualnemu delu študentov in pripo-
morejo k polnejši uresničitvi človeka, 
bogastvu njegovega telesnega in dušev-
nega zdravja ter integriteti osebnosti

II. Športna rekreacĳa
programi vadbe v različnih športnih pa-
nogah

III. Kakovostni šport 
programi priprav in tekmovanj ekip in 
posameznikov, registriranih športnikov, 
ki nimajo objektivnih strokovnih, orga-
nizacĳskih in materialnih možnosti za 
vključitev v program vrhunskega športa 
in ki jih program športne rekreacĳe ne za-
dovoljuje, so pa pomemben dejavnik raz-
voja športa.

IV. Vrhunski šport 
Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje to-
vrstne dejavnosti.

V. Šport invalidov
Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje to-
vrstne dejavnosti.

VI. Športni objekti 
Na podlagi Meril za vrednotenje športa v 
Občini Log - Dragomer, se upravljavcem 
športnih objektov občinskega pomena iz 
6. točke prej omenjenih meril sofinancira
objekte, ki jih lahko uporabljajo vsi občani 
– v času, ko se na teh objektih ne izvaja 
letni program športa.

VII. Izobraževanje, usposabljanje in 
izpopolnjevanje strokovnih kadrov v 
športu
Občina Log - Dragomer sofinancira iz-
obraževanje in usposabljanje strokovnih 
delavcev, ki delajo pri izvajalcih športnih 
programov v Občini Log - Dragomer in se 
obvežejo, da bodo pri teh izvajalcih oprav-
ljali strokovno delo še najmanj tri leta ter 
izpopolnjevanje strokovnih delavcev, ki 
delajo pri izvajalcih športnih programov 
v Občini Log - Dragomer že najmanj eno 
leto. Izobraževanje, usposabljanje in izpo-
polnjevanje strokovnih kadrov poteka s so-
delovanjem Inštituta za šport in OKS-ZŠZ.

VIII. Znanstveno - raziskovalna dejav-
nost
Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje to-
vrstne dejavnosti.

IX. Založniška dejavnost
Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje to-
vrstne dejavnosti.

X. Velike mednarodne, državne, medob-
činske in občinske športne prireditve
Občina Log - Dragomer sofinancira ma-
terialne stroške športnih prireditev, ki jih 
opredeljuje 52. člen Zakona o športu, me-
dobčinske in občinske prireditve, ki imajo 
namen pospeševati motivacĳo za šport in 
športno aktivnost ter imajo promocĳski
učinek na šport, gospodarstvo in turi-
zem. Med te prireditve se ne štejejo šolska 
športna tekmovanja.

XI. Informacĳski sistem na področju 
športa 
Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje to-
vrstne dejavnosti.

XII. Delovanje društev in športnih zvez, 
ki opravljajo na ravni lokalne skupnosti 
strokovne, organizacĳske in razvojne
naloge v športu
Občina Log - Dragomer s sredstvi za kritje 
osnovnih materialnih stroškov in plačilo 
storitev, povezanih z  njihovo dejavnostjo, 
sofinancira delovanje športnih društev in 
zvez, ki na občinski ravni opravljajo stro-
kovne, organizacĳske in razvojne naloge
v športu.

3. SUBJEKTI, KI SE LAHKO PRĲAVĲO
NA JAVNI RAZPIS:
Izvajalci letnega programa športa v Obči-
ni Log - Dragomer so:
• športna društva;
• zveze športnih društev, ki jih ustanovĳo

društva za posamezna območja oziro-

ma športne panoge;
• zavodi, gospodarske družbe, zasebni-

ki in druge organizacĳe, ki so na pod-
lagi zakonskih predpisov registrirane 
za opravljanje dejavnosti na področju 
športa;

• vrtci in osnovne šole;
• ustanove, ki so ustanovljene za oprav-

ljanje dejavnosti v športu in so splošno 
koristne in neprofitne;

• organizacĳe invalidov, ki izvajajo šport-
ni program za invalide. 

4. POGOJI, KI JIH MORAJO IZPOLNJE-
VATI IZVAJALCI ŠPORTNIH VSEBIN:
Na razpisu lahko sodelujejo izvajalci, ki 
izpolnjujejo naslednje pogoje:
• biti najmanj devet mesecev registrirani 

s sedežem v Občini Log - Dragomer v 
skladu z veljavno zakonodajo in izvajati 
programe, namenjene občanom Občine 
Log - Dragomer;

• imajo zagotovljene materialne, prostor-
ske, kadrovske in organizacĳske pogoje
za uresničitev načrtovanih športnih ak-
tivnosti.

Športna društva in zveze imajo pod ena-
kimi pogoji prednost pri izvajanju letnega 
programa športa. 
Občinska proračunska sredstva, name-
njena športnim vsebinam, lahko izvajalci 
pridobĳo le na osnovi kandidature na jav-
nem razpisu. 
Posamezni izvajalci športnih vsebin lahko 
s svojimi programi za občinska proračun-
ska sredstva kandidirajo za posamezne 
vsebine le enkrat letno. 
Športne zveze lahko kandidirajo za sred-
stva le na podlagi tistih športnih progra-
mov, ki jih izvajajo same in ki jih posa-
mezna društva, članice športne zveze, ne 
vključujejo v svoje programe, s katerimi 
kandidirajo za sredstva. 

5. VIŠINA RAZPOLOŽLJIVIH SRED-
STEV:
Višina sredstev razpisa po sprejemu Od-
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loka o proračunu Občine Log - Dragomer 
za leto 2013 je 45.000 €. Sredstva bodo na 
podlagi Letnega programa športa Občine 
Log - Dragomer za leto 2013 namenjena 
za:

I. Športno vzgojo otrok, mladine in štu-
dentov, ki se prostovoljno ukvarja s špor-
tom zunaj obveznega izobraževalnega 
programa 56 % in sicer:
I.1  Interesna športna vzgoja predšol-

skih otrok 2,00%
I.2  Interesna športna vzgoja šoloobvez-

nih otrok 15,00%
I.3  Športna vzgoja otrok, usmerjenih 

v kakovostni in vrhunski šport 20-
,00%

I.4  Športna vzgoja otrok s posebnimi 
potrebami 0,20%

I.5  Interesna športna vzgoja mladine 
3,00%

I.6  Športna vzgoja mladine, usmerjene 
v kakovostni in vrhunski šport 15-
,00%

I.7  Športna vzgoja mladine s posebnimi 
potrebami 0,30%

I.8  Interesna športna dejavnost študen-
tov 0,50%

II.  Športno rekreacĳo 8,00%
III.  Kakovostni šport 9,00% 
IV.  Vrhunski šport 0,00%
V.  Šport invalidov 0,00%
VI.  Športne objekte 3,50%
VII. Izobraževanje, usposabljanje in iz-

popolnjevanje strokovnih kadrov v 
športu 2,50%

VIII. Znanstveno-raziskovalna dejavnost 
0,00 %

IX.  Založniška dejavnost 0,00 %
X.  Velike mednarodne, državne, me-

dobčinske in občinske športne prire-
ditve 3,00%

XI.  Informacĳski sistem na področju 
športa 0,00%

XII.  Delovanje društev in športnih zvez, 
ki opravljajo na ravni lokalne skup-
nosti strokovne,   

      organizacĳske in razvojne naloge v
športu 18,00%

6. MERILA ZA VREDNOTENJE ŠPORT-
NIH VSEBIN:
Merila za vrednotenje športnih progra-
mov so določena s Pravilnikom o sofinan-
ciranju športa v Občini Log - Dragomer. 

7. DOLOČITEV OBDOBJA, V KATE-
REM MORAJO BITI PORABLJENA 
SREDSTVA:
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izve-
dli v letu 2013. Rok za porabo sredstev je 
31. 12. 2013. Sredstva niso prenosljiva.

8. ROK IN NAČIN ZA PREDLOŽITEV 
VLOG:
Z zbiranjem vlog na Javni razpis prične-
mo v ponedeljek, 28. 1. 2013. Predlagate-
lji morajo vloge oddati kot priporočeno 
pošiljko po pošti na naslov Občina Log 
- Dragomer, p. p. 09, Dragomer, Na Grivi 
5, 1358 Log pri Brezovici, najkasneje z da-
tumom 15. 2. 2013 ali osebno dostaviti na 
sedež Občine Log - Dragomer, Dragomer, 
Na Grivi 5, 1358 Log pri Brezovici, najkas-
neje do 12. ure tega dne.
Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki 
so sestavni del razpisne dokumentacĳe ter
vsebovati zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne bodo 
upoštevane. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti označe-
na z imenom in naslovom predlagatelja, 
v spodnjem levem kotu pa opremljena s 
pripisom »Razpis - šport 2013«.

9. DATUM ODPIRANJA VLOG:
Odpiranje vlog bo komisĳa za vrednote-
nje športnih vsebin opravila po preteku 
razpisnega roka. V primeru nepopolno 
izpolnjenih vlog s pomanjkljivo doku-
mentacĳo bodo predlagatelji pozvani, da
v roku 8 dni vlogo dopolnĳo. Nepopolne
vloge, ki jih po določenem roku predlaga-
telj ne dopolni, se s sklepom Občine Log 
- Dragomer zavržejo.

10. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z raz-
pisom so vam na voljo na Občini Log 
- Dragomer, Dragomer, Na Grivi 5, 1358 
Log pri Brezovici,  po telefonu 750 77 03, 
oziroma po elektronski pošti obcina@log-
dragomer.si.

11. RAZPISNA DOKUMENTACĲA:
Razpisno dokumentacĳo lahko zainter-
esirani dvignejo na sedežu Občine Log 
- Dragomer, Dragomer, Na Grivi 5, 1358 
Log pri Brezovici, od dneva objave javne-
ga razpisa do dneva, ko se izteče rok za 
oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacĳa je objavljena na

spletni strani www.log-dragomer.si in jo 
je možno dobiti tudi po elektronski pošti. 

12. IZID JAVNEGA RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o izidu jav-
nega razpisa obveščeni v roku 30 dni po 
preteku rokov za pritožbe. 
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Na podlagi 7. člena Zakona o športu 
(Uradni list RS, št. 22/98, 97/01 – ZSDP, 
27/02 – Odl. US, 110/02 – ZGO-1 in 15/03 
– ZOPA) in v skladu z Nacionalnim pro-
gramom športa v Republiki Slovenĳi
(Uradni list RS, št. 24/00 in 31/00 – popr.), 
3. člena Pravilnika o sofinanciranju špor-
ta v Občini Log - Dragomer (Uradni list 
RS, št. 33/07, 80/09 in 106/12) je Občinski 
svet Občine Log - Dragomer na 15. redni 
seji dne 19. 12. 2012 sprejel

LETNI PROGRAM ŠPORTA OBČINE 
LOG - DRAGOMER ZA LETO 2013

1. člen
Letni program športa Občine Log - Dra-
gomer za leto 2013 opredeljuje programe 
športa, ki se sofinancirajo s sredstvi ob-
činskega proračuna, njihovo vsebino ter 
višino in namen sredstev, predvidenih v 
občinskem proračunu.

2. člen
V proračunu Občine Log - Dragomer je za 
leto 2013 za Razpis – šport (proračunska 
postavka 18009, konto 41200001) pred-
videnih 100 % celotnega zneska konta 
Sofinanciranje športnih vsebin izvajalcev
letnega programa športa. 

3. člen
S sredstvi za transferje neprofitnim orga-
nizacĳam in ustanovam se bodo sofinan-
cirali naslednji programi športa, uporaba 
športnih objektov ter strokovne in raz-
vojne naloge na področju športa v Občini 
Log - Dragomer glede na vsebino:

1. Športna vzgoja otrok, mladine in štu-
dentov, ki se prostovoljno ukvarjajo s 
športom zunaj obveznega izobraževal-
nega programa

1.1  Interesna športna vzgoja predšolskih 
otrok:

⇒ "Zlati sonček"
⇒ "Ciciban planinec"
⇒ ostali  programi, ki jih organizira-

jo izvajalci športnih programov za 
predšolske otroke

V okviru teh programov Občina Log 
- Dragomer sofinancira propagandno
gradivo, strokovni kader (v primeru, da 
se programi ne izvajajo v rednem delo-
vnem času) in najem objektov za izvedbo 
največ 60-urnih programov za skupine, v 
katerih je največ 20 otrok.

Sredstva, namenjena sofinanciranju na-
vedenih vsebin športa znašajo 2,00 % 
celotnega zneska konta 41200001.

1.2  Interesna športna vzgoja šoloobvez-
nih otrok:

⇒ "Zlati sonček"
⇒ "Krpan"
⇒ "Naučimo se plavati"
⇒ mladi planinec, planinska šola, pla-

ninski tabor

V okviru zgoraj navedenih programov 
Občina Log - Dragomer sofinancira stro-
kovni kader in propagandno gradivo, pri 
programu „naučimo se plavati“ strokov-
ni kader za izvedbo 10-urnih tečajev pla-
vanja za učence prvih razredov osnovne 
šole za skupine, v katerih je največ 10 
otrok.

⇒ drugi programi za skladen razvoj gi-
balnih sposobnosti otrok in mlado-
stnikov

V okviru teh programov Občina Log - 
Dragomer sofinancira propagandno gra-
divo, organizacĳo in izpeljavo občinskih,
regĳskih in državnih šolskih prvenstev
ter udeležbo na teh prvenstvih, najem 
objektov za največ 80-urne programe za 
skupine, v katerih je največ 20 otrok.

Sredstva, namenjena sofinanciranju na-

vedenih vsebin športa znašajo 15,00 % 
celotnega zneska konta 41200001.

1.3  Športna vzgoja otrok, usmerjenih v 
kakovostni in vrhunski šport (od 6 do 14 
let):

1. cicibani in cicibanke
2. mlajši dečki in mlajše deklice
3. starejši dečki in starejše deklice

V okviru teh programov Občina Log 
- Dragomer sofinancira najem objektov,
strokovni kader ter materialne stroške 
programov. Najvišje število ur sofinanci-
ranja strokovnega kadra in najema objek-
tov je opredeljeno v Merilih za vrednote-
nje športa v Občini Log - Dragomer, ki so 
sestavni del Pravilnika o sofinanciranju
športa v Občini Log - Dragomer.

Sredstva, namenjena sofinanciranju na-
vedenih vsebin športa znašajo 20,00 % 
celotnega zneska konta 41200001.

1.4  Športna vzgoja otrok s posebnimi po-
trebami:

⇒ programi prilagajanja otrok na vodo
⇒ programi jahanja
⇒ programi iger z žogo
⇒ drugi programi za otroke s posebni-

mi potrebami

V okviru teh programov Občina Log - 
Dragomer sofinancira najem objektov in
strokovni kader za izvedbo 80-urnih pro-
gramov za skupine, v katerih je največ 10 
otrok.

Sredstva, namenjena sofinanciranju na-
vedenih vsebin športa znašajo 0,20 % 
celotnega zneska konta 41200001.

1.5  Interesna športna vzgoja mladine:

⇒ programi športa, katerih namen je 
izboljšanje športnih znanj, zago-
tavljanje psihofizičnih sposobnosti
mladine, odpravljanje negativnih 
vplivov sodobnega življenja, prepre-
čevanje zdravju škodljivih razvad in 
zadovoljevanje človekovih potreb 
po igri in tekmovalnosti

V okviru teh programov Občina Log 
- Dragomer sofinancira najem objektov
in strokovni kader za izvedbo največ 80-
urnih programov za skupine, v katerih je 
največ 20 mladih.

Sredstva, namenjena sofinanciranju na-
vedenih vsebin športa znašajo 3,00 % 
celotnega zneska konta 41200001.

1.6  Športna vzgoja mladine, usmerjene v 
kakovostni in vrhunski šport (od 15 do 
18 oz. 20 let):

⇒ kadeti in kadetinje
⇒ mladinci in mladinke

V okviru teh programov Občina Log - 
Dragomer sofinancira najem objektov in
strokovni kader za izvedbo programov, 
ki obsegajo največ 1100 ur.

Sredstva, namenjena sofinanciranju na-
vedenih vsebin športa znašajo 15,00 % 
celotnega zneska konta 41200001.

1.7  Športna vzgoja mladine s posebnimi 
potrebami:

c) programi športne vadbe, tekmovanj in 
tečajev

ci)posebni programi za posamezne vrste 
primanjkljajev oziroma ovir

V okviru teh programov Občina Log - 
Dragomer sofinancira najem objektov in
strokovni kader za izvedbo 80-urnih pro-
gramov za skupine, v katerih je največ 10 
mladih.

Sredstva, namenjena sofinanciranju na-
vedenih vsebin športa znašajo 0,30 % 
celotnega zneska konta 41200001.

1.8  Interesna športna dejavnost študen-
tov:

⇒ programi športa, ki so dopolnilo 
intelektualnemu delu študentov in 
pripomorejo k polnejši uresničitvi 
človeka, bogastvu njegovega tele-
snega in duševnega zdravja ter inte-
griteti osebnosti

V okviru teh programov Občina Log 
- Dragomer sofinancira najem objektov
in strokovni kader za izvedbo največ 80-

urnih programov za skupine, v katerih je 
največ 20 študentov.

Sredstva, namenjena sofinanciranju na-
vedenih vsebin športa znašajo 0,50 % 
celotnega zneska konta 41200001.

2. Športna rekreacĳa

⇒ programi vadbe v različnih športnih 
panogah

V okviru teh programov Občina Log - 
Dragomer sofinancira najem objektov za
izvedbo 80-urnih programov za skupine, 
v katerih je največ 20 članov in članic. Za 
socialno in zdravstveno ogrožene občane 
ter občane, starejše od 65 let pa Občina 
Log - Dragomer sofinancira tudi strokov-
ni kader.

Sredstva, namenjena sofinanciranju teh
programov znašajo 8,00 % celotnega 
zneska konta 41200001.

3. Kakovostni šport

⇒ programi priprav in tekmovanj 
ekip in posameznikov, registriranih 
športnikov, ki nimajo objektivnih 
strokovnih, organizacĳskih in ma-
terialnih možnosti za vključitev v 
program vrhunskega športa in ki jih 
program športne rekreacĳe ne zado-
voljuje, so pa pomemben dejavnik 
razvoja športa

V okviru teh programov Občina Log - 
Dragomer sofinancira najem objektov za
izvedbo največ 320-urnih programov. 

Sredstva, namenjena sofinanciranju teh
programov znašajo 9,00 % celotnega 
zneska konta 41200001.

4. Vrhunski šport

⇒ programi priprav in tekmovanj 
športnikov, ki imajo status medna-
rodnega, svetovnega ali perspektiv-
nega razreda

V okviru teh programov Občina Log 
- Dragomer sofinancira izvedbo progra-
mov v obsegu največ 1200 ur za vrhunske 
športnike v individualnih športnih pano-
gah ter za ekipe v kolektivnih športnih 
panogah, katerih člani so kategorizirani 
vrhunski športniki. 
Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje
tovrstne dejavnosti.

5. Šport invalidov

⇒ programi z namenom ohranjanja gi-
balnih sposobnosti in zdravja, revi-
talizacĳe, resocializacĳe, razvedrila
in tekmovanja invalidov, ki se pros-
tovoljno ukvarjajo s športom

V okviru teh programov Občina Log - 
Dragomer sofinancira najem objektov in
strokovni kader za izvedbo 80-urnih pro-
gramov za skupine, v katerih je največ 10 
invalidov.

Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje
tovrstne dejavnosti.

6. Športni objekti

Na podlagi Meril za vrednotenje športa v 
Občini Log - Dragomer, se upravljavcem 
teh športnih objektov sofinancira objek-
te, ki jih lahko uporabljajo vsi občani – v 
času, ko se na teh objektih ne izvaja letni 
program športa.

Sredstva, namenjena sofinanciranju te
vsebine znašajo 3,50 % celotnega zne-
ska konta 41200001.

7. Izobraževanje, usposabljanje in izpo-
polnjevanje strokovnih kadrov v špor-
tu

Občina Log - Dragomer sofinancira iz-
obraževanje in  usposabljanje strokovnih 
delavcev, ki delajo pri izvajalcih športnih 
programov v Občini Log - Dragomer in 
se obvežejo, da bodo pri teh izvajalcih 
opravljali strokovno delo še najmanj tri 
leta ter izpopolnjevanje strokovnih de-
lavcev, ki delajo pri izvajalcih športnih 
programov v Občini Log - Dragomer a 
že najmanj eno leto. Izobraževanje, uspo-
sabljanje in izpopolnjevanje strokovnih 
kadrov poteka s sodelovanjem Inštituta 
za šport in OKS-ZŠZ.

Sredstva, namenjena sofinanciranju teh
vsebin znašajo 2,50 % celotnega zneska 
konta 41200001.

8. Znanstveno - raziskovalna dejavnost

Občina Log - Dragomer lahko sofinancira
znanstvenoraziskovalne projekte, kate-
rih izsledki imajo aplikativno vrednost 
na področju športa v Občini Log - Dra-
gomer. Hkrati morajo biti finančna sred-
stva, namenjena kritju preostalega dela 
stroškov za posamezen projekt iz drugih 
virov, zagotovljena v celoti.

Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje
tovrstne dejavnosti.

9. Založniška dejavnost

Občina Log - Dragomer lahko sofinancira
dejavnost izdajanja strokovne literature 
in drugih periodičnih in občasnih šport-
nih publikacĳ ter propagandno gradivo
za športne dejavnosti v Občini Log - Dra-
gomer.

Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje
tovrstne dejavnosti.

10. Velike mednarodne, državne, me-
dobčinske in občinske športne prire-
ditve

Občina Log - Dragomer sofinancira ma-
terialne stroške športnih prireditev, ki 
jih opredeljuje 52. člen Zakona o športu, 
medobčinske in občinske prireditve, ki 
imajo namen pospeševati motivacĳo za
šport in športno aktivnost ter imajo pro-
mocĳski učinek na šport, gospodarstvo
in turizem. Med te prireditve se ne štejejo 
šolska športna tekmovanja.

Sredstva, namenjena sofinanciranju teh
vsebin znašajo 3,00 % celotnega konta 
4120001.

11. Informacĳski sistem na področju
športa

Občina Log - Dragomer lahko za svoje 
potrebe sofinancira programe izdelave
informacĳskih baz na področju organi-
zacĳe športa, športnih objektov, finan-
ciranja športa in športnih programov 
ter razvide, ki so določeni z Zakonom o 
športu, prav tako pa tudi nakup za to po-
trebnih tehnoloških pripomočkov. V letu 
2011 Občina Log - Dragomer ne bo sofi-
nancirala izdelave in vzdrževanja lastne 
spletne aplikacĳe.

Občina Log - Dragomer v letu 2013 ne 
predvideva sredstev za sofinanciranje
tovrstne dejavnosti.

12. Delovanje društev in športnih zvez, 
ki opravljajo na ravni lokalne skupno-
sti strokovne, organizacĳske in razvoj-
ne naloge v športu

Občina Log - Dragomer s sredstvi za 
kritje osnovnih materialnih stroškov in 
plačilo storitev, povezanih  z njihovo 
dejavnostjo, sofinancira delovanje šport-
nih društev in zvez, ki na občinski ravni 
opravljajo strokovne, organizacĳske in
razvojne naloge v športu

Sredstva, namenjena sofinanciranju
tega delovanja znašajo 18 % celotnega 
zneska konta 4120001.

4. člen
Občina Log - Dragomer mora najpozne-
je v dveh mesecih po sprejemu letnega 
programa športa objaviti Javni razpis za 
zbiranje predlogov za sofinanciranje vse-
bin in programov, naštetih v tretjem čle-
nu Letnega programa športa Občine Log 
- Dragomer za leto 2013.

Delitev sredstev, predvidenih za sofi-
nanciranje posameznih vsebin oziroma 
programov med kandidate, ki se bodo 
prĳavili na Javni razpis, se bo opravila v
skladu z Merili za vrednotenje športa v 
Občini Log - Dragomer, ki so sestavni del 
Pravilnika o sofinanciranju športa v Ob-
čini Log - Dragomer.

Številka: 671-10/2012
Dragomer, 19. 12. 2012

Občina Log - Dragomer
    Župan

Mladen Sumina, l.r.
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AKTUALNI RAZPISI

IZKORISTITE DODATNA SREDSTVA IZ EU
– Kohezijski sklad

– Evropski socialni sklad

– Evropski sklad za regionalni razvoj

Več informacij na www.blagajana.si/euskladi oziroma na posameznih ministrstvih.

Območje PP Vrhnika
Decembra so imeli policisti območja Policijske 
postaje Vrhnika opravka s pravcatim valom 
vlomov, lahko bi rekli celo plenilskim poho-
dom. Na Logu so neznani nepridipravi ople-
nili dve stanovanjski hiši najvrednejših tehnič-
nih predmetov, zlatnine in mobitelov. Iz hiše v 
Dragomerju je oboževalec filmskih kriminalk 
in sovražnik zasebne lastnine odnesel LCD 
televizor. Na Verdu so si v dve stanovanjski 
hiši prav tako pomagali zbiralci tuje zlatnine, 
nakita, bankovcev in kovancev, za seboj pa pu-
stili opustošenje. V času, ko tam ni bilo nikogar 
in so zato oskrbniki tudi zaklenili vrata, se je v 
zavetišče na Planini nad Zaplano skušal prebiti 
tudi neznani planinski zmikavt, ki tod zagoto-
vo ni iskal žiga za svojo planinsko knjižico, pa 
ga je že v izhodišču pregnala alarmna napra-
va. S podobnim uspehom pa se bo, oziroma se 
verjetno ne bo bahal neuspešni ropar nočnega 
trezorja v Borovnici. Za vsemi pripadniki tuje 
lastnine lačne horde še poizvedujejo.
Težka roka zakona pa je na koncu vendarle za 
ovratnik zgrabila parček, ki je dlje časa izsilje-
val občanko Vrhnike in jo obral za večjo vsoto 
denarja. Policisti so ju zasačili na delu in jima 
pobrali nepošteni zaslužek, preostanek denar-
ja pa so izsledili še s hišnimi preiskavami. Oba 
bosta imela sedaj priložnost svoje početje raz-
ložiti pred prvo sodno instanco. 

Policisti so obravnavali tudi 12 prometnih 
nesreč, od katerih so se tri končale z lažjimi  
telesnimi poškodbami, ostale pa na srečo le z 
zvito pločevino. Med bolj nenavadnimi posre-
dovanji pa je bilo reševanje padalca z zasilnega 
pristajališča v vrhu vsaj 25-metrskega drevesa 
pri Zavrhu, s katerega so ga nazadnje spustili 
pripadniki Gorske reševalne službe, po poro-
čanju GRZS, v jubilejni, 400-ti reševalni akciji 
leta 2012.
No, če že zgoraj omenjeni nepridipravi vseh 
vrst v decembrskih dneh niso prenehali polniti 
stolpcev črne kronike, pa vsaj normalni občani 
po poročanju PP Vrhnika policistom niso pov-
zročali pretirano sivih las, saj so v tem času in 
še posebej med prazniki zabeležili »občutno 
manj kršitev javnega reda in miru, ter zane-
marljivo malo kršitev glede uporabe piroteh-
ničnih izdelkov.«

Območje PP Ljubljana Vič
Policisti Policijske postaje Ljubljana Vič so v za-
četku decembra pomagali občanki v Polhovem 
Gradcu s pravnimi nasveti in sicer so jo napotili 
na zasebno tožbo. Odzvali so se tudi na prijavo 
občana iz Brezja pri Dobrovi, ki ga je zmotila 
domnevno neustrezno postavljena prometna 
signalizacija, iz Ljubgojne pa je nekdo prijavil 
neznance, ki so se navduševali nad hrupom pi-
rotehničnih sredstev. Spet drugi »veseljaki« so 

se kratkočasili s kepanjem mimovozečih vozil 
v Dobrovi, a jih je očitno do prihoda policij-
skega vozila veselje minilo in so se šli domov 
učit poštevanko. Zimske »radosti« pa kot kaže 
niso ugajale skupini piromanov, ki jih je tako 
prezeblo, da so se, namesto s kidanjem snega, 
šli ogrevat s kurjenjem kovinskih smetnjakov 
pri Osnovni šoli Horjul. Še bolj pa so verjetno 
pogreli prostovoljne gasilce PGD Horjul, ki so 
morali ogenj nato pogasiti in občinske organe, 
ki bodo morali kupovati nove smetnjake. 
Na teh koncih se znova zadržujejo tudi samo-
zvani strokovnjaki za žlebove iz plemenitih ko-
vin, specializirani za njihovo hitro demontažo 
in še hitrejši transport s kraja posega. Približno 
30 metrov jih je tako pred kratkim dobilo noge 
v naselju Gabrje. V Razorih pa so kot v kakem 
akcijskem filmu tolovaji iz hiše odnesli 120-ki-
logramsko blagajno, plus težo njene vsebine. 
Verjetno jim tudi uteži na zaporniškem dvoriš-
ču ne bodo delale preglavic. Prav krepak pa ni 
mogel biti falot, ki se je očitno odrekel lopati 
in si za kidanje snega v Horjulu od občana za 
nedoločen čas in brez soglasja izposodil snežno 
frezo. Če bi ta rad zastonj vozil frezo, pa bi se še 
neznani voznik belega Subaru Baleno karavan-
ske izvedbe rad vozil z zastonjskim gorivom, ki 
ga je natočil na bencinskem servisu v Dobrovi. 
Verjetno s podobnimi nameni so si še neznani 
storilci z osebnih vozil v Podsmreki prisvojili 

več registrskih tablic. Dve so našli že v krat-
kem, ostale še iščejo. V Dobrovi so na njihovo 
veliko veselje (in slabo voljo lastnikov) vlomilci 
uspeli vstopiti v neko opuščeno hišo ter gospo-
darsko poslopje. Prevelik zalogaj pa sta bili za 
njih hiši v Gabrju in Šujici, ki se vlomilskim vi-
trihom niso vdale.
Policisti so obravnavali še prometni nesreči I. 
kategorije v Podolnici in Logu pri Polhovem 
Gradcu, na relaciji Dobrova – gostilna Gorjanc 
povoženo srno, medtem ko so bili v Brezju pri 
Polhovem Gradcu prisiljeni humano evtanazi-
rati srno, ki jo je predhodno zbilo osebno vo-
zilo.
Med drugim je v Horjul policiste napotil OKC 
PU Ljubljana, ker naj bi tu mlajša deklica ne-
nadoma ostala brez zavesti. Na kraju dogodka 
je zdravniška ekipa deklici nudila prvo nujno 
pomoč in jo odpeljala na nadaljnje preiskave 
na UB KC Ljubljana. Možje v modrem pa so se 
soočili tudi s tragičnimi posledicami uporabe 
pirotehničnih sredstev, na kar so zadnje mesece 
opozarjali tako uradni organi kot vsi mediji po 
državi. V Šujici je otrok metal petarde, pri če-
mer mu je ena zatajila. Zato jo je ponovno pri-
žgal, slednjo pa mu je razneslo v roki, zaradi 
česar je utrpel poškodbe prstov. Ob hitri inter-
venciji je bil z reševalnim vozilom prepeljan v 
UB KC v Ljubljano, kjer je ostal na zdravljenju. 

Zbral in uredil: Damjan Debevec

• Črna kronika december 2012 • Črna kronika december  2012 • Črna kronika december  2012 • Črna kronika december •  

Miloš Pohole, povejte mi kaj o svoji 
poklicni in politični poti.
Končal sem srednjo elektrotehnično 
šolo v Ljubljani. Na visoki poslovni 
šoli pa mi na žalost manjka še diplo-
ma. Upam, da jo napravim šeletos. 
Poklicno se ukvarjam z mnogo pre-
več stvarmi, ki pa so vsa hkrati tudi 

moji hobiji. Veliko delam doma na 
kmetiji, predvsem v poletnem času, 
se udeležujem dražb, sem aktiven 
zbiralec starin, numizmatik ter fila-
telist, rezervni vojak, rad vržem tudi 
kakšno partijo taroka, na zadnjem 
turnirju v Bistri mi je uspelo celo 
zmagati. Seveda pa sem tudi politik, 
čeprav ima ta beseda danes skoraj za-
ničevalen prizvok. Politika kot taka 
me je zanimala, odkar vem zase. Tudi 
že zelo zgodaj v osnovni šoli. Bolj ak-
tivno pa sem v njej od leta 2006, ko 
sem bil izvoljen v Občinski svet Obči-
ne Cerknica. Leta 2010 sem bil tja po-
novno izvoljen in sem trenutno član 
dveh odborov znotraj občinskega 
sveta, član Svetov zavoda OŠ Cerk-
nica in Vrtca Martin Krpan Cerkni-
ca ter predstavnik Občine Cerknica 
v skupščini Komunalnega podjetja 
Cerknica. Ravno zjutraj sem razmiš-
ljal, kakšno srečo imam v življenju, 
da sem bil izvoljen v Državni svet. To 
je funkcija, ki sem si jo želel opravljati 

in zdaj sem to možnost dobil.
Kakšne smernice ste si zadali ob 
kandidaturi za državnega svetnika?
Smernice so povsem preproste: biti 
aktiven na terenu. Da bi pa rekel, da 
se bom zavzemal, da bomo dobili de-
nar za šolstvo, kanalizacijo ali kultu-
ro, bi bila floskula, ker se tam dejan-
sko o denarju ne odloča neposredno. 
Lažje pa se pride v  stik s tistimi, ki 
odločajo. Sicer pa so bile smernice 
postavljene že v predhodnih manda-
tih, ko sem videl, kaj »ne štima«.
 
Torej ne nameravate nadaljevati 
dela vašega predhodnika Otonič-
arja?
Zagotovo nameravam delati vse 
drugače. Način njegovega dela mi je 
znan, dobil pa sem tudi s strani dru-
gih županov in občinskih svetnikov 
občutek, da so bili z njegovim delom 
nezadovoljni. Predvsem v pomenu, 
da niso imeli stikov oziroma infor-
macij, ki bi se posredovale iz Držav-

nega sveta do občinskih uprav, župa-
nov in svetnikov. Večkrat so mi tudi 
rekli, da mojega predhodnika osebno 
sploh niso poznali. Neka gospa mi 
je rekla takole: »Članica občinskega 
sveta sem že dve leti, pa šele na dan 
volitev vidim, kdo je ta gospod.« Od 
mene, pravijo, se pričakuje več so-
delovanja in poznavanja konkretnih 
težav lokalne skupnosti.
 
Kako boste pomagali občinam, ki 
jih zastopate?
To bo zelo odvisno od samih župa-
nov z območja, kjer sem bil izvoljen. 
Jaz definitivno nameravam dati vse 
od sebe. Za interese naših občin bom 
lahko posredoval na vseh področjih, 
kjer bodo občine le izkazale interes 
in mi težave, ki jih imajo, tudi posre-
dovale. Sam sem član dveh odborov 
Državnega sveta, a imam možnost 
biti prisoten na vseh, tam postavljati 
vprašanja, razpravljati in zahtevati 
odgovore in ukrepe. Vem, da so želje 

in interesi marsikje različni, a jaz že-
lim biti v Državnem svetu predstav-
nik vseh političnih opcij, vseh občin, 
ne glede na to, katere so me podprle 
pri volitvah.
 
Prve seje v državnem svetu so za 
vami. Kako komentirate zavrnitev 
mandata Francu Kanglerju? 
Občutki so mešani: najprej razočara-
nje nad prvo sejo in politiziranjem nad 
potrditvijo mandatov. Eni so sporni, 
drugi ne, človeka kar zmrazi, kako se 
uporabljajo različna merila za različ-
ne ljudi. Če so naši, so vsi super, če pa 
slučajno kdo ni naš, mu pa ne bomo 
potrdili mandata. Ob tem jim sploh 
ni pomembno, da imajo tudi nekateri 
drugi svetniki številne ovadbe. Lep 
primer je bila izvolitev predsednika 
Državnega sveta. Čudno poslovanje 
zavoda, kjer je bil gospod Bervar prej 
direktor, ni ovira za izvolitev, da je le 
na naši strani.

Damjan Debevec

Pogovor z državnim svetnikom Milošem Poholetom

»Želim biti predstavnik vseh političnih opcij, vseh občin.«
Miloš Pohole je bil 21. novembra lani na elektorskem glasovanju za predstavnike lokalnih interesov izvoljen v Državni svet, kjer zastopa tudi občine Vrhnika, Bo-
rovnica in Log - Dragomer. 38-letni Cerkničan je po izobrazbi sicer elektrotehnik, a vendar človek več poklicev, med njimi tudi oče štiriletne hčerke.

Zakon o uravnoteženju javnih financ (Urad-
ni list RS, št. 40/2012), ki je pričel veljati 31. 5. 
2012, je prinesel določene spremembe tudi na 
področju izvajanja vojne zakonodaje.
Osebam s priznanim statusom vojnega inva-
lida, vojnega veterana in žrtve vojnega nasi-
lja je ukinjena pravica do zdraviliškega in kli-
matskega zdravljenja ter pravica do povračila 
stroškov zaradi zdraviliškega in klimatskega 
zdravljenja.
Prešlo se je na nov način izplačevanja mesečnih 
prejemkov (invalidnin in družinskih invalid-
nin, dodatka za posebno invalidnost, dodatka 
za pomoč in postrežbo, invalidskega dodatka, 
družinskega dodatka, oskrbnin, veteranskega 
dodatka in doživljenjskih mesečnih rent) in 
sicer tako, da se mesečni prejemki izplačuje-
jo prvega delovnega dne v mesecu za pretekli 
mesec (prej za tekoči mesec).
Zgoraj navedene spremembe veljajo za vojne 
invalide, vojne veterane in žrtve vojnega na-
silja. 

Na področju vojnih invalidov pa se ukine 
tudi pravica do povračila potnih stroškov za 
spremljevalca zaradi zdraviliškega in klimat-
skega zdravljenja.
Na področju vojnih veteranov lahko pravice 
do varstva po Zakonu o vojnih veteranih (ve-
teranski dodatek, dodatno zdravstveno zava-
rovanje, letni prejemek), koristi vojni veteran, 
ko dopolni 55 let starosti (prej 50 let) ali je pri 
njemu nastala trajna popolna izguba delovne 
zmožnosti. Sprememba je tudi pri dodatnem 
zdravstvenem zavarovanju. Po novem bo ta 
pravica priznana samo tistim vojnim vetera-
nom, ki so hkrati upravičeni tudi do veteran-
skega dodatka. 

Spremembe na področju vojne zakonodaje
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Akcija S Kokom ceneje 
Akcija Koko poteka že od leta 2003. Je prva akcija 
v Sloveniji, ki je občanom omogočila, da si s svojim 
ravnanjem zmanjšajo znesek na položnici. Za tiste, 
ki akcije še ne poznate, naj povemo, da je do zdaj 
omogočala 10- ali 20-odstotno zmanjšanje zneska na 
položnici, ki se nanaša na ravnanje z odpadki. 

Akcijo smo prenovili tako, da smo povečali spodbudo oziroma  
popust pri plačilu položnice. Tako bo mogoče ob izpolnjevanju 
pogojev, ki so določeni za udeležence akcije, doseči kar precejš-
nje popuste, ki se bodo sproti odštevali od položnice. Akcija je 
zastavljena tako, da boste za vsak prineseni kilogram določenih 
odpadkov dobili eno točko, katere vrednost znaša 0,10 evra. 
Po poskusnem obdobju od 1. 2. do 31. 7. 2013 bomo analizirali 
število udeležencev in zbranih odpadkov. Rezultati bodo poka-
zali, ali je akcija upravičila naša in vaša pričakovanja in pritegni-
la predvideno število udeležencev. Od tega bo odvisno tudi, ali 
bomo akcijo nadaljevali in pod kakšnimi pogoji. 

V okviru akcije točke lahko pridobite z oddajo:

pločevink in konzerv, 
plastenk,

kartonske embalaže za tekočine – tetrapakov,
steklenic, kozarcev ter steklene embalaže,

papirja in kartona.

Akcije se lahko udeležite občani občin Borovnica, Log - Drago-
mer in Vrhnika. Koristne odpadke boste v okviru akcije lahko 
oddali na vhodu v Zbirni center. Udeleženci akcije boste ob pr-
vem obisku dobili kartonček, na katerega vam bomo zapisovali 
količine prinesenih koristnih odpadkov.  
Uslužbenec Zbirnega centra bo v vaši navzočnosti stehtal prine-
sene koristne odpadke in podatke vpisal v vaš kartonček. Nato 
boste prinesene koristne odpadke razvrstili v ustrezne zabojni-
ke. 
Vsi predmeti, namenjeni za sodelovanje v akciji, morajo biti stis-
njeni oziroma zloženi. V embalaži ne sme biti vsebine (tekočine 
ali drugih živil). 
Vabimo vas, da razen predmetov, predvidenih za akcijo, prinese-
te v Zbirni center še predmete iz trde plastike (lavorje, kanistre, 
vedra, sode, zabojčke), žico (kable, različne podaljške), CD-je ali 
DVD-je in rabljena oblačila.
V zbirnem centru je označen tudi prostor, na katerem lahko pu-
stite še uporabne predmete in jih tako podarite Centru za po-
novno uporabo. Trenutno so zaželene otroške knjige, športna 
oprema, stara kolesa in igrače. O delovanju Centra ponovne 
uporabe, ki bo zaživel spomladi, bomo več napisali v naslednji 
številki Našega časopisa.
Dodatne informacije lahko dobite na tel. št. 750 29 50 oz. na 
spletni strani www.kpv.si.

• Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika • Zelena rubrika •

Zbirni center je po novem na sedežu podjetja 
Javnega podjetja Komunalno podjetje Vrhnika. 
V prvem mesecu je že dodobra zaživel. Do 15. 
januarja (v enajstih delovnih dneh) ga je obis-
kalo že več kot 375 občanov oz. pravnih oseb, ki 
so pripeljali najrazličnejše odpadke in jih tudi 
vzorno ločili po posameznih skupinah in mate-
rialih. Glasilo Ogrizek, ki ste ga prejeli na dom, 
naj vam bo v pomoč tudi v prihodnje. Imejte ga 
pri roki, tako da lahko sproti pogledate, kam 
sodi odpadek, ki nastane pri vas.
Obiskovalci so nad urejenostjo Zbirnega cen-
tra navdušeni. Mnogi ste novi Zbirni center 
in sistem ločevanja v njem pohvalili. Le nekaj 
posameznikov je negodovalo, da je treba od-
padke nujno ločevati. Nič več torej samo na 
kup in na deponijo. Ugotavljamo, da v zabojnik 
za mešane komunalne odpadke (v nadaljeva-
nju MKO) na Zbirnem centru sodijo le še redki 
materiali ali predmeti. Natančno in skrbno so-
rtiranje omogoča, da lahko oddamo v ponovno 
predelavo vse zbrane odpadke, razen MKO, 
ki jih moramo odpeljati na odlagališče. Cena 
odlaganja in obdelave teh odpadkov se je z no-
vim letom podražila za 33 %.  Leta 2012 smo 
na odlagališče Ostri vrh v Logatcu odložili 2201 
tono MKO, kar znaša 94 kg/občana. V primer-

javi z letom 2011 smo količino odloženih MKO 
zmanjšali za 14,89 %. 
Okoljevarstveno dovoljenje za odlaganje od-
padkov v Sloveniji ima le osem deponij; Vrh-
niki najbližja je deponija Barje, ki je od nas 
oddaljena približno 18 km. Najbolj oddaljena 
deponija so Puconci, ki so več kot 210 km stran 
od nas. Strošek prevozov odpadkov na deponi-
je je zato visok. Prav zato želimo skupaj z vami 
letos doseči, da bi vse tri občine skupaj odložile 
le še 1900 ton MKO, kar bi znašalo približno 81 
kg/občana.
Trudimo se, da bi Borovnica, Log - Dragomer 
in Vrhnika postale občine, v katerih občani od-
ložijo le  najmanj MKO, ki jih ni mogoče oddati 
v predelavo, in da se cena ravnanja z odpadki 
ne bi povečala. Za to pa je potrebno še dosled-
nejše ločevanje odpadkov, tudi pri tistih, ki jim 
je ločevanje še vedno tuje iz razloga »nočem«, 
»ne vem« ali pa celo »ne znam«. Čeprav smo po 
ločenem zbiranju odpadkov v Sloveniji povsem 
na vrhu, vsebujejo nekateri zabojniki za MKO 
še vedno »vse« – od steklenic, kozarcev, pla-
stenk, pločevink do biološko razgradljivih od-
padkov …. K sreči pa jih je čedalje manj.  In da 
jih bo še manj, nam bo pomagala tudi Medob-
činska inšpekcijska služba, ki bo v sodelovanju 

z nadzorno službo JP KPV poostrila nadzor 
nad vsebino zabojnikov tako pri večstanovanj-
skih objektih kot pri  zasebnih hišah. Spomladi 
letos (predvidoma aprila) bomo začeli MKO od  
zasebnih hiš odvažati na štiri tedne, od  večsta-
novanjskih stavb pa na  štirinajst dni. Ugotav-
ljamo namreč, da je vsebina zabojnikov pri več-
ini gospodinjstev polnih le do polovice ali pa 
še manj, kar je zelo pohvalno. Gospodinjstvom, 
ki bodo potrebovala za določen čas dodaten 
zabojnik (plenice), ga bo Komunalno podjetje 
Vrhnika oddalo v brezplačen najem.

Kaj pa bioodpadki? 
Občani občin Borovnica, Log - Dragomer in Vrh-
nika lahko zeleni zabojnik, v katerem zbirate 
biološko razgradljive odpadke, v Javnem podjet-
ju Komunalnem podjetju Vrhnika, d. o. o., brez-
plačno zamenjate za kompostnik. Z odločitvijo, 
da boste biološko razgradljive odpadke kompo-
stirali doma, se boste vključili v eno najbolj oko-
lju prijaznih dejavnosti sodobnega časa, saj je za 
kompostiranje primernih kar 40 % odpadkov, ki 
nastanejo v povprečnem gospodinjstvu. 

JP Komunalno podjetje Vrhnika, d. o. o.

Avtocenter Špan na Brezovici 
pri Ljubljani uspešno poslu-
je že  trideset let. Z več kot 
45.000 strankami je eden iz-
med največjih avtocentrov v 
Sloveniji. Svoji poslovni viziji 
– lastnikom vozil ponuditi ce-
lovito paleto kakovostnih sto-
ritev na enem mestu – sledi že 
vse od ustanovitve podjetja. V 
podjetju, ki zaposluje več kot  
sto ljudi, se zavedajo, da so za 
dolgoročni uspeh pomembna 
stalna vlaganja v razvoj, sodo-
bno opremo in izobraževanje 

zaposlenih. Strankam želijo 
vsak dan ponuditi nekaj več, 
zato nenehno razširjajo svo-
jo ponudbo. Leta 1992 je bil 
Avtocenter Špan ustanovljen 
kot mehanična delavnica, 
nadaljevali so z vulkanizer-
stvom in gumarstvom, zaščito 
vozil, nastavitvijo podvozja, 
avtooptiko, s hitrimi servisi, 
pralnicami ter avtomobilsko 
kozmetiko in notranjim čiš-
čenjem. Nato so v svojo po-
nudbo dodali še tehnične pre-
glede, prodajo in servisiranje 

vozil ter sklepanje avtomobil-
skih zavarovanj. Že sicer pe-
stro ponudbo avtomobilskih 
zavarovanj različnih zavaro-
valnic so nedavno obogatili še 
s ponudbo ERGO zavaroval-
nice, podružnice v Sloveniji. 
ERGO Avto nudi velik izbor 
kritij in dva paketa avtomobil-
ske asistence. »Svojim stran-
kam želimo vedno ponuditi 
nekaj novega, jim dati na voljo 
večjo izbiro. Za sodelovanje z 
ERGO zavarovalnico, podru-
žnico v Sloveniji, smo se od-

ločili, ker je njihova ponudba 
zelo usmerjena v individualno 
obravnavo strank. Poleg tega 
imajo posluh za avtomobile 
različnih blagovnih znamk, še 

posebej pa za vozila nemških 
blagovnih znamk, saj lastni-
kom le-teh, glede na analizo 
škodnih primerov, nudijo iz-
redne ugodnosti,« je povedal 

Ludvik Špan, direktor podjet-
ja Avtocenter Špan. V Avtocen-
tru Špan se zavedajo, da sta za 
uspeh podjetja pomembna do-
bro poznavanje lastne dejavno-
sti ter znati prisluhniti željam 
in potrebam strank.

Ključni dejavniki za uspeh so 
po besedah vodilnih tudi ob-
čutek za uvedbo novosti – ob 
pravem času prava ponudba 
na pravem mestu –, strokovna 
ekipa zaposlenih ter prilagod-
ljivost na hitro spreminjajoče se 
okolje.  Zato lahko nedvomno 
pričakujemo še dodatne novo-
sti v njihovem naboru storitev.

DELOVNI ČAS:

PON, TOR, ČET, PET

SREDA - ZIMSKI ČAS (SEP – APR)

SREDA - LETNI ČAS (MAJ – AVG)

SOBOTA

800 – 1400

800 – 1700

800 – 1900

800 – 1400

Odsotnost zaradi malice: v zimskem času od 9. do 9.30, v letnem času  (maj–avgust) pa od 9.30 do 10.00.

Za občane občin Borovnica, Log - Dragomer in Vrhnika

Zbirni center Vrhnika na novi lokaciji

Krajinski park Ljubljansko barje Vas v sodelo-
vanju s Kmetijsko-gozdarskim zavodom Ljub-
ljana in Kmetijsko svetovalno službo, enota 
Vrhnika in enota Podpeč, vabi k udeležbi na 
predavanjih v okviru projekta

»Prodajamo dobrote naših 
kmetij«
Predstavljene bodo naslednje teme:

Skupna kmetijska politika 2014–2020 kot 
podpora prizadevanjem za razvoj dodatnih 
(poslovnih) priložnosti na podeželju.
KP Ljubljansko barje kot podporno okolje za 

trženje proizvodov in storitev kmetij v parku 
Podjetniški pristopi v trženju proizvodov do-
polnilnih dejavnosti na kmetijah

Termini predavanj:

• 5. februar 2013, Osnovna šola Ivana Cankar-
ja na Vrhniki, ob 19. uri:  

 dr. Boštjan Kos, KM Zavod: Skupna kmetij-
ska politika 2014–2020 kot podpora za razvoj 
dodatnih (poslovnih) priložnosti na podeže-
lju 

 Barbara Zupanc in Anja Oven, KP Ljubljan-
sko barje: KP Ljubljansko barje kot podporno 
okolje za trženje proizvodov in storitev kme-
tij v parku

• 19. februar 2013, Osnovna šola Ivana Can-
karja na Vrhniki, ob 19. uri:   

 dr. Boštjan Kos, KM Zavod: Skupna kmetij-
ska politika 2014–2020 kot podpora za razvoj 
dodatnih (poslovnih) priložnosti na podeže-
lju 

 Andrej Medved, KM Zavod: Podjetniški pri-
stop v trženju proizvodov dopolnilnih dejav-
nosti na kmetijah

• 26. februar 2013, Kulturni dom Podpeč, ob 
10. uri: 

 dr. Boštjan Kos, KM Zavod: Skupna kmetijska 
politika 2014–2020 kot podpora za razvoj do-
datnih (poslovnih) priložnosti na podeželju 

 Barbara Zupanc in Anja Oven, KP Ljubljan-
sko barje: KP Ljubljansko barje kot podporno 
okolje za trženje proizvodov in storitev kme-
tij v parku

Vljudno vabljeni!
Barbara Zupanc, 

direktorica KP Ljubljansko barje  
Janez Drašler in Franc Palčič

kmetijska svetovalca

Avtocenter Špan širi svojo ponudbo storitev
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Nekaj razlogov za sterilizacijo 
oziroma kastracijo:
• poseg je ena od najprepro-

stejših in najučinkovitejših 
metod preprečevanja brejo-
sti in s tem omejevanja mač-

je populacije ,
• z omenjenima posegoma 

mačke zavarujemo pred 
smrtno nevarnima spolno 
prenosljivima boleznima 
(mačji aids in levkoza), ki 

se v največji meri prenašata 
s parjenjem in pretepi med 
mačkami;

• sterilizirane in kastrirane 
živali se manj pogosto pote-
pajo oziroma izgubijo, manj 
pogosto se tudi pretepajo, 
so bolj zadovoljne doma 
in bolj predane. Kastrirani 
samci navadno manj ozna-
čujejo svoj teren.

Če bi bilo več steriliziranih in 
kastriranih živali, bi bilo manj 
mladičev. Te bi lastniki odda-
jali najprimernejšim posvoji-
teljem. Če bi se pozneje zgodi-
lo, da bi žival morala menjati 
dom, bi bilo več interesentov 
in zavetišča ne bi bila zadnja 
postaja na njihovi poti. 
S to akcijo bi radi spodbudili 
vse, ki imajo doma nekastri-
rane in nesterilizirane mač-
ke, da razmislijo in odpeljejo 
svojega ljubljenčka na poseg. 
Cena sterilizacije in kastraci-
je je namreč precej nižja kot 
stroški oskrbe mačjega legla 
ali stroški veterinarske oskrbe 
povoženega ljubljenčka. 
V času akcije lahko v izbranih 
ambulantah ob predložitvi 
kupona opravite poseg ste-
rilizacije oziroma kastracije 
mačk po akcijski ceni. Več in-
formacij o akciji je na voljo na 
spletni strani Zavetišča Hor-
jul (www.zavetisce-horjul.
net/akcija). 

Vsi, ki boste svoje mačke pripeljali na poseg v času akcije, sodelujete 
v nagradnem žrebanju za privlačne nagrade.  

ŽIG ambulante in podpis veterinarja

AKCIJA STERILIZACIJ 
IN KASTRACIJ MAČK
od 1. 2. do 15. 3. 2013

V akciji sodelujejo veterinarske ambulante:
• Veterinarska ambulanta Rex, Domžale (041 680 495)
• Veterina Noe, Radomlje (070 550 590)
• Veterinarska postaja Postojna  

in izpostava Cerknica (031 674 180)
• Veterinarska ambulanta Hrpelje (05 68 00 199)
• Veterinarska ambulanta Ilirska Bistrica (05 7145 010)
• Veterinarska postaja Vrhnika (01 7502 552)

 � Na poseg je treba žival predhodno naročiti po telefonu.  
Več o poteku akcije sterilizacij in kastracij mačk lahko preberete na 
spletni strani Zavetišča Horjul: www.zavetisce-horjul.net/akcija
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Naslov

Poštna številka in kraj

Število 
sterilizacij

Telefonska številka

Število 
kastracij
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Ob predložitvi kupona je v času akcije v vseh naštetih ambulantah 
cena sterilizacije 60 € in kastracije 42 €. Cene vsebujejo DDV. 


info@zavetisce-horjul.net

Veterinarski nasveti
Odgovarja: Manca Pavšič, dr. vet. med.

Zakaj se pes »vozi po riti«?
Pozdravljeni,
pišem vam  zaradi težav našega dve leti stare-
ga psa pasme mops. Zadnje čase opažamo, da 
se pogosto liže okrog repa in se vozi po riti. 
Ker smo mislili, da ima mogoče notranje za-
jedavce, smo mu pred  štirinajstimi dnevi dali 
tabletko proti zajedavcem, vendar mu ni nič 
bolje. Zanima nas, kaj bi bil lahko vzrok nje-
govih težav oz. kako naj ukrepamo?
Bralec Matjaž
 
Najlepša hvala za vaše vprašanje. S problemom, 
ki ga opisujete, se lastniki psov zelo pogosto sre-

čujemo. Za t. i. drsanje zadnje plati po tleh oz. 
“vožnjo kočije”, kot ji tudi rečemo,  je več vzrokov. 
En od njih, kot ste že sami pravilno domnevali, so 
notranji zajedavci. Te je  mogoče preprosto odpra-
viti z  uporabo tablete. Najpogosteje pa je vzrok 

omenjenih težav v t. i. analnih žlezah. To sta dve 
vrečki, ki ležita ob zadnjični odprtini, napolnjeni z 
izločkom in psom služita za označevanje iztrebka 
s svojevrstnim vonjem, prek katerega  se psi pre-
poznavajo.  Težava lahko nastane, če se omenjeni 
žlezi prenapolnita ali celo vnameta. To se lahko 
zgodi, kadar se zamašijo izvodila žlez ali pa v pri-
meru, ko ima pes premehko blato, ki ne omogoča 
zadostnega praznjenja vrečk.  Če sta analni vrečki 
preveč napolnjeni, se pri psu pojavi občutek ne-
lagodja, zato se liže okrog zadnjične odprtine in 
se drsa z ritko po tleh.
Pogosti so tudi primeri, ko se analne vrečke vna-
mejo. V takem primeru so znaki nelagodja inten-
zivnejši, pes si lahko  celo do krvi zgrize kožo 
okoli repa in kožo stegen. V takem primeru je 
nujno zdravljenje z antibiotiki in ugotovitev vzro-
ka, ki je pripeljal do vnetja analnih vrečk. Vse po-
gostejši vzrok težav z analnimi žlezami je namreč 

preobčutljivost za hrano, zato se lahko ob nespre-
menjeni prehrani težave z analnimi žlezami stal-
no ponavljajo.
Med redkejšimi vzroki “vožnje po riti” je lahko 
še vnetje kože ob anusu ali kateri drug bolezenski 
proces v  predelu zadnjika. Veliko lastnikov psov 
se sprašuje, ali je priporočljivo preventivno redno 
praznjenje analnih vrečk, npr. ob vsakem kopanju 
psa? Moj nasvet je, da analne vrečke praznimo 
samo, kadar ima pes omenjene težave.  V vašem 
primeru vam svetujem, da obiščete veterinarja oz. 
pasji salon, kjer bo veterinar pregledal psa, mu iz-
praznil analne vrečke in lahko tudi ocenil, ali je 
mogoče že  nastalo vnetje. Glede na vzrok težave 
vam bo lahko svetoval tudi, kako preprečiti pona-
vljanje težav v prihodnje.
Za vprašanja lahko pišete na naslov: Najbolj pas-
ji salon, Cankarjev trg 7, 1360 Vrhnika ali pa po-
kličete na telefonsko številko: 031/34-34-53.

Lega analnih žlez in mesto njihovih izvodil

Revija Biobrazda bo iz-
hajala vsake tri mesece 
in bralcem na kar 52 stra-
neh ponudila kakovostne 
članke, ki jih pišejo ugled-
ni in priznani strokovnja-
ki, ki sledijo sodobnim 
smernicam v vrtnarjenju, 
pa tudi zanimive zgodbe 
iz življenja neznanih izku-
šenih vrtnarjev, ki zemljo 
obdelujejo preprosto zato, 
da preživijo.
Pa vendar je  temeljno poslanstvo revije poka-
zati nove možnosti za ekološko obdelovanje 
in pridelovanje zelenjave in sadja za lastno 
oskrbo. Sodobni vrtnar je namreč ozaveščen 
in usmerjen k trajnostnemu razvoju in spo-
štovanju planeta, na katerem biva, hkrati pa 
s pridom izkorišča svoje bogate vrtnarske iz-
kušnje.
Veliko pozornost namenjamo tudi mladim 
generacijam: z ene strani tistim, ki se odloča-
jo za obdelovanje svojega koščka zemlje – ti 
bodo zlasti sledili rubriki Učimo se vrtnarje-
nja z Mišo Pušenjak  – in tudi mladim, ki se že 
formalno izobražujejo na eni od biotehniških 
šol in pod mentorstvom v praksi obdelujejo 
zemljo – z njimi se bomo skupaj učili vsi mi.

Samo nekaj zanimivih tem iz prve številke: 
kako se z agrohomeopatijo na naraven način 
spopasti proti škodljivcem na vrtu; na kak-
šen način se lotiti permakulturnega vrtička, 
če mislite, da je to tisto, kar vas najbolj za-
nima; v intervjuju z Mitom Trefaltem boste 
prebrali, kako pridelati kilogramski para-
dižnik, kje v postopku pridelave je skrivnost 
domačega aromatičnega kisa in na kakšen 
način se je znebil voluharja; katere eksotične 
zdrave rastline lahko najdejo mesto na na-
šem vrtu in kaj so trendi v balkonskih zasa-
ditvah; zakaj so visoke grede praktične itn. 

Največji poudarek pa prva številka namenja 
kompostiranju – predstavili smo vam vermi-
kompostiranje ter kompostiranje v zaprtem 
kompostniku. Ja, ja, vrtnarjenje ni ravno pre-
prosto.
Vsaka številka prinaša lunin setveni koledar 
in preizkušene domače nasvete naših dolgo-
letnih strank. In še vabilo: če imate tudi sami 
nasvet ali zgodbo, ki bi jo želeli deliti z dru-
gimi vrtnarji, nas pokličite. Ali pa kar pridite, 
veseli vas bomo.
Želimo si, da bi vam revija služila kot priroč-
nik, pa tudi, da bi vas razveselila in nasmeja-
la. Mi se bomo trudili za to. Obljubimo.

Ana Mrzlikar, urednica

Akcija sterilizacij in kastracij mačk
V Sloveniji je vsako leto zavrženih nekaj tisoč mačk. Nekatere žalostno končajo 
v prometnih nesrečah, mnogo pa jih najdemo odloženih v zabojnikih za smeti, 
grmovju, škatlah, v gozdu, zavezanih v vrečkah in še kje. Problem velikega šte-
vila nezaželenih in zavrženih mačk se iz leta v leto povečuje, saj imajo mačke 
veliko sposobnost reprodukcije. Ena sama mačja samica lahko skupaj s svojimi 
potomci spravi na svet kar 420.000 mačjih potomcev.  

Biobrazda – nova revija za vrtnarjenje
Podjetje Biobrazda z že utrjeno blagovno znamko kompostiranih izdelkov iz 
svoje lastne proizvodnje je lani praznovalo 20-letnico obstoja in uspešnega po-
slovanja. Ob svoji osnovni proizvodni dejavnosti ter prodaji širšega asorti-
mana za vrtičkarje v lastni semenarni je to leto naredilo korak naprej. Svojim 
strankam bo odslej ponudilo zanimivo  branje za sonaravno vrtnarjenje in do-
mačo samooskrbo  – revijo Biobrazda.

Tečaj prve pomoči za bodoče voznike motornih 
vozil
Vabimo vas na tečaj in izpit iz prve pomoči za 
voznike motornih vozil.
–  Tečaje organiziramo enkrat na mesec, po po-

trebi tudi večkrat. 
– Nudimo brezplačno izposojo literature.
Prijave sprejemamo: vsak dan od 8. do 14. ure v 
pisarni OZ RK Vrhnika, Poštna ulica 7B,
po telefonu 7502-447 ali na e-naslov: 
rk.vrhnika@siol.net
Pomoč v obliki rabljenih oblačil
Obveščamo vas, da je skladišče z rabljenimi ob-
lačili odprto:
VSAK TOREK: 
– dopoldne od 9. do 11.30 
VSAK PRVI IN DRUGI TOREK V MESECU
–  popoldne od 16. do 18. ure.
Lokacija skladišča je v kletnih prostorih več-
stanovanjske hiše na Poštni ulici 7A. Vsi, ki 
potrebujete pomoč v omenjeni obliki, vljudno 
vabljeni. Vabljeni tudi vsi tisti, ki bi oblačila, po-
steljnino, odeje, čevlje … radi podarili. Podarje-
no bomo sprejeli v času uradnih ur v skladišču 
oziroma v pisarni RK Vrhnika na Poštni ulici 7B, 

in sicer vsak dan v dopoldanskem času oz. po 
dogovoru, telefon: 7502-447. Prosimo, da poda-
rite le uporabne stvari!

Dobrodošla tudi pomoč v obliki prehrambnih in 
higienskih  artiklov
Na Vrhniki, v Borovnici in Logu - Dragomerju je 
vsak dan več socialno ogroženih družin in posa-
meznikov, zato je dobrodošla tudi pomoč v ob-
liki prehrambnih in higienskih artiklov. Vsi tisti, 
ki to vrsto pomoči lahko ponudite, pokličite na 
OZ RK Vrhnika, telefon 01-7502-447, da se bomo 
dogovorili o prevzemu pomoči. 
Prehrambne pakete, pralni prašek, hrano iz in-
tervencijskih zalog, podarjeno sadje in zelenjavo 
trgovine DG razdeljujemo občanom vseh treh 
občin, ki so do pomoči upravičeni, vsako sredo 
od 16. ure naprej. Pomoč prejme družina oz. po-
sameznik enkrat na mesec. Vsako sredo hrano 
razdelimo od 35 do 40 družinam in posamez-
nikom. Žal se število upravičenih prejemnikov 
povečuje, zato nastanejo  trenutki, ko nam hrane 
tudi zmanjka. Hrano razdeljujemo v prostorih  
nekdanje Mlekarne na Vrhniki.

Za OZ RK Vrhnika
Mojca Marolt

S težavami se lahko spoprime-
mo tudi s pomočjo starodavne 
Kneippove modrosti, ki nam 
pomaga prevzeti odgovornost 
za lastno zdravje. Žal je »knaj-
panje« v spominu večinoma 
ostalo le kot izmenjavanje toplih 
in hladnih kopeli. Nauk bavar-
skega duhovnika Sebastiana 
Kneippa pa obsega še veliko več.  
Temelji na tako imenovanih petih 
stebrih: voda, gibanje, prehrana, 
zdravilna zelišča in življenjski 
slog.  Hladna voda blaži bolečine, 
znižuje vročino, poživlja in po-
večuje koncentracijo. Vroča voda 
pomaga pri kroničnih bolečinah, 
krčih in težavah s sklepi. Blaga 
toplota prek ovitkov prodre glo-

boko v tkivo in zdravi zakrčene 
mišice. Menjajoče hladno-tople 
kopeli pa krepijo imunski sistem. 
O gibanju je Kneipp menil, da 
nedejavnost slabi, vaja krepi, čez-
merna obremenitev pa škoduje. 
Najboljše je, če se gibljemo v na-
ravi, kjer se naužijemo svežega 
zraka, prav pa pridejo tudi ples, 
telovadba ali podobne dejavnosti, 
ki nas sprostijo.
Prehrana naj bo zdravilo – to je že 
dolgo znano. Od vsakega nekaj; ne 
premalo, pa tudi preveč ne, velja 
za ves Kneippov nauk. Izbira, pri-
prava in uživanje hrane naj bodo 
povezani z dobro voljo, poskrbeti 
pa je treba za izbiro živil, ki so pri-
merna letom in letnemu času. 
Poznavanje in uporaba zdravilnih 
zelišč sta stara kot človeštvo. Kne-
ipp je vedenje o zeliščih pridobil 
od svoje mame. Učinkovine zelišč 
so lahko v cvetu (npr. kamilica, 
lipa, bezeg), listih (jagode, robide, 
praprot), korenini (gabez, regrat) 
ali kar v vsej rastlini (kopriva, 
rman). Zelišča se uporabljajo sve-
ža, posušena, ekstrahirana, po-
mešana v čajih ali, kar je še kako 
pomembno, kot del vsakdanje 
prehrane. Nabirati jih je mogoče 

v naravi, gojiti doma ali kupiti 
kot gotove pripravke.
Življenjski slog lahko posamez-
ni dejavniki obogatijo ali otežijo, 
odvisno od posameznika. Urejen 
slog pomeni: zdrav način življe-
nja, negovanje družbenih stikov 
in izogibanje preobremenitvam. 
Goethe je dejal: Ni dovolj vedeti, 
znanje je treba uporabljati. Ni do-
volj hoteti, treba je narediti.
Samo vseh pet stebrov, združe-
nih v življenjski slog, nam ponuja 
bogato preživljanje vsakdana, le 
odločiti se moramo, ali to res ho-
čemo. Potem tudi zmoremo.
Francka Ćuk, Društvo Kneipp Maribor

Če vas zanima kaj več o Kneippo-
vih tehnikah skrbi za zdrav način 
življenja, se lahko vsako drugo 
sredo v mesecu oglasite v Cankar-
jevi knjižnici, kjer lahko spoznate 
prenekatero zanimivost s tega po-
dročja. Društvo Kneipp Vrhnika 
vljudno vabi vse, ki jih to zanima. 
Pokličete lahko na telefonsko šte-
vilko 041 225 517 ali pišete na e-
naslova maja.artenja@gmail.com 
in ajamaj1@yahoo.com.

Maja Artenjak, 
Društvo Kneipp Vrhnika

Kneippov nauk za današnje dni
Vroči poletni dnevi so že daleč za nami, tu pa so meglena jutra, hladni vetro-
vi in daljše noči. Ob prehladih in revmatičnih obolenjih se zavemo, da bi bilo 
dobro več pozornosti nameniti svojemu zdravju in dobremu počutju. Otroke 
obremenjuje šola, odrasle služba in še kaj, in tako nas lahko kaj hitro preveč 
prevzamejo skrbi.
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Glede na dejstvo, da je na Vrhniki 
frizerska dejavnost zelo razširjena, 
me zanima, zakaj ste se odločili, da 
navkljub temu odprete frizerski salon 
tudi vi?

Odločitev res ni bila lahka, vendar se 
ponašamo s tem, da poleg običajnih 
frizerskih storitev našim strankam po-
nujamo tudi dodatne storitve. Celoten 
koncept našega salona je v uvajanju in 
približevanju »harologije« našim cenje-
nim strankam,  pa tudi individualni 
pristop k vsaki stranki.

Zakaj je pristop k strankam torej v va-
šem salonu bolj oseben?
Lasje in lasišče so kot prstni odtisi in 
niti eno lasišče ni enako drugemu. V 
želji, da našo storitev res prilagodimo 
vsakomur, smo v našem salonu začeli 
izključno z uporabo kozmetike HARO-

LOGI, ki je organskega izvora in tako neškodlji-
va lasem in lasišču, hkrati pa so vsi naši zaposle-
ni obiskovali seminarje proizvajalca omenjene 
kozmetike.

Katere storitve izvajate v vašem salonu?
Kot smo že omenili, izvajamo standardne frizer-
ske storitve za ženske, moške in otroke. Ponosni 
smo, da smo med redkimi saloni v Sloveniji, ki 
uporabljajo edini pravi lasni tester in tako preiz-
kusimo strankin las, prav tako uporabljamo mi-
krokamero, da preverimo stanje lasišča, kar jepo-
goj za piling. Vodimo kartoteko vsake stranke, ki 
to želi, in tako spremljamo potek negovanja od 
prvega obiska naprej. Pri nas so dobrodošli tudi 
vsi starši z otroki, saj imamo urejeno igralnico, 
kjer se bo vaš malček brezskrbno igral.

Omenili ste piling. Kaj to pravzaprav je?
V večni skrbi za lepe lase na žalost zanemarjamo 
lasišče in mu ne  namenjamo pozornosti. Veli-
ko  sodobnih in učinkovitih preparatov temelji 
na silikonskih zasnovah, kar pa las ne pozdravi, 
ampak jih samo zgladi, obenem pa se te sestavi-
ne nabirajo na laseh in  lasišču, s  čimer pa one-
mogočijo njihovo normalno rast. Tisti, ki na lase 
nanašajo veliko kozmetičnih preparatov, dol-
goročno lasem škodijo. Da bi zagotovili zdravo 
osnovo za rast las, je potreben poseg na lasišče, 
ki mu pravimo piling lasišča.  S tem posegom 
ne le čistimo lasišče in tako lasem zagotavljamo 
zdravo okolje, temveč pri moških in tudi žen-
skah, dokazano, zaviramo izpadanje las.

Kako poteka  piling?
Piling lasišča je naraven postopek luščenja od-
mrle kože. Izvajamo ga v našem salonu; med 
drugimi sestavinami tudi s pomočjo olja EFA. 

Postopek traja od 30 do 45 min, odvisno od dol-
žine in gostote las. Priporočamo ga enkrat na 
mesec.

Zakaj je treba lasišče najprej pregledati z mi-
krokamero in kaj pokaže?
Z mikrokamero vidimo razne  nepravilnosti 
na lasišču, ki jih s prostim očesom ne vidimo. 
Rezultati so vodilo za nadaljnje delo. Vidimo 
lahko  čezmerno izločanje lojnic, plastenje suhe 
kože, kar je vidno kot prhljaj itn. Stranka lahko 
spremlja posnetek svojega lasišča na ekranu. 
Večina se jih zgrozi in se z veseljem odločijo za 
piling lasišča. V nadaljnjem postopku je treba 
preveriti tudi stanje las, zato opravimo testira-
nje las z vrhunskim testerjem harologi. Test lasu 
pokaže natančne podatke o  trenutnem stanju. 
Rezultatom lahko zaupajo stranke in frizer ha-
rolog. Lasni tester izmeri moč in razteznost, ki 
opredeljuje stopnjo vlažnosti lasu, kar je najpo-
membnejši element za določanje kakovosti las. 
To so temeljni podatki, na  podlagi katerih lahko 
določimo potek nadaljnje nege las in tudi posto-
pek priprave izdelkov, ki so individualno pri-
lagojeni vsaki stranki posebej. Po opravljenem 
testiranju je frizer harolog »oborožen« z dovolj 
podatki, da lahko opravi postopek čiščenja las 
in nege. 

Olje EFA se uporablja v različne namene, eden 
od  njih je namenjen za piling lasišča. Zanima 
me, kakšno funkcijo ima in kaj pravzaprav je 
to olje?
Olje EFA je skupek različnih rastlinskih olj, vse-
buje poleg gamo-linulenske kisline, različne 
aminokisline in minerale. EFA olje se nanaša na 
lasišče in s termično reakcijo, torej segrevanjem, 
zmehčamo povrhnjico lasišča, odpremo pore 
in tako lasišče pripravimo za nadaljevanje po-
stopka pilinga, saj bo lasišče vsrkalo minerale in 
vitamine vnaprej.

Kdaj se pokažejo rezultati pilinga in ali je ta 
postopek treba večkrat ponoviti? Zanima me, 
ali lahko stranka  naredi takšen postopek tudi 
doma?
Rezultati pilinga so vidni (občutni) že po prvem 
izvajanju,  po navadi lahko z mikrokamero še 
enkrat preverimo stanje lasišča. Glede na ponov-
ni pregled z mikrokamero določimo, če in kako 
pogosto je potreben ponovni piling. Postopek je 
mogoče  opraviti tudi doma, vendar je priporoč-
ljiv vsaj prvi obisk pri frizerju harologu.

Želite za konec našim bralcem sporočiti še kaj?

Seveda, zahvalili bi se za intervju, seveda pa vse 
vabimo na brezplačno testiranje las in lasišča ter 
svetovanje v upanju, da bomo skupaj naredili 
kaj dobrega za vaše lase.
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ZDRAVSTVENI CENTER ZA PREVENTIVO, ZDRAVSTVENO SVETOVANJE IN IZOBRAŽEVANJE
ZLATICA

www.zlatica.net

specialistični zdravstveni pregledi in svetovanje

Ultrazvočna 
diagnostika 

Kardiološka 
dejavnost

Dermatološka 
posvetovalnica

Ginekološka 
dejavnost

Pediatrična 
posvetovalnica

Psihiatrična 
dejavnost

Naročite se lahko osebno
- v Zdravstvenem centru Zlatica 
- v ambulanti dr. Rusa v pritličju ZD Vrhnika, 
  od ponedeljka do petka v delovnem času.

ambulanta.dr.rus@gmail.com

031 / 881 745, 051/637 140 01 / 7540 47 55

@Center SPAR - Ljubljanska c. 29, Vrhnika

Ugodnosti za imetnike kartice 
zvestobe Lekarne Ljubljana

V okviru Zdravstvenega doma Vrhnika deluje 
Zdravstvenopreventivni center, kjer udeležen-
cem predstavimo znana dejstva s področja de-
javnikov tveganja (povišan krvni sladkor, povi-
šane maščobe v krvi, povišan krvni tlak), zdrave 
prehrane, telesne dejavnosti, škodljivosti kajenja 
in čezmernega uživanja alkohola, predvsem pa 
jih poskušamo prepričati, naj svoje življenje ob-
likujejo po teh načelih. V ta namen organiziramo 
različne delavnice, ki se jih lahko udeležite: 
• Promocija zdravja – življenjski slog 
• Dejavniki tveganja 
• Zdrava prehrana 
• Zdravo hujšanje 
• Telesna dejavnost – gibanje 
• Odvajanje kajenja
• Test hoje na 2 km
Stroške vsake od delavnic za zdaj krije Zavod za 
zdravstveno zavarovanje od sredstev, ki se od-
vajajo od plače. Zato za udeležbo na teh delav-
nicah ni treba dodatno plačati. Le vaš zdravnik 
vam mora izdati napotnico za posamezno de-
lavnico, nato pa se prijavite v Zdravstvenopre-
ventivnem centru Zdravstvenega doma Vrhnika 
pri vodji Uršuli Debevec. Za dodatna pojasnila 
lahko pokličete na tel. številko 01/755 51 49 ali 
pišete na elektronski naslov ursula.debevec@zd-
vrhnika.si. 
Da boste spoznali pomen in vsebino delavnic, 
bomo v nekaj številkah Našega časopisa delav-
nice predstavili. Začeli bomo z delavnico Pro-
mocija zdravja – življenjski slog. Vsi si želimo 
zdravja; po definiciji svetovne zdravstvene 
organizacije je to telesna in duševna blaginja, pa 
vendar je zdravje zelo širok pojem, ki si ga vsak 
razlaga po svoje. 
Kaj lahko storimo danes, tukaj in zdaj? Kaj nas 
varuje pred boleznimi srca in ožilja, rakom, de-
presijo? Mnogo odgovorov najdemo v teoriji, ki 
jo že poznamo. Ko govorimo o preventivi bolez-
nih srca in ožilja, o preventivi pred povišanim 
sladkorjem v krvi, ugotavljamo, da so temelji 
zelo podobni. Zdrava prehrana, telesna dejav-
nost, nekajenje, primerna telesna teža, zmerno 
uživanje alkohola – vse to so sestavlja zdrav živ-
ljenjski slog. 
Ko govorimo o preventivi kroničnih bolezni, se 
moramo zavedati, da je za doseganje tega cilja 
celostna dieta veliko pomembnejša kot pa po-
samezna hranila. Še več – ključnega pomena je 
sam način življenja. Hrana je njegov integralni 
del. Samo z zdravo prehrano se ne moremo 
obraniti bolezni, če ob tem veliko kadimo in se 
ob vsaki najmanjši težavi pretirano razburimo 
ter si tako dvigujemo raven stresnih hormonov, 
ki pripomorejo k razgradnji organizma. Zato 
moramo tudi na to gledati celostno; preventi-
vo pred nastankom različnih kroničnih bolezni 
predstavlja niz prepletajočih se ukrepov, to so 
zdrav način prehranjevanja, redna telesna de-
javnost, izogibanje kajenju, omejevanje alkohola 

in upravljanje svojega življenja v smislu manjše 
stresnosti (vir: Nada Rotovnik Kozjek: Gibanje 
je življenje). 
Program delavnice Promocija zdravja – živ-
ljenjski slog je namenjen posameznikom kot po-
moč pri procesu spreminjanja življenjskega slo-
ga, kar odpravlja dejavnike tveganja za zdravje 
in vplive na nastanek bolezni. Na delavnici so 
na kratko predstavljene naslednje vsebine:
–  proces spreminjanja življenjskega sloga,
–  pomen zdrave prehrane za zdravje, nezdrava 

prehrana kot dejavnik tveganja za kronične 
nenalezljive bolezni,

–  zdrava (uravnotežena) prehrana,
–  prehranska piramida,
–  12 korakov do zdravega prehranjevanja,
–  telesna nedejavnost kot dejavnik tveganja za  

nastanek kroničnih nenalezljivih bolezni,
–  navodila za varno vadbo,
–  načini vključevanja redne telesne vadbe v živ-

ljenjski slog posameznika,
–  debelost kot dejavnik tveganja za druge de-

javnike tveganja in za kronične nenalezljive 
bolezni,

– osnovni principi vzdrževanja normalne tele-
sne teže in zdravega hujšanja,

–  alkohol kot dejavnik tveganja,
– varno pitje in tvegano pitje,
–  prednosti zmanjšanja uživanja alkohola,
–  kajenje kot dejavnik tveganja,
–  kajenje kot odvisnost,
–   prednosti nekajenja.
Delavnica poteka v obliki predavanja, ob koncu 
pa je čas za diskusijo. Udeleženci bodo na delav-
nici izvedeli, kako se izogniti tistim navadam v 
svojem življenjskem slogu, ki ogrožajo njihovo 
zdravje. Poleg tega bodo prejeli gradivo o zdra-
vem življenjskem slogu.

Uršula Debevec, 
Zdravstveni dom Vrhnika

Kardiološka dejavnost
V zdravstvenem centru ZLATICA poleg 
kardioloških pregledov in snemanja EKG 
opravljamo tudi ultrazvočni pregled srca 
– ehokardiografijo. Preiskava je neboleča in 
varna za preiskovanca  in zdravnika. Potreb-
na je skoraj pri vseh srčnih obolenjih.
Priporočal bi jo tudi športnikom, predvsem 
zaradi izključitve pomembne prirojene srčne 
napake, ki je pri veliki telesni aktivnosti lah-
ko usodna. Seveda sam pregled z meritvami 
in podatki ni dovolj. Po preiskavi sledita po-
govor in svetovanje.

 Marko Hudnik, 
dr. med., specialist kardiolog

Dejavnost Zdravstvenega doma Vrhnika

Zdrav življenjski slog

Pr’ frizerju

Vrata je odprl nov frizerski salon
Konec lanskega leta je v prostorih bivšega Iskrinega obrata Elektron odprl vrata nov frizerski salon, ki 
obljublja nekaj več. Salon se domiselno imenuje kar »Pr ‘ frizerju«. Pogovarjali smo se s poslovodjo Kati 
Mrak Cafuta, ki nam je razložila nekaj več o dodatnih storitvah, ki jih ponujajo.
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Elo se že vrsto let ukvarja s fotogra-
fijo. Njegovo področje je naravoslovna
fotografija, natančneje lovska. Z leti si
je nabral nešteto izkušenj pri zasledo-
vanju in fotografiranju živali v prosti
naravi. Ne zanimajo ga pa samo zveri, 
rad fotografira tudi žuželke, žabe, pti-
ce … Kot sam pravi, mu je to še v večje 
veselje. Vsekakor je treba imeti za do-
ločeno vrsto živali poseben pristop, 
kot denimo za žuželke makroopremo, 
za ptice in divjad pa močne objektive. 
Zelo pomembno je tudi znanje biolo-
gĳe, saj mora fotograf proučiti vsako
žival posebej in spoznati njene nava-
de. Elo ni samo naravoslovni fotograf. 
Pred  nedavnim je predstavil kolekcĳo
na temo Konj v galerĳi MMG na Vrh-
niki. Razstava je bila odlično ocenjena. 
Samostojne razstave je imel tudi na 

velenjskem gradu in še v nekaterih 
mestih po Slovenĳi. V marcu priprav-
lja razstavo na Jesenicah, v načrtu pa 
ima tudi razstavo fotografij, za katere
je prejel nagrade v ZDA, Avstrĳi, Bos-
ni in seveda tudi v Slovenĳi, na primer
zlata medalja na temo Ljubljanskega 
barja, ki mu jo je podelil župan Občine 
Ljubljana, Zoran Jankovič. Nagrade so 
mu pred leti prinesle tudi mednarodni 
naziv ‘artist-umetnik FIAP’, ki mu ga 
je podelilo združenje evropskih foto-
grafov FIAP iz Pariza, na katerega je 
še posebno ponosen.

Elo ni samo fotograf, je vsestranski 
umetnik, sodeluje pri dveh že uveljav-
ljenih glasbenih zasedbah, Latino.si in 
Gaucho, obenem se ukvarja z vzgaja-
njem bonsajev in kaktusov, vsi Vrh-
ničani pa ga poznamo kot odličnega 
mojstra urarja.

Na področju fotografije je aktiven že
vrsto let, je član štirih fotoklubov, in si-
cer:  Foto kluba Okular z Vrhnike, Fo-
tokluba Diana, katerega predsednik je 
bil osem let, fotosekcĳe borovniškega
KUD Karel Barjanski ter Foto društva 
Grča iz Kočevja .  

Člani fotokluba Okular smo na na-
šega mojstra ponosni in mu ob tej pri-
ložnosti iskreno čestitamo za zasluže-
no pridobljeni naziv.

Rado Krasnik, 
predsednik fotokluba Okular

 V uvodnem delu se je predstavil 
otroški pevski zborček podružnične 
šole Drenov Grič. Mlade pevce je za 
nastop pripravila Bernarda Novak, 
na klaviaturah pa jih je spremljal 
Gorazd Jan. Pevci so prepevanje po-
pestrili z igranjem na Orffove inštru-
mente. Klara Jelovšek se uči igranja 
na violino v glasbeni šoli Ljubljana 
Vič Rudnik, pod mentorstvom Đo-
rđa Beraka. Tokrat je zaigrala Mon-
tĳev Csardas.
V drugem delu koncerta smo pri-
sluhnili Triu D – dur, ki ga sestav-
ljajo Jana Ravnikar, Barbara Filipič 
in domačinka Dominika Naveršnik. 
Druži jih veliko veselje do petja, 
glasbenega ustvarjanja in pevskega 
nastopanja ob različnih priložnostih. 
Pevke so svoj nastop sklenile z Berli-
novo White christmas. 
Na koncu se je predstavil doma-
či MePZ KUD Drenov Grič-Lesno 
Brdo, ki ga že dve leti vodi zboro-
vodja Gorazd Jan. Pevce je na kla-
viaturah spremljala Dominika Na-

veršnik. Predstavili so se z znanimi 
božičnimi pesmimi, tudi tokrat so 
se poslovili od poslušalcev s Sveto 
nočjo. 
Katarina Lenarčič je med točke na-
stopajočih vtkala številne lepe misli. 
Na koncertu je vedno nekaj najmlaj-
ših poslušalcev, ki se radi ustavĳo v
kotičku, kjer Stanka Koprivec posta-

vi jaslice in okrašeno smrečico. 
KUD Drenov Grič-Lesno Brdo se 
za pomoč zahvaljuje Svetu krajevne 
skupnosti in trgovini DG 69. Pred-
sednik krajevne skupnosti Pavle 
Oblak je namenil nekaj besed vsem 
navzočim v dvorani in vse povabil 
na druženje ob kozarčku rujnega. 
Razšli smo se z željo, da bi nam čas 
praznikov, prĳaznih stiskov rok, le-
pih želja in utripajočih lučk skozi vse 
leto prinesel čim več nasmehov na 
naše obraze. 

Bernarda Novak 
Fotografije: Igor Oblak

Klara Jelovšek

Mešani pevski zbor KUD Drenov Grič – Lesno Brdo

Otroški pevski zborček podružnične šole Drenov Grič.

Koncert tenorista 
Uroša Petrača 

Jubilejnih 10 let
Nekaj dni pred koncem lan-
skega leta, 27. decembra, je 
naš KUD v sodelovanju z Za-
vodom Ivana Cankarja v vrh-
niškem Cankarjevem domu 
priredil že 10. božično-novo-
letni koncert Uroša Petrača. 

Tenorist je v goste tokrat povabil pianistko Manco Kranjec Trček in godalni 
kvartet, ki so ga sestavljali člani logaškega simfoničnega orkestra Cantabi-
le: violinistki Azra Dukić in Lucĳa Treven, violončelistka Eva Razložnik in
kontrabasist Klemen Bartol. 
Zven glasu, zvok klavirja in toplina godal so ustvarjali čudovito vzdušje, ki 
je prevevalo ves koncert, posvečen slovenskim pesmim. Najprej smo uži-
vali v interpretacĳi ljudskih pesmi in samospevov, v drugem delu pa so
praznično občutje stopnjevale božične melodĳe. Pri Sveti noči ob zaključku
programa se je glasbenikom s petjem pridružilo tudi občinstvo. 
S tem jubilejnim koncertom se je cikel prednovoletnih koncertov tenorista 
Petrača zaključili, kajti na Nizozemskem, kjer živi, ima vedno več nasto-
pov (to sezono tudi v eni od amsterdamskih oper), zato ne more obljubiti, 
da bo naslednja leta v božično-novoletnem obdobju uspel nastopiti tudi v 
Slovenĳi.
Kot je povedal ob neki drugi priložnosti, med domačim občinstvom čuti po-
sebej srčno in dobronamerno podporo, za katero je zelo hvaležen in zaradi 
katere nas bo gotovo še kdaj razveselil s svojim koncertom. 

KUD Drenov Grič – Lesno Brdo
Mateja Bartol

Tenorist Uroš Petrač

Utrinek s koncerta v  vrhniškem Cankarjevem domu.

Elo Mihevc – prvi mojster fotografije na Vrhniki
Končno je tudi Vrhnika dobila prvega mojstra fotografije. Prestiž-
ni naziv je  po dolgih letih udejstvovanja na področju fotografije
pridobil Elo Mihevc.  Za naziv mojstra fotografije je potrebno ve-
liko truda in znanja, saj je treba zbrati 1400 tekmovalnih točk in 
vsaj osem  mednarodnih nagrad. Najpomembnejša je umetniška 
ocena, ki jo na podlagi predložene kolekcĳe fotografij oceni umet-
niški svet Fotografske zveze Slovenĳe.

Dvorana gasilskega doma na Drenovem Griču

Božično novoletni koncert
Dvorana gasilskega doma je v soboto pred božičem gostila 
številne poslušalce Božično novoletnega koncerta.
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Na Vrhniki sta  bila 101. in 102. 
novoletni koncert, kar je zelo 
spodbudna številka, ki v sebi 

skriva potrditev  kakovostnega 
dela orkestra, ki ga vodi Marko 
Fabiani. Koncert v dveh delih 

se je začel s spletom klasičnega 
»pop-romantičnega« venčka, 
se nadaljeval z Verdĳevo Tra-
viato, prinesel nekaj božičnega 
duha s skladbo nemškega av-
torja Michaela Praetoriusa ter 
se zaključil na svoj način – raz-
igrano, kljub naslovu skladbe: 
Mrtvaški ples. Kot je v navadi 
pri novoletnih koncertih Sim-
fonike, je drugi del obarvan 
bolj sproščujoče, tudi z orke-
stralnimi pop »komadi«. Naj-
prej je  občinstvo v svet čarovnĳ 
popeljala filmska glasba Har-
ryja Po�erja, zatem je kocine 
dvigovala glasba iz črnobelega 
Schindlerjevega seznama, cikel 
filmske glasbe pa je zaključila 
z melodĳami najbolj slavnega 

britanskega agenta 007 (Živi in 
pusti umreti). Verjetno se še ni 
zgodilo, da bi z odra odmevala 
glasba računalniške igrice, to-
krat iz Civilization 4, se je pa 
že, da je pokalo v Straussovem 
lovu. Večerni program  so skle-
nili z Rimskimi pinĳami, temu 
pa je obvezno sledil še bis s 
tradicionalnim Straussovim 
Radetzkyjevim maršem. 
Simfoniki so se tudi letos na 
odru pridružili solisti. Osred-
nja vloga je pripadala violini-
stu Benjaminu Ziervogelu s 
Stradivarjevo violino, sicer pa 
koncertnemu mojstru Simfo-
ničnega orkestra RTV Sloveni-
ja. Solo nastop sta imela tudi 
sopranistka Jana Ravnikar, 
ki je vrhniškemu  občinstvu 
že znana, in malo manj znani 
vokalist Tomaž Kranjec, sicer 
kontrabasist. 
Posebej pa je treba omeniti Me-
šani pevski zbor Mavrica, ki 
že več let spremlja Simfoniko, 
zadnja leta pa ji družbo dela 
na novoletnih koncertih še Me-
šani pevski zbor dr. Frančiška 
Lampeta iz Črnega Vrha. Zbo-
rovodkinji Darinka Fabiani in 
Katja Bajec Felc sta poskrbeli za 
ubrano petje pevcev, ki je pri ne-
katerih glasbenih delih nadgra-
jevalo orkestralni del koncerta. 
Poleg koncertov na Vrhniki 
je bil novoletni koncert še 12. 
januarja v Slovenski filharmo-
nĳi. 

Gašper Tominc 

Orkester Simfonika, v ozadju pa mešana pevska zbora Mavrica in dr. Frančiška Lampeta

Predstavitev Humanističnega 
in umetniškega društva »O«
Spoštovana bralka, spoštovani bralec. Sledeči zapis ni obi-
čajna predstavitev društva, ker so te po navadi dolgočasne, 
tako kot vse običajne stvari, in zato močno upam, da vas bo 
besedilo prepričalo k včlanitvi v društvo ali pa vam bo vsaj v 
prĳetno in zabavno branje. Na vprašanje »Kaj pomeni črka O 
v imenu društva?«, zastavljeno s strani uradne osebe ob usta-
novitvi društva (mimogrede: predsednik, ustanovitelj in pisec 
tega besedila sem Žiga Gruden), sem enigmatično odgovoril: 
»Kako pa veste, da gre za črko? Lahko je število (recimo novih 
članov društva po branju te predstavitve) ali pa krog (ljudi, ki 
mu bo tekst razumljiv). Lahko je marsikaj. Človek razmišlja 
v kalupih, mi pa želimo to spremeniti (vsaj pri sebi).« Širše 
občinstvo želimo pritegniti z našim znakom, ki je podoben 
kitajskemu simbolu za človeka, tako da bomo (vsaj upamo) 
prodrli na kitajski trg; vendar ne na tistega na Daljnem vzho-
du, ampak tega, ki se poraja v naši vedno bolj kitajski dolini 
šentflorjanski. Odtod razlog za humanistično društvo. Uteme-
ljeno je na osnovni članski dolžnosti aktivnega udejstvovanja, 
v čemer se razlikuje od množice običajnih društev, ki obstojĳo 
zaradi pobiranja članarin. Društvo, utemeljeno na tej premisi, 
obstaja toliko časa, dokler ima 
podporo ljudi. Ne gre za insti-
tucionalizirano tvorbo moder-
ne dobe, ki jo prisilno pravno 
ohranja pri življenju denarni 
tok, četudi se tvorba spremi-
nja v svoje idejno nasprotje. 
Tako kot vsako omembe vred-
no društvo iz antike bomo 
sprejeli vse potencialne inter-
esente, ki bodo izkazali neko 
veščino ars. Prevod latinske 
besede ars se z obdobjem re-
nesanse pojmovno vedno bolj 
zožuje, tako da danes v mislih posameznika označuje zgolj (li-
kovno) umetnost. Odtod razlog za umetniško društvo. Bralec 
naj si nikar ne domišlja, da s tem zožujemo možnost članstva, 
saj je v pomensko odprtem pojmovanju umetnosti v današ-
nji družbi umetnik vsak, ki se mu uspe prebiti čez mesec, kaj 
šele dostojno živeti. »O« je torej najmanjši skupni imenova-
lec človeka in največji skupni večkratnik veščin družbe. Zato 
je glavni namen društva, da prek humanizma in umetnosti 
ustvarja in zagotavlja pogoje alternativnim umetniškim (v 
širšem pomenu besede) izrazom človeka kot Človeka. Umet-
nost je zatorej prednja straža svobode človeka in posledično 
družbe, utemeljene na človekovih pravicah, ki varuje pred 
institucionaliziranimi svetimi tremi kralji, avtoritarno državo, 
dogmatično vero in nenasitnimi korporacĳami. Zadnji stavek 
je v dosedanji podstati slovenske družbe lahko pokop dru-
štva, saj se, če smo iskreni, (skoraj) vsi družbeni podsistemi 
hranĳo na njih seskih, ki jih bolj ali manj uspešno legitimira 
sklicevanje na razumsko-zastarelo tradicĳo in interesno-ciljno 
pisan zakon. Vrata togosti legalizma, ki daje »absolutno« moč 
tradicionalnim centrom, je zatorej mogoče odpreti s tisto ma-
gično besedo – ars. Citirajoč Kosovela: »Umetnost je religĳa 
modernega življenja. Kajti bistvo religĳe je usmerjanje življe-
nja h končnemu cilju. Umetnost pa nam odpira vrata v pravo 
življenje, odstira zaveso pred neznanim, ki se skriva za vsak-
danjostjo. Resnično obliko vesoljstva hoče spoznati, odkriti 
pravi obraz stvari, spoznati hoče pravice življenja, ki ga ob-
likujejo, poživljajo in presnavljajo. Umetnost je živo spozna-
nje.« Zato, da nas spoznate tudi v živo, da se nam pridružite, 
da podprete sodobni svobodni glas(beni izraz) in družbeno še 
sprejemljive meje pravice, ki jih sami dojemamo kot dolžno-
sti raziskovanja mej svobode v javnem prostoru, vas vljudno 
vabimo na koncert skupine Balžalorsky Drašler trio, ki bo 4. 
marca v Cankarjevem domu na Vrhniki. (ŽG)

Solist Benjamin Ziervogel ter zborovodkinji Katja Bajec Felc in 
Darinka Fabiani

Maestro Marko Fabiani

MAMA JE  UMRLA 
DVAKRAT

komedĳa
VINKO  MODERNDORFER

PRIREDBA: SLAVICA MARTA OŠABEN

V nedeljo, 3. februarja,  ob 17. uri 
v Domu KS Stara Vrhnika.

» Če si bogat, si lahko bog! ali pa hudič!  
kakor ti zapaše!«

Na nepozaben večer Vas vljudno  vabi 
Kulturno društvo Borovnica, Gledališka skupina ŠOTA.

25. novoletni koncert Orkestra Simfonika

Znova navdušili občinstvo
Vrhnika, 5. januar – Orkestru Simfonika se ni treba bati, da bi sedeži v dvorani 
ostali prazni. Vsako leto napolni osrednjo vrhniško kulturno dvorano kar dvakrat 
in še enkrat toliko Slovensko filharmonĳo. Če se malo poigramo s statistiko, je 
orkester v  petindvajsetih letih nanizal že več kot sto novoletnih koncertov.

Dobra izkušnja iz preteklega leta je bo-
trovala, da so fantje in dekleta iz Sadike 
tudi letos za silvestrovo uprizorili igro, 
tokrat za nameček kot predpremiero. Na 
ta način so poskrbeli za humoren uvod 
v silvestrsko druženje na vasi, ki je sle-
dilo po igri. Kot je dejala Marĳa Kupec 
iz društva, je bilo zanimanje za silves-
trsko predstavo izjemno, pa tudi v kas-
nejših dveh ponovitvah (5. in 12. januar) 
so napolnili domačo dvorano gasilskega 
doma. 
Svojeglavček je komedĳa, avtorja Karla 

Sieberja, ki jo je režiser Militarev posta-
vil na oder že pred tremi leti v Pirničarh. 
Govori o dogajanju v planinski turistični 
kmetĳi, kjer se spleta zgodba med dekle-
tom Polonco (Olga Frank), ki ima zaradi 
svojeglavosti vzdevek »Svojeglavček« 
in gorskim vodnikom Tonetom (Andrej 
Krašna), vzporedno pa teče še zgodba o 
Izaku Kohnu (Jože Čamernik), zagreb-
škem petičnem turistu, ki si ga domači-
ni dobro privoščĳo. Slabo poldrugo uro 
dolgo komedĳo so se začeli učiti jeseni, 
zadnje tri tedne pred iztekom leta pa so 

imeli vaje skoraj vsak dan. »Samo za bo-
žič smo imeli prosto,« pojasnjuje Kupče-
va, ki v komedĳi nastopa kot posestnica 
Potokarca. Sedaj so na vrsti gostovanja 
v okoliških krajih, pot pa jih bo zanesla 
tudi na Primorsko in Štajersko. Če bodo 
tako pridni kot v lanski sezoni, potem 
bodo večino vikendov tja do pomladi 
žrtvovali za nastope na odrskih deskah 
in ni vrag, da nekoč ne pridejo tudi v vaš 
kraj. Doživeli boste poldrugo uro smeha 
z verjetno še nikoli doživetim tako po-
gostim močenjem igralcev. (gt)

Ligojnčani zopet uprizorili novo igro

Svojeglavček osvaja srca publike
Ligojna, 12. januar – Dramska sekcĳa Sadika ligojnskega kulturnega društva je v peti sezoni premierno 
postavila na oder komedĳo Svojeglavček, v kateri nastopa večina igralskega ansambla iz igre pretekle 
sezone. Prav tako je tudi tokrat za režisersko taktirko prĳel Peter Militarev.
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Letošnji literarni natečaj smo posvetili lite-
rarnemu portretu. Avtor lahko piše o sebi, 
prĳatelju, svojih bližnjih, o pomembnem 
posamezniku, ki je vplival nanj ali na širšo 
družbo, o resničnem človeku – njegovi pri-
godi ali kako ga vidi avtor, o trenutku, v ka-
terem se mu je vtisnil v dušo.
Mentorje prosimo, da opravĳo predizbor 
literarnih del. Prispele literarne sestavke bo 
pregledal literarni selektor. Najboljša dela 
po njegovem izboru bodo nagrajena s pri-
znanjem JSKD in objavo v Našem časopisu.
Rok prĳave sodelovanja za mentorje na 
OŠ – po e-pošti ali telefonu: 15. 2. 2013 (s 
podatki: šola, mentor, telefonska številka, 
e-pošta)  
Rok za oddajo literarnih del učencev – po e-
pošti: 15. 3. 2013 (lit. dela zanje posredujejo 
mentorji – tako kot prejšnja leta)

Obvezni podatki: 
1) avtor lit. dela, razred, šola, mentor 
2) naslov literarnega dela

Letošnji likovni natečaj smo posvetili por-
tretu. Iščemo upodobljene obraze – sebe, 
prĳatelja, brata, sestre, staršev, sosede, 
dedka, učiteljice, ravnatelja, zdravnika, 
poštarja, prodajalke, režiserke, igralca ... 
resničnih in izmišljenih ljudi. 
Portret mora biti centralen na sliki ali sve-
tla lučka na kontrastnem ozadju množice!
V likovnih delih poskušajte čim bolje pri-
kazati notranje počutje upodobljenih oseb. 
Uporabljate lahko poljubne tehnike, lahko 
dramatizirate z barvami (npr. zelen obraz), 
spreminjate, popačite oblike. Ne gre za re-
alistično prikazovanje, ampak za izražanje 
notranjega doživljanja z barvo in obliko.
Mentorje prosimo, da opravĳo predizbor 
likovnih del in jih na posamičen razred, 
skupino pošljejo največ deset. Likovni 
selektor bo pripravil izbor najboljših del, 
ki bodo razstavljena v avli Cankarjevega 
doma. Najboljša dela bodo nagrajena s 
priznanjem JSKD in objavo v Našem časo-
pisu.
Rok za prĳavo po e-pošti ali telefonu: 15. 

2. 2013 (s podatki: šola/vrtec, mentor, tele-
fonska številka, e-pošta)
Rok za oddajo likovnih del: 15. 3. 2013
Obvezna oznaka na zadnji strani likovne-
ga dela: 
1) avtor likovnega dela, razred/skupina
2) naslov likovnega dela
3) šola/vrtec, mentor, telefonska številka, 
e-pošta (lahko posebej oziroma enkrat za 
vse poslane slike iz skupine)      

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem 
Vrhnika

Otroški abonma 11. šola in za IZVEN
Cankarjev dom Vrhnika

Sobota, 16. februarja, 2013 ob 16. uri

Tone Pavček

Juri Muri v Afriki
Gledališka predstava
Slovensko narodno gledališče Maribor

Režija: Branka Nikl Klampfer
Igrata: Matija Stipanič in Maša Žilavec

Juri Muri, “tisti, ki je s hruške pal”, je trmast deček, ki 
se noče umivati. Ker sovraži vodo, milo in brisače, 
se lepega dne odloči pobegniti v Afriko. Čez morje 
ga ponese galeb, ko pa prispe v Afriko, naleti na ne-
varne in grozljive zveri. A noj ga potolaži, naloži ga 
na hrbet in mu po dolgem in počez razkaže afriška 
čudesa. Kmalu osvoji puščavo in živali ga sprejme-
jo za svojega prijatelja. Ko pa Juri pri Nilu ozmerja 
krokodila in zlomi slonov dragoceni okel, dobi za 
kazen hladen tuš. Užaljeni Juri zavetje poišče pri 
črncih, ki ga brez odlašanja pošteno umijejo, da bi 
spoznali, kaj se skriva pod debelo plastjo umazanije. 
Predstavo posvečamo spominu na izjemnega 
slovenskega pesnika Toneta Pavčka, ki s svojo iz-
virno otroško poezijo vedno znova navdušuje in 
navdihuje otroke vseh generacij. 

Predstava traja 35 minut; 2. leti +.

Otroški abonma 11. šola – nadomestna predstava 

Čarobna pomlad 
Spoštovani abonenti Otroškega abonmaja 11. šola in drugi 
obiskovalci predstav za otroke!
Še enkrat se vam opravičujemo, da v soboto, 15. decembra 
2012, zaradi izpada elektrike v širšem delu Vrhnike v Can-
karjevem domu ni bilo predstave Čarobni december. 
Čarodej Jani nam je po svojih najboljših močeh pričaral 
vsaj Dedka Mraza, ki je obdaril številne otroke, ki so nas 
obiskali tisti dan. Namesto Čarobnega decembra nam bo 
v soboto, 9. marca 2013, ob 16. uri pričaral Čarobno 
pomlad.  Za ogled predstave veljajo tudi vstopnice 
odpadle predstave Čarobni december. Priporočamo, 
da jih zamenjate z novimi še v predprodaji.

SITI TEATER BTC in KREKER

STAR FOTR 
(ponovno, že tretjič na Vrhniki!)
Monokomedija
Režija: Jurij Zrnec
Igra: Janez Hočevar - Rifle

PONEDELJEK, 20. februarja, 2013 ob 19.30 

Smešna  stran neizogibnega staranja za vse, ki jih je groza 
trenutka, ko jim bodo mlajši  prijazno odstopili sedež. Kaj 
se zgodi, ko vas zapustijo otroci in vaš dom napolnijo vnu-
ki? Sladke skrbi sodobnega dedka nam bo zaupal Janez 
Hočevar - Rifle v režiji Jurija Zrneca. 
Dva mojstra humorja, ena odlična predstava za vse gen-
eracije!

RAZSTAVE V CANKARJEVEM 
DOMU NA VRHNIKI 

Do 3. februarja 2013
je v Galeriji odprta razstava,

ki smo jo pripravili skupaj z Osnovno šolo Ivana 
Cankarja Vrhnika:

PRAVLJIČNI SVET ŽIVALI. 
Na njej se predstavljata dva krožka:

oblikovanje gline in ročne spretnosti.

Do 10. marca 2013 je v avli Cankarjevega doma 
odprta fotografska razstava kristalov 

Jožeta Pristavca SKRITI SVET.
 

V torek, 5. februarja 2013, ob 18. uri
Vas OB SLOVENSKEM KULTURNEM PRAZNIKU

vljudno vabimo na literarni večer, ki ga bo 
spremljalo odprtje razstave:

Vid Sark,
VÉLIKO ŽDETJE.

Razstavo v Galeriji si lahko ogledate 
do 3. marca 2013.

Vse razstave si je mogoče ogledati 
od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure,

ob nedeljah od 10. do 12. ure
in ob drugih prireditvah v Cankarjevem domu 

na Vrhniki. 

Vabljeni!

Gledališki abonma in za IZVEN
Cankarjev dom Vrhnika

Petek, 15. februarja, 2013 ob 19.30 

Evald Flisar

Vzemi me v roke
Tragikomedija
Slovensko komorno gledališče in 
Lutkovno gledališče Ljubljana

Režija: Evald Flisar 
Igrata: Iztok Jereb  in Mojca Funkl
 
Igro Vzemi me v roke je Flisar začel pisati 
kot monodramo, posvečeno 40-letnici 
gledališkega delovanja igralca Iztoka Jere-
ba. Vendar mu delo nikakor ni steklo, nato 
pa se je nepričakovano pojavil lik mlade 
ženske in tako je nastala drama za dva.
Zgodba se dogaja v kletnem antikvariatu, ki je 
tik pred bankrotom. Ostareli, obupani lastnik 
prek oglasa skuša najti občasno pomoč. Na 
začetku ni odziva, nato se mu po stopnicah 
dobesedno “prikotali” Mojca. Polna mladostne 
zanesenosti in volje, ker je življenje še ni po-
tolklo, se zaveda, da nekako mora preživeti. V 
antikvariatu zaveje sveža energija in ideje, ki 
se lastniku zdijo sicer iz trte zvite. Med njima 
se počasi razvija globok čustven odnos, v kat-
erem pa vodi igro ona …

Predstava traja 90 minut in nima odmora.

Prĳave in dela sprejemamo na naslovu:
Javni sklad RS za kulturne dejavnosti OI Vrhnika, Tržaška 25, 1360 Vrhnika; 
tel.: 01/750 20 39; faks: 01/750 20 40; e-pošta: oi.vrhnika@jskd.si 
(kontakt: Nataša Bregant Možina)

Iz izbora likovnih del natečaja OI Ivančna 
Gorica

Metal night!
15. februarja bo v Zakonu po-
tekala bestialna orgĳa Satana in  
drugih zlih neumnosti. Gostje 
februarske dekadence bodo 
lepi, prisrčni in ljubki. Vodilni 
lepotec Eruption bo predstav-
ljal svojo novo umetniško kre-
acĳo Tenses Collide, Sarcasmi 
(ki genocid izvajajo že 25 let) 

bodo stari, a še vedno hitri, zlo-
bni in kul. Dickless Tracy bodo 
pač taki, kot so. Zmleti, jezni 
in brez ene od okončin, razen 
bobnarja, ki od leta 2011 igra 
tudi pri Eruption (okončina mu 
je zrasla nazaj). Želja vseh treh 
lepotcev je, da bi enkrat skupaj 
zaigrali na festivalu slovenske 
domoljubne pesmi. 
Cena za nečlane je 6 evrov, za 
člane 3 evre. 

Rojišče
Humanistično in umetniško 
društvo “O” vabi na cikel kon-
certov svobodne improvizirane 
glasbe Rojišče, ki bodo pote-
kali v klubu Zakon na Vrhniki 
predvidoma vsak tretji četrtek 
v mesecu. Na drugem koncertu 
cikla  21. 2. 2013 ob 20.30 bodo 
improvizirali svobodno Marko 
Jenič, Marko Karlovčec in Jošt 
Drašler.
Vabljeni!

Marko Jenič: violina
Marko Karlovčec: sax
Jošt Drašler: kontrabas

Otroške delavnice
Zimske počitnice, zimske otro-
ške delavnice in seveda veliko 
ustvarjanja, igranja ter zabave!

Tudi tokrat se bomo dobili v 
prostorih krajevne skupnosti na 
Tržaški 11 (nad klubom Zakon), 
in sicer vsak dan od 18. 2. do 22. 
2., dopoldne od 10. do 13. ure in 
popoldne od 16. do 19. ure! 
Delavnice so brezplačne!

(Vabljeni seveda tudi vsi, ki bi 
se radi otroškim delavnicam 
pridružili kot mentorji, da nam 
pišete nae-naslov: neza.s@hot-
mail.com)

Narava je zakon!

Pohod čez Kališe
Vabljeni vsi mladi in ljubitelji 
pohodov v naravi, da se mi pri-
družite na pohodu po Kališah 
(gozd med Logatcem in Planin-
skim poljem). Hodili bomo po 
vlakah in brezpotjih tega prav-
ljičnega gozda, mimo globoke 
Gradišnice in skozi temačno 
Skedneno jamo do Planinskega 
polja in pot nas bo nazadnje pri-
peljala nazaj do logaške Skirce.
Dolžina poti je okoli 17 km, te-
ren pa je na brezpotjih na tre-
nutnke lahko malce zahtevnej-
ši. Pohodniški čevlji so nujni v 
primeru snega, konkretna mali-
ca pa v vsakem primeru.
Dobimo se pred oziroma v Klu-
bu vrhniških študentov od 9.00 
do 9.30  zjutraj 
v nedeljo, 3. 2. 2013. Odhod iz-
pred Zakona bo tokrat ob 9.30, 
saj moramo priti še do Logatca.
Prĳava je tokrat zaželena zaradi 
organizacĳe prevoza. 
Prĳavite se lahko na naslovu 
h�p://goo.gl/m4mcG

Ulovka in Planina
Na drugem pohodu v februar-
ju nas bo pot peljala čez Staro 
Vrhniko in Kuren do gostišča 
na Ulovki in od tam po smučiš-
ču do vrha. Nato bomo osvojili 
še vrh Planine in se spustili v 
Star maln. Najtežji pričakovani 

vzpon bo po smučišču, vse dru-
go bo mala šala.
Pohod bo v nedeljo, 17. 2. 2013. 
Zbor bo v Klubu Zakon od 9.30 
do 10.00, odhod bo ob 10.00. 
Vsakega udeleženca čaka sko-
delica kave ali čaja.

Šiviljski tečaj
Ste naveličani strganih hlač? V 
omari kopičite tone oblek, ki 
čakajo na preobrazbo? Imamo 
rešitev za vas! Pandemonium 
clothing in KVŠ organizirata ši-
viljski tečaj, ki bo potekal vsako 
sredo od 18. ure naprej (prvo 
srečanje bo 6. februarja).  Za 
samo 100 evrov (80 evrov člani) 
dobite zraven še potreben ma-
terial (razen šiviljskega stroja). 
Ker je število prĳav omejeno na 
pet, pohiti in se prĳavi zdaj na: 
program_kvs@yahoo.com .Več 
informacĳa najdeš na spletni 
strani KVŠ.

Tečaj ličenja
Senčila, eye liner, puder, maska-
ra, šminka, lip gloss ... Se sploh 
ne moreš odločiti, kaj bi upora-
bila? Pridi na tečaj ličenja, ki bo 
potekal vsako soboto od 17. do 
19. ure v dvorani KVŠ. Tečaj bo-
sta vodili make up artistki Tjaša 
in Eva, denarnica pa bo lažja za 
30 evrov  oz. 25 evrov, če si član 
KVŠ. Če se vas prĳavi vsaj  šest, 
potem se vidimo 16. 2. 2012, v 
nasprotnem primeru bo tečaj 
odpovedan. 

Smučanje
MŠKD Verd in KVŠ organizira-
ta smučanje po izjemno ugodni 
ceni!
Odšli bomo v Gerlitzen,  9. fe-
bruarja,  za samo 35 evrov (če 
si član katerega od društev) oz. 
40 evrov (če nisi član). Štarta-
li bomo ob 5.50 izpred PGD 
Verd. Prĳaviš se lahko na www.
mskd-verd.si (pod aktivnosti), 
in sicer do 6. februarja. Se vidi-
mo! Depozit za key card znaša 
5 evrov, ki jih na koncu dneva 
dobite nazaj, če le ne izgubite 
kartice. V primeru premajh-
nega  števila prĳav ali slabega 
vremena, bomo smučali doma, 
v vsakem primeru na lastno od-
govornost.

• K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n • Javni sklad za kulturne dejavnosti OI Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika – 
Naš časopis
razpisujeta 

LIKOVNI NATEČAJ 2013 
za učence osnovnih šol in vrtcev

OBRAZ V MNOŽICI – PORTRET

Javni sklad za kulturne dejavnosti OI Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika – 
Naš časopis
razpisujeta

LITERARNI NATEČAJ 2013
za učence osnovnih šol

OBRAZ V MNOŽICI – LITERARNI PORTRET
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do 3. 2. 2013.
Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OSNOVNA ŠOLA IVANA CANKARJA VRHNIKA

PRAVLJIČNI SVET ŽIVALI
Predstavitev krožkov: Oblikovanje gline in Ročne spretnosti.

Galerija Cankarjevega doma na Vrhniki

do 10. 3. 2013.
Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
Jože Pristavec
SKRITI SVET

Fotografska razstava kristalov
Avla Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK,
1. 2. 2013,
ob 20. uri.

Vstop prost.

ŠPORTNA ZVEZA VRHNIKA
 ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

ŠPORTNIK LETA 2012
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
3. 2. 2013,

ob 17.30 uri.
Vstopnina: 18 €.

ŠPAS TEATER MENGEŠ
Lado Bizovičar, Jure Karas 

SLOVENSKA MUZKA OD A DO Ž
Komedija

Režija: Lado Bizovičar
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
3. 2. 2013,
ob 20. uri.

Vstopnina: 18 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
ŠPAS TEATER MENGEŠ 
Lado Bizovičar, Jure Karas 

SLOVENSKA MUZKA OD A DO Ž
Komedija

Režija: Lado Bizovičar
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK,
5. 2. 2013,
ob 18. uri.

Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
Vid Sark

VÉLIKO ŽDETJE 
Literarni večer in razstava risb ob Slovenskem kulturnem prazniku

Razstava bo odprta do 3. marca 2013.
Galerija Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK,
8. 2. 2013,
ob 19. uri.
(169 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

HOBIT, NEPRIČAKOVANO POTOVANJE
Domišljijska pustolovščina (15+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
10. 2. 2013,
ob 17. uri.
(97 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

PET LEGEND
Animirana pustolovščina, sinhronizorano (5+)
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA,
13. 2. 2013,

od 8. do 13. ure.
Vstop prost.

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI VRHNIKA
MLADI ODER

Območno srečanje otroških gledaliških skupin
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK,
14. 2. 2013,
ob 19. uri.
(116 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

LJUBEZEN JE VSE, KAR POTREBUJEŠ
Romantična komedija (15+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

Program prireditev za februar 2013
 Cankarjev dom Vrhnika

PETEK,
15. 2. 2013,
ob 19.30 uri.

Vstopnina: 15 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLEDALIŠKI ABONMA in IZVEN

SLOVENSKO KOMORNO GLEDALIŠČE 
in LUTKOVNO GLEDALIŠČE LJUBLJANA

Evald Flisar
VZEMI ME V ROKE

Tragikomedija
Režija: Evald Flisar

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
16. 2. 2013,
ob 16. uri.

Vstopnina: 5 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OTROŠKI ABONMA 11. ŠOLA in IZVEN

SLOVENSKO NARODNO GLEDALIŠČE MARIBOR
Tone Pavček

JURI MURI V AFRIKI
Gledališka predstava

Režija: Branka Nikl Klampfer
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
17. 2. 2013,
ob 17. uri.
(103 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

SMRKCI
Komedija, sinhronizirano (5+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA,
20. 2. 2013,
ob 19.30 uri.

Vstopnina: 15 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
STAR FOTR

Monokomedija
Režija: Jurij Zrnec

Igra: Janez Hočevar Rifle
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK,
21. 2. 2013,
ob 18. uri.

Vstop prost.

INŠTITUT IVAN MICHLER
in

TURISTIČNO DRUŠTVO BLAGAJANA
NEMŠKI LIMES

Potopisno predavanje o nemškem odseku rimskega limesa
Predava dr. Andreja Breznik

Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK,
22. 2. 2013,
ob 19. uri.
(109 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA
ZADNJI OBHOD

Akcijska drama (15+)
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK,
28. 2. 2013,
ob 19. uri.
(120 min.)

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO VRHNIKA

MISIJA ARGO
Triler (15+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NAPOVED
PONEDELJEK

4. 3. 2013
ob 19.30 uri.

Vstopnina: 5 €.

BALŽALORSKY/DRAŠLER 3o
JAZZ KONCERT

Vitja Balžalorsky: kitara
Jošt Drašler: kontrabas

Vid Drašler: bobni
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

Predprodaja vstopnic za prireditve
Turistični informacijski center (TIC) Vrhnika, Tržaška cesta 9

Tel.: 01 755 10 54, e-pošta: tic@zavod-cankar.si
Ponedeljek – petek: od 8. do 18. ure; Sobota: od 8. do 14. ure in pol ure pred predstavo na blagajni Cankarjevega doma 

Vrhnika. Nakup vstopnic preko spleta: www.mojekarte.si. 
Dodatne informacije o prireditvah in morebitne spremembe: www.zavod-cankar.si, www.vrhnika.si

Pridržujemo si pravico do spremembe programa.

Odprtje razstave, ki so jo z dramsko uprizoritvĳo popestrili učenci 2. in 3. razreda, je potekalo pred polno galerĳo, saj ni
bilo starša, ki bi želel zamuditi ta enkraten dogodek njihovega otroka. Kot že naslov razstave (Pravljični svet živali) pove, 
so motivi živalski, izdelani v različnih tehnikah. Če bi boste razstavo ogledali, boste prav presenečeni kakšne prikupne 
sovice so nastale, pingvini in celo črvički. Res vredno ogleda. 
Učencem pri ustvarjanju pomagajo mentorice Andreja Šajn, Katarina Masnec, Mojca Hodnik-Pustovrh in Alenka Smrt-
nik. Razstava bo na ogled do 4. februarja, od ponedeljka do petka – med 10. in 13. uro.(gt)

Pravljični svet živali
Vrhnika, 22. januar – V galerĳi Cankarjevega doma je odprla
vrata razstava likovnih izdelkov učencev OŠ Ivana Cankarja 
Vrhnika, ki obiskujejo interesni dejavnosti oblikovanja gline 
in ročne spretnosti.  
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0 SPLOŠNO:KNJIŽNIČARSTVO,ENCI-
KLOPEDĲE,ZBORNIKI...
AHAČIČ, M.: Računalniški priročnik za začet-
nike v zlatih letih
KLEMENČIČ, S.: Spisovnik primerjalnega je-
zikoslovca
LAH, M.: Bralno razumevanje pri pouku tuje-
ga jezika
NEŽMAH, B.: Časopisna zgodovina novinar-
stva
SCHMITZ, W.: Hitrejše branje - boljše razume-
vanje
 
1 FILOZOFĲA.ETIKA.OKULTIZEM.PSI-
HOLOGĲA.
BILBAN, T.: Na poti k času
FREUD, S.: Metapsihološki spisi
HELEN, Z.: Luna, vladarica noči
KIERKEGAARD, S.: Dejanja ljubezni
OMERZEL-Mirit, M.: Zvočne podobe prebuje-
ne ljubezni
ŠIMLEŠA, B.: Ljubeznoslovje
TROJNAR, F.: Pet mitov o sreči
 
2 VERSTVO
ABBATE, C.: Seks in Vatikan
CAVALLETTI, S.: Živa liturgĳa
GRÜN, A.: Božična knjiga
LIKAR, D.: Cerkvena prevara z etiketo
 
3 SOCIOLOGĲA.POLITIKA.EKONOMĲA.
PRAVO.VZGOJA.ETNOLOGĲA.
BOURDIEU, P.: Homo academicus
BREZOVŠEK, M.: Organizacĳa lokalne oblasti
v Slovenĳi
COHEN, R. L.: Vrstniki razrešujejo konflikte
ČEHOVIN Kastelic, K.: Pregovori in reki za 
najmlajše
DEWEY, J.: Šola in družba
GREGORČIČ Žgombič, N.: Super punca
KOGOVŠEK Šalamon, N.: Izbris in (ne)ustav-
na demokracĳa
PERKINS, J.: Izpovedi ekonomskega morilca
RUTAR, B.: Militarizem - druga stran globali-
zacĳe
STEINER, R.: Umetnost vzgoje
ŠMITEK, Z.: Poetika in logika slovenskih mi-
tov
 
5 OKOLJE.MATEMATIKA.ASTRONOMI-
JA.FIZIKA.KEMĲA.BIOLOGĲA.
ALKALAJ, M.: Zelene laži
JEZERNIK, K.: Celična biologĳa
KNOWELDEN, M.: Živali so mojstri preživet-
ja
LIPEJ, L.: Jadranske babice
 
6 MEDICINA.TEHNIKA.KMETĲSTVO.VO-
DENJE.INDUSTRĲA.OBRT.

BOROCH, A.: Zdravljenje kandide
CHIA, M.: Chi nei tsang
KAPŠ, P.: Zdravljenje s čebeljimi pridelki
MUKHERJEE, S.: Kralj vseh bolezni
ROSE, P.: Magnetno zdravljenje
SCHEFFER, K.: Homeopatĳa
STANIČ, G.: Sonaravni vrt na strehi
 
7 UMETNOST.ARHITEKTURA.FOTOGRA-
FĲA.GLASBA.ŠPORT.
BATE, D.: Fotografija
KASPAROV, G.: Kako življenje oponaša šah
KOTER, D.: Slovenska glasba
MAVRIČ, P.: Od prvega tona do nastopa
PAVIS, P.: Sodobna režĳa
ŽEROVC, B.: Slovenski impresionisti
ŽVAR, D.: Grlica za otroke
 
81 JEZIKOSLOVJE VR
HANRAHAN, G.: Tolkienov svet
LENARČIČ, S.: Vse o imenih v Slovenĳi
 
82 KNJIŽEVNOST
BARTHES, R.: Užitek v tekstu
HORVAT, J.: Navdih in besede
 
82-1 POEZĲA.
BANDELJ, D.: Odhod
HMELJAK, K.: Krčrk
HOČEVAR, K.: Na zobeh aluminĳ, na ustni-
cah kreda
JOVANOVSKI, A.: Hlače za Džĳa
KVEDER, A.: Lunini o(d)pilki
PANG, A.: Teorĳa strun
 
82-2 DRAMATIKA.
EURIPIDES,: Resos
JESIH, M.: Svoje igre
 
82-3 ROMANI.KRATKA PROZA.
AKHTAR, A.: Ameriški derviš
ANDRIĆ, I.: Fratrske zgodbe
CHABON, M.: Telegraph avenue
COBEN, H.: Skrajšana žoga
D’AVENIA, A.: Stvari, ki jih nihče ne ve
DAY, S.: Predana
DÍAZ, J.: Potopljen
FRISCH, M.: Človek v holocenu
GRM, J.: Sinice, sablje, sladoled
JACKSON, V.: Barve strasti
JAMES, E. L.: Petdeset odtenkov svobode
LANGUS, J.: Jurček
MAZZINI, M.: Polni koledarji, prazni dnevi
MLAKAR, J.: Ne ga srat
MOORE, L.: Spravljaj me v težave
REBOLJ, T.: Legĳa
SCHARANG, M.: Komedĳa staranja
SHARMA, R. S.: Skrivna pisma meniha, ki je 
prodal svojega ferrarĳa

SNOJ, J.: Balkan Sobranie
ŠORN, Ž.: Mamamorfoza ali Sarina popolna 
preobrazba
VOLČIČ, A.: Tudi drevo ima svoje srce
WAITE, U.: Ubĳaj ali umri
 
82-4...9 ESEJI.HUMOR.SPOMINI.DNEVNI-
KI.POTOPISI.
ECO, U.: Ustvarjanje sovražnikov in drugi pri-
ložnostni spisi
HORVAT, J.: Nad brezni oceanov
JUREK, S.: Jej in teci
PHILLIPS, S. E.: Trmoglavka
ROSLUND, A.: Tri sekunde
SHEHADEH, R.: Palestinski sprehodi
STEINDL, A.: Varuh srca
ŠERUGA, Z.: Popotnik
 
82C-P-M MLADINSKO LEPOSLOVJE.
BLAKE, Q.: Benjamin
BONNEWĲN, O.: Adĳo, žalost
CARMAN, P.: Črni krog
DAVIS, J.: Garfield gara za vas
DE Laat, G. M.: Nenavadna dogodivščina trola 
Borka
DONALDSON, J.: Cestni ropar podgana
ENDERSBY, F.: Zvezdica želja
GRAFENAUER, N.: Skrivnosti
JARC, D.: Skrivnost none Genovefe
KONC, D.: Žirovske pravljice
KUPPER, N.: Zgodba o čarobni prisegi
LOVRIC, M.: Neutonjeno dete
MARTÍ, M.: Čudovita zgodba Zobne miške
MORPURGO, M.: Grivasti vojak
PREGL, S.: Si, čeprav te ni
REED, A.:  Lepa
SNOJ, J.: Lenartovih prvih pet
SOKOLOV, C.: Moj dojenček
VEGA, E.: Zadeva N
WATSON, J.: Onkraj groba
 
9 DOMOZNANSTVO.GEOGRAFĲA.ZGO-
DOVINA.BIOGRAFĲE.
FERFILA, B.: Popotniške stopinje Arktike in 
Antarktike
GABELLINI, R.: Tolminski punt 1713
GEROSA, G.: Sončni kralj
IZLETNIŠKA karta Ljubljansko barje
NADAL, R.: Rafa
POTOPLJENA preteklost : arheologĳa vodnih
okolĳ in raziskovanje podvodne kulturne de-
diščine v Slovenĳi
REHAR, L.: Nojevo pero
ŠVAJNCER, J.: Odlikovanja naših partizanov
TESLA, N.: Moji izumi
VODOPIVEC, V.: Slovenci praprebivalci Evro-
pe
 
Najbolj brane ali iskane knjige v decembru 

2012
1. Woodiwiss, K. E.: Pepel v vetru
2. Gabaldon, D.: Tujka
3. Sophocles: Antigona
4. Barks, C.: Najlepše zgodbe Carla Barksa
5. Mušič, J.: Zgodbe o Prešernu
6. Brown, S.: Nebeška vročica
7. Gregory, P.: Posvetne radosti
8. Colgan, J.: Dobimo se v slaščičarni
9. Costello, J.: Nevestine družice
10. Woodiwiss, K. E.: Vreden ljubezni
 
Zvočni CD za odrasle in mladino
The BEST of Russian opera and more
NEISHA: Radiofonika
REČNIK-Šiško, V.: Gong
 
Filmi za odrasle
The AWAKENING = Prebujenje
The DARK knight rises = Vzpon viteza teme
HAYWIRE = Izdana
IMMORTALS = Nesmrtni
IN the electric mist = Naelektrena meglica
IO sono Li = Ime mi je Li
IRON sky = Jekleno nebo
LJUDOŽDER vegetarĳanac = Ljudožerec vege-
tarĳanec
MEDIANERAS = Slepe stene : ljubezen v vir-
tualni dobi
MY dad’s six wives = Šest žena Henryja Lefa-
ya
NEW moon : the twilight saga = Mlada luna : 
somrak saga
SEEKING a friend for the end of the world = 
Iskanje prĳatelja za konec sveta
TWENTY-first         21 Jump Street = [Mladenič
v modrem]
TWILIGHT = Somrak
 
Filmi za otroke in mladino in risanke
DELFIN : zgodba o sanjaču
ICE age. 4, Continental dri� = Ledena doba. 4,
Celinski premiki
MOOMINS and the comet chase = Mumini lo-
vĳo komet
The PIRATES!. Band of misfits = [Gusarji!. Tol-
pa posebnežev]
 
Računalniški CD / CDROM
LEKSIKON turizma
CHAMPIONSHIP surfer : authentic real-
world surfing
ICE age. 3, Dawn of the dinosaurs = Ledena 
doba. 3, Zora dinozavrov
The SIMS 3 : Fast Lane Stuff
 
Novitete prejšnjih mesecev lahko prebirate 
na naših straneh na svetovnem spletu: www.
ckv.si. Izbor: Niko Nikolčič

Novosti na knjižnih policah Cankarjeve knjižnice Vrhnika v decembru 2012

Predavanje in predstavitev knjige: 
»Moč žive hrane«
Društvo Kneipp in Cankarjeva knjižnica Vrh-
nika vas vabimo v sredo, 13. februarja 2013 ob 
18.00 na predavanje Saše Tasevski in predsta-
vitev knjige »Moč žive hrane«
Ste kdaj pomislili, da vas živa/presna hrana 
lahko dvigne v neslutene razsežnosti sreče! 
Vseeno je ali ste že zdravi ali še ne: živa hrana 
prebuja tako zdravje kot notranje potenciale 
sreče (samozavesti, radosti, harmoničnih od-
nosov ...).
Kljub temu, da večina meni, da je živa hrana 
»živi dolgčas« (le solate in sadje!?), je to živa 
zmota. Pridite in poglejte kaj vse je mogoče: 
sladoledi, jabolčna pita, torte, špageti, žganci, 
pice, siri, mleko ... Tako okusna dieta je veliko 
olajšanje tudi za tiste, ki bi radi izgubili odveč-
ne kilograme, ne da bi se omejevali z zaužitimi 
količinami.
Toda moč žive hrane je še veliko večja od tako 
malenkostnih, pa čeprav pomemnih, dejstev. 
Zdravi ne le raka, depresĳo, astmo, diabetes, ...
temveč je sposobna dvigniti tudi popolnoma 
»odpisane« primere z najhujšo obliko duševne 

ali telesne prizadetosti. Resnična zgodba Saše 
in Beneta, ki sta premagala človeštvu skoraj 
nepremagljive težave življenja se vas prepros-
to mora dotakniti!
Saša Tasevski je magister ekonomĳe, ki se je
zaradi rojstva sina v zelo kritičnem stanju za-
čela poglabljati v različne vidike osebne rasti 
in zdrave prehrane. Preko lastne preobrazbe, 
prehranjevanja z živo hrano in sistema vzgo-
je za razvoj človeških vrednot je sinu, ki se je 
rodil popolnoma negiben pomagala, da je po-
daril svoj invalidski voziček drugim in da je 
navkljub diagnozi najhujše umske zaostalosti 
ponovno začel uporabljati moč razuma (za kar 
do sedaj ni bila poznana še nobena terapĳa).

Vabilo na knjižno čajanko
V četrtek, 21. februarja 2013 ob 9. uri, prire-
jamo našo peto Knjižno čajanko; njen naslov 
je Ljubezen naj gre vedno v cvet. Ob dišečem 
čaju in pecivu vam želimo predstaviti najno-
vejšo bero kakovostnega branja za vso druži-
no.

Prisrčno vabljeni na mladinski oddelek Can-
karjeve knjižnice Vrhnika!

Mateja Pirman je po izobrazbi geografinja, od
leta 2008 pa predana predvsem delu na podro-
čju komunikacĳe in mirnega reševanja sporov
s pomočjo mediacĳe. Prevedla je knjigo Razre-
ševanje osebnih in organizacĳskih konfliktov
ter pomagala pri pripravi še dveh prevodov 
knjig s področja mediacĳe. Deluje kot media-
torka za družinske spore (družinske, partner-
ske, ločitvene, po-ločitvene in medgeneracĳ-
ske spore) ter vodi delavnice za pridobivanje 
komunikacĳskih in mediacĳskih veščin. Več o 
Mateji in njenem delu na h�p://mojmir-medi-
acĳe.si/mediacĳa.
 Na predavanju nam je podrobneje predstavi-
la ovire pri komunikacĳi in kam vse te ovire
lahko pripeljejo: v prepir, nesoglasje, nespo-
razum, konflikt in močna čustva. Vesela sem,
da nam je pokazala tudi možnosti kako preiti 
ovire v komunikacĳi (umirite zgodbe, aktivno
poslušajte, preverite, kaj ste slišali, govorite iz 
sebe, prosite za povratno informacĳo, določite
prostor in čas, pomembne stvari se dogovorite 
v živo, velike probleme razdelite na male pro-
bleme, ...). Možnosti je ponazorila tudi s kon-
kretnimi primeri. 
Razložila nam je, da je mediacĳa eden od na-

činov mirnega reševanja spornega vprašanja 
ali konflikta. Gre za proces v katerega se sprti
strani vključita prostovoljno in kjer s pomočjo 
tretje nepristranske osebe – mediatorja, lahko 
izrazita svoje želje, pričakovanja in interese, 
razjasnita nesoglasja in preko svoje čustvene 
vpletenosti najdeta pot do rešitev, ki bo v za-

dovoljstvo vseh vpletenih.  
Čim manj konfliktov vam želim. Če pa že, pa
zdaj vemo več o tem kako jih reševati. Preda-
vanje je bilo organizirano v sodelovanju z dru-
štvom Kneipp. 

Sonja Žakelj,  
Cankarjeva knjižnica Vrhnika 

Cankarjeva knjižnica Vrhnika vabi Predavanje o mediacĳi
v Cankarjevi knjižnici Vrhnika
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Med osnovnošolkami je prvo 
mesto osvojila Anja Prĳatelj, 
ki se je pomerila tudi v sku-
pini s fanti. Težak je  potekal 
v skupini od 1. do 5. razreda. 
Prvo mesto je osvojil Luka Po-
dobnik, drugo Nejc Karba in 

tretje mladi Miha Podobnik. 
Luka in Miha Podobnik sta 
se pomerila tudi v kategorĳi 
starejših osnovnošolcev in  
tako pridobivala pomembne 
izkušnje. Boj  je bil tudi v sku-
pini starejših osnovnošolcev, 
kjer je prvo mesto zasedel 
Nejc Nagelj, sledila sta mu Jan 
Vrhovec na drugem in Tim 

Kovač na tretjem mestu. Nejc 
in Jan sta se pomerila tudi v 
starejši in močnejši kategorĳi 
moških do 35 let, kjer sta pro-
ti bolj izkušenim tekmovalcev 
igrala zelo pohvalno. 
V kategorĳi moški do 35 let 

je zlato osvojil Matic Kaiser, 
član našega kluba, ki že ne-
kaj let deluje tudi kot trener 
in mentor mlajšim generaci-
jam namiznotenisačev. Kot 
drugi mu je bil za petami 
Rok Semič, bronasto medaljo 
pa je odnesel domov Miha 
Grampovčnik. V kategorĳi 
dvojic sta se najbolj ujela Rok 

Semič in Matic Kaiser, ki sta 
v polfinalu premagala mlaj-
šo dvojico Oberčkal Pluško 
– Grampovčnik. Tretje me-
sto je zasedel par Miklavčič 
– Horvat.
16. 12. 2012 je v Cerknici pote-
kal pokal MRNTZ Ljubljana, 
kjer so sodelovali tudi naši 
igralci. V skupini 1. razredov 
je zlato odnesel domov naš 
Miha Podobnik, ki je letos 
prvo mesto osvojil na prav 
vseh MRNTZ turnirjih. Tudi 
Luka Podobnik se je dobro 
izkazal: v kategorĳi 4.–5. raz-
red je osvojil 5. do 8. mesto.  
V skupini 8.–9. razred se je 
Nejc Nagelj uvrstil na 9.–16. 
mesto v finalni skupini. V tej 
skupini sta igrala še Jan Vrho-
vec in Tim Kovač, ki sta oba 
prikazala dobro igro, vendar 
jima preboj iz skupine žal ni 
uspel. V skupini 6.–7. razred 
nas je zastopal Teo Ponikvar, 
skupini dĳakov pa Izak Ober-
čkal Pluško.
December je bil mesec tek-
movanj in 23. 12. so člani ŠD 
Vrhnika tekmovali tudi za 
Pokal Alpe-Adria v Tržiču. 
Med fanti do 10 let sta nas 
zastopala dva tekmovalca, 
Miha in Luka Podobnik. Če-
prav je Miha star šele šest let, 
je domov vseeno odnesel eno 
zmago znotraj skupine, Luka 
pa je zasedel 3.–4. mesto v tej 
kategorĳi. V kategorĳi fantje 
do 15 let sta tekmovala Teo 
Ponikvar in Nejc Nagelj, ven-
dar odlični igri navkljub nista 
uspela priti v finalni del tek-
movanja.
Del naše ekipe ste lahko tudi 
vi – vsak delovni dan, razen 
srede, se lahko oglasite na 
zgornji etaži telovadnice OŠ 
Antona Martina Slomška, in 
sicer od 18.00 do 19.30.
Za NTS ŠD Vrhnika,

Nina Pejič 

V času od prvega tedna decembra, ko smo 
oddali besedilo zadnjih lanskih novičk, pa 
do sredine januarja, ko pišemo prvi letošnji 
prispevek, smo opravili kar nekaj nalog. Za 
vse pa tako ali tako vemo, da nikoli ni dovolj 
časa. 
Kot vsi ostali izvajalci Letnega programa špor-
ta v Občini Vrhnika smo se v decembru tudi 
na Športni zvezi Vrhnika ukvarjali s pisanjem 
poročila o izvedbi športnih vsebin ter s pred-
ložitvĳo dokazil o namenski porabi sredstev, 
ki smo jih pridobili na podlagi prĳave na javni 
razpis. Konec leta smo vsa  odobrena sredstva 
tudi prejeli.
Sredi decembra so se prvič sestali člani Ko-
misĳe za podelitev priznanj športnikom in 
športnim delavcem za leto 2012. Pregledali so 
prejete predloge in bili soglasni, da športna 
društva, ki predlogov še niso posredovala, k 
temu še enkrat pozovemo. Druga seja je bila 
prvi delovni dan letos. Dogovorili so se, da 
bodo pridobili še nekaj pojasnil in se ponov-
no sestali sredi januarja, ko bodo dokončno 
oblikovali predlog, ki ga bodo posredovali 
v sprejem Izvršnemu odboru Športne zveze 
Vrhnika. Predlogi dokazujejo, da so se tudi v 
letu 2012 naši športniki izvrstno izkazali,  in 
sicer na domačih  pa tudi tujih tleh. Ob tem 
lahko napišemo tudi to, da imamo na Vrhniki 
nekaj preveč skromnih športnikov z izjemni-
mi rezultati. Vse tiste, ki spremljate in poznate 
športno dejavnost naših občanov, ki delujejo  
zunaj občine Vrhnika, že sedaj prosimo, da nas 
o njih obvestite.
V tem obdobju imajo polne roke dela tudi čla-
ni odbora za pripravo in izvedbo prireditve, ki 
bo prvi dan februarja. Za samo izvedbo prire-
ditve je namreč treba pripraviti veliko stvari, 
in to take, ki se zelo vidĳo, in take, ki se sploh 
ne opazĳo. O rezultatih športnikov in oceni 
prireditve pa kaj več v naslednji številki Na-
šega časopisa.
V drugi polovici decembra smo se na redni 
seji sestali tudi člani izvršnega odbora in ob-
ravnavali vloge za sprejem v članstvo zveze, 
se dogovorili o nekaterih operativnih zadevah 
za izvedbo prireditve Športnik Vrhnike za leto 
2012 ter o nadaljnjih postopkih v  povezavi s 
predlogom Pravilnika o spremembah in do-
polnitvah Pravilnika o sofinanciranju športa v 
Občini Vrhnika. Obravnavali smo tudi infor-

macĳo o porabi sredstev zveze ter o predlože-
nih dokazilih za leto 2012, pa informacĳe dru-
štev o prejetih pozivih za dopolnitev prĳav na 
javni razpis za leto 2013 ter še nekaj aktualnih 
operativnih zadev, ki jih po navadi obravnava-
mo na sejah izvršnega odbora. Na tem mestu 
želimo napisati še to, da prošenj za finančno 
pomoč, ki jo prejemamo od društev, ki so naši 
člani ali od posameznih občanov, ki se ukvar-
jajo s športom, žal ne moremo ugodno rešiti. 
Takim vlogam ne moremo in ne smemo ugo-
diti, saj sredstva za delovanje pridobimo na 
javnem razpisu. Dajanja donacĳ ali sponzori-
ranja ne moremo upravičiti, saj moramo sred-
stva porabljati za namen, za katerega smo jih 
pridobili in porabo tudi dokazovati z računi.   
Na podlagi naše prĳave na Javni razpis za sofi-
nanciranje športnih vsebin izvajalcev Letnega 
programa športa na območju Občine Vrhnika 
v letu 2013 smo prejeli poziv za dopolnitev 
vloge. Glede na odgovor, ki smo ga  o tem pre-
jeli na seji skupščine, smo bili nad pozivom 
nemalo presenečeni. Dokazila, ki nam jih je 
uspelo pridobiti, smo posredovali do roka. 
V drugi polovici januarja načrtujemo še eno 
sejo izvršnega odbora, na kateri bomo sprejeli 
sklep o podelitvi priznanj za leto 2012. 
V decembru smo se na povabilo Športne zveze 
Postojna udeležili prireditve Športnik Postoj-
ne, na povabilo Društva športnih novinarjev 
Slovenĳe pa tradicionalne prireditve Športnik 
leta 2012, ki je bila v Gallusovi dvorani Can-
karjevega doma v Ljubljani. 

Spletno stran www.sportnazveza-vrhnika.si 
redno dopolnjujemo z aktualnimi novicami. 
Prosimo vas, da nam posredujete informacĳe 
o dogodkih v vaših društvih in klubih. 
Za vse informacĳe nas pokličite po telefonu na 
št. 041 820 764 ali nam pišite na e-naslov sport-
nazvezavrhnika@gmail.com
Uradne ure so vsak torek od 16. do 18. ure v 
pritličju poslovnega dela telovadnice Parti-
zan. 

V petek, 1. februarja 2013, vas ob 20. uri va-
bimo v Cankarjev dom na Vrhniki. S priso-
tnostjo na prireditvi bomo izkazali spodbudo 
in priznanje našim športnikom in športnim 
delavcem. 

Športna zveza Vrhnika

Novičke 
Športne zveze Vrhnika

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika in 
Športno društvo Vučko organizirata 
za vrhniško osnovnošolsko mladino 

smučarske izlete za samo 14,00 €.

Sobota, 2. 2., 9. 2. in 16. 2. 

Smučišče Stari vrh nad Škofjo Loko 

Cena vključuje:
• Avtobusni prevoz • Celodnevno smučarsko karto
• Kosilo in čaj • Učitelja smučanja

Število prijav je omejeno.

Dodatne informacije na: 
www.zavod-cankar.si; www.sdvucko.com
01/750 66 35
040/600 777

Zimske počitnice  
V terminu ljubljanskih zimskih počitnic organiziramo prevozni smučarski tečaj od 25. 
2. do 1. 3. na smučišče Krvavec. Prĳave so mogoče prek e-prĳavnice na spletni strani  
www.ski-race.net ali po telefonu: 041-497-514.  

Mario Blagojevič

Novi in stari talenti zopet uspešni!
24. 11. 2012 je v OŠ Antona Martina Slomška potekalo občinsko tekmovanje,  
na katerem so se tekmovalci pomerili v kategorĳah osnovnošolk, osnovnošol-
cev (od 1. do 5. razreda in od 6. do 9. razreda), moški do 35 let in v dvojicah.

Kategorĳa 6.–9. razred: (iz leve) 1. mesto: Nejc Nagelj, 2. mesto: 
Jan Vrhovec, 3. mesto: Tim Kovač

Kategorĳa 1.–5. razred: (iz desne) 1. mesto: Luka Podobnik, 3. 
mesto: Miha Podobnik, 2. mesto: Nejc Karba. Peta iz leve tudi 
Anja Prĳatelj, zmagovalka med osnovnošolkami.
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Vaša knjiga Po svoji sledi, v kateri ste strni-
li desetletja svojih alpinističnih podvigov, 
ima več kot 400 strani – ste ves ta čas pisali 
dnevnik, da ste lahko opisali svoje življe-
nje?  
Večinoma sem se res opiral na dnevnik, poro-
čila z odprav, ki sem jih pošiljal v domovino, 
in na še nekatere druge zapiske. Doma imam 
zagotovo vsaj kubični meter tovrstnega mate-
riala, torej kar veliko. Zato je tudi nastala za-
jetna knjiga s štiristo stranmi, seveda pa je še 
vedno veliko nezapisanega, oziroma če sledi-
mo naslovu Po svoji sledi, je med posamezni-
mi stopinjami še veliko beline, ki bi jo lahko 
raziskovali. A potem bi nastale tri knjige.

Kaj vas je zvabilo v gorski svet? Berem, da 
vas je recimo oče peljal v hribe »samo« dva-
krat na leto, kar je glede na vašo današnjo 
frekvenco obiskovanja hribov malo. Kdo 
vas je okužil s planinstvom? 
Moj oče je zelo veliko govoril o hribih, več-
krat nas je tja tudi peljal. To je bil prvi dejav-
nik, drugi pa so bile zgodbe, ki sem jih bral v 
knjigah in revĳah, ki so jih imele tete. Moram
reči, da so bile glede na to, da so izhajale iz 
delavskega razreda, literarno zelo razgleda-
ne; pri njih sem našel raznovrstno literaturo, 
ki sem jo kar požiral. Popolnoma v živo se 
spomnim, kako sem kar hlastal po zgodbah o 
osvajanju Ma�erhorna. Pa še nekaj je: danes ti
televizĳa prikaže sliko nekega dogajanja, to-
rej si z dogodkom popolnoma seznanjen tudi 
vizualno. Knjige pa tega ne ponujajo in tedaj 
začne delovati domišljĳa. To ima neko draž,
ki vzbuja radovednost, in če hočete, človeka 
okuži – s planinstvom. Radovednost je mati 
ustvarjalnosti.

Čeprav ste Mengšan, ste del življenja pre-
živeli tudi na Vrhniki, kajne?
Po pol leta terenskega dela v Domžalah se je 
sprostilo mesto tehnika na obratu Elektra na 
Vrhniki in preselil sem se tja. To je trajalo od 
začetka leta 1955 do druge polovice leta 1962.

Ampak Vrhnika je od prvih visokogorskih 
vrhov kar oddaljena; glede na tedanja pre-
vozna sredstva je to morda takrat veljalo še 
bolj kot danes. Se je dalo tudi na Vrhniki za 
prvo silo potešiti planinski nagon? 
Na sestanke in treninge sem enkrat na teden 
kolesaril v Kamnik, enako v hribe s postan-
kom doma v Mengšu, sem pa v hribih naletel 
na Vrhničana Eda Pišlerja, ki mi je predstavil 
Močilnik, kjer je že prej nekaj plezal z Mar-
janom Grampovčanom. Z Edom, Vinkom 
Kunstljem, sicer smučarskim skakalcem, in 
Markom Voljčem pa smo postali stalna alpi-
nistična družba – v skalah Močilnika, v kra-
ških jamah okrog Planinskega polja, najbolj 
pa v Alpah. Z Edom sva splezala dve težki 
prvenstveni smeri nad Jezerskim, z Markom 
pa ponovila takrat morda najtežjo smer v Ju-
lĳcih, Dularjevo zajedo Jalovca. Sem pa okrog
Vrhnike in po Notranjski veliko kolesaril, 
tudi čez Hrušico v Vipavsko dolino. Ali pa v 
krogu čez Rakitno, v Grosuplje in nazaj, pa 
seveda v Kamniške Alpe, vse z enoprestav-
nim rogovcem.

Iz Kamniških planin vas je pot vodila v 
francoske Alpe, nato na Kavkaz, ki je bil 
priprava za Himalajo. Mejnik, ki bo v kro-
niki vašega življenja zapisan z zlatimi čr-
kami, pa je vodenje odprave na Everest leta 
1979. Lahko kaj več poveste o tem? 
Leta 1956 sem postal uradni alpinist. Začet-
nemu veselju, da lahko hodim tudi po brez-
potju, je sledila ambicĳa po vse težjih smereh.
Domačim stenam poleti in pozneje še pozimi 

so sledili vzponi v francoskih Alpah – bili smo 
prvi samostojni Slovenci v težkih ledenih ste-
nah teh gora. Kavkaz 1964 je bil kot gorovje 
brez koč in poti že pomembna stopinja proti 
Himalaji. Leto pozneje smo tam že osvajali 
7.902 m visoki Kangbačen, z osvojitvĳo žal le
stranskega, 7.535 m visokega vrha. Vrhunsko 
smo to popravili devet let pozneje z vzponi 
10 članov na glavni vrh ter s prvimi vzponi 
na tri šes�isočake v soseščini. Izkušnje teh
odprav in odprav drugih (Makalu 1975) so 
pripeljale do odprave na Everest 1979. Leto 
prej sem tja vodil izvidnico in tako se nisem 
mogel izogniti vodstvu odprave, čeprav sem 
se zaradi razvpitega cilja bal te odgovornosti. 
Izbrali smo še nepreplezani Zahodni greben, 
ki niti malo ni jamčil uspeha. Kako globinsko 
sem to čutil v sebi, sem najbolj opazil med 
vožnjo na Brnik, ko sem ženi rekel, da vidim 
pred sabo samo to goro in ničesar več za njo. 
Na življenje po odpravi bom pomislil šele on-
stran gore. Pot na Brnik je bila pravzaprav po-
slavljanje od meni znanega življenja. Vse sem 
pustil za seboj.

Za vsemi temi odpravami je tudi neko alpi-
nistično zakulisje, mogoče celo politično. 
Seveda, tur je bilo malo, kandidatov pa veli-
ko. A izbor kandidatov, bilo jih je okoli 80, je 
potekal strogo po športnih merilih. Najprej je 
dva izbora opravila posebna komisĳa, končni
izbor pa jaz. Marsikomu izbor ni bil všeč, am-
pak tako pač je pri tovrstnih stvareh. Kar pa se 
politike tiče, ta nekako ni imela preveč vpliva 
oziroma tudi ne interesa nad nami. Politikom 
so bolj všeč arenski športi s TV-kamerami, 
ne pa neko časovno in krajevno odmaknjeno 
dogajanje z morda prav vprašljivim rezulta-
tom. Je pa res, da nas je jugoslovanska poli-
tika podprla, ker smo bili Slovenci pač dobri v 
plezanju in smo dosegali vrhunske rezultate, 
medtem ko je preostali del države bolj ljubil 
igre z žogo. 

Ko ste se leta 1979 vrnili iz Himalaje, z 
osvojenega Everesta, ste bili v domovini 
junaki?
Vsi se še spomnimo, kako popularen je bil leta 
1999 na internetu Tomaž Humar, ko se je sam 
podal v južno steno Daulagirĳa. Nekako po-
dobno, če ne celo še bolj, je v javnosti odmeva-
lo naše osvajanje Everesta. Govorili so, kako 
so se celo branjevke v Beogradu pogovarjale: 
»Pa dokle so došli danas naši?« Se pravi, da 
je vsa država dihala z nami. S tehnologĳo se-
veda nismo mogli konkurirati današnjim ča-
som, a je bilo zato vsako sporočilo toliko bolj 
preudarno in pomembno. Imeli smo radĳsko
zvezo, ki sta jo vzpostavila radioamaterja, sig-
nali so nato potovali do naših ladĳ v oceanu,
od tam pa naprej v domovino, ob ugodnih 
razmerah celo direktno iz baze v Ljubljano in 
Kamnik. Na roko, če lahko tako rečem, nam 
je šel tudi časovni pas, kajti kar se je v Hima-
laji zgodilo čez dan, je Jugoslavĳa izvedela že
takoj zvečer, s tiskom pa zjutraj. Bili smo pro-
glašeni za najboljšo športno ekipo Jugoslavĳe
1979, kar se alpinistom ob močni konkurenci 
drugih športov ni zgodilo ne prej ne pozneje. 

Je bil to jugoslovanski ali slovenski uspeh? 
Kako ste to jemali takrat in kako danes?
Logično, da smo bili jugoslovanska repre-
zentanca, a odpravo smo lahko izpeljali le 
Slovenci. Smo pa vzeli zraven še po dva alpi-
nista iz Hrvaške ter iz Bosne in Hercegovine. 
Splitčan Stipe Božić je skupaj s Stanetom Be-
lakom in šerpo Ang Phujem v drugi navezi 
dosegel vrh in to še posnel s filmsko kamero.
Prva sta bila na vrhu Andrej Štremfelj in Nejc 
Zaplotnik, in sicer 13. maja. Kot prej imamo 

tudi zdaj to za slovenski dosežek, hkrati pa 
je zgodovinsko še vedno jugoslovanski, saj z 
odmrtjem države njena zgodovina ne izgine.

Pišete, da je bila javnost včasih tudi krivič-
na. Leta 1985 ste se vrnili iz Himalaje, tedaj 
se je zgodila smrt Borisa Berganta. Takrat 
vas javnost ni bila vesela? 
Problem alpinizma kjerkoli po svetu so rav-
no ti tragični dogodki, povezani s smrtjo. 
Takšna izguba je težka že za same udeležence 
odprave, za vodjo odprave pa še toliko bolj, 
kajti najprej izgubiš človeka, potem je treba 
to vest sporočiti domov, nato nosiš breme vse 
do Brnika in doma več dni obiskuješ še svojce 
ter jim pojasnjuješ. Skratka, pogreb pokojnika 
traja ne samo nekaj dni, kot je sicer v navadi, 
ampak mesec ali dva. Ni lahko, je zelo obre-
menjujoče. O krivičnosti je objektivno težko 
govoriti, a smrt v Himalaji je za medĳe večja
senzacĳa od uspeha, zato je tudi ta zastrt s
senco smrti.

Kakšne pa so vaše izkušnje s smrtjo? Ver-
jetno ste ji že zrli v oči.
Kar nekajkrat. Najprej v rani mladosti (1955), 
ko smo trĳe v zelo slabi opremi prečili zasne-
žene Kamniške Alpe, vendar je takrat le smrt 
zrla na nas, mi je pa v mladostni prešerno-
sti nismo opazili. Šele več desetletĳ pozneje
sem spoznal, kako nespametno smo ravnali 
in kako po robu življenja smo hodili. V spo-
minu mi je ostal tudi dogodek, ko sem leta 
2006 sam plezal čez severno triglavsko steno, 
kjer sem po odkrušitvi kamna obvisel na eni 
roki nad 800-metrsko prepadno steno. Neka-
ko se mi je uspelo rešiti, a sem imel potrgane 
mišice. Spominjam se tudi udara strele vame 
in tega, kako me je v Himalaji odnesel plaz. 
Skratka, kar nekaj dogodkov je bilo, ob kate-
rih me je v trenutku obšlo: »Ali bom res kar 
tukaj umrl? A to je zdaj to? Kaj pa domači?« 
Čeprav so me taki trenutki nekako streznili 
in pripravili do razmišljanja, da bi morda ne-
hal plezati, se plezanju, kot vidite, nisem ni-
koli mogel odreči. 
 
Danes je pohodništvo priljubljena rekrea-
tivna dejavnost, tudi v naših gorah je včasih 
že kar gneča. Kaj porečete na to? 
To je neizbežno, pa če nam je všeč ali ne. Tam, 
kjer so ljudje pred sto leti izgubljali življenja, 

zdaj dejansko plezajo turisti, če lahko tako 
rečem. Ni pa nikoli zagotovila, da boste živi 
prišli z gore. V gorah je še vedno potrebne ve-
liko previdnosti, ne glede na to, da je oprema 
boljša kot nekoč. 

Tomaža Humarja, medĳsko najbolj razvpi-
tega slovenskega alpinista zadnjega časa, 
ste poznali osebno. Kot ste zapisali v svoji 
knjigi, ste o njem vendarle imeli neke po-
misleke. 
Osebno sva se zelo dobro poznala. Pravza-
prav sem bil tisti, ki sem mu odprl pot v Hi-
malajo, kjer je s Stanetom Belakom preplezal 
svojo prvo smer. Eno leto po tem vzponu je 
šel z našo odpravo v Anapurno, kjer naj bi 
plezal skupaj s Jankom Oprešnikom, a je ta 
zbolel. Humar se ni dal in je kljub mojemu 
odsvetovanju odšel proti vrhu Anapurne 
ter ga tudi osvojil. In tako se je počasi začela 
njegova medĳska kariera. Je pa res še nekaj.
Imel je izjemen talent za iskanje sponzorjev. 
Verjetno je bil v tem uspešnejši kot celotna 
planinska zveza. A ker ima vsaka plat dve 
medalji, ga je ta medĳska pozornost zanesla.
Velikokrat je dejal, da te gora pokliče. Res je, 
samo ne veš, kaj ima za bregom. Torej je treba 
imeti do izziva vedno neko kritično distanco. 
Tako se je tudi Tomaž počasi prelevil v ne-
koga, ki je dolžan plezati zaradi drugih, ne 
le zaradi sebe. Vem, da ga Nanga Parbat ni 
zelo veselil, pa se je vseeno soočil z njim. Na 
žalost Tomaž Humar ni bil edini, ki je zašel v 
takšno tekmovalnost. Poznam jih še nekaj in 
pri nekaterih se je zgodba končala tragično. 
Plezati moraš namreč z 80 odstotki moči, ker 
je 20 odstotkov potrebuješ za nujne primere. 
Mnogi, ki želĳo dokazovanja, pa plezajo s 120
odstotki moči, kar pomeni, da nimajo ničesar 
več na zalogi.

Vrniva se na bolj vesele teme. Katera gora 
vam je najbolj svetlo ostala v spominu?
Brez dvoma Šiša Pangma, na katero smo 
opravili prvenstveno smer, eno ponovitev in 
osvojitev enega deviškega vrha. Vse to v pič-
lih trinajstih dneh. 

Torej prišli, videli in zmagali. 
Tako je. To je bila generalka za Kangčendzen-
go, kjer naj bi bila baza skupna, sicer naj bi pa 
naveze plezala samostojno po različnih sme-
reh in vrhovih.
 
Sva pri sklepnem delu najinega pogovora, 
pa ga zato zaključiva nekoliko manj resno. 
V Himalaji ste bili več kot tridesetkrat, ste 
mogoče videli jetĳa?
Če ste dobro pogledali, imam v knjigi celo po-
snetke njegovih odtisov. Domačini pravĳo, da
jeti obstaja, vendar jim ne verjamem, saj gre 
po mojem mnenju za medveda. Na sledi smo 
naleteli, ko smo na vzhodni strani Kangčend-
zenga prečili ledenik. Sodeč po njihovi trasi bi 
se z bitjem srečali, a opazil nas je le on in zavil 
vstran, medtem ko smo mi zaradi nevarnega 
ledenika morali gledati pod noge. Fotografije
odtisov stopal sem doma pokazal lovcu, ki 
se dobro spozna na medvede, in ta je pritrdil 
moji domnevi, da sledi niso nič drugega kot 
kosmatinčeva stopala. Tudi za tisti skalp, ki 
ga v nekem samostanu pod Himalajo obisko-
valcem kažejo kot skalp jetĳa, se je izkazalo,
da gre za kozjo kožo. Reinhold Messner je o 
jetĳu napisal kar dve knjigi, pa je prav tako
na koncu sklenil, da gre verjetno za medveda, 
vedel pa je najbrž že ves čas. Prepričan sem, 
da so sledi na mojih fotografijah pravzaprav
sledi medveda, ki je taval po snežnih polja-
nah za morebitnimi trupli poginulih živali.

Gašper Tominc

Alpinist Tone Škarja

»Pravĳo, da obstaja jeti, vendar jim ne verjamem«
Tone Škarja se z alpinizmom ukvarja že od leta 1956 in do danes je opravil okoli tisoč vzponov, od tega več kot 30 prvenstvenih. Od leta 1979 vodi Komisĳo za od-
prave v tuja gorstva pri Planinski zvezi Slovenĳe, in na ta način je tako ali drugače sodeloval pri vseh večjih podvigih. Bil je tudi član jugoslovanske odprave, ki je
osvojila Mount Everest, za kar je kasneje prejel Bloudkovo nagrado. Februarja 2011 pa je prejel Bloudkovo plaketo za življenjsko delo v športu. S Tonetom Škarjo 
smo se pogovarjali o njegovi knjigi Po svoji sledi, potepanju po Vrhniki, osvajanju Everesta, o smrti, ki preži na alpiniste, o Tomažu Humarju in ne nazadnje celo o 
jetĳu.

S Tonetom Škarjo smo se pogovarjali v okviru 
prireditve ob dnevu slovenskih splošnih knjiž-
nic, ki jo je v Cankarjevem domu organizirala 
vrhniška Cankarjeva knjižnica. Foto: Andrej 
Gubič
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Najmlajši dečki v omenjenih šolah se udeležu-
jejo šole košarke  enkrat do dvakrat na teden. 
Prek igre spoznavajo tehnike košarke in ekipni 
duh.  Na OŠ Antona Martina Slomška dečke 
vodi trener KK Vrhnika Matic Habat, v OŠ Iva-
na Cankarja izkušen trener Andrej Smrekar, na 
OŠ Log - Dragomer pa je vodenje šole košarke 
prevzel učitelj športne vzgoje v omenjeni šoli 
Lado Pahor. Svoje znanje košarke bodo dečki 
pokazali tudi na prĳateljskih turnirjih vseh treh
omenjenih šol. Prvega izmed turnirjev je KK 
Vrhnika organiziral v soboto, 15.decembra. Z 
dobro košarko in veliko borbenostjo so slavili 
košarkarji OŠ Log - Dragomer pred košarkar-
ji OŠ Ivana Cankarja in OŠ Antona Martina 
Slomška. Dečki so pokazali, da že vedo, kaj je 

far play in da je košarka res ekipni šport, saj je 
žoga krožila po igrišču kot med pravimi košar-
karji. Skupaj so se veselili zmag in delili dobro 
voljo med vsemi udeleženci. Bravo, fantje, le 
tako naprej!
V začetku novembra 2012 je s tekmovanjem v 
okviru KZS začela najmlajša selekcĳa košarkar-
jev dečki U-10. To so košarkarji letnika 2002 in 
mlajši. Polovica ekipe je sestavljena iz dečkov, ki 
košarko igrajo že sezono ali več, polovica pa iz 
dečkov, ki so se s košarko začeli ukvarjati prek 
šole košarke šele v jeseni 2012. Vodi jih najmlaj-
ši trener v klubu Matic Habat. Matic je nekda-
nji  obetavni košarkar, ki košarke ni postavil v 
stranski kot, vendar svoje znanje košarke z ve-
seljem prenaša najmlajšim vrhniškim košarkar-

jem. Ekipa trenira trikrat na teden v OŠ Antona 
Martina Slomška. V prvem delu tekmovanja so 
vrhniški košarkarji dobili najboljše ekipe v Slo-
venĳi prejšnje sezone in tako končali na  četrtem
mestu. Vendar je njihova želja po dobri košarki 
tako velika, da so že takoj v drugem delu tek-
movanja začeli z zmagami. Ekipo dečkov U-10 
sestavljajo igralci; kapetan Jan Špernjak, Urban 
Smrekar, Ian Zobec, Tristan Ribič, Vid Pivk, Nick 
Dormiš, Nik Rajh, Vid Koprivc, Rok Rigler, Ser-
gej Arh, Bine Cvetkovič, Peter Križ, Aljaž Lov-
rin, Matej Mivšek, Matej Pirkovič, Aleks Ribič, 
Svit Drašler, Matic Krašna, Tian Mihovec, Nejc 
Osredkar, Jurĳ Novak, Mark Turšič, Mitja Ver-
bič in Miha Žnidaršič.
Ob  koncu oktobra pa so tekmovanja začele 

tudi starejše ekipe vrhniških košarkarjev, kade-
ti, mladinci in člani. Po izredni sezoni 2011/20-
12 so se kadeti letnika 1997 in 1996 uvrstili v 
prvo slovensko košarkarsko ligo med  štiriind-
vajset najboljših ekip v Slovenĳi. Dober razvoj
mladih igralcev je dokazala mladinska selekcĳa
KK Vrhnike. Fantje so se z le dvema porazoma 
uvrstili na  prvo mesto v  drugi slovenski ko-
šarkarski ligi po prvem delu sezone 2012/2013. 
Tudi članska ekipa, ki je začela malce slabše, je 
nadaljevala zmagovito in se uvrstila v sredino 
lestvice po prvem delu  četrte slovenske košar-
karske lige Zahod. Zelo ponosni smo na vse se-
lekcĳe KK Vrhnika, ki po polovici nove sezone
2012/2013 kažejo dobre rezultate in lep razvoj 
vrhniške košarke.

OŠ Antona Martina Slomška Slika skupinska U-10 Članska ekipa (foto: Anže Zadravec)

Košarkarji Vrhnike – od najmlajših do najstarejših
V jeseni 2012 se je v OŠ Antona Martina Slomška, OŠ Ivana Cankarja na Vrhniki in na OŠ Log - Dragomer uspešno  uveljavila šola košarke KK Vrhnika.

Slovenĳa, ki je ena od 103 članic tega največjega
svetovnega združenja in se na ICU svetovnih 
prvenstvih predstavlja od leta 2009, se bo letos 
predstavila v sedmih tekmovalnih kategorĳah
od skupno dvanajstih. V štirih kategorĳah (part-
nerski dvigi, dekliški skupinski dvigi, cheer jazz 
plesni pari, cheer freestyle pom plesni pari) bodo 
reprezentanti izključno člani ŠŠD Log - Drago-
mer, cheerleading ekipo (kategorĳa Coed Premi-
er) pa poleg  enajstih članov ŠŠD Log - Dragomer 
sestavlja še  dvanajst reprezentantov, ki prihajajo 
iz treh slovenskih društev: ŠD Borci (Maribor), 
AŠD Diamond (Ljubljana) in ŠK Flip (Piran). Re-
prezentantke, ki prihajajo iz športnih društev ŠD 
Oziris (Maribor) in ŠK Twist (Nova Gorica), bodo 
Slovenĳo zastopale še v kategorĳah cheer hip hop
plesni pari in cheer freestyle pom skupine.
2013 ICU svetovno prvenstvo bo četrto sveto-
vno prvenstvo, na katerem bodo barve Slovenĳe
zastopali člani ŠŠD Log - Dragomer. V prejšnjih 
letih je večina le-teh prihajala iz Občine Log - 
Dragomer, letos pa jedro reprezentantov pred-
stavljajo Vrhničanke Ingrid Sever, sestri Natalĳa
in Anja Turk, Bojana Lončar, sestri Špela in Liza 
Urbančič ter Ida Grom. Jih poznate? Dovolite, da 
vam jih predstavimo še v luči njihovih športnih 
dosežkov: Ingrid, Natalĳa, Anja in Bojana se-
stavljajo ekipo dekliških skupinskih dvigov, ki 
jo na Vrhniki poznamo pod imenom Pegice (v 
tujini: Freckles). S cheerleadingom (takrat smo 
temu športu rekli še »navĳačice«) so se seznanile
v okviru interesne dejavnosti OŠ Ivana Cankarja 
na Vrhniki. Po  končani osnovni šoli je pet članic 
Pegic (poleg naštetih tudi Ines Macanovič) svoj 
novi dom našlo pod okriljem ŠŠD Log - Drago-
mer na OŠ Log - Dragomer in ob pomoči trener-
jev Frogs Cheer Teama so izjemno napredovale. 
Še kot mladinke so državno prvenstvo sezone 
2009/10  končale na tretjem mestu, leto kasneje 
pa kot državne podprvakinje Slovenĳo zastopale
na evropskem prvenstvu v Pragi in osvojile od-
lično  drugo  mesto. Prehod v kategorĳo članic
v sezoni 2011/12 je bil izjemen – zmagi na med-
narodnih tekmovanjih RomPomPon 2012 in Mil-
lenium Cup 2012, naslov državnih podprvakinj 
(SLO Cheer Open 2012) in odlično  tretje  mesto 
na evropskem prvenstvu v Amsterdamu. Sezo-
na 2012/13 bo za Pegice zagotovo prelomna, saj 
bodo uresničile svoj dolgoletni cilj – zastopati Slo-
venĳo na svetovnem prvenstvu in  tako biti del
največjega svetovnega cheerleading tekmovanja! 
Slovenĳa je v tej kategorĳi v minulih letih osvoji-
la dve osmi in eno deseto mesto, glede na poten-
cial, vztrajnost in motivacĳo treningom predanih
Vrhničank pa si letos lahko obetamo še kaj več! 

Lahko bi rekli, da je bil Špeli in Lizi Urbančič, 
hčerkama športnih pedagogov z Lesnega Brda, 
šport položen v zibko. Iz palete športov sta naj-
prej izbrali ritmično gimnastiko (GD Vrhnika), 
nato pa so njun svet postali jazz balet, showdance 
in cheer ples (PK Forma, ŠŠD Log - Dragomer), 
katerem namenita najmanj dvajset  ur na teden. 
Špela se tekmovanj v cheer plesu udeležuje v ka-
tegorĳi skupin (je članica članske plesne skupine
Žabice)  in v kategorĳi plesnih parov. Kot članica
skupine je najbolj ponosna na naslov državnih 
in evropskih prvakinj za sezono 10/11 ter  dese-
to mesto na 2012 ICU svetovnem prvenstvu in  
dvaindvajseto  mesto na 2012 IASF svetovnem 
klubskem prvenstvu. Svoja največja uspeha je 
dosegla v kategorĳi cheer fresstyle plesnih parov
– to je  četrto mesto (v paru z Barbaro Petovar 
iz ŠD Oziris) na 2012 ICU svetovnem prvenstvu 
v Orlandu na Floridi aprila lani, ki je trenutno 
tudi najvišja uvrstitev slovenskih plesalk na 
ICU svetovnih prvenstvih, ter naslov evropske 
mladinske prvakinje, ki sta ga z Lizo osvojili na 
lanskem evropskem prvenstvu v Amsterdamu. 
Tudi Liza tekmuje v obeh kategorĳah – kot čla-
nica skupine Žabice in v plesnih parih. Kot mla-
dinka se je s skupino lani veselila  tretjega mesta 
na državnem prvenstvu in odličnega  petega na 
evropskem prvenstvu. Tudi zanjo  je največji 
uspeh kariere zmaga, ki si jo je s svojo starejšo 
sestro priplesala na lanskem evropskem prven-
stvu na Nizozemskem. Za Lizo bo letošnje ICU 
svetovno prvenstvo prvo, zato že komaj čaka, da 
doživi vse tiste nepozabne trenutke, o katerih ji 

sestra tako doživeto pripoveduje. Zaradi njune 
odločnosti, da bosta v svojih dveh tekmovalnih 
nastopih 25. aprila letos odplesali tako dobro, 
kot še nikoli, in ob spremljanju njunih priprav 
smo prepričani, da bosta v prihodnosti zagotovo 
postavili nov rezultatski mejnik Slovenĳe na sve-
tovni cheer plesni sceni!
Športni geni so do izraza prišli tudi pri Idi Grom, 
ki je prvo športno znanje nabirala pod budnim 
očesom očeta, športnega pedagoga. Skupaj s se-
stro Leo sta od malih nog uživali na smučarskih 
strminah in atletskih progah, v družbi Vesoljskih 
povžkov na parketu kulturnega doma na Stari 
Vrhniki spoznavali prve plesne korake in čar 
odrskih luči, poleti 2009 pa na enem od uličnih 
nastopov v okviru prireditve Poletje na Vrhniki 
spoznali Žabice. Cheerleading je bila ljubezen na 
prvi pogled, njun talent in zagnanost na trenin-
gih pa sta ju že leta 2011 pripeljala na ICU sveto-
vno prvenstvo, kjer sta kot članici slovenske che-
erleading reprezentance osvojili doslej najvišjo 
uvrstitev skupine – šesto mesto. Julĳa 2012 sta
s člansko ekipo Žabic na evropskem prvenstvu 
v Amsterdamu osvojili izjemno  drugo  mesto. 
Poleg treningov in tekmovanj v kategorĳi skupin
pa se Ida intenzivno posveča še dvema kategori-
jama – skupinskim dvigom in partnerskim dvi-
gom. Največji uspeh ekipe skupinskih dvigov, ki 
so jo poleg Ide sestavljali še Lucĳa Jeršin, Luka
Samotorčan, Jan Gomboc in Matevž Remškar, je 
naslov državnih in evropskih prvakov za sezono 
2011/12. Kljub vsem izjemnim dosežkom pa je 
Idi najbolj pri srcu kategorĳa partnerskih dvigov.

V njej se je Slovenĳa po zaslugi izjemnih tekmo-
valnih nastopov Sare Gruden in Mateja Kavčni-
ka na treh zaporednih ICU svetovnih prvenstvih 
(2009, 2010, 2011) s tremi bronastimi medaljami 
vpisala na seznam dobitnic  medalj na svetovnih 
prvenstvih. Ida in njen sotekmovalec Matevž 
Remškar sta na državnem prvenstvu sezone 20-
09/10 kot najmlajši par presenetila najboljše slo-
venske cheerleaderje in osvojila  tretje  mesto. V 
naslednji sezoni sta se že okitila s prvo zmago 
(Croatian Open 2011, Poreč), na državnem pr-
venstvu pa stretjim mestom za las zgrešila uvr-
stitev na evropsko prvenstvo v Prago. Z  drugim 
mestom na državnem prvenstvu za sezono 2011/
12 (SLO Cheer Open) sta se uvrstila na tekmo-
vanje najboljših stare celine, kjer ste z brezhibno 
točko osvojila naslov evropskih podprvakov. 
Zastopanje Slovenĳe na letošnjem ICU sveto-
vnem prvenstvu je sicer v skladu s tekmovalni-
mi pravili Športne Cheerleading zveze Slovenĳe
pripadalo aktualnima državnima prvakoma, 
Sari in Mateju, ki pa sta se odločila za prekinitev 
skupne športne poti in za nadaljevanje študĳa in
cheerleading kariere v Ameriki. Čeprav se Ida in 
Matevž zavedata izjemnosti Sarinih in Matejevih 
rezultatov, se bosta potrudila po svojih najbolj-
ših močeh, da bomo na njun nastop ponosni!  
Vrhnika je že od nekdaj slovela po izjemnih 
športnicah – Alenki Bikar, Mojci Suhadolc, Mojci 
Rode in drugih –, za katere smo Žabice v pre-
teklosti redno nastopale na prireditvi Športnik 
Vrhnike in jih  prosile za avtograme. Še ne dolgo 
tega so tudi Žabice kot skupina ter Sara Gruden 
kot posameznica prejemali pohvale in plakete 
Športne zveze Vrhnika za dosežene športne re-
zultate. Tudi to nam je pomagalo, da smo se raz-
vĳali in postali ena najbolj prepoznavnih evrop-
skih cheerleading in cheer plesnih skupin. Nove 
občine, novi časi, novi športi, novi pravilniki in 
novi ljudje so cheerleading in cheer ples odda-
ljili od Vrhničanov, izjemne Vrhničanke, kot so 
Ingrid, Anja, Natalĳa, Bojana, Špela, Liza in Ida,
pa od kakršnih koli vrhniških javnih sredstev, ki 
bi jim pomagala pri izvajanju njihovih športnih 
programov. Prav vse so zato izjemno hvaležne 
Občini Log - Dragomer, ki jim ne glede na to, da 
so Vrhničanke, vsa leta prek ŠŠD Log - Drago-
mer pomaga ustvarjati  možnosti za izvajanje 
športnega programa cheerleading in cheer ples 
ter finančno podpira njihovo zastopanje Sloveni-
je na največjih tekmovanjih. Dekleta upajo, da 
bo tudi Občina Vrhnika ponovno prepoznala po-
men in vrednost njihovega športnega programa 
in jim pomagala na njihovi nadaljnji športni poti. 
Se vam ne zdi, da si to zaslužĳo? (ka)

Vrhničanke – jedro letošnje slovenske cheerleading in cheer plesne reprezentance!
ESPN Wide World of Sports, svetovno znani športni kompleks, ki je del Walt Disney World Resorta v Orlandu na Floridi v ZDA, bo 25. in 26. aprila 2013 prizorišče 
svetovnega prvenstva mednarodne zveze za cheerleading in cheer ples, International Cheer Union (ICU). 
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Balvansko plezanje kot disciplina športnega 
plezanja
Tekmovanja za svetovni pokal v vseh treh disciplinah športne-
ga plezanja – težavnostnem, hitrostnem in balvanskem – pod 
okriljem Mednarodne zveze za športno plezanje vsako leto po-
tekajo na različnih prizoriščih po svetu. Evropska mesta, kot 
so München, Pariz, Barcelona, Milano in druga, redno gostĳo
izjemne plezalce z vsega sveta, pred tremi leti pa se je po zaslu-
gi Športnoplezalnega društva Korenjak tem zvenečim imenom 
ob bok postavila tudi Občina Log - Dragomer. Tekmovanja po-
tekajo na umetnih plezalnih stenah in ena takšnih stoji tudi v 
športnem parku omenjene občine.
Balvansko plezanje je najmlajše med tekmovalnimi plezalnimi 
disciplinami, saj tekme za svetovni pokal potekajo šele od leta 
1999. Najboljše rezultate v svetovnem merilu dosegajo plezalci 

iz Rusĳe, Avstrĳe, Francĳe in Japonske. Z odličnimi rezultati
lanske zmagovalke Mine Markovič in njenega kolega Klemena 
Bečana, ki sta že velikokrat stala na zmagovalnem odru, pa se 
Slovenĳa lahko pohvali, da jim je tik za petami.

Tekmovanji za svetovni pokal v balvanskem 
plezanju v letih 2011 in 2012
Karavana najboljših balvanskih plezalcev se je prvič ustavila 
v Slovenĳi leta 2011. Zasluge za to velja pripisati, kot rečeno,
predvsem članom Športnoplezalnega društva Korenjak in žu-
panu Občine Log - Dragomer, ki je leta 2007 podprl zamisel o 
postavitvi umetne plezalne stene v športnem parku Log. Na 
plezalni steni, ki je zasnovana v obliki večnamenskega odra, 
sta pred tekmovanjem za svetovni pokal potekali že dve tek-
movanji za državno prvenstvo in prav zaradi tistih izvrstno 
izpeljanih prireditev se je vodstvo društva Korenjak smelo 
odločilo kandidirati za organizacĳo tovrstnega tekmovanja za
svetovni pokal.
Leta 2011 je nastopilo dvaindevetdeset tekmovalcev iz osem-
najstih držav. Pri dekletih je zmagala Avstrĳka Anna Stöhr, pri
fantih pa Francoz Guillaume Glairon-Mondet. Na tekmovanju 
so nastopili tudi predstavniki Slovenĳe. Najvišje sta se zavih-
teli Katja Vidmar, ki je pristala tik pod zmagovalnimi stop-
ničkami, in Natalĳa Gros, ki je zasedla šesto mesto. Najboljši
Slovenec je bil Klemen Bečan z osmim mestom. Posebnost tu-
kajšnjega tekmovanja v primerjavi s tujino je bil spektakularni 
finale, ki sta mu glasbeno ozadje v živo vdihnila baskitarist

Jani Hace iz skupine Siddharta in Sergej Ranđelović z bobni, za 
duhovite komentarje pa je poskrbel Boštjan Gorenc - Pižama. 
Pohvale za izvrstno organizacĳo so deževale z vseh strani.
Leta 2012 je Log - Dragomer dosegel še en rekord. V vsej zgo-
dovini tekmovanj za svetovni pokal se dotlej namreč še ni 
zgodilo, da bi se na posamezno tekmovanje prĳavilo kar 125
tekmovalcev. To je bila velika čast in obenem odgovornost za 
organizatorje, ki pa so se vnovič izkazali. Med drugim je Log 
- Dragomer privabil – po ocenah strokovnjakov – najboljšega 
postavljavca smeri, Francoza Jackyja Godoffa, ki je s pomočjo

domače ekipe poskrbel za res spektakularne smeri. Tekmova-
nje je tudi tokrat obogatil pester spremljevalni program z ena-
ko zasnovanim finalom, s katerega se je v program Vala 202 na
Radiu Slovenĳa v živo oglašal tudi komentator Franci Pavšer
mlajši, med gledalci pa so bili celo nekateri člani slovenskega 
političnega vrha. Najslajšo piko na i celotnemu dogajanju pa je, 
kot je znano, postavila Slovenka Mina Markovič, lanska sveto-
vna prvakinja v težavnostnem plezanju  in v kombinacĳi, ki je
na Logu suvereno opravila z vsemi tekmicami, si priplezala 
zlato medaljo ter tako poskrbela za pravo evforĳo množice na-
vĳačev, ki se je na prizorišču zbrala navkljub slabemu vreme-
nu.

Letošnje tekmovanje obogateno s pestrim 
spremljevalnim programom
Na tako dobro postavljenih temeljih je treba graditi naprej, zato 
organizatorji v društvu Korenjak s predsednikom Lorinom 
Möscho na čelu menĳo, da lahko raven tekmovanja povzdig-
nejo še višje, ga vsebinsko nadgradĳo in naredĳo programsko
zanimivejšega.
Tako so se med drugim odločili, da programski del razširĳo
z glasbenim koncertom skupine Siddharta. Člani mednarod-
no najuspešnejše slovenske rock skupine bodo nastopili že na 
predvečer tekmovanja, in sicer v petek, 10. maja, ob 22. uri. 
Glasbeni koncert bo potekal pod velikim prireditvenim šoto-

rom v športnem parku Log, ki lahko sprejme do dva tisoč ljudi. 
Gre za edinstven koncert pod imenom Siddharta World Cup 
Concert, ki je sad sodelovanja članov organizacĳskega odbora
in baskitarista skupine Siddharta Janĳa Haceta. Naslednji dan,
t. j. v soboto, 11. maja, pa bodo ob 22. uri na svoj račun prišli vsi 
ljubitelji tehnoglasbe. Za izjemno vzdušje in dobro glasbo bo 
namreč poskrbel mednarodno priznani DJ Tey.
V okviru tekmovalnega dela se obeta vsebinska nadgradnja v  
pomenu prirejanja atraktivnih športnih vložkov vseh vrst. Na 
svoj račun bodo med drugim prišli ljubitelji adrenalinskega 
kolesarjenja, imenovanega trial bike. Na prizorišču bodo na-
mreč postavljene montažne kulise v obliki več metrov visokih 
stolpov, nevoznih avtomobilov ter kovinskih in lesenih ovir, 
na katerih bodo profesionalni kolesarji uprizorili spektakel, 
ob katerem človeku zastane dih. Za tiste, ki se radi zabava-
jo z lovljenjem ravnotežja, bo na prizorišču velik bazen, prek 
katerega bo napet vrvni trak, tako imenovani slack line. Na 
njem se bodo lahko poleg virtuozov v tej disciplini v lovljenju 
ravnotežja pomerili tudi obiskovalci. Zabavni del, v katerem 
bodo lahko sodelovali ljubitelji vodnih radosti, pa bo na trav-
nati površini. Tam bo namreč stal kar stometrski tobogan, po 
katerem se bodo lahko spuščali prav vsi obiskovalci, ki jih ni 
strah vode. Organizatorji seveda niso pozabili tudi na vse, ki 
bi se radi pomerili v športnem plezanju. Tistim bo namenjen 
velik plezalni stolp, na katerem bo potekalo tekmovanje v hi-
trostnem plezanju, ob določenih urah pa se bodo lahko nanj 
povzpeli tudi ljubitelji športnega plezanja vseh starosti.

In ne nazadnje: sam finalni nastop tekmovanja za svetovni po-
kal bo vnovič prav poseben spektakel, saj bosta za glasbeno 
spremljavo, kot vsako leto, poskrbela Jani Hace in Sergej Ra-
nđelović, dogajanje na odru pa bo z duhovitim komentiranjem 
tokrat začinil vsem dobro znani Sašo Hribar.

Koncert skupine Siddharta in glasbeno-plesni 
večer z DJ Teyem
Za resnično udarni uvod v športno dogajanje bo torej že na 
predvečer tekmovanja poskrbela glasba oziroma skupina 
Siddharta, ki je bržkone ni treba posebej predstavljati. Gre za 
mednarodno najbolj uveljavljeno slovensko rokovsko zasedbo, 
ki deluje že od leta 1995. Za ime si je nadela naslov romana 
nemškega pisatelja Hermanna Hesseja in izoblikovala svoj 
prepoznavni zvok. Njihova diskografija in seznami koncertov
in nagrad so preobsežni, da bi jih tu naštevali. Skupina je ve-
liko nastopala tudi zunaj meja Slovenĳe in sodelovala s števil-
nimi znanimi imeni. Sploh pa je na svoj način povezana tudi 
s plezanjem; leta 2001 je pri snemanju albuma Nord, ki so ga 
pozneje prodali v 30 000 izvodih, med drugimi sodeloval tudi 
alpinist Tomaž Humar.
Naslednji večer nas bo v plesne ritme zvabil DJ Tey, eden vo-
dilnih slovenskih komercialnih didžejev, katerega kariera 
prav tako sega v zgodnja devetdeseta. Sodeloval je s številnimi 
znanimi imeni s svojega področja in kot gost po klubih in di-
skotekah prekrižaril vso Slovenĳo, gostoval pa je tudi na Hr-
vaškem in v Italĳi. Proti koncu devetdesetih let je združil moči
z drugimi didžeji in moderatorji v oddaji Warm Up Base, ki je 
kmalu  zelo zaslovela. Spogleduje se tudi s produciranjem, v 
zadnjih letih pa ga poznamo predvsem z radia Salomon.

Jacky Godoffe tudi tokrat vodja postavljavcev
Lahko bi rekli, da je prvi uspeh letošnjega tekmovanja že tu: v 
Slovenĳo namreč vnovič prihaja Jacky Godoffe, legenda sveto-
vnega merila v balvanskem plezanju, ki med poznavalci velja 
za najboljšega postavljavca balvanskih smeri. Čeprav se je letos 
celo uradno upokojil, se je kljub temu odločil prevzeti mesto 
vodje postavljavcev smeri na tekmovanju na Logu, kar pome-
ni, da si vnovič lahko obetamo izjemno spektakularne smeri.
56-letni Jacky prihaja iz Francĳe. Živi v meki balvanskega ple-
zanja, v kraju Fontainebleau, kjer vsak dan več ur preživi na 
balvanih in ima tovrstno plezanje v mezincu. Do nedavnega 
je bil zaposlen pri francoski planinski organizacĳi, pri kateri je
postavljal smeri za izbrano vrsto francoskih plezalcev, obenem 
pa je vodil tudi tečaje za druge reprezentance, med drugim 
tudi za slovensko. Zasebno je velik ljubitelj glasbe – igra klavir 
in kitaro –, z ženo pa imata pet otrok. »Ni nam dolgčas,« je 
dejal v lanskem intervjuju.

Lorin Möscha, predsednik društva Korenjak in predsednik 
organizacĳskega odbora tekmovanja

Siddharta (foto Jaka Babnik)

Tekmovanje za svetovni pokal v balvanskem plezanju
Občina Log - Dragomer in društvo Korenjak bosta letos že tretjič zapored gostila tekmovanje za svetovni pokal v balvanskem plezanju.

Pot do tekmovanja za svetovni pokal v 
balvanskem plezanju leta 2013
Ko smo se leta 2007 prvič preizkusili v organizacĳi tek-
movanja in nanj povabili le najboljših osem slovenskih 
športnih plezalcev v vsaki kategorĳi, nam je postalo jas-
no, da bo organiziranje tekmovanj postalo ena od vodil-
nih usmeritev Športnoplezalnega društva Korenjak. Leta 
2008 je Natalĳa Gros v Parizu postala evropska prvakinja
v balvanskem plezanju in le še vprašanje časa je bilo, kako 
bo njen uspeh vplival na razvoj balvanskega plezanja v 
Slovenĳi. Leta 2008 je našemu društvu ob podpori Ob-
čine Log - Dragomer uspelo postaviti največjo umetno 
balvansko steno v Slovenĳi in pozneje na njej organizi-
rati dve tekmovanji za državo prvenstvo v balvanskem 
plezanju. Tekmovanji smo izpeljali na najvišji ravni, kar 
nas je spodbudilo, da kandidiramo za organizacĳo tek-
movanja za svetovni pokal v balvanskem plezanju, ki ga 
letos organiziramo že tretjič zapored.  To je tekmovanje 
najvišjega razreda in udeležĳo se ga najboljši plezalci z
vsega sveta. V društvu menimo, da je dobiti priložnost 
za organizacĳo enega izmed največjih športnih tekmo-
vanj na svetu resnično velika čast, pridobljeno zaupanje 
Mednarodne zveze za športno plezanje, da tekmovanje 
postane tradicionalno, pa odgovornost, ki se je moramo 
zavedati, jo spoštovati in ceniti. Tega se v društvu Kore-
njak zavedamo, zato je naše tekmovanje v očeh svetovne 
javnosti –  tekmovalcev, mednarodnih delegatov, trener-
jev in sodnikov – eno najbolje organiziranih tekmovanj za 
svetovni pokal.
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MNC Vrhnika 
Dren spet 
presegel samega 
sebe …
NK Vrhnika je v so-
boto, 22. 12. 2012, s po-
močjo članov celotne-
ga MNC VD pripravil 
prav poseben dan za  
vrhniške otroke. Pros-
tore Cankarjevega 
Doma na Vrhniki so 
od 17. ure  naprej za-
sedli nasmejani otro-
ci. Veselih obrazov in 
polni pričakovanja so 
nestrpno čakali na za-
četek lutkovne igrice 
Rdeča Kapica. Še mno-
go bolj nestrpni pa so 

bili po predstavi, saj je svoj prihod napovedal Dedek Mraz.
In res se je zgodilo. Njegove sani, polne daril, so se zaustavile 
pred nabito polno dvorano.  Dobri mož je uslišal njihove želje 
in kljub težkim časom globoko posegel v svoj koš daril. Obdaril 
je 272 otrok, članov mladinskega Nogometnega centra Vrhnika 
Dren, njihove bratce in sestrice ter 58 otrok iz socialno šibkih 
družin na Vrhniki.

Organizatorji so se še posebno potrudili. Po obdaritvi najmlajših 
so namreč na vrsto prišli tudi nekoliko starejši. Zanimiv klepet 
o športni higieni, ki so ga popestrili številni vrhunski slovenski 
športniki, je vodil znani novinar dr. Andrej Stare. Gostil je ne-
kdanjo vrhunsko atletinjo Alenko Bikar, nogometnega sodnika 
lige prvakov Primoža Arharja, znanega nogometnega trenerja 
in nekoč izjemnega nogometaša Dušana Kosiča ter vrhunskega 
strelca, aktualnega člana državne reprezentance Željka Moiče-
viča. 

Prireditev je svoj vrhunec dosegla po programu, ko so ob skrom-
ni pogostitvi in kozarčku penine ali soka vsi gostje kramljali 
še pozno v noč. V sklopu sklepnega dela je potekala tudi draž-
ba plišastih igrač, ki so jih v ta namen poklonili otroci selekcĳ 
starejših dečkov in deklic. Izkupiček v višini dobrih 200 evrov 
bodo organizatorji porabili za športni sklad Vrhnike, katerega 
namen je pomagati otrokom iz socialno šibkih družin, ki so čla-
ni vrhniškega nogometnega centra, pri nakupu klubske opreme, 
priprav in drugega športnega udejstvovanja.
Za osrečitev 272 otrok se organizatorji zahvaljujejo svojim zve-
stim sponzorjem in donatorjem, torej podjetjem in posamezni-
kom, ki so letos tradicionalno že drugo leto imeli posluh za so-
človeka in so Dedku Mrazu pomagali napolniti koš z darili.

Zahvaljujemo se torej naslednjim:
NAHRIN, ATLANTIC GRUP, MARS SLOVENĲA, NOGOMET-
NA ZVEZA SLOVENĲE, POT, d.o.o.,  STAEDLER, ZAVARO-

VALNICA TRIGLAV, SIMOBIL, TOBAČNA GROSIST, ORBICO, 
ATET, d.o.o., podjetje ZAVAS, d.o.o., RCG, d.o.o., COSTELLA, 
PEKRANA ADAMIČ, ZAVOD SENT VRHNIKA, OBČINA 
VRHNIKA IN ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA.
Posebna zahvala vsem sponzorjem  bo v naslednji številki. Res 
iskrena hvala za pomoč!

Tudi pozimi smo v NK Vrhnika precej dejavni …
Edina selekcĳa, ki ima povsem prosto, je selekcĳa članov. Pre-
ostale selekcĳe pa pridno trenirajo v telovadnicah in tudi na zu-
nanjih igriščih. Letošnja zima je bila še posebno prizanesljiva, 
saj smo imeli malodane pomladne temperature, ki so omogoča-
le treniranje in igranje na prostem.

Vse selekcĳe so se udeležile tudi tradicionalnega turnirja v Kam-
niku, kjer so se starejši  in mlajši  dečki uvrstili v zaključne boje, 
kadeti pa so z eno izmed ekip v izjemno težki skupini  končali s 
svojimi nastopi že v predtekmovanju, nekaj naših članov pa je v 
drugi ekipi osvojilo prvo mesto. Dekleta so se na državnem pr-
venstvu DU-14 zavihtela na odlično  šesto mesto in tako  odlično 
peto mesto. Udeležili smo se tudi turnirja na prostem, kjer so 
starejši dečki ob enem samem porazu klonili šele po izvajanju 
kazenskih strelov in tako na koncu pristali na petem mestu.
V nadaljevanju zime bo še zelo pestro. S tekmovanjem začenjajo 
še naše mladinke DU-17, mlajši dečki in kadeti se odpravljajo v 
Ivančno Gorico, predvsem pa je pomemben veliki dogodek na 
Vrhniki, ko bo NK Vrhnika gostil zimsko državno prvenstvo v 
nogometu za članice in mladinke. Dogodek bo potekal v soboto 
in nedeljo, 26.,  in 27. 1. 2013 v športni dvorani pri OŠ Antona 
Martina Slomška. Vabljeni.

Brez (pre)potrebne sreče!
Fantje iz selekcĳe U-7 (2. razred OŠ) in U-6 ( 1. razred) so na-
stopili na turnirju v Kamniku, ki je potekal v soboto, 5. 1. 2013, 
dopoldan. Zaradi velikega  zanimanja otrok smo prĳavili dve 
homogeni ekipi. Cilji na turnirju so bili nabiranje novih izku-
šenj, čim več zabave ter enakomerno porazdeljen igralni čas. 
Poleg vseh teh ciljev smo se tudi z obema ekipama uvrstili kot 
zmagovalci svojih skupin v izločilne boje. Ekipa B je v četrtfina-
lu dobila za nasprotnika Komendo in jo premagala brez težav 
z rezultatom 2 : 0, ekipa A pa končnega zmagovalca Domžale. 
Po rednem delu se je tekma končala brez zmagovalca, zato so 
sledili streli iz 6 m, kjer pa smo na žalost potegnili krajši konec 
mi in tako je ekipa A  končala s svojim tekmovanjem za tisti dan. 
Ekipa B pa je dobila možnost maščevati poraz svojih kolegov v 
polfinalu prav proti Domžalam. Tekma je bila izenačena in na-
peta, a se je končala brez zmagovalca, zato smo ponovno streljali 
»penale« ter zopet potegnili krajši konec. Sledili so še streli iz 6 

m za 3. mesto z ekipo Radomelj, a tudi v tretje nismo imeli sreče 
na naši strani in smo tako na koncu osvojili 4. mesto. Po red-
nem delu ni izgubila nobena ekipa, kar je zelo lepa popotnica za 
naprej. Fantje so pokazali že veliko znanja za svoja nogometna 
leta, a z malce več sreče bi lahko posegli še po višjih mestih.

Čestitke vsem fantom!

Leto začeli s pokalom!
Tudi fantje iz selekcĳe U-8 so imeli turnir v Kamniku, ki je za-
nje potekal v nedeljo, 6. 1. 2013, dopoldan. Iz svoje skupine so se 
fantje prebili kot drugouvrščeni in tako za nasprotnika v pol-
finalu dobili favorizirano ekipo Triglava iz Kranja, ki jih je pre-
magal z 1 : 0. Zaradi najugodnejšega rezultata v polfinalu smo 
na koncu osvojili 4. mesto. Čestitke vsem fantom za prikazano 
igro in osvojeni pokal!
Nogometno popotovanje pa je našo osmico iz turnirja v Kamni-
ku popeljalo za Bežigrad v Jamo, kjer so se pomerili še v tekmo-
vanju Rad igram nogomet. Tam smo imeli prĳavljeni dve ekipi, 
ki sta osvojili 2. in 3. mesto. Fantom se je že poznala utrujenost, 
a so se vseeno izkazali, tako da jim čestitamo za vse uspehe, 
obenem pa vabimo tudi  druge zainteresirane fante in punce,  
naj se nam pridružĳo na treningih in z nami osvajajo pokale ter 
se zabavajo.

Nove štiri zmage v zimski ligi za U-9!
Fantje so zaenkrat doživeli le en poraz in ob odigrani tekmi 
manj zasedajo odlično 3. mesto. Še  lani so premagali ekipo 
Hrastnika z rezultatom 6 : 1 in Calcit iz Kamnika z rezultatom 
4 : 1, letošnjo sezono pa so odprli – tako kot so lani zaključili –, 
z novima dvema zmagama proti ekipama Ljubljanske Ilirĳe in 
Grosupeljskega Brinja A. Fantje s svojo resnostjo in pravim pri-
stopom kažejo velik nogometni in športni potencial, zato se že 
veselimo priprav, ki se jih bomo udeležili v marcu, kjer bomo 
naše nogometno znanje še izpopolnili.

Seveda so se tudi igralci U-9 udeležili turnirja v Kamniku, kjer 
so imeli dve homogeni ekipi. V močni konkurenci se jim je uspe-
lo prebiti z obema ekipama iz skupine, kar je ogromen uspeh, 
saj vemo, da so preostale ekipe prĳavile le po eno močno ekipo 
in z njo »štartale« na osvojitev pokala. Mi pa smo se odločili, da 
ponudimo priložnost za igro vsem fantom, saj je pomembno, da 
vsi otroci dobĳo priložnost za igro in dokazovanje tudi na tur-
nirjih. Obema ekipama je za finale malo zmanjkalo in sta tako 
obstali v polfinalu, kjer je ena ekipa osvojila 4. mesto. Fantom 
iskreno čestitamo!
Športni pozdrav, MNC Vrhnika - Dren
www.nkvrhnika.si  in www.mnc-vd.si

Vigi, vigi, vigi … Vrhnika in Dren, boljši ni noben

Vabilo v naše vrste
V MNC VD vpisujemo in sprejemamo nove člane praktično  
vso sezono. Trenutno treniramo v telovadnicah. Vse zainter-
esirane toplo vabimo, da nas obiščejo v času posameznih 
treningov ali  pokličejo po telefonu ali pišejo po elektronski 
pošti. Vse potrebne informacĳe o treningih in  stiki so na vo-
ljo tudi na naši bogati spleti strani, kjer lahko najdete, poleg 
naštetega, še veliko drugih zanimivih in zabavnih vsebin o 
klubu.

V decembru nam jo je zagodel tiskarski 
škrat Našega časopisa, zato so naše 
želje splavale po vodi. Ker pa kopriva 
nikoli ne pozebe, vztrajno poskušamo 
znova. Zato : leto 2012 se je sicer 
izteklo, a z njim so odšli tudi vsi 

slabi spomini. Z novim letom prihaja 
novo upanje, pred nami so novi cilji. 

Leto, ki nas je zapustilo, je imelo tudi 
veliko lepega. Te spomine smo zadržali in jih 

ohranili kot dober temelj za našo svetlo prihodnost. Prav 
tako je preteklo leto prineslo veliko novega, z novim pa 
smo si naložili tudi nove odgovornosti. Prepričani smo, 
da bomo na trdnih temeljih in z veliko mero odgovornosti 
dosegli zastavljene cilje. 
Srečno v 2013 vsem vam in vašim najbližjim želi 
NK Vrhnika (MNC VD).

Leto, ki nas je zapustilo, je imelo tudi 
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Strah je stanje, ki nas spremlja od začetka do konca življenja. 
Strah je glavna gonilna sila življenja in hkrati tudi najbolj raz-
diralna. Ima funkcĳo zaščite, če pa je neosnovan, postane velika
prepreka. Strah je vedno povezan z bolečino, izgubo, neugod-
jem ali spremembo. Strah povleče za seboj celo paleto neugod-
nih stanj (jezo, bes, pohlep, nesamozavest…). Strah je vampir, ki 
nenehno sesa življenjsko energĳo. Od ranega otroštva nas pro-
gramirajo, pogosto je vključen mehanizem strahu, katerega se 
ne da preprosto preobraziti. S pridobljenimi strahovi postajamo 
miselno utesnjeni in nezmožni svobodnega, kreativnega ter ne-
obremenjenega razmišljanja. Beseda pazi je postala najpogostej-
ša mantra in se uporablja v širokem razponu; na primer pazi, 
da ne stopiš v lužo in pazi, da te ne povozi avto. Pogosto, v tem 
primeru »negativno« vlogo staršev prevzamejo medĳi, ki na-
daljujejo nadaljno zastraševanje. Priporočljivo je, da ne beremo, 
poslušamo in gledamo negativnih vsebin, ker nas negativno 
programirajo – v nas ustvarjajo strah, dvom, negotovost.
Česa nas je strah in ali je ta strah resnično utemeljen? Strah nas 
je, ker smo odvisni od določenih reči v življenju in se jih bojimo 
izgubiti. Nedvomno so mnoge reči v našem življenju vitalnega 
pomena, za mnoge pa mislimo da so, pa to lahko sploh ni res 
(EU, evro, politika)! Evropska unĳa je trenutna formacĳa, mno-
ge generacĳe so uspešno živele tudi brez nje. Zakaj se bojimo, da
izgubimo evro, če smo pa tudi z drugimi valutami dobro živeli, 

mogoče z določenih vidikov še boljše? Zakaj dajemo toliko na 
politiko, zakaj se toliko zanašamo nanjo in v njej iščemo rešitve, 
če pa so le te v naši inteligentnosti, domiselnosti, prizadevnosti? 
Seveda politika pripravlja okolje v katerem delujemo, pa ven-
dar. V svojem prepričanju smo ločeni od univerzalne sile in s 
tem od življenja samega ter mnogih reči, ki nam jih ponuja. Ta 
sila je vedno v stanju maksimalnega razdajanja, mi ljudje pa smo 
tisti, ki si to preprečujemo in uničujemo skozi strah, zavist, po-
hlep, nezaupanje, prepire, vojne. S svojim načinom razmišljanja 
in delovanja blokiramo ta tok. Z razumevanjem in spoštovanjem 
osnovnih principov življenja lahko predrugačimo svoje življe-
nje. Kozmična inteligenca in mi smo del nje, želi, da smo zdravi, 
srečni, da imamo blagostanje. Predstavlja neskončno bogastvo 
in mi lahko s svojo naravnanostjo prejemamo iz te zakladnice 
– kolikor resnično potrebujemo. 
Strah lahko zmanjšamo in odpravimo z razumevanjem princi-
pov življenja, s praktičnimi telesnimi pristopi in spremembo psi-
homentalnih vzorcev.  Joga vsakdanjem življenju vsebuje paleto 
pristopov s katerimi se lahko učinkovito spoprimemo z lastnimi 
strahovi. Predvsem je potrebno s pomočjo telesnih tehnik aktivi-
rati glavne energetske centre in postati notranje močan. Vsebuje 
položaje, ki odpravĳo strahove. Tisti, ki je notranje močan, se ne
boji. Joga v vsakdanjem življenju predstavlja sistem postopnih, 
sistematičnih pristopov do povrnitve ali ohranitve telesnega 

zdravja, notranjega miru in nas osvobaja  različnih neugodnih 
stanj, med drugimi tudi strahu. Ohranja vitalnost, mladostnost, 
podarja dolgoživost. Deluje izjemno učinkovito kot preventiva 
na različnih nivojih človekovega življenja – telesnem, energet-
skem, psihomentalnem in duhovnem.

Dr. Danilo Kosi – Dayalpuri, prof.

Spinning® je za razliko od ostalih skupinskih 
vadb in »indoor cyclinga« sistem treninga, ki 
omogoča individualno intenzivnost skozi pet 
energĳskih območĳ, s katerimi lahko sistematizi-
ramo trening in optimalno prilagodimo intenziv-
nost za posameznika in njegove želje oziroma za-
stavljene cilje. Energĳska območja omogočajo, da 
vadeči trenirajo v pravem območju intenzivnosti. 
Ta ima ključen pomen pri kateri koli vadbi, saj tre-
ning pri določeni intenzivnosti v organizmu spro-
ži procese , ki omogočajo različne rezultate. Cilji 
večine vadečih so izguba količine telesne maš-
čobe, izboljšana tehnika pedaliranja, izboljšanje 
kolesarskih rezultatov, pridobivanje vzdržljivosti, 
pridobivanje vzdržljivosti v moči in izboljšanje 
kolesarske tehnike in sposobnosti. Spinning® 
trening izvajamo v petih energĳskih območjih. 
Energĳska območja so vezana na intenzivnost, ki 
jo v Spinning programu merimo z odstotki mak-
simalnega srčnega utripa.

Energĳska območja
V današnjem času se vse prevečkrat dogaja, da 
vadeči trenirajo preveč intenzivno, zato ne do-
segajo zastavljenih ciljev. Trenirati pametneje 
je eden od ciljev Spinning programa. REZ nam 
omogoča ravnovesje med intenzivnim treningom 
in aktivnim počitkom, ki omogoča obnavljanje 
zaloge energĳe in nudi varno vadbo. REZ je lahek

trening, imenujemo ga tudi aktivni počitek. Vsi 
vemo, da telo potrebuje počitek, poleg statičnega 
pa tudi aktivnega.  Dokazano je, da je aktivni po-
čitek bolj učinkovit pri odstranjevanju mlečne kis-
line iz telesa. Naslednjič, ko boste utrujeni in bo-
lečih mišic, se udeležite lahke REZ ure Spinning® 
vadbe, ki vam bo pomagala pri odpravljanju bole-
čine v mišicah. REZ vadba pospeši kroženje kisika 
v utrujenih mišicah, vezeh in v ostalih delih telesa 
po napornih treningih. Ura Recovery Spinninga®  
povečuje sposobnost ter omogoča boljši in daljši 
trenažni proces. Čeprav še danes marsikdo misli, 
da bolj utrudljiv trening prinaša boljše rezultate, 
raziskave že dolgo kažejo, da je počitek tisti, ki po 
napornem treningu omogoči prilagajanje telesa 
na stres in napredek. Brez zadostnega počitka je 
napredek težko dosegljiv. Visoko intenzivni tre-
ning vpliva na zaloge ogljikovih hidratov v tele-
su (glikogen) in utrujenosti centralnega živčnega 
sistema. Vsakodnevni intenzivni trening vodi do 
pretreniranosti, poslabšane trenažne sposobnosti, 
bolezni in celo poškodb. Recovery vadba pomaga 
k boljšemu kroženju krvi po telesu in transportu 
hranilnih snovi do vseh organov v telesu in tudi 
mišic.  Zapomnite si. Trening je ravnovesje med 
trdim delom ter aktivnim in pasivnim počitkom. 
Brez  visoko intenzivnega napora ne boste dosegli 
napredka in brez počitka boste telo izčrpali. V Re-
covery uri se telo sprosti tako fizično kot psihično, 

zato je nujen del vsakega trenažnega procesa, pa 
naj bo to rekreativni ali vrhunski športnik.
Energĳsko območje Endurance (EEZ) predstavlja 
srce in dušo Spinning® programa.
Z EEZ gradimo aerobno vzdržljivost. Aerobna 
vzdržljivost je večkrat opisana kot baza ali osnov-
na vzdržljivost in predstavlja izhodišče za vse 
nadaljnje treninge. EEZ povečuje aerobno vzdrž-
ljivost in izboljšuje ekonomiko kolesarjenja, kar 
pomeni, da telo  porabi manj energĳe za določen 
trening. V programu Spinninga® naj bi EEZ pred-
stavljal največji del vadbenega časa, saj je osnova, 
iz katere lahko gradimo. Ne glede na to, ali ste 
vrhunski športnik ali le začetnik, je EEZ enako 
pomembna. Aerobna vadba je sproščujoča in daje 
energĳo, zato po njej nismo izčrpani. Izboljšuje 
naš imunski sistem in pomaga pri zaščiti pred po-
škodbami.
Energĳsko območje Energy (IEZ) predstavlja 
kombinacĳo različnih intenzivnosti v eni vad-
beni enoti oz. treningu. S pomočjo obremenitve 
in frekvence vplivamo na višino srčnega utripa. 
IEZ je trening, s katerim povzdignemo našo fit-
nes pripravljenost na višjo raven. IEZ izboljšuje 
tako aerobno kot anaerobno sposobnost telesa. Z 
izpostavljanjem aktivnih mišic visoki intenzivno-
sti izboljšujemo njihovo sposobnost in odpornost 
proti utrujenosti, vadeči bodo lahko tako lažje dlje 
časa premagovali intenzivne napore. Pri IEZ upo-

rabljamo različne metode, s katerimi oblikujemo 
intervalni trening.
Energĳsko območje Strenght (SEZ) ali trening 
moči je izjemno pomemben del Spinning® pro-
grama, s katerim krepimo naše mišice, aerobno 
vzdržljivost in izboljšujemo srčno-žilni sistem. S 
SEZ izboljšujemo odpornost vezi in sklepov. Ae-
robna vzdržljivost izboljšuje presnovo maščob in 
krepi imunski sistem, z anaerobno (80 - 85 % max. 
srčnega utripa) pa izboljšujemo toleranco telesa 
na mlečno kislino. SEZ predstavlja tudi izjemen 
psihični trening, saj zahteva od posameznika ne-
nehno mentalno pripravljenost. Psihološka pri-
pravljenost in sposobnost sta enako pomembni 
kot fizična.
Energĳsko območje Race Day je izjemno naporen 
in zahteven trening, ki od posameznika zahteva 
vrhunsko psiho-fizično pripravljenost. Z Race 
Day EZ želimo v času trenažnega procesa izme-
riti svoje sposobnosti in oceniti napredek. Gre za 
obliko tekme, kar pomeni za vsakega posamez-
nika največji možen napor. Race Day izziva naš 
organizem za delo v izjemno visokih naporih 
(intenzivnosti), blizu ali celo čez anaerobno mejo. 
Anaerobna meja je meja, kjer se v našem telesu 
začne kopičiti mlečna kislina hitreje, kot jo je telo 
sposobno razgrajevati. Namen takšnega treninga 
je adaptacĳa telesa na večjo količino mlečne kis-
line. Race Day izboljšuje živčno-mišično koordi-
nacĳo - izboljšuje poti med možgani in mišicami. 
Je izjemno naporen trening, ki sili telo, da dela 
hitreje, močneje, zato je nujno, da smo ob takšnem 
treningu spočiti, zdravi in dobro psiho-fizično 
pripravljeni.

Polona Gosar Ranković, 
Spinning® Master Instructor

Brigadirska 12, Vrhnika – Verd
www.studioforte.si

30% popust pri nakupu  
mesečne karte za 
osebni fitnes.
Akcija velja od 1. 2. - 30. 4. 2013

FITNES Z 
OSEBNIM 
TRENERJEM

AKCIJA!
2. KULINARIČNI SPINNING MARATON

16. 2. 2013
5 ur kolesarjenja, druženja 
in kulinaričnih dobrot

Z vami bodo:
17:00 Irena Jevšček  (NG)
18:00 Predrag Atlagić (Koper )
19:00 Polona G.Ranković (Ljubljana)
20:00 Tina Lozej (Nova Gorica)
21:00 Katrin Podlogar (Vrhnika)

Rezervacija koles na: 051 77 04 77 
ali info@studioforte.si
Več na www.studioforte.si

Spinning - skupinska vadba na stacionarnih kolesiha
Spinning® je skupinska vadba na stacionarnih kolesih. Gre za izum bivšega ultramaratonskega kolesarja, ki je v času pri-
prav na najzahtevnejšo tekmo RAAM potreboval učinkovit pripomoček oziroma način treninga, ki bi mu omogočil zadostno 
količino treninga s psiho-fizičnega vidika.

Kako se s pomočjo Joge v vsakdanjem življenju spoprĳeti z lastnimi strahovi?
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21. 12. 2012 – Lintverni ob zaključku 
leta – nočni pohod na Planino
Ob zaključku leta se Lintverni tradicionalno po-
damo v Zavetišče na Planini, kjer pregledamo 
letne dogodke ter se pogovorimo tudi, kaj bomo 
začeli prihodnje leto. 
Tudi letos smo se zbrali pri Štirni in se odpravili 
v smeri Stare Vrhnike ter se po dobro znani poti 
pod Kurenom ter nad Koriti povzpeli do Zave-
tišča na Planini.
 Med prĳetnim druženjem in ob okusni hrani, ki
jo je pripravil novi oskrbnik Mitja, smo se pogo-
vorili o opravljenih pohodih ter nakazali nove 
ideje in predloge, ki naj bi jih uresničili v letu 
2013.
V letu 2012 smo Lintverni zabeležili  petindvaj-
set let obstoja in pohodov in temu je bilo na-
menjenih tudi večina aktivnosti. Odšli smo na  
tradicionalne pohode v Dražgoše, na Goropeke 
ter Cveletov pohod na Bloško planoto. Po več-
letnem odlaganju (predvsem zaradi slabih vre-
menskih razmer) nam je letos uspel zahteven 
vzpon na Škrlatico. Glavni letni pohod je bil 
namenjen 25-letnici pohodov in našega obstoja, 
zato smo obnovili tradicionalno vrhniško 
planinsko smer z Vrhnike na Triglav. 
Ob tem je treba poudariti, da se je 
pohoda, poleg aktivnih članov, 
udeležilo tudi nekaj ustanovnih, 
ki sicer kot pohodniki ne delujejo 
več. Posebno smo bili veseli po-
novne udeležbe Pastirja, ki se je po  
dvanajstih letih ponovno in uspešno 
podal v visokogorje. Zanimiv je bil po-
hod v okolici Vojskega, žal pa si okolice Haloz 
zaradi slabega vremena nismo uspeli ogledati.
Žal se je letos od nas za vedno poslovil naš zve-
sti in dolgoletni član, Gasilc. Spomin nanj naj 
večno živi v naših srcih.
Tudi v letu 2013 bodo na vrsti vsi tradicionalni 
pohodi (Dražgoše, Goropeke in Cveletov pohod 
na Bloke). Za glavni letni pohod načrtujemo ob-
isk črnogorskih gora, predvidoma v junĳu. Idej
in predlogov je še več. Celoten  načrt bo znan 

na enem izmed naslednjih sestankov v začetku 
leta 2013.
Druženje se je  končalo z izmenjavo čestitk in 
dobrih želja za čim več uspešnih pohodov v pri-
hajajočem letu 2013.

Fotografije: Šolnik in Vezist
Besedilo: Vezist

26. 12. 2012 – Tudi v letu 2013 nižja 
članarina ....
Upravni odbor Planinskega društva je na svoji 
novembrski redni seji 8. 11. 2012 sprejel višino 
članarine za leto 2012, usklajeno s predlogom 
Planinske zveze Slovenĳe. Kot  po navadi vam
ponujamo popust do 31. marca 2013, člani ka-
tegorĳ A+ in A pa naj svojo obveznost porav-
najo do 31. januarja 2013, da jim bo še naprej 
zagotovljeno prejemanje Planinskega vestnika.   
Drugim članom z istim datumom poteče zava-
rovanje, zato pohitite s plačilom članarine, ki jo 
bomo začeli sprejemati prvo delovno sredo v 
januarju 2013.

28. 12. 2012 – Eksplozĳa pohodnikov
na nočno Planino
... 70, ... 106, ..., 154, ... u, madonca, 200 in konča-
lo se je pri 262, kolikor nas je startalo od Štirne, 
a na Planino smo udarili z vseh vetrov: s Stare 
Vrhnike, Zaplane, od Starega malna, čez Blatni 
Dol, z Jerinovega griča in na vrhu se nas je v do-
brem razpoloženju srečalo  več kot tristo pohod-

nikov tradicionalnega nočnega pohoda. 
Število nas je neverjetno presenetilo, 

še najbolj oskrbnika Mitjo  z  nje-
govo domačo ekipo ob »nad-
zoru« našega Berta in vsi smo 
se dobro izkazali. Mitja še 
posebno, saj se je prav odločil 

in že 21. decembra postavil raz-
svetljen in ogrevan šotor, ki bo na 

Planini vztrajal do 2. januarja 2013.
Polna luna, jasna noč in kopne raz-

mere so naredile svoje in na Planino privabile 
množico pohodnikov, cele družine z veselo raz-
igranimi otroki, ki so poskrbeli za hitrejši tem-
po pri vzponu in veselo rajali okoli zavetišča in 
šotora.
Večina se je odločila še za vzpon na stolp in ni 
jim bilo žal, kajti razgledi, ki so se ponujali, so 
vzbudili marsikateri: »Oh in ah; take nočne pa-
norame pa že dolgo ne. » Nudil se je pogled od 
kričeče načičkanih naselĳ do svetlobne kače av-

toceste proti beli Ljubljani, do umirjenih tonov, 
pogledov na bližnje hribovje in gore v ozadju, 
vse skupaj razsvetljeno z luno in mežikajočimi 
zvezdami.
Vseh lepot mora biti za nekaj časa konec in 
poslovili smo se od Planine, nekateri pod vod-
stvom vodnikov Vodniškega odseka, drugi v 
večjih skupinah pa tudi sami. Na poti navzdol 
do Štirne nas je ponovno prĳetno presenetila
peterica Storžkov, ki nam je, »omaganim«,  z 

ocvirkovko, toplo in hladno pĳačo pomagala
premagati še zadnji klanec.
Kar nismo in nismo se mogli raziti v dolini in 
marsikatera družba si je našla dolinsko »zatočiš-
če« v krajih, kjer »bog roko ven moli«.
Srečno in nasvidenje na nočnem pohodu v letu 
2013!
Besede nanizal: Milan Jerman
Trenutke pohoda ujela v objektiv: Miran Klavora 
in Miro Malneršič  

1. 1. 2013 - Izšle so Zimzelene 
drobtinice – 2
»Zakoračili smo v deveto leto druženja in po-
hajanja po naši lepi deželi. Moje bojazni, da bo 
osip velik, da se bo skupina naveličala pohodov, 
se ni udejanjil. 
... Čestitke vsem  za prehojenih osem let! …
Vzdržimo, saj bo kmalu desetletnica, ko bo bolj 
svečano!
Vaša Elica« 
iz uvoda k Zimzelenim drobtinicam – 2, ki si jih 
lahko ogledate na povezavi: h�p://issuu.com/
yeti1949/docs/zimzelene_drobtinice-2
h�p://issuu.com/yeti1949/docs/zimzelene_
drobtinice-2

Kaj smo zapisali v prvi izdaji drobtinic pa si lah-
ko ogledate na povezavi
h�p://issuu.com/yeti1949/docs/zimzelene_
drobtinice-tekst
Prĳetno branje vam želimo.
Zimzelenčki

2. 1. 2013 - Vlom v zavetišče na 
Planini
Z novičko smo malce počakali, kajti prepriča-
ni smo bili, da je imel nekdo solo nočni pohod 
dva dni za nami (30. 12. 2012 po 22.00) ali pa 
je želel silvestrovati en daj prej. Najprej je po-
skušal vstopiti skozi okno, a je dejanje opustil, 
kajti spodobi se vstopiti skozi vrata, pa čeprav 
z vlamljanjem. Ko mu je silvestrski menu želela 
ponuditi alarmna naprava, mu le-to ni bilo všeč 

in brez druge povzročene škode se je odločil, da 
bo obiskal zavetišče, ko bo uradno odprto. 
Avtor fotografije: Mitja Kovačič.
Besedilo:  Milan Jerman

12. 1. 2013 – Mladi planinci na izlet 
v Škocjanske jame z vlakom
V soboto, 12. 1. 2013, se je 58 mladih planincev iz 
Planinskega društva Vrhnika z vlakom odpra-
vilo na izlet v Škocjanske jame. Kar smo videli, 
upraviči to, da jame spadajo na Unescov seznam 
svetovne dediščine. 
Izlet je imel dve posebnosti. Prva je, da smo se 

peljali z vlakom. To  je za otroke posebna do-
godivščina. Ne vemo, v čem je glavni razlog, 
vendar sta veselje in vznesenost otrok govorila 
sama zase. Druga posebnost izleta pa je bila, da 
nismo šli v višino, ampak v globino. Tako smo 
si širili obzorje tudi na drugih področjih in ne 

samo na planinskem.
Spodnje besedilo so vtisi z izleta treh udele-
ženk: 
Zjutraj smo se zbudili in odšli na železniško po-
stajo Verd. Z vlakom smo se odpeljali v Divačo. 
Od tam smo se peš odpravili proti Škocjanskim 
jamam. Kaj kmalu smo opazili udorno dolino 
reke Reke. Nato smo se z vodnikom spustili v 
kraško podzemlje. Sledili smo toku reke vse od 
ponika. Nato smo se z gondolo odpeljali na za-
četek. Sprehodili smo se po učni poti. Ogledali 
smo si še vas Škocjan in se od tam vrnili na že-
lezniško postajo v Divači.
Vlak nas je skozi temno noč odpeljal domov.
Hana Gombač (6. razred)

Danes smo si ogledali  drugi del Škocjanskih 
jam. Ko smo prispeli z vlakom v Divačo, smo 
imeli malico. Do Škocjanskih jam smo hodili ve-
liko časa. Videli smo veliko kapnikov in se pe-
ljali z gondolo. Z vlakom smo se peljali eno uro. 
Današnji dan je potekal zelo, zelo ZABAVNO!
Miranda Nrecaj in Neja Dulmin (4. razred)
Fotografija: Miro Malneršič

Planinski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski 

Iz februarskega koledarčka
Datum Dogodek Odhod Ur 

pohoda Organizator/vodnik

16. 2. VIPAVSKA DOLINA - KJECL 8.00 5 ROMAN NOVAK

22. 2. OBČNI ZBOR 
V OŠ  IVANA CANKARJA 19.00  PLANINSKO 

DRUŠTVO

Lintverni pred zavetiščem na Planini

Nad veliko udornico in okolico Škocjana)

PLANINSKO DRUŠTVO VRHNIKA
ČLANARINA 2013 IN PRAVICE ČLANSTVA PZS

KATEGORIJE ČLANSTVA

ČLANARINA 2013
ČLANARINA 2013 DO 31.3.2013

PRAVICE ČLANSTVA PZS
1. Nezgodno zavarovanje in reševanje v tujini
2. Zavarovanje odgovornosti
3. Članska znamkica + potrdilo za reševanje
4. Naročnina na revijo Planinski vestnik
5. Planinski koledarček

A+ člani polnoletna oseba; aktivni obiskovalec domačih in tujih gora z največjim obsegom ugodnosti,
polnoletna oseba: aktivni obiskovalec domačih in tujih gora z večjim obsegom ugodnosti,
polnoletna oseba: aktivni obiskovalec domačih in tujih gora z osnovnim obsegom ugodnosti,
polnoletna oseba: oseba starejša od 65 let, z osnovnim obsegom ugodnosti,
srednješolec ali študent do vključno 26. leta starosti,

*Za otroke, ki se bodo udeleževali šolskih izletov je članarina celo leto 3,00 EUR.

Članarina 2013 je bila potrjena na 12. seji UO PZS, 8. 11. 2012, popust za člane PD Vrhnika, ki bodo vplačali članarino do 31. marca 2013
pa na seji Upravnega odbora PD Vrhnika dne  4. 12 2012. 

P+O člani

A člani
B člani
B1 člani
S+Š člani

predšolski ali osnovnošolski otrok in mladostnik, 




S+Š člani










P+O člani




B1 člani





A člani B člani



A člani B člani B1 člani S+Š člani

Dnevnik Ringa raja, Mladi planinec dobijo po naročilu vsi člani P+O brezplačno in se krije iz stroškov PZS. Članarina te kategorije se namenja
programom mladih in pridobivanju novih članov. Planinski koledarček prejmejo vsi A člani in UO PD brezplačno ob predložitvi seznamov PZS.

DRUŽINSKI POPUSTI 2013

P+O člani






EUR
55,00
53,00

50,60
A člani

EUR
22,00
20,00

17,60
B člani

EUR
16,50
15,00

EUR
14,00
13,00

11,20
S+Š / D

EUR
6,00

5,00*

4,80
P+O  / D

A+ člani

A+ člani







EUR
65,00
63,00
A+ člani

60,60

Naslovnica Zimzelenih drobtinic –2

 

                                                                                       
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ZIMZELENE  
DROBTINICE-2 

 
 
 
 
 
 

 

Posledica zadnjega in prejšnjih vlomov

Skupinska slika pod Unescovim obeležjem

Lintverni pred spomenikom na Prtovču
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unikatni izdelki,
igraèe,

modni dodatki
in vse za 
zabavo!

delovni čas 
9.00-12.00 in 13.00-17.00, 
sreda 9.00-12.00 in 13.00-18.00, 
sobota 9.00-12.00

www.optik-jelovcan.com

OPTIK & 

OČESNA ORDINACIJA
 

JELOVČAN 
VRHNIKA

STARA CESTA 5 
T: 01/755 61 05

www.optik-jelovcan.com

13. 1. 2013 - Dražgoše 2013
Lintverni vsako leto počastimo spomin na leg-
endarno Dražgoško bitko. Tako je bilo tudi le-
tos, ko je od junaških bojev in požiga Dražgoš 
minilo že 71 let. Čeprav je še nekaj dni nazaj ka-
zalo lepo, se je vreme muhasto obrnilo in nas nič 
kaj prĳazno sprejelo na Prtovču.
Rahle meglice so se že ovĳale okrog vrhov, posa-
mezne snežinke pa so sramežljivo poplesavale 
v mrzlem jutru in vendar je bilo v nas trdno 
upanje, da  osvojimo Ratitovec. Odločno in brez 
pomislekov smo se povzpeli prek Razorja. Pot 
je bila deloma poledenela, snega pa le za vzorec. 
Narava je bila videti kot snežna koprena, prip-
ravljena, da si v naslednjih nekaj urah nadene 
debel snežen plašč. 
V prĳetnem klepetu smo se kar hitro povzpeli 
do Krekove koče, kjer smo si privoščili nekaj 
počitka. Pot smo nadaljevali ob nekdanjem 
rudniku proti Kosmatemu vrhu. Snežni val se 
je počasi in vztrajno bližal. Tudi zato je nekdo 
hudomušno pripomnil, da na Kosmatem vrhu 
nihče ne deli medalj, zato smo  odhiteli kar ob 
vznožju ter v velikem ovinku zopet zavzeli 
pravo smer proti gozdovom Jelovice. Snežna 
nevihta nas je vse bolj dohajala in končno se je 
vsulo, kot se za pravo zimo spodobi. Naš korak 
je bil samo še odločnejši. Le ledene plošče pod 
novozapadlim snegom so se »potuhnile« in kar 

nekaj »piruet« se nam je pripetilo, preden smo 
prispeli na Raztovko, kjer nas je potrpežljivo 
počakala naša logistika. 
Pohod je bil zahteven, pravi zimski, vožnja 
nazaj v dolino po novozapadlem snegu pa je 
bila prava umetnost. Duno in B`čar sta prevzela 
odgovorno nalogo voznikov in nas varno pri-
peljala h Kvedru, kjer smo dodali še piko na i. 
Na tradicionalnem kosilu smo čestitali našemu 
Staremu za častitljivih 80 let, ki jih bo dopolnil 
v teh dneh. 
Spomin na Dražgoše  smo počastili, pohod na 
Ratitovec pa doživeli kot že dolgo ne. Druženje 
pri Kvedru je bilo prav prĳetno, saj smo ponov-
no obudili marsikateri »lintvernski« dogodek iz 
preteklosti.
V letošnjem pohodu v spomin na Dražgoško 
bitko smo sodelovali: Bankir, Betajnovc, B'čar, 
Cvele, Duno, Grintovec, Marč, Padalc, Povžar, 
Stari, Špik ter Vezist.
Fotografija: Grintovec 
Besedilo: Vezist

Vsa dogajanja v planinskih skupinah starejših 
(Zimzelenčki in Sončki) najdete v Upokojen-
skem kotičku Našega časopisa, vse objavljene 
članke pa si lahko v celoti preberete in si ogle-
date še več fotografij na spletni strani Planin-
skega društva Vrhnika: www.pd-vrhnika.si.

VIZIJA2 MIKLAVŽIČ B&T, d.n.o.
Sončna pot 8, Horjul

RAČUNOVODSKI SERVIS, DAVČNO, FINANČNO IN POSLOVNO 
SVETOVANJE

www.vizija2.si   info@vizija2.si  041 529 620

Odlikuje nas hiter odziv, oseben pristop, strokovnost, ugodne cene in sodoben način 
poslovanja. Za prevzem poslovne dokumentacije poskrbimo mi. Za vas brezplačno ustanovimo 
s. p. Novoustanovljenim podjetjem nudimo eno leto 20 % popusta. Našim strankam brezplačno 
uredimo različne subvencije. Pokličite za neobvezujoč sestanek in oglasili se bomo pri vas.

Planinski kotičekPlaninski kotičekPlaninski kotičekPlaninski 
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www.avtotrade.kia.si

Kia, generalni pokrovitelj in uradni avto 
turnirja Australian Open.

Kiina vozila imajo 7-letno garancijo in 
maksimalnih 5 zvezdic po EURO NCAP-u. 

Kia - največ avta za Vaš denar!

Kia, generalni pokrovitelj in uradni avto 

Sportage
V zmagovalni Australian Open ponudbi je novi 2013 Sportage sedaj na voljo po nepremagljivih pogojih financiranja:

Kiina vozila imajo 7-letno garancijo in 

na voljo po nepremagljivih pogojih financiranja:

299 EUR /mesečno
+ 1.000 EUR Joker popusta za vozila iz zaloge in
+ 1.000 EUR Joker popusta ob nakupu staro za novo
Enostavno in pregledno: 17.990 EUR* / 60 mesecev

Novi cee’d in cee’d Sportswagon
V zmagovalni Australian Open ponudbi je novi 2013 cee’d sedaj na voljo po nepremagljivih pogojih financiranja:V zmagovalni Australian Open ponudbi je novi 2013 cee’d sedaj na voljo po nepremagljivih pogojih financiranja:

199 EUR /mesečno
+ 400 EUR Joker popusta 
za vozila iz zaloge in
+ 500 EUR Joker popusta 
za družine
Enostavno in pregledno: 11.950 EUR* / 60 mesecev

Kombinirane porabe goriva: 3,7 - 8,2 l/100km, emisije CO2: 97 - 195 g/km CO2.
MPC cene vseb. vse dane popuste in prihranke in ne vključ. kovinske/bele barve in stroška priprave vozila. Cena 11.950€ ali 199€/mes.: cee'd 1.4 CVVT LX Fun, z Joker popusti 900€ (Iz zaloge 400€+Družina 
500€+Joker 0% financ.). Cena 17.990€ ali 299€/mes.: Sportage 1.6 GDI FUN, z Joker popusti 2.000€ (Iz zaloge 1.000€+Staro za novo 1.000€+Joker 0% financ.). Joker 0% financ. ne velja za 2.0L dizelske mot. 
Akc. ponudba velja za nakup novega vozila KIA ob sklenitvi pogodbe o finanč. leasingu preko VBS Leasinga d.o.o.. Financ. zajema: obdobje do 60 mes., fiksna OM 0%, EOM 0%, stroški odobritve 0€. Primer: znesek 
kredita 10.000€, odplač. doba 60 mes. po 166,66€/mes. in 0% pologa: fiksna OM 0%, stroški financ. 0€, EOM 0%, skupaj za plačilo potroš. je 10.000€, kar je enako nabavni vrednosti vozila. Akcija EOM 0% velja 
od 7.1. do 15.2.2013 ter samo za vozila modelnega leta 2013. Financ. se lahko zavrne, če stranka nima ustrezne bonitete. Vse ostale info. o porabi goriva in emis. CO2 na voljo v priroč. o varčni porabi goriva in 
emis. CO2, na prod. mestu in www.kia.si/emission. Pogoji garanc. na voljo v garanc. knjižici oz. pri Kiinih zastopnikih. Slike so simbolične. KMAG d.d., Leskoškova 2, 1000 Ljubljana.

AVTOTRADE, D.O.O.
Vrhnika, Sinja Gorica 11, Vrhnika, 01/750 51 99

ESTETSKA PEDIKURA
SAMO 10 EUR

VSAK PETEK
60 MIN SOPHYTO NEGA OBRAZA 

SAMO 25 EUR

VSAK TOREK

BRAZILSKA DEPILACIJA 
SAMO 15 EUR

������������

��������������������
SAMO 10 EUR

VSAKO SREDO

RAZVAJALI 
VAS BOMO Z:
NEGO OBRAZA,

MANIKURO,
������������������

DEPILACIJO,
IPL LASERJEM,
KAVITACIJO ...

��������������
��������������������

9.00-17.00 ure
�����������������������

12.00-20.00 ure
���������������� 8.00-13.00 ure 
��������������������������

�����������������������������������������������������������������
����������������������������������

DELOVNI
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�������������
����������

��������������������������������������
����������������������������������������

���������������������������
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������������ NUPO ���������������-
�������������������������������������
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� �����������������������
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� ������������������������������������100 EUR ������
� ������������������������������������35 EUR 29 EUR
� �������������������������������25 EUR 20 EUR
� ����������������������������������������50 EUR 45 EUR
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Možnost nakupa darilnih bonov ���������������
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Preizkusite
7-dnevni

�����������������
na www.bizi.si
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Nudim čiščenje stanovanjskih 
prostorov, pisarn in radiatorjev 
z ekološkimi probiotičnimi 
čistili. Ekološka čistila 
omogočajo čisto in varno 
okolje, zaprašeni radiatorji 
pa lahko zmanjšajo moč 
ogrevanja tudi do 20 %. 
Pokličite 031 739-740, Mojca

Objavite brezplačen mali oglas na straneh Našega časopisa. 

Vsebino oglasov sporočite na 01 7506 638 

ali na  nascasopis@zavod-cankar.si 
                                                         Naš časopis

Mali oglasi

PLEVNIK proizvodnja in trženje, d.o.o. 
Podsmreka 56,  SI-1356 Dobrova,  Slovenija 
Tel. + 386 (0) 1/200-60-80,   
Fax: + 386 (0) 1/257-44-22 
Email: info@plevnik.si,  www.plevnik.si 

 
          

Smo uveljavljeno podjetje na področju procesne opreme v prehrambeni industriji z večletnimi 
izkušnjami pri načrtovanju, projektiranju in postavitvi naprav ter sistemov s področja procesnega 
vodenja termične obdelave mleka, sokov, piva… 
 
K sodelovanju vabimo kandidate, ki so željni novih izzivov.  
Če so vam blizu vrednote, kot so odgovornost, vztrajnost, delavnost ter želja po izboljšavah in uspehu, 
potem vas vabimo, da se nam pridružite (www.plevnik.si). 

 
1. KONSTRUKTOR (m/ž) 

OPIS DELOVNEGA MESTA: 
Konstruktor je odgovoren za idejne zasnove, razvoj in konstruiranje naprav, vodenje projekta, 
izdelava konstrukcijske dokumentacije, ostala dela po dogovoru. 
 
KAJ PRIČAKUJEMO: 
 VI. oz. VII. stopnja izobrazbe strojne smeri, 
 najmanj 3 leta del. izkušenj s konstruiranjem in razvojem naprav, 
 poznavanje 3D aplikacij za projektiranje (prednost imajo kandidati 

s poznavanjem SolidWorks-a), Excel-a in Word-a, 
 znanje angleškega in/ali nemškega jezika, 
 sposobnost samostojnega in skupinskega opravljanja dela. 

 
2. TEHNOLOG (m/ž) 

OPIS DELOVNEGA MESTA: 
Tehnolog je odgovoren za organizacijo delovnih procesov, izdelavo in 
posodabljanje tehnološke dokumentacije varjenja, sestavljanja, 
spremljanje in vodenje projektov v proizvodnji, nadzor pri izvedbi. 
 
KAJ PRIČAKUJEMO: 
 VI. oz. VII. stopnja izobrazbe strojne smeri, 
 najmanj 3 leta del. izkušenj v kovinarski industriji na 

preoblikovanju, spajanju pločevine, 
 priprava tehnoloških postopkov in tehnične dokumentacije, 
 nadzor pri izvedbi, vodenje zalog, 

 poznavanje 3D aplikacij za projektiranje (Solid 
Works), Excel-a in Word-a, 

 znanje angleškega in/ali nemškega jezika, 
 organizacijske sposobnosti, sposobnost 

samostojnega in skupinskega opravljanja dela. 
 
KAJ NUDIMO: 

 razgibano delo v urejenem okolju, 
 stimulativno plačilo za opravljeno delo, 
 možnost osebnega in strokovnega razvoja. 

 
Če ste pozitivno in ciljno usmerjeni, se nam predstavite s ponudbo in življenjepisom. Z veseljem vas 
bomo povabili na razgovor, da vas osebno spoznamo. 
 

Pisne ponudbe sprejemamo na e-mail: mateja.plevnik@plevnik.si 

Cenik oglasov v glasilu 
Naš časopis

Enota mere Cena v EUR 
z DDV

1 cm v višini stolpca širina 
stolpca 4,33 cm, na eni strani 6 
stolpcev

4,51

¼ strani 225,34
½ strani 450,68
cela stran 901,35
zahvale 67,60

Zelo ugodno prodam dvojček, 155 m2 bi-
valne površine, na lepi lokacĳi v Puščah 
pri Turjaku v 3. gf. Vse inštalacĳe  so že 
pripeljane do objekta. Možnost dogradit-
ve po vaših željah in kompenzacĳe z dru-
go nepremičnino. Najugodnejša ponudba 
primerljivih nepremičnin v okolici. 041 
751 266.

Vedežujem in rešujem vse vaše probleme 
v zelo hitrem času. Rešujem tudi zakon-
ske probleme, zato pokličite, ne bom vam 
žal. Tel: 051 251 489
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GRADBENA DELA
IN IZKOPI

��������������
���������������������

��������������������������
��������

������������������
��������������

�����������������������

Bojan Nadlišek s.p.
Vas 18, 1360 Vrhnika, T: 01 7553 418

��������������

IZDELAVA KOVINSKIH NADSTREŠKOV, DVORIŠČNIH VRAT, OGRAJ IN DRUGIH KOVINSKIH IZDELKOV

Koprivec in družbenik k.d.
www.koprivec-druzbenik.siLesno Brdo 41a, 1360 Vrhnika

Tel/fax: 01 75 04 090, gsm: 031 323 795

janez@koprivec-druzbenik.si 

BREZPLAČNO VAM ODPELJEM:
dotrajane gospodinjske aparate, kopalniško opremo, kadi, pipe, cevi, 
el. Kable, antene, akumulatorje, gume, žlebove, snegobrane, peč 
za centralno kurjavo (plačam), balkonsko ograjo, orodje, radiatorje, 
kolesa in vse ostalo. Če želite, vam tudi pospravim. Neregistrirane 
osebne avte celo plačam!

Pokličite na: 031 513 680, Ivana

Kupim oz. vzamem v zakup njivo ali travnik v 
Polhograjski ali Horjulski dolini. 
Ponudbe na: 041 372 452

Glasbena šola Vrhnika bo v začetku februarja objavila 
razpis za delovno mesto ravnatelja. Razpis bo 
objavljen v Uradnem listu RS in na spletnih straneh 
Občine Vrhnika in Glasbene šole Vrhnika.
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Čudno, kako prazen je svet, 
ko umre en sam človek. 
(Dante)

Poslovil se je 

JANEZ 
GRDADOLNIK

iz Dragomerja, rojen v 
Samotorici
(1936–2012)

Hvala vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom in vsem drugim, 
ki ste se poslovili od našega ata. Hvala za izrečeno sožalje, 
darovano cvetje in sveče. 

Vsi njegovi
Dragomer, december 2012

ZAHVALA

ROZALĲA 
RUS

Srednji Vrh 7

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem 
in znancem za izrečeno sožalje ter podarjene sveče. Posebna 
zahvala  Sabini in Danici Malovrh ter patronažni sestri Cilki Škof 
za nego in skrb v času njene težke bolezni. Zahvala tudi gospodu  
kaplanu Petru Nastranu  in Pogrebni službi Vrhovec ter vsem, ki 
ste jo pospremili na njeno zadnjo pot.

Žalujoči: brata Tone in Lojze ter sestri Šte�a in Cilka

ZAHVALA 
Ob izgubi naše drage mame, babice 

in prababice

MILKE 
- MARĲE 

RODE
(1924–2012)

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prĳateljem, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Hvala 
vsem, ki ste se poslovili od nje in jo pospremili na njeni zadnji 
poti. Zahvaljujemo se tudi gospodu dekanu Blažu Gregorcu, 
pogrebcem, pevcem in Pogrebni službi Vrhovec za lepo opravljen 
obred. 

Žalujoči: vsi njeni

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno, 
a kar ni njeno, nam ne more vzeti, 
in to, kar je neskončno dragoceno, 
je večno in nikdar ne more umreti.
(S. Makarovič)

ZAHVALA

MILAN 
OGRIN

(1965–2012)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste mu stali ob strani in mu 
nudili podporo pri njegovem težkem boju. Hvala vsem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi
Vrhnika, november 2012

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre –
le daleč, daleč je...

ZAHVALA

JOŽEFA 
NOVAK

mama Pepca, rojena Perme
(18. 3. 1932 – 17. 12. 2012)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom in prĳateljem za izre-
čeno sožalje, darovano cvetje ter sveče. Hvala tudi g. župniku, 
pevcem in pogrebni službi ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti.

Njeni otroci, vnuki in pravnuki
Vrhnika, Stara Vrhnika, Spodnja Polskava,

december 2012

Težke reči mi pravi veter nocoj,
grenke in bridke pozdrave mi nosi, 
v vejah ob vodi tam joče in prosi, 
kot da na tihem žaluje z menoj. 

ZAHVALA
Prehitro nas je zapustil naš 

DUŠAN 
FICKO

(1960–2012)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. 
Zahvaljujemo se gospodu dekanu Blažu Gregorcu, trobentaču, 
pevcem in pogrebcem za opravljen poslovilni obred. Hvala 
vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi
Vrhnika, december 2012


ZAHVALA

Tiho je zaspal naš stric 

JOŽEF KENK
– po domače Ježenčenov Jože

s Stare Vrhnike
(1918–2013)

Iz srca se zahvaljujemo Domu upokojencev Vrhnika za dolgoletno 
oskrbo, pogrebni službi Vrhovec, g. kaplanu Luki Demšarju za 
lep pogrebni obred z mašo, kvartetu Raskovec in vsem, ki ste ga 
pospremili k večnemu počitku. 

Vsi njegovi
Vrhnika, januar 2013

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši.
Če lučko na grobu upihnil bo vihar, 
v naših srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA
Ob slovesu naše drage žene, mame 

in babice

FRANČIŠKE 
KRALJ

roj . Oblak (20. 5. 1943 – 7. 12. 2012)
iz Dolenje vasi pri Polhovem Gradcu

Iskrena hvala vsem sorodnikom,  sosedom, sodelavcem za po-
moč, izrečeno sožalje, spodbudne besede v težkih trenutkih, 
darovano cvetje in sveče. Posebna zahvala vsem, ki ste jo obis-
kovali v dneh v bolnišnici in doma in ste ji  tako polepšali zadnje 
tedne življenja. Zahvala  velja tudi g. župniku Bogdanu Oražmu, 
pevcem TD Briše, Društvu upokojencev Polhov Gradec pa  tudi 
Pogrebni službi Vrhovec in Milanu Velkavrhu za organizacĳo 
pogreba. Hvala vsem, ki ste nas spremljali na njeni zadnji poti.
Žalujoči: mož Andrej, hčerka Andreja, sinova Matjaž in Aleš 

z družinami
Dolenja vas pri Polhovem Gradcu, Vrzdenec, Rakek, december 

2012

HRUSTYHRUSTY
DOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERING

 040  366  691      031  843  830 040  366  691      031  843  830

www.hrusty.siwww.hrusty.si

Priprava in dostava hrane Igor Dolinar s.p, Bevke 161, Log pri Brezovici
Poslovna enota: Hrusty, Dostava & Catering�������������������������
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DOSTAVA IN CATERING
HRUSTYHRUSTY

DOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERINGDOSTAVA IN CATERING
HRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTYHRUSTY

����������� � ��������� � �Tržaška 3, Vrhnika, Tel.: 01/7552-714

Nudimo vam: sveže rezano cvetje 
in številna izbira lončnic

Delovni čas: vsak dan 
od 8.00 do 12.00, 14.00 do 18.00; 

sobota: od 8.00 do 12.00.
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Na svetu mnogo je poti, 
a samo ena vodi tja, kjer boš ti, 
po tej poti za teboj pridemo mi vsi. 

ZAHVALA
Za vedno je v 92. letu starosti zaspala 

naša draga mama, stara mama, 
prababica in tašča

JUSTINA JEREB
roj. Malavašič 

(14. 4. 1921–23. 12. 2012)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem
in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Hvala 
tudi osebju doma upokojencev na Vrhniki za dolgoletno nego in 
skrb. Posebno se zahvaljujemo gospodu dekanu Blažu Gregorcu 
za lepo opravljen obred in poslovilne besede. Hvala pevcem in 
pogrebni službi Vrhovec ter vsem, ki ste jo pospremili na zadnji 
poti.

Žalujoči: sinova Tone in Jože ter vnuki z družinami
Lesno Brdo, Sinja Gorica, december 2012

Hvala vsem, ki ste našo drago mamo 
in babico

VIDO ŠEGA
1929–2012

pospremili na njeni zadnji poti ter da-
rovali cvetje in sveče. Zahvaljujemo se 
govornikoma sosedi Jožici Sevšek in 

Mladenu Sumini, županu Občine Log – Dragomer, za ganljive 
besede slovesa. Hvala praporščakoma Društva upokojencev Log 
- Dragomer in Zveze borcev za izkazano spoštovanje, pevcem 
in trobentaču, Pogrebni službi Pieta, Komunalnemu podjetju Po-
stojna in sosedom, ki ste nam pomagali pri pripravi pogrebne 
svečanosti. Zahvaljujemo se delavcem Centra starejših občanov 
Notranje Gorice za požrtvovalno skrb in nego. Iskrena hvala so-
rodnikom, prĳateljem, sosedom in znancem, ki ste naši družini
izrekli ustna in pisna sožalja in nam v teh težkih trenutkih stali 
ob strani.

Vsi njeni
Dragomer, december 2012

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
a nikoli ti zares od nas ne boš odšel, 
v naših srcih večno boš živel.

ZAHVALA
V 78. letu starosti nas je zapustil naš 

dragi ata

JOŽE HOSTA
iz Velike Ligojne

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem,
sodelavcem in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, 
sveče in svete maše. Hvala g. kaplanu in patru Francĳu za lepo
opravljen pogrebni obred, Marinki za izbrane poslovilne bese-
de, pogrebcem, Društvu upokojencev in Planinskemu društvu 
Vrhnika. Prav tako se zahvaljujemo dr. Heleni Rožmanc Drašler 
in vsem, ki ste našemu atu nudili prvo pomoč. Še enkrat hvala 
prav vsem, ki ste kakorkoli pomagali in nas tolažili v najtežjih 
trenutkih, našega ata pa v tako velikem številu pospremili na 
zadnjo pot. 

Žalujoči: hči Jožica in sin Uroš z družinama

ZAHVALA
Ob izgubi drage žene, mame in 

babice

MARJETE 
TURK

1935–2012

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem in znan-
cem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Zahvala Po-
grebni službi Vrhovec ter gospodu župniku za lepo opravljen 
obred.

Vsi njeni!
Vrhnika, december 2012

Zaspala si, 
nas zapustila, 
a spomin bo ostal; 
hvala ti za vse.

ZAHVALA
V 88. letu nas je zapustila

ANA 
KRAŠOVEC,

rojena Markelj, z Vrhnike

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prĳate-
ljem in sosedom za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. 
Posebna zahvala Pogrebni službi Vrhovec za organizacĳo pogre-
ba, pevcem ter gospodu kaplanu za obred. Zahvaljujemo se tudi 
celotnemu osebju Doma upokojencev na Vrhniki za skrb in nego. 
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoči: vsi njeni
Vrhnika, december 2012

ZAHVALA

JOSIP NOVAK
z Dola pri Borovnici

(1935–2012)

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje in sveče. Hvala osebju Doma upokojencev Vrhnika, go-
spodu župniku Janezu Šilarju, Pogrebni službi Pieta, pevcem  in 
vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti. Hvala vsem, ki se ga 
spominjate. 

Žena Viktorĳa, sinova Marjan in Janez z družinama

ZAHVALA
V 81. letu starosti nas je zapustila 

žena, mama, babica in tašča

MARINKA 
KOROŠEC

1931–2012 

Zahvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti. 
Mož Ivan ter sinova Janez in Marjan z družinama

Borovnica, januar 2013

ZAHVALA
V 87. letu starosti nas je zapustila 

naša draga mama

FRANCKA 
MAROLT

s Petkovca 42

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom
in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Hvala 
pogrebni službi Janeza Pečkaja in iskrena hvala gospodu župni-
ku Janezu Petriču za lepo opravljen obred. Hvala vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti. 

Vsi njeni

Pojdem, ko pride moj čas, 
pojdem na rosne poljane, 
kjer najdem vse zbrane, 
od včeraj in od kdo ve kdaj.

ZAHVALA
Ob smrti naše drage mame

MARĲE
LEŠNJAK

se želimo iz srca zahvaliti vsem dobrim sorodnikom, sosedom 
in prĳateljem, ki ste spremljali njeno bolezen in nam v težkih
trenutkih stali ob strani. Iskrena hvala vsem, ki ste jo pospremili 
na njeni zadnji poti, hvala za darovane sveče, cvetje in sv. maše. 
Hvala za besede tolažbe in stiske rok. Hvala g. župniku Janezu 
Smrekarju za sočutno opravljen pogrebni obred, pevcem za lepo 
petje in Pogrebni službi Vrhovec. Lepa hvala ga. Boženi za nego 
na domu v zadnjih dneh njene bolezni, dr. Pirčevi za vsa leta 
zdravljenja in patronažni sestri ga. Barbari. Mama, tvoja ljube-
zen in dobrota nas bosta spremljali še naprej v življenju. 

Hči Marĳa in vsi njeni

Bila si dobra mama,
naša srca so polna
tvojega spomina, 
a zraven je ostala tiha bolečina.

ZAHVALA
V 87. letu starosti nas je zapustila 
draga mama, babica in prababica

IVANKA 
JERAJ

roj. Gutnik (1925–2012)

Iskrena hvala vsem sorodnikom (še posebej sestri Anici in Betki), 
našim prĳateljem in sovaščanom, ki ste jo spremljali na njeni za-
dnji poti. Zahvaljujemo se g. župniku, pogrebni službi in pev-
cem. Hvala za darovano cvetje, sveče in maše ter izrečena soža-
lja. Posebna zahvala pa je namenjena osebju doma upokojencev 
za nego in skrb ob njeni onemoglosti, zdravnici in gospe Anici.

Sin in hči z družinama

Iz naše sredine je tiho odšla 

JOŽEFA 
ŽELEZNIK
29. 4. 1925 – 10. 12. 2012 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, sodelav-
cem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Hvala vsem, 
ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Zahvaljujemo se tudi 
osebju Doma upokojencev Vrhnika, kjer je preživela zadnjih ne-
kaj let. Zahvala  velja tudi pogrebni službi Vrhovec, pevcem in 
trobentaču. 
Hčeri Breda in Zdenka s Petrom, vnuki Sašo, Barbara in Borut 

s partnerji ter pravnukinja Ela

ZAHVALA

BARBARA 
ŽELEZNIK

Minčnkova mama
1928 – 2012

Ob boleči izgubi drage mame, babice in prababice se iskreno za-
hvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prĳateljem za izreče-
na sožalja, sveče, cvetje in vso pomoč. Iskreno se zahvaljujemo 
tudi zdravniškemu osebju, pogrebni službi Vrhovec in pevcem, 
gospodu kaplanu Petru Nastranu ter vsem, ki ste jo pospremili 
na njeni zadnji poti. 
Hči Miri, sinovi Franci, Stane in Vinko z družinami ter snaha 

Tanja z družino
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Ime in priimek:

Točen naslov:                        Telefon:

NAŠ ČASOPIS
Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika. Soizdajateljice: občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec, Log - Dragomer. V. d. urednika: Gašper Tominc. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medĳih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pri-
družuje pravico, da nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon: 01 7506 638. 
Oblikovanje in prelom: Tomograf, Tomo Cesar, s. p. Lektoriranje: Marjetka Šivic in Katarina Molk. Tisk: Set Vevče, naklada 13 500 izvodov. Cena zahval: 67,60 evra

Janezek razmišlja: 
Pri urah se učimo: 2 + 2 = 4
Za domačo nalogo imamo: 734 + 555 - 432 : 
69 = 77
V testu pišemo: letita dve ovci, ena rumena, 
druga gre desno. Koliko stane kilogram as-
falta, če ima krava 6 let?

Darilo
Se pogovarjata dve dami: 
»Včeraj sem imela rojstni dan.«
»Čestitam. Kaj ti je mož kupil?«
»Vidiš audĳa na spodnjem parkirišču?«
»Jaaaa ...«
»No, takšne barve predpasnik.« 

Mudi se
»Pridite takoj k nam! Tašča hoče skočiti 
skozi okno.«
»Napačno številko ste zavrteli, gospod. Mi 
smo mizarji in ne reševalci.«
»Je že prava številka. Problem je v tem, da 
ne more odpreti okna.«

Brkata
Pravi tip ženski: »Kje si riba?«
Ona: »Jaz še nisem riba.«
On : »Oh, kako da ne?« 
Ona: »Pa lepo te prosim! Ne diham na škr-
ge, ne živim v vodi, nimam repa. Jasno?«
On: »Vem, ampak imaš brke kot som.«

Križanka Našega časopisa
Prejeli smo več kot dvesto izpolnjenih križank 
prejšnje številke (»Boter«), med katere bomo po-
delili šest nagrad. V Gostilni Boter si bodo prste 
oblizovali: 
Elizabeta Modrĳan z Raskovca, Vrhnika – pečena 
hobotnica s krompirjem
Marĳa Perko iz Bevk – nadevani lignji z blitvo in 
krompirjem
Jani Hrovatin z Dola pri Borovnici – pica hawai
 
Majice Našega časopis bodo po pošti prejeli: Janez 
Zalaznik z Dobrove, Rok Perko iz Bevk in Danica 
Kogovšek iz Horjula. 

Nagrajenci Botrovih dobrot bodo po pošti prejeli 
nagradni bon, ki ga bodo lahko unovčili v Gostilni 
Boter. Vsem nagrajencem čestitamo. 

Sponzor tokratne križanke je Pedikura, kozmetika, 
solarĳ – Mateja Bizjak, s. p., z Vrhnike. Izžrebali 
bomo tri srečneže, med katere bomo podelili na-
grade: klasično masažo (60 min), pedikuro in depi-
lacĳo nog. Trĳe dodatni izžrebani posamezniki pa
bodo prejeli majice Našega časopisa.

Rešitve prejšnje križanke: vitel, etili, sa, ig, el, tn, 
ležaj, hobotnica, i, udav, ad, d, barve, obad, ac, bo, 
bide, abraham, boter, e, ose, rz, tk, votel, botru.

Rešitve simetrične križanke prejšnje številke: šam-
pon, Kornat, trnorep, Annaba, ogon, tetra, tek, re-
gal, ora, Hart, sorodnik, okli, cela, stotnik, gredelj, 
esej, rele, jadralec, etik, Ike, rinež,
bič, enota, Rona, Ajanta, eliksir, čarter, epatka.

IŠČEMO
Najamemo hišno pomočnico za občasna dela na 
domu, kot je čiščenje, likanje in manjša gospodinj-
ska dela. Delo je na območju Babne Gore pri Polho-
vem Gradcu. Informacĳe na telefon: 031-370-951.
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O G L A Š U J T E  N A

Zagotovite si celoletno promocijo vašega 
podjetja po ugodni ceni. Mogoča je tudi 
kombinacija oglaševanja na spletu in v 

Našem časopisu. 

Pokličite na 031 392 153 ali pišite na 
nascasopis@zavod-cankar.si 

O G L A Š U J T E  V 
N A Š E M  Č A S O P I S U 

1 cm2  oglasa samo 1,04 evra z DDV 

Ste se danes že nasmejali?
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NOVO
V CERKNICI!
Sklepanje novih in podaljšanje obstoječih

naročniških razmerij za Telekom SlovenijeTC Mercator nasproti Hoferja!

TC Cerknica, Cesta 4. maja 4a, 1380 Cerknica | m 031 441 441, tel/fax 0599 688 09 | mega.phone2@siol.net
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*Sklenitev novega naročniškega razmerja ali podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

Sony
Xperia Go
AKCIJA NAJNAJ

1€* + 24 mesecev x 7€

Povečana odpornost
na praske po zaslonu,

vlago in prah!
...........................................................

T:  01  750 51 70
M: 041 26 48 48
M: 070 21 08 14

Molek servis Peter Molek s.p.
Vrtnarija 3, Vrhnika   
E: prodaja@molek.si
www.molek.si

 10% POPUST  NA BARVE IN TONERJE  
OB VRAČILU PRAZNE KARTUŠE / TONERJA.
 Bodi EKO,  prazne kartuše ali tonerja ne odvrzi v navadne smeti. 
Pri nas lahko poskrbimo za pravilno reciklažo starih kartuš in tonerjev.

REcIKLIRANJE ZA NAsMEh -
sOdELUJEMO PRI PROJEKTU RdEČI NOsKI!

Asus X54HR-SX202V
Intel Core i3  2350M 2,3Ghz
pomnilnik 4 GB DDR3
trdi disk 750 GB
DVD Super Multi
ekran 15.6” 1366x768 16:9
grafika Radeon HD 7470M 1 GB
WLAN, Bluetooth 4.0
1X USB2.0, 1X USB3.0 ,1X VGA, HDMI
spletna kamera, Touchpad,čitalec kartic
barva: črna
Microsoft Windows 7 Home Premium
garancija 24 mesecev
darilo: torba, antivirusni program AVG

Asus X75VD-TY166
Intel Pentium B980 2,4Ghz
Pomnilnik 4GB DDR3
Trdi disk 750GB
DVD Super multi
Ekran 17,3’’ LED HD 1600x900
Grafika GeForce GT 610M 2GB DDR3
1X USB2.0, 1X USB3.0 ,1X VGA, HDMI
spletna kamera, Touchpad,čitalec kartic
barva: črna
garancija 24 mesecev
darilo: torba, antivirusni program AVG

Opcija z Windows 8: 599 EUR

PRODAJA NA OBROKE DO 24 MESECEV! SERVIS RAČUNALNIKOV IN PRENOSNIKOV

539,-
Redna cena:  599 EUR

Redna cena:  549 EUR

Akcijska 
cena

Akcijska 
cena 499,-

TELEFON MESECA
Prestigio PAP4300
Cena: 199€

1€ 
FREE 15 
opcija 6

• Android 4.0 Ice Cream Sandwich 
• uporaba 2 SIM kartic hkrati
• 1GHz procesor in 512MB RAM
• hiter dostop do interneta s 
   3G brezžično tehnologijo

Skupni mesečni strošek 21 €/mesec. 

Ponudba FREE paketov je namenjena novim naročnikom, obstoječi naročniki z veljavnim aneksom pa se o načinu prehoda na FREE pakete lahko informirajo na prodajnih mestih. Cena telefona velja ob sklenitvi aneksa za razširjeni paket za 24 mesecev. Za pakete FREE veljajo 
Posebni pogoji naročniških paketov “FREE”, ki vključujejo tudi pravila primerne uporabe storitev. Vključenih količin paketov ni mogoče porabiti za klice in druge storitve (SMS, MMS, prenos podatkov; skupaj s klici “storitve”) na posebnih in komercialnih številkah, ali storitve, ki 
so prejete ali vzpostavljene iz tujine ali klice in SMS v tujino.Prenos podatkov v omrežju ponudnika nacionalnega gostovanja se obračuna posebej. Cene terminalov in akcijskega blaga (vinjete za dvosledna motorna vozila do 3,5t), veljajo ob sklenitvi ustreznega naročniškega 
razmerja in aneksa za razširjeni paket z Opcijo telefon za obdobje 24 mesecev. Z izbiro Opcije se naročniku dopolni mesečna količina zakupljene količine prenosa podatkov, ki se prenaša z najvišjo hitrostjo, ki jo na določeni lokaciji dopušča omrežje, v skladu z določili in omejitvami 
posameznega paketa in obenem naročniku omogoči določeno višjo stopnjo popusta za terminal kot je ta na voljo v razširjenem paketu brez Opcije. Ponudba velja do 31.1.2013 oz do razprodaje zalog. Vseh naprav morda ne bo na voljo na vseh prodajnih mestih. Slike so 
simbolične. Navedene blagovne oz. storitvene znamke so registrirane znamke njihovih lastnikov. Android in Google sta blagovni znamki Google Inc. Uporaba teh blagovnih znamk je podvržena določilom http://www.google.com/permissions/index.html. Vse cene vključujejo DDV. 
Strošek priključnine je 10EUR. Več informacij v Ceniku, na www.tusmobil.si, na brezplačni številki 080 700 700 ter v vseh poslovalnicah Tušmobila. Tušmobil d.o.o. ne odgovarja za morebitne napake v besedilu.
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